
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 8155
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Νέου Ψυχικού, το 4ο Γενικό Λύκειο
Γλυφάδας, το ∆ηµοτικό Σχολείο του Ελληνογερµανικού Εκπαι-
δευτικού Συλλόγου της οµάδας αγωγής υγείας του 1ου Γυµνα-
σίου Κιάτου, το 58ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πάτρας, το Γενικό Λύκειο
Κάτω Αχαΐας, το Γυµνάσιο Φαρκαδώνας Τρικάλων και το 3ο ∆η-
µοτικό Σχολείο Αγρινίου, σελ. 8112, 8115, 8124, 8128, 8129,
8139, 8146

3. Επί του Κανονισµού, σελ. 8109, 8123, 8129, 8130, 8131,
8132, 8133, 8134, 8138, 8151

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 8093
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.8095-

8104
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρα-

σκευής 10 Απριλίου 2009, σελ. 8105
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών:
i. σχετικά µε την απουσία τηλεοπτικού σήµατος σε περιοχές

του ∆ήµου Αγίου Παύλου Θεσσαλονίκης κ.λπ., σελ. 8106
ii. σχετικά µε την επικείµενη πώληση των Ταχυµεταφορών

ΕΛ.ΤΑ. κ.λπ., σελ. 8107
β) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i. σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων των µικροµεσαίων

κτηνοτρόφων κ.λπ., σελ. 8109
ii. σχετικά µε την απαγόρευση αλιείας στη θαλάσσια περιοχή

του όρµου Βατίκων του Λακωνικού Κόλπου, σελ. 8113
iii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τον έλεγχο της αγοράς

αµνοεριφίων, την προστασία των κτηνοτρόφων κ.λπ., σελ. 8116
γ) Προς τον Υπουργό Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστα-

σίας, σχετικά µε την πρόταση της ∆ιοίκησης του Ταµείου Πρό-
νοιας των ∆ηµοσίων Υπαλλήλων για τη λειτουργία του ταµείου
και τη δυνατότητα καταβολής του εφάπαξ στους δικαιούχους
κ.λπ., σελ.8110

δ) Προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων:
i. σχετικά µε δηλώσεις πανεπιστηµιακών καθηγητών που προ-

καλούν το εθνικό συναίσθηµα των Ελλήνων κ.λπ., σελ.8112
ii. σχετικά µε την υπόθαλψη παράνοµων πράξεων από διαδι-

κτυακό τόπο κ.λπ., σελ.8118
ε) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τις κατολισθή-

σεις στην περιοχή του ∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος Ανατολικής του
∆ήµου Παµβώτιδας του Νοµού Ιωαννίνων κ.λπ., σελ.8115

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Συζήτηση και ψήφιση επί των άρθρων, της τροπολογίας και

του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών: «Κύρωση (1) της Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς
Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών
Ολυµπιακές Αερογραµµές ΑΕ, Pantheon Airways Ανώνυµη Αε-
ροπορική Εταιρεία και Marfin Investment Group Ανώνυµος Εται-
ρεία Συµµετοχών, (2) της Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς
Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών
Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ελληνική Εταιρεία Συντή-
ρησης και Επισκευής Αεροσκαφών ΑΕ, και Marfin Investment
Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών και (3) της Σύµβασης Πώ-
λησης και Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και των Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ανώ-
νυµη Εταιρεία Επίγειας Εξυπηρέτησης Αεροσκαφών ΑΕ και
Marfin Investment Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών»,
σελ.8120, 8154

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί του Κανονισµού:
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 8138
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 8138
ΜΠΕΚΙΡΗΣ Μ., σελ. 8109, 8130, 8132, 8133
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 8133, 8134
ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ Α.,

σελ. 8151
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 8123, 8131, 8132, 8133
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 8109
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν., σελ. 8130
ΣΟΥΡΛΑΣ Γ., σελ. 8129, 8130, 8131, 8132, 8133,

8134

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ Κ., σελ. 8116
ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε.,

σελ. 8117
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 8112, 8113
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ., σελ. 8114
ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ Κ., σελ. 8114, 8115
ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Γ., σελ. 8111, 8112
ΚΟΥΒΕΛΗΣ Φ., σελ. 8111
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α., σελ. 8112, 8113, 8118, 8119
ΜΠΕΚΙΡΗΣ Μ., σελ. 8106, 8107, 8108, 8109
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν., σελ. 8110
ΝΑΚΟΣ Α., σελ. 8115, 8116
ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ Μ., σελ. 8109, 8110, 8116, 8117
ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ Η., σελ. 8118
ΡΑΠΤΗ Ε., σελ. 8106
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν., σελ. 8108

Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών:

ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ Κ., σελ. 8141, 8142, 8150
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ. 8140
ΑΛΑΒΑΝΟΣ Α., σελ. 8144
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 8143
ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ ∆., σελ. 8128
ΑΡΓΥΡΗΣ Ε., σελ. 8147
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ. 8134, 8135
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 8138, 8139
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 8135, 8136, 8138
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 8126, 8148
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 8125, 8126
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ., σελ. 8147
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ. 8128, 8133, 8134, 8149, 8150,

8153
ΜΠΕΚΙΡΗΣ Μ., σελ. 8153, 8154
ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ Γ., σελ. 8145
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 8133, 8134
ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ Μ., σελ. 8152, 8153
ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ Α.,

σελ. 8120, 8151
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 8122, 8123, 8124
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 8139, 8148, 8149, 8152, 8153
ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ Π., σελ. 8143
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν., σελ. 8124, 8125, 8138, 8151
ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ Ε., σελ. 8121, 8124
ΤΖΑΜΤΖΗΣ Ι., σελ. 8150
ΤΣΙΟΚΑΣ Θ., σελ. 8144
ΦΙΛΙΝΗ Α., σελ. 8146

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΒ’

Πέµπτη 9 Απριλίου 2009



Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΒ’

Πέµπτη 9 Απριλίου 2009

Αθήνα, σήµερα στις 9 Απριλίου 2009, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.38’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του ∆’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ελένη Ράπτη, Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
3ου ∆ηµοτικού Σχολείου Ιεράπετρας ζητεί τον εξοπλισµό του
σχολείου µε εργαστήριο πληροφορικής.

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Φιλοζωϊκοί Σύλλογοι ζητούν τη δηµιουρ-
γία διαρκούς επιτροπής για ζητήµατα θεσµικού και πρακτικού
χαρακτήρα που αφορούν στα αδέσποτα ζώα κ.λπ..

3) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ιστοσελίδα στην οποία γίνεται δια-
µαρτυρία για το ΑΣΕΠ που δεν αναγνωρίζει ως ανεργία την
επαγγελµατική κατάρτιση ανέργου κ.λπ..

4) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Μαγκώνης Γεώργιος ζητεί να επι-
σπευσθεί η συνταξιοδότησή του από το ∆ηµόσιο.

5) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώ-
σεων Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος ζητεί την άµεση ίδρυση
Ακαδηµίας Λιµενικού Σώµατος.

6) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Κωστελένος Γιάννης, ελαιοπαραγω-
γός διαµαρτύρεται για τη µη καταβολή των επιδοτήσεων ΠΟΠ
ελαιολάδου στους ελαιοπαραγωγούς της Αργολίδας.

7) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ερµιόνης Νοµού Αργολίδας ζητεί
την άµεση ενίσχυση µε προσωπικό του Υπολιµεναρχείου της πε-
ριοχής του.

8) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώ-
σεων Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος ζητεί αύξηση των
οργανικών θέσεων µε νέο κανονισµό σύµφωνα µε τις πραγµατι-
κές ανάγκες του Σώµατος κ.λπ..

9) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ερµιόνης Νοµού Αργολίδας ζητεί
την άµεση ενίσχυση µε προσωπικό των Αστυνοµικών Υπηρεσιών,
στην περιοχή.

10) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση ∆ασολόγων
∆ηµόσιων Υπαλλήλων ζητεί να προωθηθεί και να χρηµατοδοτη-
θεί άµεσα πρόγραµµα για τη σύνταξη και κύρωση των δασικών
χαρτών και του δασολογίου και µάλιστα µε προηγούµενους ορι-
σµούς κ.λπ..

11) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία Εθελοντές Μακράς Θητείας των
Ενόπλων ∆υνάµεων ζητούν τη µονιµοποίηση των ΕΜΘ που προ-
σελήφθησαν το 1985 κ.λπ..

12) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εξαγωγέων Βορείου
Ελλάδος ζητεί τη στήριξη των εξαγωγικών επιχειρήσεων µέσω
του Οργανισµού Ασφάλισης Εξαγωγικών Πιστώσεων κ.λπ..

13) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία Περιβαλλοντικές Οργανώσεις δια-
µαρτύρονται για την εκποίηση παραλιακών περιοχών της Ρόδου.

14) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μαρία Τουράκη ζητεί να πλη-
ροφορηθεί γιατί κατά τη διεξαγωγή του Πανελλήνιου Σχολικού
Πρωταθλήµατος Κολύµβησης Ελλάδας - Κύπρου στην Καβάλα
δεν υπήρξε έλεγχος στους πρώτους αθλητές για φαρµακοδιέ-
γερση κ.λπ..

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ιοικητικό Συµβούλιο της Β’ ΕΛΜΕ Αι-
τωλοακαρνανίας ζητεί την αποκατάσταση των καταστροφών που
υπέστη το Γυµνάσιο - Λύκειο Θέρµου από το σεισµό της 10ης
Απριλίου 2007 στην περιοχή της Τριχωνίδας.

16) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
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κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι φοιτητές και απόφοιτοι του
τµήµατος Ισπανικής Γλώσσας και Πολιτισµού του Ελληνικού
Ανοιχτού Πανεπιστηµίου ζητούν να διεξαχθεί πιλοτικό πρό-
γραµµα στην Πρωτοβάθµια Εκπαίδευση για την Ισπανική και την
Ιταλική γλώσσα κ.λπ..

17) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Ιατρικής Βιοπαθο-
λογίας διαµαρτύρεται για την µη τοποθέτηση γιατρών στα βιο-
χηµικά εργαστήρια µεγάλων Νοσοκοµείων της Ελλάδας κ.λπ..

18) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Ιδιοκτητών
Φορτηγών Αυτοκινήτων Νοµού Μαγνησίας ζητεί να παύσει να
ισχύει η αύξηση των διοδίων από την Εταιρία ΑΙΓΑΙΟΝ ΑΕ στον
άξονα Λαµίας - Κλειδί Ηµαθίας κ.λπ..

19) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αργαλαστής Νοµού Μα-
γνησίας ζητεί να πληροφορηθεί τους λόγους που οδήγησαν στη
διακοπή λειτουργίας του οικονοµικού τµήµατος του υποκατα-

στήµατος της ∆ΕΗ στο ∆ήµο του.

20) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Κάρλας Νοµού Μαγνησίας
ζητεί να σταµατήσει τη συγκεκριµένη εργολαβία ανόρυξης
υδρευτικών γεωτρήσεων και εγκατάστασης του σχετικού δικτύου
του πολεοδοµικού συγκροτήµατος από τα νερά της υπό ανασύ-
στασης Λίµνης κ.λπ..

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διαµαρ-
τυρία των κατοίκων του ∆∆ Σαραβαλίου Αχαΐας για την
τοποθέτηση κεραίας κινητής τηλεφωνίας σε κατοικηµένη πε-
ριοχή.

22) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών ζητεί την επαναφορά των µέχρι πρότινος ισχυ-
ουσών τιµών των οικοπέδων στις Βιοµηχανικές Περιοχές Λάρι-
σας και Καρδίτσας.



Σηµ: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 15843/10/03/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανάσιου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη δό-

θηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/9584/01/04/2009 έγγραφο από τον
Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών Χρήστο Μαρκογιαννάκη η
ακόλουθη απάντηση:



8096 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

2. Στην µε αριθµό 15908/11/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νιώτη Γρηγόρη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/9586/

01/04/2009 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών
Χρήστο Μαρκογιαννάκη η ακόλουθη απάντηση:
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8098 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

3. Στην µε αριθµό 15944/11/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Ζήση Ροδούλας δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/9589

/01/04/2009 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερι-
κών Χρήστο Μαρκογιαννάκη η ακόλουθη απάντηση:
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8100 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

4. Στην µε αριθµό 15948/11/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/9590/

01/04/2009 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών
Χρήστο Μαρκογιαννάκη η ακόλουθη απάντηση:
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8102 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

5. Στην µε αριθµό 16286/17/03/2009 και 16510/20-3-2009 ερώ-
τηση του Βουλευτή κ. Στρατάκη Εµµανουήλ και Σκουλά Ιωάννη
δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2127/01/04/2009 έγγραφο από τον Υφυ-

πουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων Κ. Κιλτίδη η ακό-
λουθη απάντηση:
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8104 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 10 Απριλίου 2009.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 727/7-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Νασιώκα
προς τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά µε την
µετατροπή, του εργοστασίου ζάχαρης της Ελληνικής Βιοµηχα-
νίας Ζάχαρης στη Λάρισα σε µονάδα βιοαιθανόλης κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 731/7-4-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εύας Μελά προς
τους Υπουργούς Πολιτισµού και Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων Έργων, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για
την αξιοποίηση του Φαληρικού ∆έλτα, τη συµφωνία µε το Ίδρυµα
«Σταύρος Νιάρχος» κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 729/7-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Αλέξανδρου Αλαβάνου προς τους Υπουργούς Απα-
σχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και Εσωτερικών, σχετικά
µε τη διασφάλιση των εργασιακών δικαιωµάτων των εργαζοµέ-
νων στα προγράµµατα STAGE κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 725/7-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος – Άδωνι Γε-
ωργιάδη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τον εξοπλι-

σµό της Ελληνικής Αστυνοµίας, τις κακουργηµατικές πράξεις και
το Πανεπιστηµιακό άσυλο κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι .2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 726/7-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ηλία Λαµπίρη προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
λειτουργία των δηµόσιων νοσοκοµείων, τις προσλήψεις του απα-
ραίτητου νοσηλευτικού προσωπικού κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 730/7-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρωτούλη
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά
µε τις σχολικές εκδροµές των µαθητών της ∆ευτεροβάθµιας Εκ-
παίδευσης κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 728/7-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Μπανιά
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη στάση της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας στα περιστατικά της συνδικαλίστριας Κωνστα-
ντίνας Κούνεβα και τις τροµοκρατικές ενέργειες εναντίον του
«Στεκιού Μεταναστών» κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 724/7-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη στελέχωση της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας µε µετανάστες κ.λπ..



8106 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση

ΤΩΝ ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 714/6-4-2009 επίκαιρη ερώτηση της

Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κυρίας Έλενας Ράπτη προς
τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την απου-
σία τηλεοπτικού σήµατος σε περιοχές του ∆ήµου Αγίου Παύλου
Θεσσαλονίκης κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου έχει ως εξής:
«Το δικαίωµα στην τηλεοπτική ενηµέρωση και ψυχαγωγία, που

αποτελεί µια συνήθη καθηµερινή επιλογή εκατοµµυρίων πολιτών,
στερούνται περισσότερα από 4.000 νοικοκυριά στον ∆ήµο Αγίου
Παύλου Θεσσαλονίκης, λόγω του ότι το ανάγλυφο της περιοχής
και η γεωγραφική θέση διαφόρων περιοχών του δήµου δεν επι-
τρέπουν τη λήψη τηλεοπτικού σήµατος.

Ο ∆ήµος Αγίου Παύλου προκειµένου να αποκαταστήσει αυτό
το δικαίωµα σε χιλιάδες πολίτες του επέλεξε, ήδη από το 1991,
την εναλλακτική λύση της εγκατάστασης καλωδιακού συστήµα-
τος τηλεοπτικού σήµατος, πλην όµως η πάροδος των ετών και η
πρόοδος της τεχνολογίας καθιστά αναγκαία την αναβάθµιση του
εν λόγω συστήµατος. Ταυτόχρονα όµως θέτει µε σχετικό έγ-
γραφό του (αρ. πρωτ. 872/3-2-2009) προς την Εθνική Αρχή Τη-
λεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων το ερώτηµα της νοµιµότητας
της αναµετάδοσης τηλεοπτικών σταθµών εθνικής και περιφερει-
ακής εµβέλειας µέσω του υφιστάµενου συστήµατος ή, όπως του
έχει προταθεί, µέσω της ψηφιακής αναµετάδοσης εικόνας και
ήχου τηλεοπτικών σταθµών.

Με προφανή τη σύµπτωση όλων στο ότι πρέπει να βρεθεί
άµεσα λύση για τη λήψη τηλεοπτικού σήµατος στις περιοχές του
∆ήµου Αγίου Παύλου.

Ερωτάσθε κύριε Υπουργέ:
1.Μπορεί το Υπουργείο σας να προχωρήσει άµεσα στην εγκα-

τάσταση και χρηµατοδότηση της πιο πρόσφατης τεχνολογικά
λύσης και στη λήψη της σχετικής άδειας;

2.Θα µπορούσε σε συνεννόηση µε όσους έχουν συναρµοδιό-
τητα στο θέµα, να δροµολογηθεί η επιστροφή των ποσών που
έχουν καταβληθεί µέσω των λογαριασµών της ∆ΕΗ, για όσο χρο-
νικό διάστηµα και για όσα νοικοκυριά δεν έχουν τηλεοπτικό
σήµα;».

Ο Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, το Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών

έχει θέσει υψηλούς στόχους και καθηµερινά καταβάλλει κάθε δυ-
νατή προσπάθεια για την προώθηση των έργων και των δράσεων
που αφορούν τις αρµοδιότητές του. Εργαζόµαστε µε επιµέλεια,
µε αποφασιστικότητα, πιστεύοντας βαθιά πως τα αποτελέσµατα
των δραστηριοτήτων µας µετουσιώνονται σε πλεονεκτήµατα για
τους Έλληνες πολίτες.

Στο πλαίσιο αυτό πρωταρχικό µας µέληµα είναι να αφουγκρα-
ζόµαστε συνεχώς τα προβλήµατα που απασχολούν την κοινωνία
και στο µέτρο που µας αναλογεί να καταστρώνουµε άµεσα σχέ-
δια επίλυσής τους.

Γι’ αυτό σας ευχαριστώ πάρα πολύ, επειδή µε αφορµή την
ερώτηση που καταθέσατε και συζητούµε σήµερα, δίνετε έναυ-
σµα για να δοθούν απαντήσεις στο ζήτηµα που αναφέρεσθε, κα-
θιστώντας γνωστές τις αποφάσεις του Υπουργείου πάνω σε
τέτοια προβλήµατα, πάντοτε στο πλαίσιο των δικών µας αρµο-
διοτήτων.

Γνωρίζουµε και κατανοούµε απόλυτα τις δυσκολίες που προ-
κύπτουν για τους δηµότες του Αγίου Παύλου Θεσσαλονίκης.
Πράγµατι, το ανάγλυφο των περιοχών της Ελλάδος είναι τέτοιο
που δυσχεραίνει πραγµατικά τη λήψη τηλεοπτικού σήµατος, όχι
µόνο στην συγκεκριµένη περιοχή στην οποία αναφέρεσθε, αλλά
και σε άλλες τοποθεσίες της χώρας µας.

Εµείς, όµως, δεν µένουµε και δεν θα µείνουµε µε σταυρωµένα
χέρια. Προς εξυπηρέτηση όλων των Ελλήνων πολιτών και µε συ-
ντονισµένες προσεγγίσεις κάνουµε το βήµα της ψηφιακής επα-

νάστασης. Τα λεγόµενά µας δεν αποτελούν ευχολόγια και αυτό
µπορώ να σας το διαβεβαιώσω. Πράττουµε. Υλοποιούµε συνο-
λικά το σύστηµα της επίγειας ψηφιακής τηλεόρασης. Έχουµε εκ-
πονήσει νέους χάρτες συχνοτήτων. ∆ηµιουργήσαµε το
κατάλληλο νοµοθετικό πλαίσιο για την άµεση ένταξη στη µετά-
βαση, στη ψηφιακή περίοδο. Με τις πρωτοβουλίες µας η πλήρης
µετάβαση στην ψηφιακή εκποµπή θα επιφέρει πλήθος πλεονε-
κτηµάτων και το σηµαντικότερο από όλα, το οποίο σχετίζεται και
µε τη δική σας ερώτηση, είναι πως θα επιλυθούν τέτοια προβλή-
µατα απώλειας τηλεοπτικού σήµατος.

Πλέον καθιερώνεται η απόλυτη ευκρίνεια εικόνας, η άριστη
ποιότητα ήχου σε όλη την ελληνική επικράτεια ανεξαρτήτως γε-
ωγραφικής ιδιοµορφίας. Με το εγχείρηµα αυτό σίγουρα τα πα-
ράπονα των πολιτών θα εξαλειφθούν.

Ως Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών συµµετέχουµε
ενεργά µε τους εκπροσώπους µας σε όλες τις σχετικές ευρω-
παϊκές επιτροπές και στα διάφορα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Εξετάζουµε τα θέµατα της αξιοποίησης των νέων
τεχνολογιών δίνοντας ώθηση στην ανάπτυξή τους. Προσδοκούµε
ότι µε τις πρωτοβουλίες µας θα υπάρξουν πολλαπλά οφέλη και
για την Ελλάδα και ιδιαίτερα για τις ειδικές µας ανάγκες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η ερω-

τώσα Βουλευτής κ. Έλενα Ράπτη.
ΕΛΕΝΑ ΡΑΠΤΗ: Κύριε Υπουργέ, σε πρόσφατη επίσκεψή µου

στο ∆ήµο Αγίου Παύλου, µου ετέθη ένα σηµαντικό ζήτηµα, αυτό
της έλλειψης τηλεοπτικού σήµατος στο συνοικισµό της Ευαγγε-
λίστριας αλλά και σε άλλες περιοχές του ∆ήµου.

Αντιλαµβάνοµαι πως προφανώς δεν µπορούµε να παρέµβουµε
στα φυσικά αίτια που δηµιουργούν το πρόβληµα και που όπως
πολύ σωστά είπατε, είναι το ανάγλυφο του εδάφους αλλά και η
γεωγραφική θέση των κατοικηµένων περιοχών που καθιστούν
αδύνατη τη λήψη τηλεοπτικού σήµατος. Μπορούµε όµως να συν-
δράµουµε στη λύση του προβλήµατος µε εναλλακτικούς τρό-
πους, όπως από το 1991 έχει κάνει ο ∆ήµος µε την εγκατάσταση
καλωδιακού συστήµατος τηλεοπτικού σήµατος.

Σήµερα που προκύπτει η ανάγκη της αναβάθµισης του πα-
λαιού αυτού συστήµατος και έχουν προταθεί στο ∆ήµο διάφο-
ρες ψηφιακές λύσεις, όπως πολύ σωστά είπατε, προκύπτει
παράλληλα και το ζήτηµα της νοµιµότητας της αναµετάδοσης
µε τον προτεινόµενο τρόπο τηλεοπτικών σταθµών εθνικής και πε-
ριφερειακής εµβέλειας. Ερώτηµα το οποίο θέτει και ο ∆ήµαρχος
Αγίου Παύλου σε πρόσφατο έγγραφό του προς την Εθνική Αρχή
Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων. Εάν η λύση, τελικώς, θα
είναι η εκποµπή σήµατος από ψηφιακές πλατφόρµες ή άλλη πιο
σύγχρονη τεχνολογικά επιλογή, αξιόπιστη σε αποτέλεσµα και σε
διάρκεια, έχει δευτερεύουσα σηµασία. Το µείζον είναι να αρθεί
επιτέλους ο αποκλεισµός χιλιάδων πολιτών του ∆ήµου από το δι-
καίωµα της τηλεοπτικής ενηµέρωσης και ψυχαγωγίας.

Αυτό που ζητώ σήµερα για λογαριασµό των πολιτών αυτών
είναι να εξεταστεί η δυνατότητα ανάληψης από την αρµόδια ∆ι-
εύθυνση του Υπουργείου σας της πρωτοβουλίας εγκατάστασης
µιας ψηφιακής πλατφόρµας που θα εξασφαλίσει τη συνεχή και
ποιοτική παροχή σήµατος. Επίσης, να διασφαλιστεί η χρηµατο-
δότηση της λειτουργίας της και στο βαθµό που απαιτείται να
διεκπεραιωθούν σε σύντοµο χρόνο οι απαραίτητες διαδικασίες
της σχετικής αδειοδότησης.

Θέλω, όµως, επίσης, να υπογραµµίσω το εξής: προκύπτει σε
βάρος των συγκεκριµένων δηµοτών και ένα ζήτηµα πλήρως αναι-
τιολόγητων µηνιαίων χρεώσεων για τη δηµόσια τηλεόραση µέσω
των λογαριασµών της ∆ΕΗ. ∆ιότι ακόµα και αν κάποιος δεχθεί
την υποχρεωτικότητα της συγκεκριµένης χρέωσης θα µπορούσε
να το κάνει στην περίπτωση που υπήρχε η δυνατότητα λήψης τη-
λεοπτικού σήµατος. Το να χρεώνεται όµως κάποιος µηνιαίως για
ένα ποσό για τη δηµόσια τηλεόραση ενώ κατοικεί σε περιοχή µε
πλήρη απουσία τηλεοπτικού σήµατος, νοµίζω πως είναι παρά-
λογο και πρέπει να διορθωθεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ. Μπεκίρης.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Κυρία συνάδελφε, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι είναι δεδο-
µένο πως το Υπουργείο νιώθει ιδιαίτερη ευαισθησία στο αδιαµ-
φισβήτητο αυτό πρόβληµα το οποίο αναπτύξατε. Η πραγµατικό-
τητα είναι πως επιδιώκουµε άµεσες λύσεις, τέτοιες που και τους
πολίτες θα ικανοποιούν αλλά και τη συνέπειά µας θα επισφραγί-
ζουν.

Με δεδοµένη, λοιπόν, την ευαισθησία µας και εξετάζοντας
όλες τις τεχνικές δυνατότητες και παραµέτρους οι οποίες θα
οδηγήσουν σε εξάλειψη του υπάρχοντος προβλήµατος µε σύ-
ντµηση του απαιτούµενου χρόνου ήδη επεξεργαζόµαστε πολλά
από αυτά τα οποία είπατε. Επειδή όµως για µας αποτελεί πρό-
κληση η παραγωγή έργου προσεγγίσαµε µε αρκετή επιµέλεια το
συγκεκριµένο ζήτηµα και δραστηριοποιηθήκαµε ποικιλοτρόπως
στην εξεύρεση νοµίµων και αποτελεσµατικών τρόπων αντιµετώ-
πισής του. ∆υστυχώς, η λήψη σήµατος µέσω του καλωδιακού
συστήµατος, η αδειοδότησή του αλλά και η χρηµατοδότησή του,
στην οποία αναφερθήκατε, δεν εµπίπτει στις δικές µας αρµοδιό-
τητες. Παρά ταύτα πρέπει να σας ενηµερώσω πως βρισκόµαστε
σε στενή, διαρκή και άµεση επαφή µε όλα τα συναρµόδια Υπουρ-
γεία και τους φορείς αναζητώντας τις δυνατότητες εκείνες για
την εξεύρεση λύσεων.

Γνωρίζετε –είµαι σίγουρος άριστα- πως υφίστανται δεδοµένα
νοµικά κωλύµατα. Για την αναµετάδοση τηλεοπτικού σήµατος
προαπαιτείται η χορήγηση του δικαιώµατος χρήσης ραδιοσυ-
χνοτήτων. Σύµφωνα µε την κείµενη νοµοθεσία, ως αυτή διαµορ-
φώθηκε σε συνέχεια των διατάξεων του νόµου 3592/2007, η δυ-
νατότητα χορήγησης αντιστοίχων δικαιωµάτων χρήσης
ραδιοσυχνοτήτων προβλέπεται για φορείς αδειοδοτηµένων και
νοµίµως λειτουργούντων τηλεοπτικών σταθµών εθνικής, περι-
φερειακής αλλά και τοπικής εµβέλειας.

Όµως επειδή τελούµε σε διαρκή εγρήγορση σας ενηµερώ-
νουµε πως τα προβλήµατα στις λήψεις θα επιλυθούν µε την µε-
τάβαση στην ψηφιακή τηλεόραση, όπως σας τόνισα νωρίτερα.
Περαιτέρω, µε κατάλληλες ενέργειες σε συνέχεια των δικών µας,
µπορούν οι πολίτες του Αγίου Παύλου Θεσσαλονίκης να επιτύ-
χουν την βελτίωση ραδιοτηλεοπτικής κάλυψης στη συγκεκριµένη
περιοχή γνωστοποιώντας το συγκεκριµένο αίτηµα στην ΕΡΤ.

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο σκέλος τώρα της ερώτησής σας και
τη δροµολόγηση επιστροφής των ποσών που έχουν καταβληθεί
µέσω των λογαριασµών της ∆ΕΗ, σας παραπέµπω σε έγγραφο
της ΕΡΤ στο οποίο αναφέρεται διεξοδικά το τι ακριβώς νοµικά
συµβαίνει. Από την ανάγνωσή του καθίσταται σαφής η δυσκολία
ενός τέτοιου εγχειρήµατος δεδοµένου ότι το ανταποδοτικό αυτό
τέλος δεν αφορά µόνο τη δωρεάν παρακολούθηση τηλεοπτικών
σταθµών αλλά και των ραδιοφωνικών. Πέραν τούτου γεωγραφική
ή τοπική εξαίρεση από την καταβολή δεν προβλέπεται δυστυχώς
από το νόµο. Είναι συνεπώς σαφές ότι ένα εγχείρηµα τέτοιου βε-
ληνεκούς εγείρει πολλαπλά νοµικά ζητήµατα. Εµείς δραστηριο-
ποιούµαστε όµως µε υπερβάλλοντα ζήλο, εξαντλούµαι όλες µας
τις δυνατότητες και είµαστε πάντοτε ταγµένοι στην υπηρεσία
των πολιτών.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών

κ. Μιχαήλ Μπεκίρης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 712/06-04-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου Σηφουνάκη
προς τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την
επικείµενη πώληση των Ταχυµεταφορών ΕΛΤΑ κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Στις 26 Μαρτίου είδαν το φως της δηµοσιότητας επίσηµες

ανακοινώσεις περί απόφασης της ∆ηµιουργικής Επιτροπής για
πώληση ποσοστών εταιρειών του δηµόσιου, όπως της Εταιρείας
Υδρεύσεως Αποχετεύσεως Θεσσαλονίκης, της ∆ηµόσιας Επιχεί-
ρησης Αερίου, του Καζίνο της Πάρνηθας κ.α.. ∆εν υπήρξε καµ-
µία ανακοίνωση για απόφαση πώλησης των Ταχυµεταφορών των
ΕΛΤΑ. Τις τελευταίες µέρες «χαµηλοφώνως διαρρέεται» ότι επί-
κειται η πώληση τους. Η Κυβέρνηση, παρά τις δεσµεύσεις της
για τη συνέχιση του επιχειρησιακού προγράµµατος των ΕΛΤΑ –

όπως το παρέλαβε το 2004- παρά τις διακηρύξεις για ανάπτυξη
και διασφάλιση των Καθολικών Υπηρεσιών και της βιωσιµότητας
του ∆ηµόσιου Ταχυδροµείου, εργάσθηκε για την αποδιοργά-
νωση και την αποµόνωση των Ταχυµεταφορών, από τις εξελίξεις
της ταχυδροµικής αγοράς.

Το ΠΑΣΟΚ αντιτίθεται στην εκποίηση των Ταχυµεταφορών
ΕΛΤΑ. Πιστεύει ότι το ∆ηµόσιο Ταχυδροµείο έχει µεγάλη σηµα-
σία και ρόλο στην οικονοµική, κοινωνική και περιφερειακή ανά-
πτυξη του τόπου. Η ταχυδροµική εξυπηρέτηση είναι κοινωνικό
αγαθό και οι Ταχυµεταφορές πρέπει να αποτελέσουν την αιχµή
του δόρατος για τη βιωσιµότητα των ΕΛΤΑ, να επιτελέσουν το
ρόλο τους ως νέο σύγχρονο και δυναµικό αναπτυξιακό εργαλείο.
Η αποκοπή των ελληνικών Ταχυδροµείων από τις Ταχυµεταφο-
ρές, θα οδηγήσει τα ΕΛΤΑ σε µειονεκτική θέση και σταδιακά θα
τα καταστήσει προβληµατική επιχείρηση.

Κατόπιν αυτών ερωτάστε:
Αληθεύουν οι πληροφορίες ότι στην πρόσφατη ∆ιυπουργική

Επιτροπή αποφασίστηκε η εκποίηση και των Ταχυµεταφορών
ΕΛΤΑ και µάλιστα έναντι χαµηλού τιµήµατος;

Ποια µέτρα θα λάβει η Κυβέρνηση για τη διασφάλιση της πα-
ροχής σύγχρονων Καθολικών Υπηρεσιών προς τους πολίτες και
τη βιωσιµότητα των ΕΛΤΑ;».

Ο Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, νιώθω ιδιαίτερα ευτυχής που µου δίνεται η

δυνατότητα να αναφερθώ σε ένα θέµα για το οποίο πολλά έχουν
ακουστεί δίνοντας όµως ξεκάθαρες σαφείς απαντήσεις.

Είναι γνωστό πως η θυγατρική των ΕΛΤΑ, «ΤΑΧΥΜΕΤΑΦΟΡΕΣ
ΕΛΤΑ ΑΕ» δραστηριοποιείται σε ένα πλήρως απελευθερωµένο
περιβάλλον µε έντονο ανταγωνισµό. Προεξάρχοντα στόχο της
Κυβέρνησης αποτελεί η δηµιουργία του κατάλληλου πλαισίου
λειτουργίας που θα διασφαλίζει εκείνες τις προϋποθέσεις για την
αποτελεσµατική και διεθνώς επιτυχηµένη λειτουργία των «ΤΑ-
ΧΥΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΕΛΤΑ» µε δυνατότητες κατάκτησης ηγετικής
θέσης στην ταχυδροµική αγορά.

Η διεθνής εµπειρία έχει καταδείξει ότι οι πλέον πετυχηµένες
ταχυδροµικές επιχειρήσεις στην Ευρώπη και ειδικά αυτές που
δραστηριοποιούνται στο απελευθερωµένο τµήµα της ταχυδρο-
µικής αγοράς λειτουργούν ως ιδιωτικές επιχειρήσεις ήδη από το
1997 µε βάση τη δεύτερη Κοινοτική Οδηγία.

Με δεδοµένη την τρίτη ταχυδροµική οδηγία που προβλέπει την
πλήρη απελευθέρωση της ταχυδροµικής αγοράς, µε την ανά-
ληψη πρωτοβουλιών και δράσεων της Κυβέρνησής µας σε ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο, επιτεύχθηκε η παράταση της απελευθέρωσης
της ταχυδροµικής αγοράς για την 1-1-2013, δηλαδή δύο έτη αρ-
γότερα από την ηµεροµηνία που προβλέπεται για όλα τα άλλα
παλαιά κράτη- µέλη.

Ο στόχος ο δικός µας ήταν διττός, αφ’ ενός για να αξιοποιη-
θεί ο επιπλέον χρόνος από τα ΕΛΤΑ για επενδύσεις εκσυγχρονι-
σµού και αυτοµατοποίησης, αφ’ ετέρου η πολιτεία να διαµορ-
φώσει το κατάλληλο θεσµικό πλαίσιο που θα εξασφαλίζει τη
βιώσιµη παροχή της καθολικής ταχυδροµικής υπηρεσίας.

Τα αποτελέσµατα του έργου της Κυβέρνησης την τελευταία
πενταετία στον τοµέα αυτό είναι πολύπλευρα και φανερώνουν
την επιµέλεια µε την οποία έχουµε εργαστεί. ∆εν µπορεί να πεί-
σει η κριτική, που αγνοεί πως ο στόχος της κερδοφορίας έχει
επιτευχθεί. Εφαρµόζοντας διεθνή λογιστικά πρότυπα, τα έσοδα
αυξήθηκαν κατά 25% την τελευταία πενταετία, ενώ τα κέρδη της
περιόδου αυτής ανέρχονται περίπου στα 70.000.000 ευρώ.

Πώς να αντέξουν, λοιπόν, αντιπολιτευτικοί ισχυρισµοί ότι δεν
αντιλαµβάνονται πώς ολοκληρώθηκε το µεγαλύτερο πρόγραµµα
επενδύσεων εκσυγχρονισµού στην ιστορία των εκατόν ογδόντα
ένα ετών λειτουργίας των ΕΛΤΑ, µε επενδύσεις 250.000.000
ευρώ την τελευταία πενταετία για την κατασκευή σύγχρονων
αυτοµατοποιηµένων κέντρων διαλογής στην Αθήνα, στη Θεσσα-
λονίκη και στην Πάτρα, όταν εθελοτυφλούν µπρος στις δηµι-
ουργηθείσες υποδοµές υβριδικού ταχυδροµείου, την αυτοµατο-
ποίηση του δικτύου καταστηµάτων και τις νέες εφαρµογές
ηλεκτρονικών πληρωµών;

Μπορούµε άραγε να αγνοήσουµε τις αλλαγές στη δοµή και
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στο καταστατικό της εταιρείας που οδηγούν στην επίτευξη,
βάσει του νόµου 3429/2005, µιας σύγχρονης εταιρικής διακυ-
βέρνησης;

Κύριε συνάδελφε, η ελληνική Κυβέρνηση θέτει σε προτεραιό-
τητα τη συνεχή ανάπτυξη της επιχείρησης, τη διαρκή βελτίωση
και την ανάπτυξη νέων παρεχόµενων υπηρεσιών και τη διασφά-
λιση της καθολικής ταχυδροµικής υπηρεσίας.

∆εν µένουµε, όµως, σε αυτά. Αναβαθµίζουµε τα ΕΛΤΑ θέτουµε
στρατηγικούς ξεκάθαρους στόχους. Το νέο στρατηγικό και επι-
χειρησιακό σχέδιο των ΕΛΤΑ για την περίοδο 2009-2013 στοχεύει
και θα πετύχει την περαιτέρω ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας
µέσω του εκσυγχρονισµού των υποδοµών και της ριζικής λει-
τουργικής αναδιοργάνωσης.

Για µας, λοιπόν, αποτελεί προτεραιότητα υψίστης σηµασίας η
βελτίωση των υπηρεσιών, η καινοτοµία, η ενίσχυση των εσόδων
µέσω ενός πλέγµατος δράσεων για τη δραστηριοποίηση σε
νέους τοµείς, όπως η παροχή τραπεζικών και ασφαλιστικών προϊ-
όντων και η αξιοποίηση του µεγάλου δικτύου των καταστηµάτων
µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ερω-

τών Βουλευτής κ. Νικόλαος Σηφουνάκης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, η ερώτησή µου

ήταν σαφής. ∆εν απαντήσατε αν θα προχωρήσετε τη διαδικασία
πώλησης. Η απελευθέρωση στην αγορά των ΕΛΤΑ είναι δεδο-
µένη. Το ότι παρατάθηκε για την Ελλάδα µέχρι το 2013, το γνω-
ρίζω. Ήµουν µέλος του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και
συµµετείχα σε εκείνες τις διαδικασίες, γιατί ήµουν και στην Επι-
τροπή Μεταφορών. Το κερδίσαµε µε αγώνα συνολικά. Το περι-
βάλλον είναι απελευθερωµένο. Αυτήν τη στιγµή υπάρχουν
ιδιωτικές εταιρείες και δεν απαγορεύεται σε κανέναν να µπει και
να κάνει αυτή τη δουλειά.

Εµείς σας ερωτούµε: Θα προχωρήσετε στην εκποίηση; Θα
ολοκληρώσετε το διαγωνισµό αυτό που έχετε σε εξέλιξη µε έναν
και µόνο ενδιαφερόµενο; Γιατί πρέπει να αγοράσει τις ταχυµε-
ταφορές, τη δηµόσια επιχείρηση, ο ιδιώτης και δεν πάει να στή-
σει µια νέα εταιρεία; Ιδιωτικές εταιρείες υπάρχουν. Υπάρχει και
µια που την έχει το κράτος. Αν αποκόψετε από τα ΕΛΤΑ τις τα-
χυµεταφορές, θα συµβεί ό,τι συµβαίνει στον ΟΤΕ. Όταν αποκο-
πεί η «COSMOTE» από τον ΟΤΕ, η κινητή τηλεφωνία από τη
σταθερή τηλεφωνία, που συνεχώς µειώνεται το αντικείµενο της
σταθερής τηλεφωνίας, θα είναι προβληµατικά τα ΕΛΤΑ.

Θα ήθελα να µας απαντήσετε, λοιπόν, σ’ αυτό. Πώς θα προ-
χωρήσετε τη διαδικασία; ∆ιαβάσαµε σήµερα ότι µάλλον αποχω-
ρεί η µια εταιρεία η οποία συµµετείχε. Θα κάνετε κάτι ανάλογο
µε την Ολυµπιακή; Θα πάτε σε απευθείας ανάθεση; Πείτε µας, θα
σταµατήσετε αυτή τη διαδικασία; Υπάρχει πρόβληµα. Είναι µόνο
ένας ενδιαφερόµενος. ∆εν πληρούνται οι όροι ανταγωνισµού και
διαφάνειας.

Σας ερωτούµε: Γνωστοποιήσατε στην Ευρωπαϊκή Ένωση τη
σχεδιαζόµενη συµφωνία; Και αναφέροµαι στην Επιτροπή Αντα-
γωνισµού. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι, σύµφωνα µε τις µε-
τρήσεις, σε αξιοπιστία τα ΕΛΤΑ έρχονται δεύτερα µε 77% και µε
πρώτη την Πυροσβεστική Υπηρεσία;

Έχει, λοιπόν, σηµασία να απαντήσετε επί της ουσίας, κύριε
Υπουργέ. Θα προχωρήσετε στη διαδικασία της εκποίησης; Θα
κάνετε ό,τι κάνατε και στην Ολυµπιακή, ό,τι κάνατε και στον ΟΤΕ
ή όχι; Σ’ αυτό θέλουµε να απαντήσετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός κ. Μπεκίρης.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή τα όσα
είπατε για το ζήτηµα των ταχυµεταφορών. Εµείς σας διαβεβαι-
ώνουµε ότι δεν πρόκειται να επιτρέψουµε σε καµµία περίπτωση
να αναχθεί σε ένα ζήτηµα µικροκοµµατικής αντιπαράθεσης ή
σκοπιµοτήτων.

Ποτέ η Κυβέρνησή µας δεν έστειλε αυτό το θέµα στη ∆ιυ-
πουργική Επιτροπή. Αντίθετα, να σας υπενθυµίσω, πως η θέση
περί αποκρατικοποιήσεως, όπως πολύ σωστά τονίσατε και εσείς,
δεν είναι καινούρια. Η απόφαση για την υπαγωγή τις «ΤΑΧΥΜΕ-

ΤΑΦΟΡΕΣ ΕΛΤΑ ΑΕ» στις διατάξεις του νόµου 3049/2002 είχε
ήδη παρθεί από τη δική σας κυβέρνηση, µε την από 25-9-2003
κατά την 34η συνεδρίαση της ∆ιυπουργικής Επιτροπής Αποκρα-
τικοποιήσεων επί Υπουργίας του κ. Βερελή.

Η όψιµη, λοιπόν, επιχειρηµατολογία περί δήθεν αντίθεσής σας
-την οποία δεν τη λέτε βέβαια και ευθέως- για τα σηµερινά δρώ-
µενα δεν µπορεί να βρει κανένα γόνιµο έδαφος. Η σκοπιµότητα
αυτής της επιλογής έχει ήδη επιβεβαιωθεί.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Θα απαντήσετε σ’ αυτό που σας
ρώτησα; ∆εν µου απαντάτε.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, συγνώµη…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Περιµένετε να ολο-
κληρώσει. Θα δοθεί απάντηση. Έχει ένα λεπτό ακόµα.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, διακόπτοµαι χωρίς να υπάρχει κανέ-
νας απολύτως λόγος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εντάξει. ∆εν είστε
και απροστάτευτος τώρα, κύριε Μπεκίρη!

Συνεχίστε σας παρακαλώ.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Όχι, κύριε Πρόεδρε, δηµιουργούνται εντυπώσεις ότι
δεν απαντώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μπεκίρη, πα-
ρακαλώ συνεχίστε.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Θα ολοκληρώσω την απάντησή µου και µετά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεχίστε σας πα-
ρακαλώ. ∆εν σας εµπόδισε κανείς. Έχετε ακόµη ένα λεπτό.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Με εµποδίζει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεχίστε.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Μέχρι χθες -και το τονίζω- έπειτα από διάφανη διαγω-
νιστική διαδικασία είχε κατατεθεί από την κοινοπραξία που
συµµετείχε σ’ αυτή προσφορά ύψους 11.000.000 ευρώ. Εµείς το
τίµηµα της εξαγοράς το κρίναµε εξαιρετικά χαµηλό και δεν το
αποδεχθήκαµε. Απαιτήσαµε νέα προσφορά. Αξιολογήσαµε το
προτεινόµενο επιχειρησιακό σχέδιο µε κριτήριο τα ζωτικά συµ-
φέροντα των ΕΛΤΑ και γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον. Με αυτό
τον τρόπο εµείς λαµβάνουµε αποφάσεις και δεν ξεπουλάµε. ∆εν
κάνουµε εκπτώσεις σε κανέναν. Προστατεύουµε τα συµφέροντα
του ελληνικού λαού, σε αντίθεση µε αυτό που κάνατε εσείς.

Γι’ αυτό το λόγο και µόλις χθες, η ενδιαφερόµενη κοινοπραξία
αναγκάστηκε να αποχωρήσει από τη διαδικασία. Κατέστη πλέον
σαφές προς όλους πως ό,τι δεν µας ικανοποιεί στο µέγιστο δεν
µπορεί να γίνει και αποδεκτό.

Επειδή, όµως, η Κυβέρνηση διακατέχεται από ισχυρό αίσθηµα
ευθύνης των πράξεών της, η απάντηση στους ανυπόστατους
ισχυρισµούς περί δήθεν απόφασης για εκποίηση των «ΤΑΧΥΜΕ-
ΤΑΦΟΡΩΝ ΕΛΤΑ» έναντι χαµηλού τιµήµατος, είναι σαφής και ξε-
κάθαρη.

Γι’ αυτό το λόγο, λοιπόν, σας καταθέτω και δελτίο Τύπου το
οποίο ανακοινώνεται και εκδόθηκε από το Υπουργείο Μεταφο-
ρών, σχετικά µε το θέµα το οποίο ρωτήσατε. Για να βλέπετε, λοι-
πόν, κύριε Σηφουνάκη, ότι δίνονται απαντήσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Μιχαήλ Μπεκίρης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δελτίο Τύπου, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Καµµία, λοιπόν, απόφαση δεν έχει ληφθεί µέχρι σήµερα. ∆εν
πρόκειται να υπάρξει επιβλαβής κατάληξη στο θέµα αυτό και
θέλω να σας διαβεβαιώσω γι’ αυτό. Θα διασφαλιστούν πλήρως
τα συµφέροντα των ΕΛΤΑ. Ο στόχος επιτυγχάνεται µε ισχυρό,
µε ικανοποιητικό τίµηµα και µε δίκαιους όρους συνεργασίας.

Κύριε συνάδελφε, τα έργα της παρούσας Κυβέρνησης προ-
χωρούν…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μπεκίρη, θα
σας παρακαλέσω να ολοκληρώσετε, γιατί έχετε υπερβεί κατά
ένα λεπτό το χρόνο.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
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νωνιών): Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε, σταµατώ τώρα. Αφού θέλετε
να σταµατήσω, σταµατώ τώρα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν είναι θέµα το αν

θέλω εγώ ή όχι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Μα, δεν απάντησε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Σηφουνάκη,

σας παρακαλώ.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε δυο λεπτά. Σας άφησα πάνω από τρία

λεπτά. ∆εν είναι τρόπος αυτός να µου λέτε «αφού θέλετε να στα-
µατήσω, σταµατώ». Θα τηρείτε και εσείς τον Κανονισµό. ∆εν
είστε ο πρώτος Υπουργός ή Υφυπουργός που απαντάει εδώ.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): ∆εν µου είπατε να σταµατήσω;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας είπα ότι έχετε
υπερβεί το τρίτο λεπτό.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, µου ζητήσατε να σταµατήσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Λέω ότι δεν είναι
τρόπος απάντησης αυτός.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Μου ζητήσατε να σταµατήσω και σταµάτησα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα σας δώσω µια
συµβουλή, κύριε Μπεκίρη, γιατί είστε νέος -και χαίροµαι γι’ αυτό-
Υφυπουργός.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα σας παρακα-
λέσω να τηρείτε τον Κανονισµό…

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Τον τηρώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ,
κύριε Μπεκίρη, δεν έχετε το λόγο αυτή τη στιγµή. Θα τηρείτε τον
Κανονισµό και θα επιδεικνύετε και εσείς τον απαραίτητο σεβα-
σµό προς όλους στην Αίθουσα αυτή. Τι θα πει «αφού θέλετε να
σταµατήσω, θα σταµατήσω;». Είναι απάντηση αυτή;

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Εσείς µου το ζητήσατε, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας υπενθυµίζω ότι
έχετε υπερβεί το τρίτο λεπτό.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Είπατε να σταµατήσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν έχετε το λόγο
τώρα. Έχετε τελειώσει, έχετε δώσει τις απαντήσεις σας.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Σας ευχαριστώ πολύ. Έχετε δικαίωµα να λέτε ό,τι θέ-
λετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: ∆εν απάντησε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ

πολύ, κ. Σηφουνάκη. Μ’ αυτόν τον τρόπο ήθελε να απαντήσει ο
κ. Μπεκίρης, µ’ αυτόν τον τρόπο απάντησε. ∆ηµόσια είναι η συ-
νεδρίαση και τα συµπεράσµατα εξάγονται.

Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση της τρίτης µε αριθµό
719/6.4.2009 επίκαιρης ερώτησης του Βουλευτή του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την επί-
λυση των προβληµάτων των µικροµεσαίων κτηνοτρόφων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Εχθρική είναι η πολιτική απέναντι στους µικροµεσαίους κτη-

νοτρόφους, που µαζί µε τις επιπτώσεις από την οικονοµική κρίση
απειλούνται µε νέο ξεκλήρισµα.

Η δραστική µείωση των τιµών στο γάλα και η απόφαση του
Συµβουλίου των Υπουργών Γεωργίας να ανοίξει η παρέµβαση
στο βούτυρο και γάλα σε σκόνη, άνοιξε την «όρεξη» στο καρτέλ
γάλακτος για νέα επίθεση. Από 1 Μάη 2009 η «VIVARTIA» έσπασε
τα συµβόλαια στους κτηνοτρόφους από τη Βόρεια Ελλάδα, δεν
θα παραλαµβάνει γάλα και ίσως ακολουθήσει και η δεύτερη γα-
λακτοβιοµηχανία σε συνεννόηση µεταξύ τους. Η «ΦΑΓΕ» µείωσε
την τιµή παραγωγού στο αγελαδινό γάλα και παρέτεινε την πλη-
ρωµή κατά ένα µήνα. Το καρτέλ διαρρέει ότι θα µειώσει το φρέ-
σκο παστεριωµένο γάλα (4-5 ηµερών) και θα αυξήσει το υψηλής

παστερίωσης, δηλαδή διάρκειας δέκα ηµερών. Αυτό διευκολύ-
νει τις εισαγωγές των γαλακτοβιοµηχανιών, επιβάλλει αλλαγές
στις διατροφικές ανάγκες και συνήθειες των καταναλωτών µε χα-
µηλότερης ποιότητας γάλα, αυξάνοντας περαιτέρω την κερδο-
φορία τους.

Ταυτόχρονα και εν όψει του Πάσχα η τιµή στα αµνοερίφια δια-
µορφώνεται από τους µεγαλέµπορους στα 4,5 ευρώ το κιλό,
όταν το κόστος είναι 7 ευρώ το κιλό. Οι κτηνοτρόφοι ζουν στην
αβεβαιότητα και µε τις παράνοµες ελληνοποιήσεις. Η κατάσταση
αυτή δείχνει την ανάγκη άµεσων µέτρων.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός, τι µέτρα προτίθεται να πάρει
για τους µικροµεσαίους κτηνοτρόφους για:

Αναπλήρωση εισοδήµατος και κατώτατες εγγυηµένες τιµές
για όλα τα ζωοκοµικά προϊόντα, προστασία της εγχώριας παρα-
γωγής από εισαγωγές και παράνοµες ελληνοποιήσεις, την κα-
τάργηση του ΦΠΑ, των ποιοτικών παρακρατήσεων και τη
διαφοροποίηση.

Την ακύρωση της απόφασης της «VIVARTIA» να µην παρα-
λαµβάνουν γάλα από τους παραγωγούς, τη µη διάθεση στην
αγορά αποθεµάτων της παρέµβασης σε γάλα σκόνη και παρα-
γωγή γιαούρτι αποκλειστικά από φρέσκο γάλα».

Ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Παπα-
δόπουλος έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, αυτή η ερώτηση δεν είναι µόνο τυπικά επί-
καιρη, αλλά είναι και ουσιαστικά επίκαιρη και ευχαριστώ γιατί
µου δίνεται η δυνατότητα να απαντήσω στα ερωτήµατα αυτά και
για σας, αλλά και για να ενηµερωθεί µέσω της Βουλής ο ελληνι-
κός λαός.

Σας ενηµερώνω, λοιπόν, ότι η Γενική ∆ιεύθυνση Κτηνιατρικής
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης έστειλε την εγκύκλιο µε
αριθµό 27770/9.3.2009 προς όλες τις υπηρεσίες για εντατικο-
ποίηση των κτηνιατρικών και υγειονοµικών ελέγχων εν όψει των
εορτών του Πάσχα. Πιστεύω –και έτσι φιλοδοξούµε- να είναι οι
πιο εντατικοί και οι πιο ουσιαστικοί έλεγχοι που έχουν γίνει µέχρι
σήµερα. Αυτό θα αποδειχθεί αργότερα ίσως.

Πεποίθησή µας είναι η καταπολέµηση των παράνοµων ελλη-
νοποιήσεων. Έτσι, λοιπόν, έχει ενεργοποιηθεί ο ΕΛΟΓΑΚ και όλοι
οι ελεγκτικοί µηχανισµοί του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης.
Θεωρούµε ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό το βήµα ότι ο ΕΦΕΤ
πλέον από το Υπουργείο Ανάπτυξης ανήκει στο Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης. Ενας ευέλικτος και σύγχρονος µηχανισµός θα
κινείται προς αυτές τις κατευθύνσεις και ιδιαίτερα εν όψει του
Πάσχα, αλλά και µετά, στη διάρκεια όλης της χρονιάς.

Είναι αλήθεια –και το έχουµε πει και εµείς- ότι ο κτηνοτροφικός
κλάδος είναι ένας κλάδος ο οποίος αντιµετωπίζει πολλά και µε-
γάλα προβλήµατα όχι µόνο στη χώρα µας, αλλά και στην Ευ-
ρώπη γενικότερα. Έτσι καταβάλλουµε σηµαντικές προσπάθειες
για να λύσουµε τουλάχιστον ή να µειώσουµε θεσµικά ζητήµατα
που τα έχουµε εδώ και χρόνια και παραµένουν άλυτα.

Προς την κατεύθυνση αυτή κινούµαστε σε συνεννόηση µαζί µε
τους κτηνοτροφικούς συλλόγους της χώρας µας και πιστεύω ότι
σύντοµα τα µέτρα τα οποία θα ανακοινωθούν µέσα στον επόµενο
µήνα –αυτό εννοώ µε τη λέξη «σύντοµα», για να το προσδιορίσω-
θα είναι τέτοια µέτρα που θα δίνουν µία σηµαντική πνοή αλλά και
µία ελάφρυνση στον κτηνοτροφικό µας κλάδο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Όσον αφορά τις παράνοµες ελληνοποιήσεις, γίνεται υποχρε-
ωτική η αναγραφή της καταγωγής και της προέλευσης του κρέ-
ατος σε όλα τα εµπορικά έγγραφα που το συνοδεύουν, καθώς
και οι διάφορες σηµάνσεις οι οποίες γίνονται. Τα κρεοπωλεία και
όσοι ασχολούνται µε την εµπορία κρέατος υποχρεούνται να κα-
τέχουν και να λειτουργούν ζυγιστική µηχανή. Στις ετικέτες των
ζυγιστικών µηχανών ολόκληρης της χώρας είναι υποχρεωτική η
αναγραφή εκτός των άλλων και της καταγωγής προέλευσης του
πωλούµενου κρέατος, του είδους και της ποσότητας που υπάρ-
χει.

Σε ό,τι αφορά το γάλα, σας ενηµερώνω ότι η τιµή του παρα-
γωγού των κτηνοτροφικών προϊόντων όπως είναι το γάλα, τόσο
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στην ελληνική αγορά, όσο και στην ευρωπαϊκή αγορά, διαµορ-
φώνεται ελεύθερα –απ’ ό,τι γνωρίζετε- βάσει της προσφοράς και
της ζήτησης. Το ίδιο ισχύει για τις συµφωνίες και τα συµβόλαια
της αγοράς γάλακτος µεταξύ παραγωγών και µεταποιητών.

Όσον αφορά, όµως, τον έλεγχο των ολιγοπωλίων για την προ-
στασία του ελεύθερου ανταγωνισµού, η αρµοδιότητα έχει ανα-
τεθεί στην Επιτροπή Ανταγωνισµού, η οποία έχει τη µορφή
ανεξάρτητης διοικητικής αρχής µε διοικητική και οικονοµική αυ-
τοτέλεια. Το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων στην
προσπάθειά του να στηρίξει τους παραγωγούς γάλακτος και
προκειµένου να αντιµετωπίσει όλα τα προβλήµατα, τα οποία δη-
µιουργούνται κατά τη διάθεση των κτηνοτροφικών προϊόντων,
εφαρµόζει συγχρηµατοδοτούµενα ευρωπαϊκά προγράµµατα για
την προώθηση των παραδοσιακών προϊόντων, καθώς και για
τους ειδικούς ελέγχους εξυγίανσης της αγοράς γάλακτος.

Το φαινόµενο αυτό δεν παρατηρείται µόνο στη Θράκη και τη
Μακεδονία. Είναι ένα φαινόµενο που παρατηρείται και σε πολλά
σηµεία της Ευρώπης. Σας λέω, όµως, ότι σε συνεννόηση –φα-
ντάζοµαι ότι θα το είδατε προχθές- και συνεργασία και µε το
Υπουργείο Ανάπτυξης, είµαστε στην κατεύθυνση όπου οι βιοµη-
χανίες γάλακτος θα επιστρέψουν σύντοµα και θα απορροφήσουν
όλο το γάλα της ελληνικής παραγωγής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ερω-
τών Βουλευτής κ. Νικόλαος Μωραΐτης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, οι Έλληνες κτη-
νοτρόφοι έχουν περιέλθει σε µία κατάσταση απελπισίας. Αυτή η
κατάσταση, βέβαια, είναι αποτέλεσµα µιας πολιτικής χρόνων που
διέπει το χώρο της κτηνοτροφίας και είναι αποτέλεσµα των κα-
τευθύνσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι αυτή η πολιτική που
έχει εκτοξεύσει το έλλειµµα στο αγροτικό ισοζύγιο στα
3.000.000.000 ευρώ. Και, δυστυχώς, απ’ αυτά τα 3.000.000.000,
το 70% προέρχεται από κτηνοτροφικά προϊόντα.

Εµείς θεωρούµε ότι είναι έγκληµα εκ προ µελέτης σε µία χώρα
που ήταν αυτάρκης σε ορισµένα προϊόντα στο παρελθόν, αλλά
που σήµερα εδαφολογικά και κλιµατολογικά προσφέρεται για
την παραγωγή προϊόντων αρίστης ποιότητας, να εισάγει κτηνο-
τροφικά προϊόντα και πολλές φορές αµφιβόλου ποιότητας.

∆εν απαντήσατε, κύριε Υφυπουργέ, σε δυο σοβαρά ζητήµατα.
Το ένα είναι το εξής: Θα επιτρέψετε την εµφιάλωση παστεριω-
µένου γάλακτος στις δέκα ηµέρες, κάτι που θα δηµιουργήσει πα-
ραπέρα προβλήµατα στις τιµές των κτηνοτρόφων;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα επιτρέψετε το γάλα σκόνη, απόφαση που πάρθηκε στις
αρχές του µήνα στην Ευρωπαϊκή Ένωση;

Αυτά είναι δύο ερωτήµατα στα οποία καλείστε να απαντήσετε.
Βέβαια, είπατε ότι οι τιµές διαµορφώνονται ως προς τον αντα-
γωνισµό. Αυτός ο υγιής ανταγωνισµός έχει δηµιουργήσει αυτά
τα τεράστια προβλήµατα, τη στιγµή που οι παραγωγοί γάλακτος
παραδίδουν το προϊόν 0,30-0,35 ευρώ και στην κατανάλωση φτά-
νει 1,60 ευρώ. Αυτά είναι τα αποτελέσµατα του υγιούς ανταγω-
νισµού.

Οι κτηνοτρόφοι είναι στους δρόµους και θα συνεχίσουν να
είναι στους δρόµους. Εµείς τους καλούµε να παλέψουν για µία
άλλη πολιτική, µία πολιτική που θα καλύπτει τις ανάγκες σήµερα
των κτηνοτρόφων. Σας καλούµε, όµως, να πάρετε µέτρα ανα-
κούφισης, γιατί η κατάσταση είναι πράγµατι απελπιστική. Ήδη, η
µεγάλη αύξηση τον περασµένο χρόνο στις ζωοτροφές, τα άλλα
µέσα και τα εφόδια που διαµορφώνουν το κόστος παραγωγής,
έχουν φτάσει στα ύψη. Πετρέλαια, κτηνιατρικά φάρµακα, λιπά-
σµατα, όλα αυτά διαµορφώνουν ένα υπέρογκο κόστος παραγω-
γής και από την άλλη µεριά συµπιέζονται οι τιµές του
κτηνοτρόφου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς ζητάµε τιµές στα αρνιά και στα κατσίκια εν όψει του
Πάσχα. Να είναι τιµές που να καλύπτουν το κόστος παραγωγής,
τα 7 ευρώ και να αφήνουν και ένα λογικό κέρδος στους κτηνο-
τρόφους.

Οι κτηνοτρόφοι θα συνεχίσουν να είναι στους δρόµους, γιατί
αυτή η κατάσταση δεν πάει άλλο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Υφυπουργός κ.
Παπαδόπουλος έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Κατ’ αρχάς, κάνετε κάποιο λάθος όταν
µιλάτε για δέκα µέρες στο γάλα παστερίωσης. Το παστεριωµένο
γάλα και το υψηλής παστερίωσης είναι παραπάνω από δέκα
µέρες. Προφανώς, µιλάτε για το νωπό γάλα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Μάλιστα, κύριε Υφυπουργέ, εννο-
ούσα το νωπό γάλα.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Σας διαβεβαιώνω, λοιπόν, ότι το νωπό
γάλα δεν θα έχει απολύτως καµµία αύξηση ηµερών. Και, αν θέ-
λετε, είναι και ένα στοίχηµα δικό µας σε συνεννόηση και µε τους
κτηνοτρόφους και µε τις βιοµηχανίες, για να απορροφηθεί όλη η
παραγωγή. Έτσι, λοιπόν, δεν υπάρχει καµµία περίπτωση να αυ-
ξηθούν οι µέρες στο νωπό γάλα.

Το δεύτερο που θα ήθελα να σας πω είναι ότι στο Συµβούλιο
Υπουργών της Ευρώπης, στις 23.3.2009, αυτό ήταν το κυρίαρχο
θέµα, όπως είπατε. Όµως, δεν είπατε κάποια άλλα τα οποία ει-
πώθηκαν, γιατί µπορεί συνεχώς να βάλλεται η Ευρωπαϊκή
Ένωση, αλλά πρέπει να λέµε όλο το πακέτο που υπάρχει, δη-
λαδή και τα αρνητικά και τα θετικά.

Σας λέω, λοιπόν, ότι ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων κυρίαρχα εντόπισε το θέµα του προβλήµατος το οποίο
υπάρχει και έτσι ζητήσαµε τη στήριξη του εισοδήµατος των γα-
λακτοπαραγωγών στη στοχευµένη αντιµετώπιση των προβληµά-
των που έχουν δηµιουργηθεί, τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητα
των γαλακτοκοµικών προϊόντων, τη χρηµατοδότηση από κοινο-
τικούς πόρους της αγοράς βελτιωµένου ζωικού κεφαλαίου και
την ενίσχυση δηµιουργίας οµάδας παραγωγών για µια καθετο-
ποιηµένη µονάδα παραγωγής γαλακτοκοµικών προϊόντων που, αν
θέλετε, είναι το σηµαντικότερο στοιχείο το οποίο λύνει το πρό-
βληµα.

∆εύτερον, ήθελα να σας πω ότι το Υπουργείο –για αυτό σας
είπα προηγουµένως ότι αυτά που λέµε τα εννοούµε και τα εννο-
ούµε στην πράξη- εξέδωσε τις υπουργικές αποφάσεις που µι-
λούν για υποχρεωτική χρησιµοποίηση αναλογίας ελληνικού
νωπού και συµπυκνωµένου γάλακτος 80 προς 20 στο ελληνικό
παραδοσιακό γιαούρτι -που σήµερα δεν υπάρχει αυτή η αναλο-
γία- πράγµα που σηµαίνει ότι ενισχύουµε την αγορά του ελληνι-
κού νωπού γάλακτος.

Επίσης, δίνουµε -και δώσαµε- τη δυνατότητα µε κοινές υπουρ-
γικές αποφάσεις να µειωθεί η ειδική εισφορά που κατέβαλε ο πα-
ραγωγός στο ΕΛΟΓΑΚ από 0,50% ανά κιλό αξίας όλων των ειδών
γάλακτος, το κάναµε σε 0,25%. Αυτή στην ουσία είναι µια οικο-
νοµική ελάφρυνση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Και η προσπάθειά µας είναι –και το είπα και προηγουµένως-
στον επόµενο µήνα να ανακοινωθούν µέτρα τα οποία θα λύνουν
βασικά θεσµικά ζητήµατα του κλάδου, γιατί δεν πρέπει να ξε-
χνάµε ότι η κτηνοτροφία είναι µια οικογενειακή ιστορία. Ξεκινάει
από τον παππού, πάει στον πατέρα και το γιο. Πρόκειται για αν-
θρώπους που είναι στον καθηµερινό µόχθο από το πρωί µέχρι το
βράδυ και γι’ αυτό δεν έχουν τις δυνατότητες να κινητοποιούνται
όπως οι άλλοι αγρότες.

Εµείς, λοιπόν, θεωρούµε ότι είναι υποχρέωσή µας να στηρί-
ξουµε αυτόν τον ελληνικό κλάδο, γιατί την κτηνοτροφία τη χρει-
αζόµαστε. Είναι ένας κρίκος της αλυσίδας στη ζωή του τόπου
που είναι απαραίτητος και σήµερα και αύριο και ειδικά µετά το
2013.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Επόµενη είναι η τέ-

ταρτη µε αριθµό 711/6-4-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Φωτίου Κουβέλη
προς τους Υπουργούς Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας
και Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά µε την πρόταση της ∆ι-
οίκησης του Ταµείου Πρόνοιας των ∆ηµοσίων Υπαλλήλων για τη
λειτουργία του ταµείου και τη δυνατότητα καταβολής του εφά-
παξ στους δικαιούχους κ.λπ..

Η ερώτηση του κ. Κουβέλη έχει ως εξής:
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««Το Ταµείο Πρόνοιας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων εδώ και πολλούς
µήνες βρίσκεται σε πλήρη αδυναµία πληρωµών, αφού έχουν
συσσωρευθεί περισσότερες από δεκαπέντε χιλιάδες αιτήσεις δη-
µοσίων υπαλλήλων που περιµένουν να εισπράξουν το εφάπαξ.

Σε αντίστοιχη ερώτησή µας για την αντιµετώπιση του προβλή-
µατος η αρµόδια Υπουργός Απασχόλησης (13-11-2008) µεταξύ
άλλων δήλωνε ότι: «Το ταµείο έχει τη δυνατότητα να δίνει περί-
που 11.000 εφάπαξ το χρόνο ή 800 το µήνα… έχει µπει σε µια
τάξη και σε µια σειρά, σας είπα ότι δεν υπάρχει περίπτωση ούτε
να ρευστοποιήσει το ταµείο,... Είµαι απόλυτη και κατηγορηµα-
τική».

Σε πρόσφατη συνεδρίαση του, το διοικητικό συµβούλιο του εν
λόγω Ταµείου για την αντιµετώπιση του προβλήµατος αποφά-
σισε κατά πλειοψηφία, µε την διαφωνία των εκπροσώπων της
Α∆Ε∆Υ, τα εξής:

α) Την καταβολή µισού µισθού ως εισφορά απ’ όλους τους δη-
µοσίους υπαλλήλους.

β) Την καθιέρωση εισφοράς 2% σε όλες τις πρόσθετες απο-
δοχές αυτών.

γ) Την καταβολή έκτακτης χρηµατοδότησης από το ∆ηµόσιο
200.000.000 ευρώ για να επιταχυνθεί ο ρυθµός έκδοσης του εφά-
παξ βοηθήµατος.

δ) Την ένταξη στο ταµείο όλων όσοι απασχολούνται στο ∆η-
µόσιο µε συµβάσεις αορίστου χρόνου και έχουν λιγότερα από
δεκαπέντε χρόνια υπηρεσίας.

Επειδή µε την ενέργεια αυτή της διοίκησης µετακυλύονται τα
βάρη και η υφιστάµενη οικονοµική κρίση του Ταµείου και πάλι
στους εργαζόµενους,

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί
1) Ποιος ο αριθµός των εφάπαξ που χορηγήθηκαν ανά µήνα

κατά το τελευταίο πεντάµηνο από το ΤΠ∆Υ;
2) Ποια είναι η θέση τους αναφορικά µε την προαναφερόµενη

πρόταση της πλειοψηφίας του διοικητικού συµβουλίου του ΤΠ∆Υ
για την αντιµετώπιση του προβλήµατος της πληρωµής του εφά-
παξ στους δικαιούχους και σε ποιες ενέργειες θα προβούν για
την εξασφάλιση της βιωσιµότητας του Ταµείου;».

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας κ. Κοντογιάννης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Απασχόλησης
και Κοινωνικής Προστασίας): Κύριε συνάδελφε, το θέµα που
θέτετε είναι όντως πολύ σηµαντικό.

Το Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας έχει
πλήρη εικόνα του οικονοµικού προβλήµατος του Ταµείου Πρό-
νοιας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων.

Τα χορηγηθέντα εφάπαξ κατά το τελευταία πεντάµηνο από το
ΤΠ∆Υ είναι τα εξής: Το Νοέµβριο του 2008 ήταν 543, το ∆εκέµ-
βριο του 2008 ήταν 380, τον Ιανουάριο του 2009 ήταν 1072, το
Φεβρουάριο του 2009 ήταν 350 και το Μάρτιο του 2009 ήταν 997.
Όπως µας πληροφόρησε το Ταµείο Πρόνοιας ∆ηµοσίων Υπαλ-
λήλων, υπάρχει πράγµατι καθυστέρηση στην έκδοση του εφά-
παξ βοηθήµατος και αυτό οφείλεται στους παρακάτω λόγους.

Πρώτον, στο µεγάλο αριθµό συνταξιοδότησης των δηµοσίων
υπαλλήλων που παρατηρείται τα τελευταία χρόνια, χωρίς αντί-
στοιχη πρόσληψη µονίµων υπαλλήλων. Είναι ενδεικτικό ότι το
2003 ο αριθµός των αιτήσεων για τη λήψη εφάπαξ βοηθήµατος
ήταν τέσσερις χιλιάδες οκτακόσιες δεκατρείς, ενώ το 2008 ο
αντίστοιχος αριθµός ανήλθε στις δεκατεσσεράµισι χιλιάδες.

∆εύτερον, στο µικρό αριθµό υπαλλήλων που υπηρετούν σή-
µερα στο ταµείο: είκοσι τέσσερις υπάλληλοι έναντι τριάντα πέντε
οργανικών θέσεων, σε αντίθεση µε τις αυξανόµενες ανάγκες
λόγω της αποχώρησης µεγάλου αριθµού έµπειρου προσωπικού.

Τρίτον, στις νοµοθετικές ρυθµίσεις που επιβάρυναν τα οικο-
νοµικά του Ταµείου Πρόνοιας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων.

Θα καταθέσω σχετικό πίνακα στα Πρακτικά.
Τέταρτον, στις διατάξεις εξαγοράς χρόνου ασφάλισης, για

τους χρόνους που δεν καταβλήθηκαν τρέχουσες εισφορές στο
Ταµείο.

Πέµπτον, στην µη ύπαρξη µητρώου ασφαλισµένων στο Ταµείο,
µε αποτέλεσµα να µην µπορεί να συνταχθεί αξιόπιστη αναλογι-
στική µελέτη που θα εξασφαλίζει την αρχή της ανταποδοτικότη-
τας και θα προσδιορίζει τη βιωσιµότητά του.

Έκτον, στη µη ύπαρξη µηχανογραφηµένου τµήµατος εσόδων
το οποίο δύναται να ελέγχει µε αξιόπιστο τρόπο τα έσοδά του.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας κ. Γεώργιος Κοντογιάννης καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Ως προς το δεύτερο θέµα το οποίο θέτετε, τονίζω ότι πρόκει-
ται για προτάσεις του διοικητικού συµβουλίου του Ταµείου Πρό-
νοιας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων και όχι για αποφάσεις. Τονίζω πως
δεν πρόκειται για αποφάσεις –επαναλαµβάνω- αλλά για προτά-
σεις που όταν υποβληθούν επισήµως στο Υπουργείο, θα εξετα-
σθούν µε προσοχή, ώστε να καταλήξουµε στη βέλτιστη δυνατή
λύση.

Επιτρέψτε µου, όµως, να επισηµάνω ότι η επιβάρυνση του τα-
µείου ήταν καθοριστική από τις παλαιότερες νοµοθετικές ρυθµί-
σεις 1984-1995, µε τις οποίες δόθηκε το δικαίωµα εξαγοράς
χρόνου ασφάλισης µε ελάχιστες εισφορές σε µεγάλο αριθµό
ασφαλισµένων, για λόγους βέβαια καθαρά ψηφοθηρικούς.

Το αναλογιστικό έλλειµµα του Ταµείου εξ αυτού κυρίως του
λόγου σύµφωνα µε την αναλογιστική µελέτη του 2003 ανέρχεται
σε 2,8 δισεκατοµµύρια ευρώ και αν δεν ληφθούν µέτρα, αναµέ-
νεται να επαληθευτεί το 2013.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Σε µισό λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα λοιπόν να υπενθυµίσω, πως επί ΠΑΣΟΚ η ίδια η

Α∆Ε∆Υ είχε προτείνει µέτρα πολύ σκληρότερα απ’ αυτά που προ-
τείνει τώρα η διοίκηση του Ταµείου για την εξυγίανσή του.

Η Α∆Ε∆Υ στις 6-8-2002 είχε προτείνει µεταξύ άλλων την ει-
σφορά για δικαίωµα εγγραφής στους νεοδιορισµένους ασφαλι-
σµένους ύψους ενός µηνιαίου µισθού. Επίσης, είχε προτείνει
εισφορά υπέρ του ΤΠ∆Υ από τους ειδικούς λογαριασµούς που
καταβάλλουν πρόσθετες αποδοχές στους ασφαλισµένους του
Ταµείου.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά τις σχετικές προτάσεις.
Εποµένως, είναι πραγµατικά αδικαιολόγητη η έκφραση πλή-

ρους διαφωνίας ειδικά από τους εκπροσώπους της Α∆Ε∆Υ, όταν
µάλιστα µε την πάροδο του χρόνου τα οικονοµικά του Ταµείου
επιβάλλουν τη λήψη µέτρων τα οποία όµως –επαναλαµβάνω- δεν
έχει αποφασιστεί ποια θα είναι.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής

Προστασίας κ. Γεώργιος Κοντογιάννης καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τις προαναφερθείσες προτάσεις, οι οποίες βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ερω-
τών Βουλευτής κ. Φώτης Κουβέλης.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχει καταντήσει κουραστικό κάθε φορά που

τίθεται ένα θέµα και µάλιστα αυτής της σηµασίας και αυτής της
εντάσεως, η αναφορά να γίνεται σε ένα παρελθόν και σε µία διελ-
κυστίνδα του παρόντος µε το παρελθόν.

Με άλλα λόγια, θέλω να πω ότι αυτά τα οποία αναφέρατε ως
αρνητικά στοιχεία της λειτουργίας του Ταµείου Πρόνοιας ∆ηµο-
σίων Υπαλλήλων, δηλαδή η έλλειψη µητρώου, η µη κατάλληλη
στελέχωση του Ταµείου, αλλά και άλλα στα οποία αναφερθή-
κατε, δεν είναι θέµατα τα οποία θα έπρεπε να αντιµετωπιστούν ή
εν πάση περιπτώσει σήµερα να είχατε τη δυνατότητα να µου
πείτε ότι αναφορικά µ’ αυτήν την προβληµατική κατάσταση προ-
ωθούµε κάποια µέτρα και για τη στελέχωση και για το µητρώο;

∆εν φτάνει η αναφορά στην παθολογία του ζητήµατος για να
αποτελεί αυτή η αναφορά πειστική απάντηση σε ένα ερώτηµα το
οποίο είναι εξαιρετικά σηµαντικό.

Το δεύτερο, κύριε Υπουργέ, είναι το εξής. Εδώ και πάρα πολ-
λές ηµέρες είναι γνωστές οι προτάσεις της διοίκησης του Τα-
µείου Πρόνοιας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων. Και έρχεστε σήµερα στη
Βουλή για να µου πείτε ότι δεν έχουν υποβληθεί ακόµα στο
Υπουργείο, προκειµένου να σας πούµε τι θα κάνουµε και τι θα
αποφασίσουµε, σε σχέση µ’ αυτές τις προτάσεις.
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Το τρίτο, κύριε Υπουργέ, είναι το εξής. Το µεγάλο και σηµα-
ντικό ζήτηµα είναι η υπάρχουσα οικονοµική κατάσταση του Τα-
µείου Πρόνοιας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων.

∆εν καταβάλλονται τα εφάπαξ µε το ρυθµό που θα έπρεπε να
καταβάλλονται. Τα οικονοµικά του είναι εξαιρετικά αδύναµα και
έρχεται κατά πλειοψηφία το Ταµείο και λέει, επί παραδείγµατι:
«Καταβολή µισού µισθού ως εισφορά από όλους τους δηµοσί-
ους υπαλλήλους.» Ε, οφείλετε να ενηµερώσετε τη Βουλή τι θα
κάνετε. Θα αποδεχθείτε αυτήν την πρόταση; Πώς θα στηρίξετε
τα οικονοµικά του Ταµείου Προνοίας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων; Και
προφανώς, δεν αποτελεί στήριξη του Ταµείου και αντιµετώπιση
του προβλήµατος η αναφορά –επαναλαµβάνω- στα παθολογικά
στοιχεία, οικονοµικά και άλλα, του Ταµείου Προνοίας ∆ηµοσίων
Υπαλλήλων, τα οποία επί µακρόν δεν έχετε αντιµετωπίσει και δεν
είχατε σήµερα και τη δυνατότητα να µου πείτε ότι θα τα αντιµε-
τωπίσουµε µε αυτόν ή µε τον άλλο τρόπο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας κ. Κοντο-
γιάννης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Απασχόλησης
και Κοινωνικής Προστασίας): Κύριοι συνάδελφε, τόσο η ηγεσία
του Υπουργείου Απασχόλησης όσο και η διοίκηση του Ταµείου
αντιµετωπίζουµε µε ρεαλισµό την κατάσταση. Γνωρίζουµε πως
τα πράγµατα είναι δύσκολα και παρακολουθούµε µε ιδιαίτερη
προσοχή όλες τις εξελίξεις. Προωθούµε δε λύσεις, όπως γνωρί-
ζετε, και µετά την ενοποίηση και για το µητρώο και για τη µηχα-
νογράφηση.

Στόχος µας είναι να προστατέψουµε τους ασφαλισµένους και
τα δικαιώµατά τους και θα κάνουµε οποιαδήποτε ενέργεια χρει-
αστεί, προκειµένου να το επιτύχουµε. Αναµένουµε δε και επισή-
µως τις προτάσεις του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Ταµείου
Πρόνοιας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων, τις οποίες και θα εξετάσουµε,
αφού, όπως καταλαβαίνετε, επί δηµοσιευµάτων δεν µπορεί να
ληφθεί κάποια επίσηµη απόφαση.

Στόχος µας είναι να βρεθεί η χρυσή τοµή, ώστε και τα προ-
βλήµατα το Ταµείου να επιλυθούν και αυτό να µη γίνει σε βάρος
των ασφαλισµένων. Σε καµµία περίπτωση δεν θέλουµε τα βάρη
και την οικονοµική αδυναµία του Ταµείου να τα µετακυλήσουµε
στους εργαζοµένους.

Θέλω, όµως, να επισηµάνω ότι σε µια περίοδο που χαρακτη-
ρίζεται γενικά από οικονοµική κρίση, είµαστε όλοι υποχρεωµένοι
να προβούµε σε υποχωρήσεις προς όφελος του κοινωνικού συ-
νόλου και τουλάχιστον να έχουµε την πολιτική τόλµη αυτά που
υποστηρίζαµε χθες να τα υποστηρίζουµε και σήµερα, ανεξαρτή-
τως ποιος κυβερνά. Γιατί, αν θέλουµε όντως να ξεπεραστεί η
κρίση, πρέπει όλοι µας –Κυβέρνηση, Κόµµατα, συνδικαλιστές- να
θέσουµε πάνω από το πρόσκαιρο κοµµατικό συµφέρον το συµ-
φέρον της χώρας, το συµφέρον των Ελλήνων. Και εµείς αυτό
έχουµε σκοπό να κάνουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι,

θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακο-
λουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προη-
γουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής
των Ελλήνων, σαράντα πέντε µαθήτριες και µαθητές και δύο συ-
νοδοί-δάσκαλοι από το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Νέου Ψυχικού.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 716/6-4-2009 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου
Βελόπουλου προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε δηλώσεις πανεπιστηµιακών καθηγητών που
προκαλούν το εθνικό συναίσθηµα των Ελλήνων κ.λπ..

Το κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κυρίου συναδέλφου
έχει ως εξής:

«Έχει παρατηρηθεί το τελευταίο χρονικό διάστηµα το φαινό-
µενο ορισµένοι πανεπιστηµιακοί καθηγητές, µε δηλώσεις τους
και δηµόσιες τοποθετήσεις τους, να προκαλούν το εθνικό συ-
ναίσθηµα των Ελλήνων πολιτών, προσβάλλοντας βάναυσα την
ιστορική µνήµη όλων µας, µε πιο πρόσφατο παράδειγµα τις δη-
λώσεις του καθηγητού ∆ιεθνών Σχέσεων στο Τµήµα Πολιτικής

Επιστήµης και Ιστορίας του Παντείου Πανεπιστηµίου, Αλέξη
Ηρακλείδη. Ανάµεσα σε άλλα δήλωσε ότι το 1919 οι Έλληνες
σκοτώνουν, σφάζουν, απόλυτη φρίκη, απόλυτη ντροπή, ντρέπε-
σαι που είσαι Έλληνας!)

Ερωτάται ο Υπουργός:
Σε ποιες ακριβώς ενέργειες και µέτρα προτίθεται να προβεί το

Υπουργείο, ώστε να σταµατήσει αυτή η πολύ δυσάρεστη κατά-
σταση της προκλήσεως του εθνικού συναισθήµατος όλων µας
και της προσβολής της ιστορικής µας µνήµης, από χείλη πανε-
πιστηµιακών καθηγητών;»

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, είµαι βέβαιος ότι γνωρίζετε το καθεστώς
υπό το οποίο λειτουργούν τα τριτοβάθµια εκπαιδευτικά ιδρύµατα
στη χώρα µας. Άλλωστε προσδιορίζεται σαφώς από το άρθρο
16 του Συντάγµατος. Και αν σε έναν τοµέα θα πρέπει όλοι να
συµφωνήσουµε ότι η ελευθερία της εκφράσεως και του λόγου
είναι απολύτως διασφαλισµένη και σεβαστή, είναι ο χώρος της
ακαδηµαϊκής κοινότητας.

Ευτυχώς στη χώρα µας η ελευθερία της εκφράσεως, της υλο-
ποιήσεως των δικαιωµάτων που απορρέουν από το Σύνταγµα –
ατοµικά και συλλογικά δικαιώµατα- στην ελληνική ∆ηµοκρατία
είναι κατοχυρωµένα και τα τελευταία τριάντα πέντε χρόνια ζούµε
σε µία χώρα στην οποία είναι απόλυτα σεβαστά τα ατοµικά και τα
συλλογικά δικαιώµατα και απολάβουµε όλοι υψηλής ποιότητας
∆ηµοκρατία.

Το Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και ο αρ-
µόδιος Υφυπουργός κ. Ταλιαδούρος ευαισθητοποιούµενος από
τη δική σας ερώτηση ζήτησε να πληροφορηθεί από το Πάντειο
Πανεπιστήµιο τα της διοργάνωσης της συγκεκριµένης συζητή-
σεως και ο κύριος Πρύτανης µας απάντησε µε επιστολή του ότι
σε καµµιά περίπτωση οι δηλώσεις αυτές του συγκεκριµένου κα-
θηγητή δεν δεσµεύουν το Πάντειο Πανεπιστήµιο. Αποτελούν
προσωπικές του απόψεις, τις οποίες θέλησε να εκφράσει και η
πρυτανεία, βεβαίως, δεν είναι σε θέση ούτε να γνωρίζει εκ των
προτέρων τι θα συµβεί σε µία τέτοια εκδήλωση και προφανώς,
δεν είναι σε θέση, δεν νοµιµοποιείται, δεν εννοεί, δεν επιθυµεί να
επιβάλει καθεστώς λογοκρισίας και να ελέγχει τις απόψεις οι
οποίες διατυπώνονται από τους πανεπιστηµιακούς δασκάλους.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι η Κυβέρνηση θα παραµείνει αυ-
στηρά προσηλωµένη στο σεβασµό της αυτοτέλειας, της αυτο-
δυναµίας, της λειτουργίας των πανεπιστηµιακών ιδρυµάτων και
το τι δηλώνει ο κάθε πανεπιστηµιακός, όπως και ο κάθε πολιτικός
και δηµοσιογράφος και όλοι όσοι µετέχουµε του δηµοσίου βίου
έχει να κάνει µε την προσωπική του ευθύνη απέναντι στην ιστο-
ρία και στο µέλλον του τόπου µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ερω-
τών Βουλευτής κ. Βελόπουλος.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, η ατοµική ελευ-
θερία της έκφρασης είναι ένα πολύ σηµαντικό δικαίωµα που
έχουµε όλοι οι άνθρωποι. Όµως, άλλο το ατοµικό και άλλο το εκ-
παιδευτικό δικαίωµα. Ο κύριος αυτός δεν εκφράζει απλώς τον
εαυτό του. ∆ιδάσκει. ∆ιδάσκει µαθητές.

Θα σας πω κάτι πολύ απλό και θέλω να µου πείτε αν συµφω-
νείτε και εσείς. Ακούστε τι είπε: «Το 1919 οι Έλληνες έκαναν µε-
γάλα έκτροπα, περίπου ό,τι έκαναν οι Σέρβοι στη Βοσνία. Οι
Έλληνες ήταν οι επιτιθέµενοι. Φωτιά και µπούρµπερη ως την
Άγκυρα! Σκοτώνουν, βιάζουν, σφάζουν. Η απόλυτη φρίκη. Ντρέ-
πεσαι που είσαι Έλληνας!» Αυτός ο κύριος, βέβαια, δεν ντρέπε-
ται να τα παίρνει από τους Έλληνες, δηλαδή να αµείβεται από
τους Έλληνες, για να ντρέπεται που είναι Έλληνας.

Να συνεχίσω, µια και µίλησα για το Σύνταγµα, γιατί το Σύ-
νταγµα δεν έχει διασταλτική ερµηνεία, κύριε Υπουργέ.

Άρθρο 16, παράγραφος 2. «Η παιδεία αποτελεί βασική απο-
στολή του κράτους και σκοπό έχει την ανάπτυξη της εθνικής και
θρησκευτικής συνείδησης των Ελλήνων.»

Ένα και ένα κάνουν δύο. ∆εν µπορεί να µιλάτε για ατοµικά δι-
καιώµατα των καθηγητών εδώ µέσα. Αυτά τα είπε στο Πανεπι-
στήµιο. Και αυτός πληρώνεται και το Σύνταγµα λέει άλλα.
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∆εύτερον, τα διδακτικά βιβλία για τους µαθητές και τους εκ-
παιδευτικούς συγγράφονται, σύµφωνα µε τα αναλυτικά προ-
γράµµατα. Να σας πω τι λένε τα αναλυτικά προγράµµατα; Σας
απαντώ. Η σελίδα 3938 του ΦΕΚ περιλαµβάνει σχετικό προε-
δρικό διάταγµα που λέει: «Οι Έλληνες εκφράζουν τους καηµούς
και τις ελπίδες τους και διευρύνουµε τα όρια του ελληνοκεντρι-
κού αναλυτικού προγράµµατος, το οποίο πρέπει να συνάδει µε
τα πραγµατικά περιστατικά.»

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για να σας ρωτήσω κάτι, κύριε Υπουργέ, γιατί ο χρόνος είναι
πιεστικός. Σας αρέσει αυτή η δήλωση; «Η Ελλάδα θα πρέπει να
πάψει το στρουθοκαµηλισµό και να αρνείται την ύπαρξη Σλαβο-
µακεδόνων, γιατί υπάρχουν τριάντα έως σαράντα χιλιάδες απ’
αυτούς στο βόρειο τµήµα της χώρας. Μάλιστα, προεξοφλούµε
ότι πρέπει να αναγνωρίσουµε τα Σκόπια µε το όνοµα «Μακεδο-
νία».» Σε µάθηµά του τα είπε αυτά.

Να σας πω και κάτι άλλο; Η διαφορά µεταξύ ιδιοφυΐας και βλα-
κείας είναι ότι η ιδιοφυΐα έχει όριο. Ακούστε, λοιπόν, τι λέει άλλη
καθηγήτρια: «∆εν επιτρέπεται κάθε αναφορά, κάθε επίκληση
προσφοράς της κλασικής Ελλάδος στον ευρωπαϊκό πολιτισµό,
διότι έτσι οι σύγχρονοι Έλληνες θέλουν να κρύψουν το άσχηµο
και µπάσταρδο εθνικό τους πρόσωπο!» Είµαστε δηλαδή ένας
λαός µπάσταρδος! Αυτά λέει η καθηγήτρια σε µάθηµά της. Το
καταλαβαίνετε; Τι µου λέτε τώρα εσείς για ατοµικό δικαίωµα;
Αυτά λέει καθηγήτρια, την οποία πληρώνουµε για σεµινάρια στη
Θράκη, παρακαλώ, κύριε Υπουργέ.

Θέλετε και άλλες δηλώσεις; Υπάρχουν γεγονότα, τα οποία, αν
τα διάβαζε ένα παιδί ή και ένας µεγαλύτερος, θα αισθανόταν
ντροπή που είναι Έλληνας. «Οι Έλληνες βίαζαν ανελλιπώς
όποιον έβρισκαν µπροστά τους. Βίαζαν και σκότωναν στη Μικρά
Ασία.»

Θέλετε να σας πω και άλλα; Μπορώ να σας πω ένα σωρό από
καθηγητές. Ποιο ατοµικό δικαίωµα και ποιο Σύνταγµα και ποια
ελευθερία έκφρασης; Το να εκφράζοµαι ελεύθερα είναι δικαίωµά
µου, αλλά το να διδάσκω παιδιά, κύριε Υπουργέ, και το να τα δια-
ποτίζω µε τέτοια –έχω εκατοντάδες που µπορώ να σας προσκο-
µίσω- δεν επιτρέπεται! Αυτοί είναι οι καθηγητές! Αυτό είναι το
καθηγητικό κατεστηµένο! Αν δεν αλλάξετε και δεν ξηλώσετε
αυτό το κατεστηµένο –γιατί κατεστηµένο είναι, κύριε Υπουργέ-
δεν θα πάµε καθόλου καλά ως χώρα.

Κύριε Υπουργέ, στη ∆ηµοκρατία όλα επιτρέπονται. Ακόµη και
η ανοησία και η βλακεία. Όµως, να πληρώνω ανόητους και βλά-
κες καθηγητές να διδάσκουν ανοησίες και βλακείες τα παιδιά
µου, ε, πάει πολύ, κύριε Υπουργέ!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Λυκουρέντζος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, γνωρίζετε ότι δεν συµµερίζοµαι τέτοιες το-
ποθετήσεις, οι οποίες στερούνται και επιστηµονικής εγγυρότη-
τος και απέχουν της ιστορικής αλήθειας.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το ξέρω.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Επαναλαµβάνω ότι οι πολιτικοί, οι ακαδη-
µαϊκοί δάσκαλοι, οι δηµοσιογράφοι, έχουµε δηµόσιο λόγο και δη-
µόσια συµπεριφορά. Κρινόµεθα και αξιολογούµεθα από τον
ελληνικό λαό. Ο τρόπος µε τον οποίον υπηρετεί ένας πανεπι-
στηµιακός την επιστήµη, στον τόπο µάλιστα που γεννήθηκε, ερ-
γάζεται και προοδεύει, όπως σηµειώσατε, η συνεισφορά του στο
µέλλον της νέας γενιάς κρίνεται και αξιολογείται όχι µόνο από
την ακαδηµαϊκή κοινότητα, αλλά και από την ελληνική κοινωνία.
Επιτρέψτε µου να σηµειώσω ότι η ιστορία δεν γράφεται ούτε από
νικητές ούτε από ηττηµένους, ούτε από εµπαθείς ή φανατικούς.
Η ιστορία ως επιστήµη υπηρετείται µόνο µε αυστηρή ουδετερό-
τητα. Υπηρετείται από νηφάλιους, ψύχραιµους ιστορικούς, οι
οποίοι ενδιαφέρονται να αποδώσουν την ιστορική αλήθεια, την
αλήθεια στην ολότητά της και µόνον αυτή.

Χρειάζεται αυτοσυγκράτηση από κάθε πλευρά, ιδιαίτερα σε
θέµατα τα οποία στο παρελθόν µας τραυµάτισαν, µας πλήγω-
σαν, µας δίχασαν, διότι η αυτοσυγκράτηση και η αποφυγή ανα-

φορών σε επετείους υπηρετούν την εθνική οµοψυχία, υπηρετούν
το µέλλον της Ελλάδος. Γνωρίζετε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία έχει
επιδείξει αυστηρή προσήλωση σε αυτήν την κορυφαία εθνικής
σηµασίας επιλογή, περιµένει να ανταποκρίνονται όλοι σ’ αυτήν
την υψηλή ευθύνη της νηφαλιότητος, της ψυχραιµίας, της οµο-
ψυχίας και λυπούµαι να σας πω ότι δεν αντιλαµβάνοµαι εκείνους,
οι οποίοι µε εµπάθεια, µε φανατισµό επιµένουν να δικαιώσουν το
όποιο παρελθόν χάριν των προσωπικών τους εµµονών και των
δικών τους ιδεολογικών ή πολιτικών πεποιθήσεων. Το µέλλον της
χώρας…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για ποιους µιλάτε, κύριε Υπουργέ;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Γενικά µιλάω και δεν αναφέροµαι προφα-
νώς…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για ποιους µιλάτε; Σε εµάς µιλάτε,
κύριε Υπουργέ. Εξοµοιώνετε το θύµα µε τον θύτη.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): ∆εν αναφέροµαι σε εσάς. Παρακολουθή-
στε τη σκέψη µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Βελόπουλε
και η δικιά µου αίσθηση είναι ότι δεν αναφέρεται σε σας.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Είναι µία τοποθέτηση που µας αφορά
όλους για να µην νοµιµοποιούνται µε τον οποιονδήποτε τρόπο
τοποθετήσεις οι οποίες µας διχάζουν, οι οποίες µας πληγώνουν.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για τους καθηγητές µιλήστε µας,
κύριε Υπουργέ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Αφήστε µε να ολοκληρώσω, κύριε συνά-
δελφε. Προφανώς δεν αναφέροµαι σε σας, ο οποίος φέρατε στη
συζήτηση κάποιες απόψεις, οι οποίες χαρακτηρίστηκαν ήδη από
εµένα ότι δεν αντέχουν σε κριτική, διότι στερούνται επιστηµονι-
κής εγγυρότητος.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τι θα κάνετε σας ρωτώ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Αυτή είναι η τοποθέτησή µας, αλλά είµαστε
υποχρεωµένοι σε µία περίοδο όπου στα τριάντα πέντε χρόνια δη-
µοκρατίας θέλουµε να υπηρετήσουµε περισσότερο από ποτέ άλ-
λοτε την εθνική οµοψυχία και τη συνεργασία, να βρισκόµαστε
απέναντι σε φαινόµενα που µας διχάζουν.

Χρειάζεται –και αυτή είναι η τελευταία µου φράση, κύριε Πρό-
εδρε- να λάβουµε υπ’ όψιν δύο άρθρα, τα οποία είχα την ευκαι-
ρία να διαβάσω.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, «µπάσταρδους»
µας λένε!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων): Τα άρθρα είναι του κ. Ανδριανόπουλου, ο
οποίος λέει για την πολιτικοποίηση της επιστήµης και του εγκρί-
του δικηγόρου, του κ. Στεφανάκη χθες, ο οποίος αναφέρεται σε
άλλο θέµα. Καλό θα είναι όλες οι πτέρυγες της Βουλής να λά-
βουµε υπ’ όψιν ότι αυτή τη στιγµή δεν οφείλουµε να έχουµε το
βλέµµα στραµµένο στο παρελθόν, αλλά στο µέλλον.

Σας ευχαριστώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, σας αποκαλούν

«µπάσταρδους» και εσάς και εµάς!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Βελόπουλε,

απάντησε ο κύριος Υπουργός µε τον τρόπο που ο κάθε Υπουρ-
γός επιλέγει. Όταν είµαστε Υπουργοί, επιλέγουµε τον τρόπο να
απαντήσουµε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι,

ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της ερωτήσεως αυτής.
Εισερχόµεθα τώρα στις επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύ-

κλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 710/6.4.2009 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Λεωνίδα
Γρηγοράκου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε την απαγόρευση αλιείας στη θαλάσσια πε-
ριοχή του όρµου Βατίκων του Λακωνικού Κόλπου.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Γρηγοράκου έχει ως εξής:
«Μείζον ζήτηµα νοµοθετικής, θεσµικής και ηθικής τάξεως συ-
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νιστά το πρωτοφανές σε περιεχόµενο φύλλο της Εφηµερίδας
της Κυβερνήσεως µε αριθµό 44/12.3.2009, το οποίο σε σηµείο
του υπό τον τίτλο «∆ιορθώσεις Σφαλµάτων» παραχαράσσει το
προεδρικό διάταγµα µε ΦΕΚ 32 Α’/24.2.2009, παρακάµπτει τον
Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας και παραβιάζει το θεσµικό και κοινο-
τικό πλαίσιο της αλιείας στην επίµαχη περιοχή.

Ειδικότερα, γίνεται βίαιη και καθοριστική παρέµβαση στο π.δ.
32 Α’/24.2.2009 µε την προσθήκη των λέξεων «και τη νησίδα Παυ-
λοπέτρι», που αποτελούν σαφή γεωγραφικό προσδιορισµό, ο
οποίος αλλοιώνει το αρχικό πλαίσιο προς όφελος µειοψηφίας
αλιέων, που εδώ και χρόνια καταστρέφουν µε δυναµικά και συ-
ρόµενα αλιευτικά µέσα και εργαλεία το γόνο των ψαριών, ανα-
κόπτοντας την αναπαραγωγή και τον πολλαπλασιασµό τους και
επιφέροντας οικολογική ανισορροπία και πλήγµα στην τοπική και
εν γένει οικονοµία.

Επειδή η εν λόγω απαράδεκτη και καταφανώς υποκινούµενη
διάπραξη νοµοθετικής και θεσµικής παρέκβασης έχει λάβει ευ-
ρύτερες διαστάσεις, ερωτάσθε:

1. Θα αποσυρθεί άµεσα το πιο πάνω σηµείο του φύλλου της
Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως µε αριθµό 44/12.3.2009, ώστε να
ισχύσει το υπογεγραµµένο από τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας
και συνεπώς επίσηµο π.δ. µε ΦΕΚ 32 Α’/24.2.2009, το οποίο είναι
και το µόνο που συµµορφώνεται µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο;

2. Θα επιβληθούν άµεσα οι προβλεπόµενες κυρώσεις στους
υπεύθυνους για την πράξη προσβολής των θεσµών και της κεί-
µενης νοµοθεσίας, ώστε να αποκατασταθεί αφ’ ενός η έννοµη
τάξη και αφ’ ετέρου η εµπιστοσύνη των πολιτών σε αυτήν;».

Στην ερώτηση του κ. Γρηγοράκου θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, ο κ. Κιλτίδης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, µε όλο το σεβασµό και -τολµώ να πω- και την
αγάπη που έχω προς το συνάδελφο και εν τη Ιατρική και στη
Βουλή, θέλω να πω ότι το θέµα δεν είναι µείζον. Και δεν κάνει να
µεγεθύνουµε ζητήµατα, τα οποία είναι στην καθηµερινή πράξη
και πρακτική.

Αν ανατρέξει ο οιοσδήποτε από εµάς –εσείς δε οι παλαιότε-
ροι σ’ αυτήν την Αίθουσα- στα τεύχη των Εφηµερίδων της Κυ-
βερνήσεως, θα δει ότι υπάρχει πάντοτε η ειδική διάταξη,
καταχώρηση, «∆ιορθώσεις Σφαλµάτων». Έτσι αναγράφονται,
είναι τίτλος. ∆εν είναι τίτλος προεδρικού διατάγµατος εκεί ξε-
χωριστός. Είναι οι «∆ιορθώσεις Σφαλµάτων», όπου οι υπηρεσια-
κοί παράγοντες και η εκάστοτε ηγεσία προσπαθεί να κάνει
διασάφηση λεπτοµερειών, οι οποίες διέλαθαν της προσοχής
τους, όταν γίνονταν τα νοµοθετικά σχέδια και οτιδήποτε έχει
σχέση µε νοµοθετική επεξεργασία και εν τέλει µε νοµοθετική διά-
ταξη.

Η αρµοδιότητα ασκείται από εµένα εδώ και δύο µήνες µόνο.
Θέλω να ενηµερώσω και το Σώµα και τον αγαπητό συνάδελφο
ότι κατά τη συνέχεια του κράτους και κατά τη συνέχεια προφα-
νώς και της Κυβερνήσεως, σε µεµβράνη ήρθε στον οµιλούντα το
συγκεκριµένο Προεδρικό ∆ιάταγµα. Θεώρησα σκόπιµο βεβαίως
για την επίλυση ζητηµάτων να µην ξαναεπιστρέφουµε και να κω-
λυσιεργούµε και προωθήθηκε προς δηµοσίευση. Εκ των υστέ-
ρων όµως, επειδή δηµιουργήθηκε το θέµα και βεβαίως, όταν
διαβάσει κάποιος το Προεδρικό ∆ιάταγµα, όπως λέει µε την
πρώτη δηµοσίευση ο αγαπητός συνάδελφος –και είναι επίκαιρο
φαίνεται, των ηµερών µας, να κάνουµε αναλύσεις γλωσσολογι-
κού περιεχοµένου, όπως χθες- το «και» αγαπητέ συνάδελφε,
είναι συζευτικόν στην ελληνική γλώσσα. ∆εν είµαι σε θέση να πα-
ραδώσω µαθήµατα γλωσσολογίας, αλλά τέλος πάντων εκτιµώ
ότι χρόνια ολόκληρα έχω µία λατρεία προς την ελληνική γλώσσα.
Αν διαβάσετε λοιπόν το πρώτο κείµενο, λέει: «Παυλοπέτρι και
Άγιος Φράγκος» και το άλλο σηµείο, από την απέναντι πλευρά.
Λέει «και». ∆ηλαδή, πηγαίνει νοητή γραµµή από το ένα σηµείο
προς το δεύτερο και από το πρώτο και προς το τρίτο.

Υπήρξαν διαφορετικές εκτιµήσεις για την ερµηνεία αυτού του
κειµένου. Οι υπηρεσιακοί παράγοντες κλήθηκαν από εµένα και
µου είπαν: «Μα, κύριε Υφυπουργέ, η συζήτηση γι’ αυτή τη συ-
γκεκριµένη περιοχή γίνεται επί ένα χρόνο». Μάλιστα, η Ελαφό-
νησος κατά το «NATURA 2000», καταταγείσα σε αυτές τις

περιοχές, κατά την επέκταση της «NATURA» υπήρχε η συζήτηση
κάποιο τρίγωνο, γιατί περί τριγώνου πλέον οµιλούµε, να θεσµο-
θετηθεί ως προστατευόµενη περιοχή και από την αλιεία.

∆εν υπάρχει καµµία µελέτη, αγαπητέ συνάδελφε, ούτε καν
στοιχειώδης καταγραφή για τα αλιεύµατα ή για τον τρόπο της
θαλάσσιας αλιείας, όπως ασκείται εκεί. Η γνώµη της υπηρεσίας
ήταν αντίθετη εξ αρχής και πολύ σοφά ο προκάτοχός µου
Υπουργός θεώρησε σκόπιµο, εφόσον υπήρχε απαίτηση, κατά τον
ελάχιστο κοινό τόπο να υπάρξει προστασία αυτής της περιοχής.

Αυτό και µόνο έκαναν οι υπηρεσιακοί παράγοντες. Και δεν δι-
καιούµαστε πιστεύω έτσι έντονα να οµιλούµε για τιµωρία. Και θα
καταθέσω στα Πρακτικά ένα έγγραφο, που πριν από ένα χρόνο
έχει δει και το φως της δηµοσιότητας για να δείτε ότι είναι µε
νοητή γραµµή τριγώνου, πριν ένα χρόνο και µε το σχετικό δελτίο
τύπου του προκατόχου µου και ορίζεται αυτή η περιοχή.

∆εν δικαιούµαστε λοιπόν, να µιλάµε για τιµωρία, όταν θέλησαν
να την προσδιορίσουν κατά τη συνήθη πρακτική, µε την νοητή
γραµµή που ενώνει το δεύτερο και το τρίτο σηµείο. Και προφα-
νώς αυτό µπορεί κάποιος να το εκλάβει ότι δεν υφίσταται.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Κωνσταντίνος Κιλτίδης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα , τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Παρά ταύτα όµως σας πληροφορώ, επειδή ποτέ στη ζωή µου
δεν θέλω να αφήνεται µια τέτοια σκιά -και προπάντων ο οµιλών,
που όχι µόνο σεβασµό προς τους θεσµούς δείχνει, αλλά µε το
συγκεκριµένο Πρόεδρο υπάρχει και µία ανθρώπινη σχέση- ότι
ποτέ δεν διανοήθηκα και δεν διανοούµαι κάτι τέτοιο. Και γι’ αυτό
εδόθη εντολή αυτό να ισχύσει κατά το πρώτο κείµενο, δηλαδή
να αποσυρθεί η διόρθωση, να ισχύσει το πρώτο, να υπάρξει ερ-
µηνεία βεβαίως υπηρεσιακή, ότι νοούµε αυτό κατά το συζευκτικό
«και» τι ενώνεται. Και προφανώς, εδόθη εντολή στο ΙΝΑΛΕ να
γίνει και µελέτη για να δούµε στο µέλλον τι καλύτερο θα προκύ-
ψει για την περιοχή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ερω-

τών Βουλευτής κ. Γρηγοράκος.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, η απάντησή σας

µε ικανοποίησε, αλλά όµως θα ήθελα να κάνω δύο παρατηρή-
σεις.

Εσείς εκδώσατε το δελτίο τύπου όταν βγήκε το προεδρικό διά-
ταγµα και οριοθετείτε την περιοχή των Βατίκων, όπως ισχύει
όπως είπατε, τώρα πια το προεδρικό διάταγµα.

Στις 26.2.2009 βάσει του προεδρικού διατάγµατος, το οποίο
το υπογράφει ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας, βγάζετε εσείς την
ανακοίνωση γιατί το εισηγηθήκατε, ότι απαγορεύεται κάθε αλι-
ευτική δραστηριότητα µε αλιευτικά εργαλεία, τράτα, γρι-γρι κ.λπ.
στον κόλπο των Βατίκων. Αυτό λέει. Εγώ δεν θα µπω στην ουσία
εάν πρέπει οι τράτες ή τα γρι-γρι κ.λπ. να αλιεύουν. Αυτό είναι
ένα άλλο θέµα, είναι µια πρόταση της Ευρωπαϊκής Ένωσης την
οποία εσείς σωστά ήρθατε να την υλοποιήσετε.

Εγώ, κύριε Πρόεδρε, σήµερα ήρθα εδώ για να σας πω εάν
ισχύει το προεδρικό διάταγµα ή αν ισχύει η διόρθωσή σας. Εσείς
βέβαια είπατε ότι ισχύει το προεδρικό διάταγµα και µε ικανοποί-
ησε πλήρως η απάντησή σας, όπως ικανοποιεί πιστεύω και τους
ψαράδες της περιοχής. Να σας πω ακόµα ότι ήταν ένα έλασσον
θέµα πραγµατικά και από την πλευρά τη δική σας. Ξέρετε γιατί;
∆ιότι λέει δεν µπορούν να καταλάβουν, πώς τρεις τράτες, για έξι
µισούς µήνες ; ∆ηλαδή, πήγατε να κάνετε µία διόρθωση και να
αλλάξετε αυτό που ίσχυε στον κόλπο των Βατίκων. Ενώ ήταν
απαγορευµένη η αλιεία σε όλο τον κόλπο των Βατίκων, φέρατε
να επιτραπεί η αλιεία στον κόλπο των Βατίκων, ότι δηλαδή στο
µισό µπορούν και οι τράτες να αλιεύουν.

Ξέρετε, µε αυτήν τη διαδικασία, κύριε Υπουργέ, επειδή είναι
ένας ειδικός χώρος ο κόλπος των Βατίκων που πηγαίνουν τα
ψάρια και γεννάνε και αναπαράγονται, οι τράτες και όλα αυτά τα
εργαλεία τα οποία ξύνουν µέχρι κάτω τη γη, παίρνουν και τα
αυγά των ψαριών και καταστρέφουν όλο το οικοσύστηµα.

Αυτό έχει ως στόχο σήµερα η ερώτησή µου εδώ, να αναδείξει
ότι πραγµατικά ισχύει το προεδρικό διάταγµα και δεν ισχύει η
διόρθωσή του, µέχρι βέβαια νέας επεξήγησης, την οποία δώσατε
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εσείς. Και βέβαια, οι ψαράδες της περιοχής θα θέλουν από σή-
µερα και στο εξής να µην ξαναδούν τις τράτες µέχρι να έρθει ένα
καινούργιο προεδρικό διάταγµα, µια καινούργια απόφαση δική
σας;

Αλλά εµείς θέλουµε να ισχύει το προεδρικό διάταγµα, όπως
είναι και µετά τις µελέτες τις οποίες εσείς έχετε αναθέσει, να
δούµε τι θα κάνουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων ο κ. Κιλτίδης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Θέλω να γίνει κατανοητό κάτι και προς
το συνάδελφο που απευθύνοµαι και προς την Αίθουσα και κατά
τα Πρακτικά των κειµένων.

Το προεδρικό διάταγµα έχει συζευκτικό «και» και ισχύει το τρί-
γωνο, κύριε Γρηγοράκο. ∆εν έγινε ποτέ συζήτηση για να κλείσει
όλος ο κόλπος. Και προφανώς η αναφορά σε ένα δελτίο τύπου
µπορεί να έχει περιγραφή για ποιο σηµείο οµιλούµε.

Ο Κόλπος των Βατίκων είναι ένας µικρός κόλπος, το ξέρετε
εσείς καλύτερα από εµένα. Εµείς έχουµε διακηρύξει ότι µετά το
θαλάσσιο κανονισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης τον 1967, του
2006 θα υπάρξουν κανόνες και χωρίς να κοιτάµε στο µάκρο-πα-
ρελθόν και στο µέσο, θέλουµε να πούµε και να διαβεβαιώσουµε
όλους τους ενδιαφεροµένους ότι θα εφαρµοστούν απαραίτητα
κανόνες.

Η νοµιµότητα θα υπηρετηθεί απαρέγκλιτα, όπως δηλαδή η
προστασία του θαλάσσιου περιβάλλοντος, η επάρκεια σε αλιεύ-
µατα περιοχών και χώρας, η υγιεινή και ασφάλεια των αλιευµά-
των και βεβαίως, η δίκαιη απολαβή από τους επαγγελµατίες, που
είναι ζητήµατα µέγιστα. ∆εν µπορεί µεµονωµένα να προσεγγίζε-
ται κανένα θέµα. ∆εν µπορεί το δίκαιο να ανήκει σε κανένα ερ-
γαλείο. Υπάρχουν παραδοσιακοί τρόποι αλιείας στη χώρα µας,
τους οποίους σεβάστηκε και τους σέβεται και η Ευρωπαϊκή
Ένωση. Είναι αδιανόητο δηλαδή, η εκάστοτε πολιτική ηγεσία
αυτού του Υπουργείου να µην υπηρετεί αυτές τις αρχέγονες αλή-
θειες για αυτή τη θαλάσσια περιοχή της Μεσογείου και της πα-
τρίδας µας. Θα υπάρξει αυτό.

Από κει και ύστερα είµαστε υποχρεωµένοι όµως ως πολιτεία
να µην αφήνουµε το δίκαιο να το µοιράζουν µεταξύ τους οι εν-
διαφερόµενοι. Και προφανώς θα υπάρχει η οδηγία, τι νοεί το
προεδρικό διάταγµα όταν λέει, το ένα σηµείο µε το δεύτερο και
το ένα σηµείο µε το τρίτο. Είναι προφανές ότι χρειάζεται µια δι-
ευκρίνιση και αυτό θα γίνει οπωσδήποτε µέχρι που να προκύ-
ψουν τα αλιευτικά δεδοµένα, η µελέτη η οποία εδόθη εντολή να
γίνει από το ΙΝΑΛΕ και από κει και ύστερα, να έχει διαµορφωθεί
µία γνώµη, τι δέον γενέσθαι, σε συνεργασία πάντοτε µε όλους
τους ενδιαφεροµένους, γιατί υπάρχουν και άλλοι σύλλογοι, σω-
µατεία βέβαια ψαράδων της περιοχής, που αντιτίθενται ολοσχε-
ρώς, λένε δηλαδή, ότι δεν υπάρχει τίποτα, για ποιο λόγο εσείς
προχωρείτε σε τέτοιου είδους αποφάσεις.

Έτσι είµαστε αποφασισµένοι να υπηρετήσουµε και τη νοµιµό-
τητα και την επιστηµονική διάσταση και αν θέλετε και την γνώµη
των υπηρεσιακών παραγόντων, που δεν µπορεί κανένας να τους
παραγνωρίσει.

Κλείνοντας θέλω να σας πω το εξής: ∆εν έχει γίνει καµµία πα-
ρέκκλιση από την νοµιµότητα, όσον αφορά τους υπηρεσιακούς
παράγοντες. Θα ήµουν ο τελευταίος που θα τους υπερασπιζό-
µουν, γιατί µπορούσα εύκολα αν το θέλετε, να αναδείξω το δικό
µου δίκιο. Αλλά δεν είναι έτσι.

Οι διορθώσεις σφαλµάτων είναι καθηµερινή πρακτική στη νο-
µοθετική διαδικασία και σε αυτήν την Αίθουσα και σε υπουργι-
κές αποφάσεις και σε προεδρικά διατάγµατα. Και προπάντων,
µακράν οι συζητήσεις από θεσµούς, που κανένας ειλικρινά δεν
πρόκειται να τους αγγίξει, ίσα-ίσα τους σέβεται και δεν πρέπει
επ’ ουδενί λόγο να εµπλέκονται.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα έξι µαθητές και µα-

θήτριες και τρεις συνοδοί καθηγητές από το 4ο Γενικό Λύκειο
Γλυφάδας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εξηγώ στις µαθήτριες και στους µαθητές ότι βρισκόµαστε στη
διαδικασία συζήτησης επικαίρων ερωτήσεων, δηλαδή κοινοβου-
λευτικού ελέγχου, γι’ αυτό και παραβρίσκονται αυτή τη στιγµή
οι ερωτώντες Βουλευτές και οι απαντούντες Υφυπουργοί και
Υπουργοί.

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 718/6-4-2009 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Κωνσταντίνου Αλυσανδράκη προς τους Υπουργούς
Εσωτερικών και Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
Έργων, σχετικά µε τις κατολισθήσεις στην περιοχή του ∆ηµοτι-
κού ∆ιαµερίσµατος Ανατολικής του ∆ήµου Παµβώτιδας του
Νοµού Ιωαννίνων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αλυσαδράκη έχει ως εξής:
«Πρόσφατα συνέβη κατολίσθηση σε µήκος 400-500 µέτρων

στην τοποθεσία Κακάβα του ∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος Ανατολι-
κής, από τη θέση Κρύα Βρύση µέχρι τον παλιό δρόµο Ανατολι-
κής-Βαθύπεδου. Όπως διαπιστώσαµε από πρόσφατη επίσκεψή
µας και συζητήσεις µε κατοίκους, προκλήθηκαν σοβαρές ζηµιές
στο δίκτυο ύδρευσης, σε κτηνοτροφικές εγκαταστάσεις και ζώα,
αλλά και ρωγµές σε σπίτια, ενώ έχει διακοπεί ο παραπάνω παλιός
δρόµος και δεν λειτουργεί το µικρό υδροηλεκτρικό έργο της
Ανατολικής. Οι κάτοικοι αποδίδουν τις κατολισθήσεις στην κα-
τασκευή του νέου δρόµου από Κράψη προς Βαθύπεδο και ειδι-
κότερα στη µη αποµάκρυνση των µπάζων, αλλά την απόθεση
τους στο απότοµο πρανές του βουνού, ενώ µε το ΑΠ 148/26-2-
2009 έγγραφο της Περιφερειακής Μονάδας Ηπείρου του ΙΓΜΕ
γίνεται αναφορά στον καθοριστικό ρόλο ανθρωπίνων παρεµβά-
σεων.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Τι µέτρα θα πάρουν για την καταγραφή των ζηµιών, την απο-

ζηµίωση των πληγέντων.
Την παρακολούθηση της εξέλιξης του φαινοµένου και την προ-

στασία από παραπέρα επιπτώσεις του».
Ο Υφυπουργός Εσωτερικών ο κ. Νάκος έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
∆ιαβάζω, κύριε συνάδελφε, την απάντηση του ∆ήµου Παµβώ-

τιδος του Νοµού Ιωαννίνων, απαντώντας σε κάποιο έγγραφο που
προφανώς η περιφέρεια ρωτά το ∆ήµο να µάθει τις επιπτώσεις
της κατολίσθησης. Λέει λοιπόν: «Το συγκεκριµένο φαινόµενο είχε
ως αποτέλεσµα την ολική καταστροφή του δρόµου σε µήκος
τουλάχιστον τριακοσίων µέτρων και αρµόδια είναι η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση Ιωαννίνων, µε συνέπεια να υποστεί µεγάλη ζηµιά ο
κεντρικός αγωγός ύδρευσης τοπικού διαµερίσµατος Ανατολικής.
Η ζηµιά στο δίκτυο ύδρευσης αποκαταστάθηκε από το δήµο µας
και το τοπικό διαµέρισµα Ανατολικής υδρεύεται κανονικά. Στην
υπηρεσία µας δεν έχουν αναφερθεί ζηµιές σε κτηνοτροφικές
εγκαταστάσεις ή σε σπίτια.

Και τέλος ότι το φαινόµενο το παρακολουθεί το Ινστιτούτο Γε-
ωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών και συνηµµένα υπάρχει η
αναφορά του ΙΓΜΕ. Κατά συνέπεια, ζηµιές σε κτηνοτροφικές
εγκαταστάσεις και σπίτια δεν υπάρχουν άρα η απάντηση του
ΕΛΓΑ αν καλύπτονται ή δεν καλύπτονται οι ζηµιές δεν έχει νόηµα
τη στιγµή που δεν υπάρχουν ζηµιές.

Το Υπουργείο ∆ηµοσίων Έργων αναφέρει ότι δεν είχε γίνει αί-
τηµα από την νοµαρχία προς την υπηρεσία αποκατάστασης σει-
σµοπλήκτων που είναι η αρµόδια για αυτής της µορφής τις
ζηµιές. Και όταν είναι εκτεταµένες ζηµιές, το ξέρετε πάρα πολύ
καλά, το Υπουργείο Εσωτερικών δεν µπορεί να τις αντιµετωπίσει
και τις αντιµετωπίζει το Υπουργείο ∆ηµοσίων Έργων. Για δε τις
µικρές ζηµιές που υπήρξαν, σε µας στο Υπουργείο Εσωτερικών
δεν έχει υπάρξει αίτηµα για επιπλέον χρηµατοδότηση της Νο-
µαρχιακής Αυτοδιοίκησης Ιωαννίνων. Και δεν υπάρχει ακόµα του-
λάχιστον και από τον ∆ήµο Παµβώτιδος. ∆εν αναφέροµαι στον
δρόµο. Ο δρόµος είναι νοµαρχιακού επιπέδου, προφανώς κά-
ποια µελέτη γίνεται.

Εµείς, ως Υπουργείο Εσωτερικών, µέσα στα πλαίσια των δυ-
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νατοτήτων, τις µικρής έκτασης ζηµιές όταν µας ζητηθεί και έρθει
έγγραφο µε τον προϋπολογισµό των ζηµιών, όπως ανταποκρι-
νόµαστε κάθε φορά, θα ανταποκριθούµε και τώρα. Για τη δε µε-
γαλύτερη αυτή ζηµιά δεν µας έχει ακόµα κοινοποιήσει τον τρόπο
επισκευής η νοµαρχία Ιωαννίνων, διότι δική της είναι η αρµοδιό-
τητα. Να σηµειωθεί ότι στο έγγραφο του ΙΓΜΕ αναφέρεται ότι
δεν πρέπει να αποµακρυνθούν τα προϊόντα της κατολίσθησης,
δηλαδή τα βράχια που έχουν πέσει στον δρόµο, γιατί µπορεί να
διαταραχθεί η ισορροπία και να συνεχιστούν σε µεγαλύτερη
έκταση κατολισθητικά φαινόµενα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο ερωτών Βουλευ-
τής, κ. Αλυσανδράκης έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε Υπουργέ, περίµενα κάτι παραπάνω ως απάντηση από
την ανάγνωση του εγγράφου του ∆ήµου Παµβώτιδας, την οποία
θα µπορούσα να έχω και εγώ ο ίδιος µέσα από το ∆ήµο.

Ήταν περίπου πριν από τέσσερις εβδοµάδες όταν επισκέ-
φθηκα την περιοχή. Οι κάτοικοι είναι σε απόγνωση, γιατί πέρα
από την γνωστή εγκατάλειψη της υπαίθρου, ως αποτέλεσµα και
της απαξίωσης της αγροτικής παραγωγής µε την πολιτική που
ακολουθούν οι ελληνικές κυβερνήσεις και η Ευρωπαϊκή Ένωση,
είχαν και αυτό το πρόβληµα µε τις κατολισθήσεις.

Υπάρχουν ζηµιές. Τουλάχιστον έτσι µας είπαν οι λιγοστοί κά-
τοικοι της περιοχής. Λίγες δεκάδες έχουν µείνει στην Ανατολική
και στο γειτονικό χωριό, την Γράψη. Υπάρχει ζηµιά στο δίκτυο
ύδρευσης. Ένα-δυο σπίτια έχουν πάθει ρωγµές και κάποιες κτη-
νοτροφικές εγκαταστάσεις έχουν πληγεί. Και προσπαθούσαν να
βρουν ένα τρόπο να ζητήσουν αποζηµίωση και έβρισκαν κλειστές
τις πόρτες από παντού. Υπάρχει λοιπόν τέτοιο θέµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής, κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Και το δεύτερο ως προς την παρακολούθηση –εγώ αστρονό-
µος είµαι, γεωλόγος δεν είµαι- καταλαβαίνω ότι θα πρέπει να
υπάρχει µία συνεχής παρακολούθηση επιτόπια και ελπίζω αυτό
να έχει ανατεθεί στο ΙΓΜΕ.

Από εκεί και έπειτα κάνω µία αναφορά και στον καινούργιο
δρόµο ανάµεσα στην Γράψη και το Βαθύπεδο. Οι κάτοικοι έχουν
υπόνοιες ότι µπάζα που αποτέθηκαν στην πλευρά του καινούρ-
γιου δρόµου ήταν ενδεχοµένως αιτία των κατολισθήσεων. ∆εν
ξέρω αν αυτό είναι έτσι ή όχι, αλλά είναι κάτι που το Υπουργείο
πρέπει να ελέγξει δεδοµένου ότι έτσι και αλλιώς τα µπάζα που
προκύπτουν από την διάνοιξη ενός νέου δρόµου πρέπει να απο-
µακρύνονται και δεν έγινε αυτό στην συγκεκριµένη περίπτωση.
Είδα ο ίδιος πάντως ότι φαινόταν ότι αυτός που είχε αναλάβει
την κατασκευή του δρόµου είχε κάνει δυο προσπάθειες µε άλλες
διαδροµές, πριν καταλήξει στην τελική διάνοιξη του δρόµου. Κάτι
που δεν θεωρώ ότι είναι ο σωστός τρόπος για να γίνουν τα πράγ-
µατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν έχω να προσθέσω κάτι. Όταν ο ∆ήµος λέει, «δεν έχω ζη-

µιές» εσείς λέτε ότι επικοινωνήσατε µε κατοίκους και ότι υπάρ-
χουν ζηµιές. Εγώ δεν έχω άλλο τρόπο, κύριε συνάδελφε, παρά
να στηριχθώ στις µαρτυρίες, στα λεγόµενα και στα αιτήµατα των
δήµων και νοµαρχών. Ούτε υπάρχει ειδική υπηρεσία του Υπουρ-
γείου που να πηγαίνει να κάνει επί τόπου ελέγχους. Στηριζόµα-
στε στην αυτοδιοίκηση. Και καλά κάνουµε και στηριζόµαστε.
Αυτά µας λέει η αυτοδιοίκηση, αυτά σας λέω.

Επαναλαµβάνω επίσης ότι αν αύριο, µεθαύριο έρθει αίτηµα µε
καταγεγραµµένα τα φαινόµενα και τις ζηµιές, εδώ είµαστε να τις
αντιµετωπίσουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Υπουργό.
Συνεχίζουµε µε την τρίτη υπ’ αριθµ. 721/6-4-2009 επίκαιρη

ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς τους

Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Ανάπτυξης,
σχετικά µε την λήψη µέτρων για τον έλεγχο της αγοράς αµνοε-
ριφίων, την προστασία των κτηνοτρόφων κ.λπ..

Συγκεκριµένα η επίκαιρη ερώτηση της κ. Αµµανατίδου-Πα-
σχαλίδου έχει ως εξής:

«Οι κτηνοτρόφοι της χώρας βρίσκονται ως γνωστόν σε οικο-
νοµικό αδιέξοδο, ενώ έγινε ακόµη πιο φανερό µε τις πρόσφατες
κινητοποιήσεις-διαµαρτυρίες στο ΥΠΑΑΤ και έξω από τη Βουλή.
Το Υπουργείο δηλώνει ότι κατανοεί την κατάστασή τους, αλλά
δεν παίρνει κανένα µέτρο. Είναι βέβαιο ότι εν όψει των εορτών
του Πάσχα τα νοσηρά φαινόµενα της αγοράς θα ενταθούν. Οι
αθρόες αγορές αµνοεριφίων και οι «ελληνοποιήσεις» θα συνεχι-
στούν και αυτή τη φορά, κάτω από τη µύτη του ΥΠΑΝ και των
αρµοδίων υπηρεσιών των νοµαρχιών, που δηλώνουν αδυναµία
για επαρκείς ελέγχους, διότι δε διαθέτουν το αναγκαίο προσω-
πικό.

Το µέτρο των ταµειακών µηχανών παρουσιάζει ασάφειες και
ατέλειες και δεν θα εφαρµοστεί παρ’ ότι έχει αποφασιστεί και
πολλοί κρεοπώλες έχουν ήδη προµηθευτεί αντίστοιχες ταµεια-
κές µηχανές, ενώ εκκρεµεί ακόµη η διάταξη που αφορά τον κα-
θορισµό του ισοζυγίου κρέατος.

Συνέπεια όλων αυτών είναι οι τιµές να µην έχουν διαµορφωθεί
ακόµη και οι κτηνοτρόφοι µας θα υποχρεωθούν να παραδώσουν
την τελευταία στιγµή καλύτερης ποιότητας κρέας σε χαµηλή
τιµή, λόγω του ανταγωνισµού.

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:
Ποια άµεσα µέτρα θα πάρουν ώστε να αποφευχθούν οι παρά-

νοµες ελληνοποιήσεις ειδικότερα στην Β. Ελλάδα και την Κρήτη
και πότε θα εφαρµοστεί η ρύθµιση του ισοζυγίου κρέατος;

Θα εφαρµοστεί άµεσα το µέτρο των ταµειακών µηχανών;
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Κυρία συνάδελφε, πρέπει να σας πω ότι
η ερώτησή σας, όπως είπα και σε προηγούµενη, δεν είναι απλώς
τυπικά επίκαιρη, είναι και ουσιαστικά επίκαιρη εν όψει των εορ-
τών του Πάσχα. Το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης κάνει ση-
µαντικές προσπάθειες να στηρίξει τις τιµές πώλησης κρέατος
στους παραγωγούς καθώς φυσικά και τους καταναλωτές.

Το σηµαντικό ξέρετε ποιο είναι; Είναι αυτό που είχαµε πει και
στο παρελθόν. Η διαφορά της τιµής µεταξύ παραγωγού και κα-
ταναλωτή να είναι µικρή. Τότε επιτυγχάνουµε το στόχο, που είναι
πραγµατικά στόχος, χρήσιµος για τον παραγωγό µας, τον κτη-
νοτρόφο µας, είναι χρήσιµος για τον καταναλωτή. Ο οποίος κα-
ταναλωτής βέβαια είναι σηµαντικό το ότι επιλέγει ελληνικά
προϊόντα. Και δεν τα επιλέγει από συναίσθηµα. Τα επιλέγει και
για την ποιότητά τους και για την τιµή τους. Και οι προσπάθειες
αυτές που κάνουµε αποδεικνύονται έµπρακτα.

Πρόσφατα πήραµε µέτρα µε σκοπό την προστασία της εγχώ-
ριας παραγωγής, της αντιµετώπισης του προβλήµατος των πα-
ράνοµων ελληνοποιήσεων κρέατος το οποίο είναι επίκαιρο και
ιδιαίτερα έντονο το διάστηµα αυτό του Πάσχα. Γι’ αυτό και η Γε-
νική ∆ιεύθυνση Κτηνιατρικής του Υπουργείου µας µε αριθµό
πρωτοκόλλου 277720 στις 09/03/2009 έστειλε εγκύκλιο µε θέµα:
«Εντατικοποίηση των κτηνιατρικών υγειονοµικών ελέγχων εν όψει
του Πάσχα». Σ’ αυτό βέβαια έχει συντελέσει σηµαντικά ότι ο
ΕΦΕΤ πλέον ήρθε στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, όπου
µαζί µε τον άλλο ελεγκτικό µηχανικό, τον ΕΛΟΓΑΚ, µε ευέλικτα
συνεργεία ασχολούνται σε όλη τη χώρα ενόψει των γιορτών του
Πάσχα, αλλά και µετά απ’ αυτές.

∆ώσαµε ιδιαίτερη έµφαση στις αστυκτηνιατρικές επιθεωρή-
σεις για να αποφύγουµε το φαινόµενο της παραπλάνησης των
καταναλωτών, όπως είναι οι ελληνοποιήσεις. Επίσης ζητήσαµε
από τους συνοριακούς σταθµούς επιθεώρησης (ΣΥΚΕ) να κά-
νουν πιο εντατικούς ελέγχους για αποφυγή παράνοµων εισαγω-
γών κρέατος προϊόντων ζωικής προέλευσης και ζώντων ζώων.

Ειδικότερα µε τις τρεις κοινές υπουργικές αποφάσεις που εκ-
δόθηκαν πρόσφατα –πιστεύω ότι είστε ενήµεροι γι’ αυτό- λαµ-
βάνονται πολύ σηµαντικά µέτρα για τη στήριξη των Ελλήνων
κτηνοτρόφων, αλλά και την προστασία της υγείας των κατανα-
λωτών.
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Συγκεκριµένα, για πρώτη φορά θεσµοθετούνται έλεγχοι για
την καταπολέµηση των παράνοµων ελληνοποιήσεων και φιλοδο-
ξούµε ότι το αποτέλεσµα θα είναι θετικό. Θα φανεί άλλωστε τις
επόµενες µέρες. Έτσι γίνεται υποχρεωτική η αναγραφή της κα-
ταγωγής και προέλευσης του κρέατος σε όλα τα εµπορικά έγ-
γραφα που το συνοδεύουν και όχι µόνο στη σήµανση που έχει το
κρέας επάνω.

Τα κρεοπωλεία και όσοι ασχολούνται µε την εµπορία κρέατος
υποχρεούνται να κατέχουν και να λειτουργούν ζυγιστική µηχανή.
Στην ερώτησή σας αν θα λειτουργήσει η ζυγιστική µηχανή, σας
λέω ότι έχει υπογραφεί η Κοινή Υπουργική Απόφαση. Περιµέ-
νουµε το ΦΕΚ. Άλλαξαν την προηγούµενη, γιατί ήταν άνισο να
υπάρχει ζυγιστική µηχανή από πέντε χιλιάδες κατοίκους και πάνω
και πλέον είναι για όλη τη χώρα. Εποµένως, η ζυγιστική µηχανή
σας διαβεβαιώ ότι θα λειτουργήσει άµεσα.

Στις ετικέτες των ζυγιστικών µηχανών ολόκληρης της χώρας
είναι υποχρεωτική η αναγραφή, εκτός των άλλων, δηλαδή της
καταγωγής και της προέλευσης του πωλούµενου κρέατος, του
είδους και της ποσότητας. Και αυτό το λέω γιατί –µάλλον δεν
έχετε ενηµερωθεί- έχει υπογραφεί το ισοζύγιο κρέατος και λει-
τουργεί. Στην ερώτησή σας ρωτάτε αν εκκρεµεί ακόµη η διάταξη.
∆εν εκκρεµεί καµµία διάταξη για το ισοζύγιο κρέατος.

Γίνεται, λοιπόν, υποχρεωτική η τήρηση του µηνιαίου ισοζυγίου
αγορών και πωλήσεων βοείου, χοιρείου και αιγοπρόβειου κρέα-
τος. Με τον τρόπο αυτό γίνεται ένας έλεγχος της παραγωγής,
της µεταποίησης και της τυποποίησης, αλλά και της διακίνησης
και της εµπορίας των κρεάτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Παράλληλα αντιµετωπίζονται θέµατα ελέγχου της αγοράς των

τιµών καθώς και της ποιότητας των προϊόντων. Θεσµοθετείται η
χρήση προαιρετικής ένδειξης «ελληνική εκτροφή» άνω των πέντε
µηνών στο βόειο µοσχαρίσιο κρέας, επιπλέον των υποχρεωτικών
ενδείξεων που υπάρχουν σ’ αυτό.

Με το µέτρο αυτό αναδεικνύονται περισσότερο τα ελληνικά
προϊόντα έναντι των εισαγοµένων προϊόντων και έτσι δίνεται η
δυνατότητα να αυξηθεί η προστιθέµενη αξία των προϊόντων
αυτών επ’ ωφελεία των Ελλήνων βοοτρόφων.

Συµπερασµατικά, λοιπόν –και κλείνω- µε τα νέα αυτά µέτρα
επιτυγχάνεται ουσιαστική βοήθεια, αν θέλετε, προς τους Έλλη-
νες κτηνοτρόφους, ουσιαστική παροχή προς τους καταναλωτές
για µία καλή ποιότητα κρέατος.

Επιτυγχάνεται η πάταξη των παράνοµων εισαγωγών και ελλη-
νοποιήσεων –δεν λέµε ότι θα καταπολεµήσουµε απόλυτα το φαι-
νόµενο αυτό, προσπαθούµε να το µειώσουµε- η βελτίωση της
ανταγωνιστικότητας των ελληνικών προϊόντων κρέατος και τέλος
η προστασία του εισοδήµατος του Έλληνα κτηνοτρόφου, αλλά
και η προστασία της υγείας του Έλληνα καταναλωτή.

∆εν είµαστε απλώς αισιόδοξοι ότι θα έχουµε θετικά αποτελέ-
σµατα. Είµαστε βέβαιοι ότι θα έχουµε θετικά αποτελέσµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Η συνάδελφος από τον ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-

Πασχαλίδου έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Έτσι όπως τα είπατε, κύριε Υπουργέ, είναι σαν να λέτε, «µέχρι

τώρα δεν κάναµε τίποτα και από εδώ αλλάζουµε σελίδα και κά-
νουµε πάρα πολλά πράγµατα».

Θα ξεκινήσω από το τελευταίο που είπατε, τη στήριξη και τη
βιωσιµότητα των κτηνοτρόφων. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι
οι κτηνοτρόφοι µας είναι σε ένα οικονοµικό αδιέξοδο. Άλλωστε
την προηγούµενη εβδοµάδα ήταν µε κινητοποιήσεις στο Υπουρ-
γείο, έγιναν συναντήσεις, ήλθαν έξω από τη Βουλή, η κατάστασή
τους είναι τραγική.

Είµαστε πριν από το Πάσχα και µπαίνει το θέµα πόσο θα που-
λήσουν οι κτηνοτρόφοι και πόσο θα αγοράσει ο τελικός κατανα-
λωτής. Με το ποσό που θα πουλήσουν, έχουν τουλάχιστον
καλύψει το κόστος παραγωγής και θα έχουν και ένα εύλογο κέρ-

δος, ώστε να µπορούν να ζήσουν αξιοπρεπώς;
Οι τιµές αυτή τη στιγµή είναι –από µία προχθεσινή συνάντηση

που υπήρχε στο Λαγκαδά Θεσσαλονίκης- στα πέντε ευρώ το
κιλό, ενώ το 2006 πούλησαν από επτά έως επτάµισι το κιλό. Ας
αναλογιστούµε δηλαδή τις τιµές.

Οι παράνοµες ελληνοποιήσεις προσβάλλουν και τους κτηνο-
τρόφους µας, αλλά και τους σωστούς επαγγελµατίες κρεοπώ-
λες που θέλουν να µην ισχύει το µέτρο των πέντε µηνών.
Άλλωστε αυτός ήταν ένας από τους σοβαρούς λόγους για τις ζυ-
γιστικές µηχανές να πάνε στο Συµβούλιο της Επικρατείας, όπου
στις 2 Ιουνίου θα εκδικαστεί η υπόθεση, γιατί θεωρούν –όπως
θεωρούµε κι εµείς- ότι αυτοί οι πέντε µήνες δεν µπορεί να ισχύ-
ουν και να ελληνοποιούν ένα ζώο.

Και βέβαια εδώ, µέσα από αυτή την κοινή υπουργική απόφαση,
αναγράφεται προαιρετική ένδειξη ελληνικής εκτροφής. Αν δη-
λαδή δεν αναγράφεται, είναι σαν το ζώο αυτό να είναι ελληνικό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα ήθελα λίγο χρόνο ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς θέλουµε από τη στιγµή που έχουν καταγραφεί ονοµα-

στικά οι εισαγωγές ζώων και έχουν δοθεί στο Υπουργείο και δεν
έχει πειραχθεί κανένας µέχρι σήµερα –υπάρχει µαύρη λίστα
αυτών των ανθρώπων που έχουν εµπλακεί σε τέτοια φαινόµενα-
αυτοί να τιµωρηθούν, κάτι που δεν έχει γίνει. Άρα, το κύκλωµα
αυτό έχει ασυλία, έχει προστασία από την πλευρά του Υπουρ-
γείου.

Σας αναφέρω για παράδειγµα τις περιπτώσεις της Καβάλας
πέρυσι µε τις παράνοµες ελληνοποιήσεις, όπου είχαµε κάνει και
ερώτηση, ή αυτά που καταγγέλλουν σήµερα οι Κρητικοί κτηνο-
τρόφοι για ελληνοποιήσεις από τις γείτονες χώρες που έρχονται
στο νησί της Κρήτης. Είναι σοβαρά ζητήµατα, για τα οποία θα
έπρεπε να µας είχατε απαντήσει.

Οι έλεγχοι, κύριε Υπουργέ, δεν επαρκούν και το γνωρίζετε
πολύ καλά και θα πρέπει να ενταθούν ακόµη περισσότερο, ώστε
να διασφαλίσουν και τον κτηνοτρόφο και τον τελικό καταναλωτή.

Λέτε ότι προσπαθείτε να µειώσετε αυτήν την ψαλίδα, αλλά σί-
γουρα αυτό δεν γίνεται µε τα αµνοερίφια, ειδικά τώρα πριν από
το Πάσχα, τα οποία θα ονοµαστούν ελληνικά και θα είναι πάρα
πολύ χαµηλά σε κόστος, οπότε και χαµηλά στον τελικό κατανα-
λωτή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Παπαδόπουλος

έχει το λόγο.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα µε προσοχή αυτά που είπατε και θέλω να σας πω το

εξής: Κατ’αρχάς οι ελληνοποιήσεις δεν απαγορεύονται. Οι πα-
ράνοµες ελληνοποιήσεις απαγορεύονται.

∆εύτερον, ο στόχος µας είναι να ξέρει ο καταναλωτής τι ακρι-
βώς αγοράζει και τι τρώει. Εάν, όπως προβλέπεται, το προϊόν
αναγράφει ότι είναι προϊόν προέλευσης –για παράδειγµα- Βουλ-
γαρίας και ελληνικής εκτροφής, τότε το γνωρίζει ο καταναλω-
τής.

Λέµε προαιρετικά, διότι έτσι κι αλλιώς αναγράφεται ποια είναι
η προέλευσή του. Η προέλευση, λοιπόν, αναγράφεται και για τις
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και για χώρες εκτός Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Είναι κάτι δεδοµένο.

Επίσης, είπατε προηγουµένως για τις ζυγιστικές µηχανές και
σας είπα ότι οι ζυγιστικές µηχανές θα λειτουργήσουν. Καταφέ-
ραµε και βάλαµε αυτό το µέτρο για όλη τη χώρα, όχι µόνο για
περιοχές άνω των πέντε χιλιάδων, αλλά και για κάτω των πέντε
χιλιάδων.

Θέλω να σας πω ότι η συνεννόηση και η συνεργασία που
έχουµε µε τις οµοσπονδίες των κτηνοτρόφων είναι ουσιαστική.
Θεωρώ ότι η κτηνοτροφία έχει πρόβληµα στη χώρα µας αλλά και
σε όλη την Ευρώπη. Είναι κλάδος, ο οποίος είναι αδικηµένος και
το έχουµε πει και το ξαναλέµε. Είναι αδικηµένος ακόµα και από
το τελευταίο πακέτο µέτρων, το οποίο δόθηκε για τους αγρότες.

Γι’ αυτό προσπαθούµε µε κάθε τρόπο και σε συνεργασία µαζί
τους να λύσουµε ουσιαστικά, θεσµικά προβλήµατα που έχουν
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επί σειρά ετών –πράγµα που το κάναµε- και δεύτερον να τους
δώσουµε τη δυνατότητα κάποιων ελαφρύνσεων.

Όλη η λογική και το πλαίσιο, το οποίο καθορίζουµε, είναι στην
κατεύθυνση αυτή. Η πολιτεία είναι υποχρεωµένη να καθορίσει
ένα συγκεκριµένο πλαίσιο. ∆εν µπορεί να καθορίσει τις τιµές. Αν
έχετε εσείς να µας προτείνετε έναν τρόπο για να καθορίσουµε
τις τιµές, να µας τον πείτε. Όµως δεν υπάρχει τρόπος σε µια
ελεύθερη αγορά να καθορίσουµε ούτε τιµές πώλησης ούτε τιµές
αγοράς.

Θέλω να σας πω ότι µ’ αυτά που σας ανέφερα δείξαµε έµπρα-
κτα στο δοκιµαζόµενο κλάδο των κτηνοτρόφων τη βοήθειά µας.
Οι κτηνοτρόφοι και οι καταναλωτές της χώρας µας µπορούν να
αισθάνονται απόλυτα ασφαλείς. Οι έλεγχοι οπωσδήποτε δεν
φθάνουν και συµφωνώ µαζί σας. Εχθρός του καλού είναι το κα-
λύτερο. Βέβαια, είναι αξιόπιστοι οι έλεγχοι. Θα διαρκέσουν όλη
αυτήν την περίοδο αλλά και µετά.

Με αυτές τις πρωτοβουλίες –που δεν γίνονται για πρώτη
φορά, απλώς προσπαθούµε να τις κάνουµε πιο εντατικές, πιο
σύγχρονες και πιο ευέλικτες- πιστεύουµε ότι θα εξασφαλίσουµε
το αίσθηµα σιγουριάς και για τους καταναλωτές µας, αλλά και
για τον κλάδο της κτηνοτροφίας µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης κ. Παπαδόπουλο.

Συνεχίζουµε µε την υπ’ αριθµόν 717/6.4.2009 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία
Πολατίδη από τις Σέρρες προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων –θα απαντήσει ο κ. Λυκουρέντζος- σχετικά µε
την υπόθαλψη παράνοµων πράξεων από διαδικτυακό τόπο κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Στις 29-1-2009 υπέβαλα προς το Υπουργείο σας την υπ’ αριθ-

µόν 13490 ερώτηση η οποία αφορούσε την υπόθαλψη παράνο-
µων πράξεων από ιστοσελίδα του διαδικτύου που φιλοξενείται
σε διακοµιστή (server) του Εθνικού Μετσόβιου Πολυτεχνείου.
Στην ερώτηση έθεσα τρία σαφή και συγκεκριµένα ερωτήµατα.
Με µεγάλη έκπληξη όµως έλαβα την υπ’ αριθµόν 11179/ΙΗ/18-2-
2009 απάντησή σας στην οποία µου αναφέρετε ότι η ερώτηση
έχει απαντηθεί (!) και µου αποστέλλετε πρακτικά συζητήσεως
από επίκαιρη ερώτηση συναδέλφου Βουλευτή, καίτοι το θέµα
της δικής µου ήταν παρόµοιο αλλά οι ερωτήσεις διαφορετικές.
Λυπούµαι ιδιαιτέρως διότι απαξιώνετε το περιεχόµενο της ερω-
τήσεως µου και µου απαντάτε εµµέσως και προχείρως. Με αυτόν
τον τρόπο απαξιώνετε τη διαδικασία και την ουσία του κοινο-
βουλευτικού ελέγχου αλλά και την ουσία του κοινοβουλευτικού
πολιτεύµατος.

Να σηµειωθεί ότι από τις 22-1-2009, ηµεροµηνία κατά την
οποία απαντήσατε στην επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου για
το Indymedia Athens, αυτό συνεχίζει ακάθεκτο τη δραστηριότητά
του. Μια απλή µατιά στις σελίδες του αρκεί για την παραπάνω
διαπίστωση. Καταλήψεις χώρων και κτηρίων, επιθέσεις σε επι-
λεγµένους στόχους, συγκρουσιακές πορείες, διάφορες «δρά-
σεις», είναι µόνο µερικές από τις δραστηριότητες που
«διαφηµίζονται» και προωθούνται από αυτό.

Πιστεύω ότι είναι απαράδεκτο η ανωτέρω υπόθαλψη παράνο-
µων πράξεων να συνεχίζεται από δηµόσιο ανώτατο εκπαιδευτικό
ίδρυµα για τη λειτουργία του οποίου φορολογούνται και πληρώ-
νουν αδρά οι Έλληνες πολίτες σε µια περίοδο µάλιστα οξύτατης
οικονοµικής κρίσεως. ∆εν είναι δυνατόν οι Έλληνες πολίτες να
χρηµατοδοτούν το Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο και το ίδρυµα
αυτό να φιλοξενεί παρανόµως ιστοσελίδες που προτρέπουν σε
καταστροφή των περιουσιών τους, σε επιθέσεις κατά της προ-
σωπικότητας τους και σε περιορισµό της ατοµικής και συλλογι-
κής τους ελευθερίας.

Κατόπιν όλων αυτών ερωτάστε:
Προτίθεστε να απαντήσετε στα ερωτήµατα µου»
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Λυ-

κουρέντζος έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, σας βεβαιώνω ότι η φιλοξενία της συγκε-

κριµένης ιστοσελίδας στην ιστοσελίδα του Εθνικού Μετσόβιου
Πολυτεχνείου δεν έχει την έγκριση της συγκλήτου και δεν έχει,

βεβαίως, και την έγκριση της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου
µε την ευρεία έννοια, παρά το γεγονός ότι εµείς δεν έχουµε καµ-
µία αρµοδιότητα να επέµβουµε στα εσωτερικά και τις αποφάσεις
των ανωτάτων εκπαιδευτικών ιδρυµάτων της χώρας, όπως είχα
την ευκαιρία να αναπτύξω και προηγουµένως σε άλλη ερώτηση
άλλου εκλεκτού συναδέλφου.

Η αλληλογραφία, λοιπόν, την οποία θα καταθέσω και στα Πρα-
κτικά µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµά-
των και του αρµοδίου Υφυπουργού του συναδέλφου κ. Σπύρου
Ταλιαδούρου µε τον κύριο Πρύτανη του Πολυτεχνείου αποκαλύ-
πτει ότι υπάρχει, πράγµατι, µια απόφαση της συγκλήτου µε την
οποία φιλοξενούνται στην ιστοσελίδα µε τον τρόπο του web host-
ing και µε εξοπλισµό του ιδρύµατος και άλλες ιστοσελίδες, οι
οποίες αφορούν τµήµατα του Πολυτεχνείου ή ερευνητικά ινστι-
τούτα και είναι αληθές ότι έχει παρεισφρήσει και αναπτύσσει
δράση η συγκεκριµένη ιστοσελίδα στην οποία αναφέρεστε.

Ο κύριος Πρύτανης, λοιπόν, ο οποίος ανέλαβε να διερευνήσει
το θέµα, µας απήντησε ότι είναι αδύνατο να εντοπιστεί από πού
και ποιος είναι ο διακοµιστής των στοιχείων, διότι υπάρχει η δυ-
νατότητα της ευελιξίας του διακοµιστή να κινείται από χώρο σε
χώρο και συνεπώς, ο πρύτανης, παρά το γεγονός ότι επιθυµεί
στην υπόδειξη του Υφυπουργού κατόπιν της δικής σας ερωτή-
σεως να διερευνήσει και να αντιµετωπίσει το θέµα, δεν είναι σε
θέση ακόµα να επιφέρει το επιθυµητό αποτέλεσµα.

Πάντως σας ενηµερώνω ότι αυτό το οποίο οφείλει να κάνει η
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου το έχει πράξει. Έχει αποτανθεί
στον πρύτανη και έχει ζητήσει να ληφθούν τα µέτρα, αλλά οφεί-
λουµε να αναγνωρίσουµε και εµείς από την πλευρά µας ότι υπάρ-
χουν αντικειµενικές δυσκολίες έτσι ώστε να φτάσουµε σε
συγκεκριµένα αποτελέσµατα.

Εγώ καταθέτω τις επιστολές και του συναδέλφου Υφυπουρ-
γού κ. Ταλιαδούρου και τις δυο απαντήσεις τις οποίες έχουµε
από τη σύγκλητο και τον κύριο πρύτανη για την ενηµέρωσή σας.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρη-

σκευµάτων κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος καταθέτει για τα Πρακτικά
τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό.

Ο συνάδελφος από το ΛΑΟΣ ο κ. Πολατίδης έχει το λόγο, για
δυο λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’αρχάς να κάνω µια
διευκρίνιση, ότι κανείς από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό δεν
θέτει εν αµφιβόλω την ελευθερία διακινήσεως ιδεών στο διαδί-
κτυο. Μάλιστα πρέπει να φροντίσουµε µ’ όλους τους τρόπους
να διατηρηθεί η ελευθερία, η οποία υπάρχει αυτήν τη στιγµή.

Υπάρχει όµως, ένα διαφορετικό γεγονός. Το Εθνικό Μετσόβιο
Πολυτεχνείο είναι ένας φορέας δηµόσιος και χρηµατοδοτείται
από το υστέρηµα του ελληνικού λαού. Επίσης, οι κύριοι αυτοί
ψεύδονται κιόλας διότι αυτό που αναφέρατε στην απάντησή σας
ότι το είπε ο πρύτανης, είναι ψευδές. Έχω εδώ πέρα ακριβώς τη
στατική διεύθυνση η οποία είναι του Indymedia και η οποία ανή-
κει στο Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείου. Μπορεί ο διαχειριστής
του δικτύου σε µερικά δευτερόλεπτα να κλείσει το συγκεκριµένο
διαδικτυακό τόπο. Άρα, ο πρύτανης ψεύδεται.

Το δεύτερο γεγονός είναι το εξής. Είναι δυνατόν οι καθηγητές
ή η σύγκλητος να αποφασίζει για δηµόσια περιουσία µε τα δικά
της κριτήρια; Ποια ακριβώς είναι τα ακαδηµαϊκά κριτήρια εκείνα
τα οποία πληροί το Indymedia;

Να σας αναφέρω, λοιπόν, ορισµένα απ’ αυτά που γράφει
µέσα: «Στο προηγούµενο χτύπηµά µας στις εγκαταστάσεις των
µπάτσων στη Νέα Φιλαδέλφεια είχαµε προσκαλέσει όσες οργα-
νωµένες οµάδες επιθυµούν να συµµετάσχουµε όλοι µαζί στο
λυσσασµένο αντάρτικο πόλης».

Αυτό είναι ακαδηµαϊκό και µιλάµε για ελευθερία των ιδεών;
Υπάρχουν ορισµένοι καθηγητές οι οποίοι λόγω δικών τους ψευ-
τοπροοδευτικών φρονηµάτων θέλουν να δώσουν ένα χώρο, ο
οποίος εξασφαλίζει πάρα πολλά. ∆εν είναι ευκαταφρόνητα τα
έξοδα τα οποία θα είχε το Indymedia εάν φιλοξενείτο σε κάποιον
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άλλο διακοµιστή.
Αλλά εκτός αυτού, πίσω από το Indymedia γνωρίζουµε ότι βρί-

σκεται ο κ. Τζόρτζ Σόρος από τον οποίο, εξ όσων γνωρίζω, τα
χρήµατα δεν λείπουν. Πρέπει και το ελληνικό κράτος να αναλά-
βει να κάνει και τη προπαγάνδα του κ. Τζόρτζ Σόρος;

Και επειδή αναφερθήκατε –ή ενδεχοµένως παλαιότερα- περί
ελευθέρας διακινήσεως των ιδεών θα σας πω ότι δεν υπάρχει
ελεύθερη διακίνηση των ιδεών διότι αν πάει κάποιος και βάλει
ένα σχόλιο αρνητικό για τις ιδέες που προβάλλει το Indymedia,
παραδείγµατος χάριν, αν πάει να πει επιχειρήµατα εναντίον του
να ονοµάζονται τα Σκόπια ως Μακεδονία, αυτοµάτως το µήνυµα
διαγράφεται. Άρα προσπαθεί η Κυβέρνηση σας να κρυφτεί πίσω
από το δάκτυλό της.

Σας έκανα, τέλος, µια ερώτηση γραπτή στην οποία δεν απα-
ντήσατε που λέει «ποιοι είναι οι κατά νόµο υπεύθυνοι για τη
χρήση εξοπλισµού του Εθνικού Μετσόβιου Πολυτεχνείου και τη
φιλοξενία ιστοσελίδας;» ούτως ώστε να ξέρουν οι θιγόµενοι για
τους οποίους το Indymedia βγάζει φωτογραφίες, ονόµατα και δι-
ευθύνσεις σπιτιών και προτρέπει διάφορους αναρχοάπλυτους να
πάνε και να προβούν σε πράξεις βίας. Ποιος είναι ο υπεύθυνος
γι’ αυτά τα πράγµατα; Ποιος είναι, σας ρωτάω. Ποιος είναι ο κατά
νόµον υπεύθυνος; Θέλει κάποιος ο οποίος είναι θιγόµενος να
υποβάλει µήνυση κατά του υπευθύνου.

Απαντήστε, επιτέλους, τουλάχιστον σε αυτό: Ποιος είναι ο
υπεύθυνος;

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Πολατίδης καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Πολατίδη.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο, για δυο λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι σαφές, κύριε συνάδελφε, ότι η άσκηση των ατοµικών και

συλλογικών δικαιωµάτων στη δηµοκρατική µας πολιτεία γίνεται
στο πλαίσιο των νόµων και ως εκ τούτου σε καµµία περίπτωση
δεν µπορεί να γίνεται χρήση των χώρων και του εξοπλισµού των
ιδρυµάτων χωρίς άδεια των αρµοδίων οργάνων. Τα ιδρύµατα δι-
οικούνται από την πρυτανεία και τη σύγκλητο. Συνεπώς εάν
υπάρχουν ζητήµατα για την αξιοποίηση των εξοπλισµών και των
χώρων αφορούν τα διοικητικά όργανα του πανεπιστηµίου.

Γνωρίζετε ότι διαφωνούµε, ως Κυβέρνηση και ως κόµµα, ρι-
ζικά µε τις πράξεις βίας, αποδοκιµάζουµε τους βανδαλισµούς,
τις καταστροφές της δηµόσιας περιουσίας, οποιεσδήποτε
ακραίες συµπεριφορές, όπου και αν αυτές εκδηλώνονται, πολύ
δε περισσότερο στο χώρο του ελληνικού δηµοσίου εκπαιδευτι-
κού µας συστήµατος. Άλλωστε, ο παρών Υπουργός, ο κ. Στυλια-
νίδης, αντιµετώπισε τις προηγούµενες ακραίες συµπεριφορές,
δηλώνοντας δηµοσίως µετά παρρησίας τις θέσεις της πολιτικής
ηγεσίας του Υπουργείου και συνεχίζουµε, η σηµερινή πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου, να παραµένουµε στην ίδια γραµµή, ατα-
λάντευτοι και ανυποχώρητοι, παρά το όποιο προσωπικό ή πολι-
τικό κόστος εισπράττουµε.

Το ζήτηµα δεν είναι αν υπάρχει µια ιστοσελίδα που φιλοξενεί-
ται στο server του Εθνικού Μετσοβείου Πολυτεχνείου, γιατί
υπάρχουν και άλλες τέτοιες αναλόγου περιεχοµένου ιστοσελί-
δες…

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: ∆εν υπάρχουν.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Επιτρέψτε µου.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Είναι η µοναδική.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας

και Θρησκευµάτων): Σας παρακαλώ.
Αυτές οι ιστοσελίδες έχουν τη δυνατότητα να αναφέρουν οτι-

δήποτε θεωρούν οι συντάκτες ότι αποτελεί το δικό τους ιδεολό-

γηµα ή πρακτικές στις οποίες ήδη αναφερθήκατε, του τύπου
«αντάρτικο πόλεων».

Θα επαναλάβω τη φράση του Πρωθυπουργού, την οποία χθες
διατύπωσε στη Βουλή, ότι το επιδιωκόµενο, το ζητούµενο από
τις πολιτικές δυνάµεις και την ελληνική κοινωνία είναι αυτή η ιδε-
ολογία, εντός ή εκτός εισαγωγικών, να ηττηθεί κοινωνικά και πο-
λιτικά και γι’ αυτό απαιτείται η συγκατάθεση της ελληνικής
κοινωνίας, των πολιτικών, των κοινωνικών δυνάµεων στο αξιακό
πλαίσιο του ελληνικού λαού, πλαίσιο της ελευθερίας, της δηµο-
κρατίας, του σεβασµού των ατοµικών και συλλογικών δικαιωµά-
των, της κοινωνικής δικαιοσύνης και της αλληλεγγύης, ένα
πλαίσιο το οποίο θα οδηγεί σε πρόοδο, σε ανάπτυξη, θα απο-
κρούει το λαϊκισµό και τη δηµαγωγία και θα δίνει νέους ορίζο-
ντες προόδου, έτσι ώστε όλοι οι Έλληνες και ιδιαίτερα η νέα
γενιά να έχουν µια θέση δηµιουργική και προόδου στην ελληνική
κοινωνία.

Ευχαριστώ.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ο νοµικός υπεύθυνος, κύριε Υπουργέ,

ποιος είναι;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Υπουργέ.
Κύριε Πολατίδη, δεν έχετε το λόγο.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µία ανακοί-

νωση προς το Σώµα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι σήµερα, Πέ-

µπτη 9 Απριλίου 2009, οι κοινοβουλευτικές επιτροπές θα συνε-
δριάσουν ως ακολούθως:

1. Ώρα 9.00’: ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου

του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Εφαρµογή της αρχής της ίσης µε-
ταχείρισης ανδρών και γυναικών όσον αφορά την πρόσβαση σε
αγαθά και υπηρεσίες και την παροχή αυτών και άλλες διατάξεις»
(ακρόαση εξωκοινοβουλευτικών προσώπων).

2. Ώρα 10.30’: Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Ισότητας, Νεολαίας και
∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ανήλικοι παράνοµοι µετανάστες.
3. Ώρα 10.30’: Επιτροπή Κανονισµού της Βουλής
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης της πρότασης του

Προέδρου της Βουλής: «Για την τροποποίηση διατάξεων του Κα-
νονισµού της Βουλής (Μέρος Κοινοβουλευτικό και µέρος Β’)».

4. Ώρα 11.00’: Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή για τη διε-
νέργεια προκαταρκτικής εξέτασης

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Εξέταση µάρτυρα.
5. Ώρα 12.00’: ∆ιακοµµατική Επιτροπή: «Για την εξέταση του

σωφρονιστικού συστήµατος της χώρας και των συνθηκών δια-
βίωσης των κρατουµένων»

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
α) Συµπεράσµατα από την επίσκεψη στις Φυλακές Κορυδαλ-

λού.
β) Ενηµέρωση σχετικά µε τις συνθήκες κράτησης των ανηλί-

κων.
6. Ώρα 13.00’: ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου

του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Εφαρµογή της αρχής της ίσης µε-
ταχείρισης ανδρών και γυναικών όσον αφορά την πρόσβαση σε
αγαθά και υπηρεσίες και την παροχή αυτών και άλλες διατάξεις».

7. Ώρα 13.30’: Ειδική µόνιµη Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση επί της Εκθέσεως του έτους 2007 του Ανωτάτου

Συµβουλίου Επιλογής Προσωπικού.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών:
«Κύρωση (1) της Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς Μετοχών µε-
ταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών Ολυµπιακές
Αερογραµµές ΑΕ, Pantheon Airways Ανώνυµη Αεροπορική Εται-
ρεία και Marfin Investment Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετο-
χών, (2) της Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς Μετοχών µεταξύ
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών Ολυµπιακή Αερο-
πορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ελληνική Εταιρεία Συντήρησης και Επι-
σκευής Αεροσκαφών ΑΕ και Marfin Investment Group Ανώνυµος
Εταιρεία Συµµετοχών και (3) της Σύµβασης Πώλησης και Αγο-
ράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εται-
ρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ανώνυµη Εταιρεία
Επίγειας Εξυπηρέτησης Αεροσκαφών ΑΕ και Marfin Investment
Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών».

Το σχέδιο νόµου ψηφίστηκε επί της αρχής στη χθεσινή συνε-
δρίαση. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συνεχιστούν τα άρθρα του
νοµοσχεδίου ως µία ενότητα.

Το λόγο έχει η εισηγήτρια της Πλειοψηφίας κ. Αικατερίνη Πα-
πακώστα-Σιδηροπούλου.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Την τροπολογία µετά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μετά, στο τέλος.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, έχουµε, πράγµατι, σήµερα την κατ’ άρθρο συ-

ζήτηση. ∆εν βλέπω το συνάδελφο εισηγητή του ΠΑΣΟΚ, αλλά
πριν ξεκινήσω και διαπραγµατευτώ -εξαντλητικά, θα έλεγα- τα
τρία επί της ουσίας άρθρα που περιλαµβάνουν οι τρεις συµβά-
σεις, διότι το τέταρτο ορίζει την έναρξη ισχύος, θέλω να πω ότι
στην επί της αρχής συζήτηση διεπράχθη βαρύτατο πολιτικό ολί-
σθηµα από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. ∆ιότι
θεωρήθηκε καλό να λεχθούν καταγγελίες αβάσιµες, ανυπόστα-
τες, έωλες οι οποίες δηµιούργησαν εντυπώσεις από την πλευρά
του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ, οι οποίες στη
συνέχεια δεν απαντήθηκαν, αλλά ούτε και ανακλήθηκαν, µε απο-
τέλεσµα να δίνεται η αίσθηση ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση,
αντί να παράγει πολιτική, αντί να αντιπολιτεύεται την Κυβέρνηση,
ως οφείλει και αντί να προτείνει και να προβάλλει θέσεις, προ-
τάσεις και απόψεις και βεβαίως, αντί να αναλάβει και την ευθύνη
της, στην προκειµένη περίπτωση, για τα όσα επράχθησαν επί των
ηµερών της -και διεπράχθησαν- όσον αφορά την Ολυµπιακή Αε-
ροπορία, τα οποία είναι γνωστά στην ελληνική κοινωνία, προτί-
µησε την οδό της λασπολογίας και των καταγγελιών, οι οποίες
υπήρξαν και ανυπόστατες.

Μπαίνοντας τώρα στην ουσία του σχεδίου νόµου και στα
άρθρα ειδικότερα, θέλω να πω τα εξής.

Όπως γνωρίζετε, αγαπητοί συνάδελφοι, εξαντλητικά συζητή-
σαµε επί της αρχής ότι µετά την απόφαση της διϋπουργικής επι-
τροπής αποκρατικοποιήσεων, συζητούµε σήµερα εδώ και τίθεται
προς ψήφιση ή και επικύρωση από το ελληνικό Κοινοβούλιο η τε-
λική συµφωνία, η οποία αφορά, πρώτον, τη Σύµβαση Πώλησης
και Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των
Εταιρειών Ολυµπιακές Αερογραµµές ΑΕ, Pantheon Airways και
Marfin Investment Group, δεύτερον, τη Σύµβαση Πώλησης και
Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των
Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ελληνική Εται-
ρεία Συντήρησης και Επισκευής Αεροσκαφών ΑΕ και Marfin In-
vestment Group και τρίτον, τη Σύµβαση Πώλησης και Αγοράς
Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών
Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ανώνυµη Εταιρεία Επί-
γειας Εξυπηρέτησης Αεροσκαφών ΑΕ και της ίδιας εταιρείας
Marfin Investment Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών».

Το σχέδιο νόµου, αγαπητοί συνάδελφοι, περιλαµβάνει τέσ-
σερα άρθρα, επί της ουσίας τρία, διότι, όπως σας είπα και προη-
γουµένως, το άρθρο 4 ορίζει την έναρξη ισχύος.

Στο άρθρο 1 του σχεδίου νόµου, η σύµβαση πρώτη, η Σύµ-

βαση Pantheon-πτητικό έργο περιλαµβάνει είκοσι ένα άρθρα.
Το άρθρο 1, αγαπητοί συνάδελφοι, του σχεδίου νόµου αφορά

τη Σύµβαση Πώλησης και Αγοράς Μετοχών, τη Σύµβαση Pan-
theon µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών
«ΟΛΥΜΠΙΑΚΕΣ ΑΕΡΟΓΡΑΜΜΕΣ ΑΕ», «PANTHEON AIRWAYS»
Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία και «MARFIN INVESTMENT
GROUP» Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών ή MIG συντοµογρα-
φικά.

Στο άρθρο 1, δίνονται οι ορισµοί των λέξεων και των εκφρά-
σεων που χρησιµοποιούνται στη σύµβαση και οι γενικοί ερµη-
νευτικοί κανόνες. Στις παραγράφους 2 έως και 5 παρατίθενται
αναλυτικά οι όροι και η διαδικασία πώλησης και µεταβίβασης των
µετοχών της «ΠΑΝΘΕΟΝ». Συγκεκριµένα περιγράφεται ο χρό-
νος κατά τον οποίο η MIG θα αγοράσει και θα αποκτήσει κατά
κυριότητα µετοχές της «ΠΑΝΘΕΟΝ», αρχικά κατά ποσοστό 49%
και τελικά κατά ποσοστό 100% του µετοχικού κεφαλαίου της
«ΠΑΝΘΕΟΝ», η εγγύηση της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας για την εκ-
πλήρωση –γιατί ρωτούσατε χθες, κύριοι συνάδελφοι- των υπο-
χρεώσεων των Ολυµπιακών Αερογραµµών από τη Σύµβαση
«ΠΑΝΘΕΟΝ», οι προϋποθέσεις του αρχικού και του τελικού κλει-
σίµατος και τα δικαιώµατα καταγγελίας των συµβαλλοµένων.

Στις παραγράφους 6 έως 7, αγαπητοί συνάδελφοι, περιλαµ-
βάνονται οι εγγυοδοτικές δηλώσεις πωλητή και αγοραστή. Οι εγ-
γυοδοτικές δηλώσεις πωλητή αναφέρονται στην ικανότητα των
πωλητών να πουλήσουν στη MIG µετοχές της «ΠΑΝΘΕΟΝ» και
περιουσιακά στοιχεία της Ολυµπιακής Αεροπορίας, στις πωλού-
µενες µετοχές και περιουσιακά στοιχεία και στη συµµόρφωση
της Σύµβασης «ΠΑΝΘΕΟΝ» µε την απόφαση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής και τις διατάξεις της Συνθήκης της Ευρωπαϊκής Κοι-
νότητας, σχετικά µε τις κρατικές ενισχύσεις.

Επίσης, γίνεται διάκριση µεταξύ οριοθετηµένων και µη οριο-
θετηµένων εγγυοδοτικών δηλώσεων πωλητή. Οι εγγυοδοτικές
δηλώσεις αγοραστή κυρίως αφορούν στη νοµική και οικονοµική
ικανότητα του αγοραστή να εκτελέσει τις συναλλαγές που δια-
λαµβάνονται από τη Σύµβαση «ΠΑΝΘΕΟΝ».

Στις παραγράφους 8 έως και 21 περιλαµβάνονται οι γενικοί
όροι και διατάξεις που αφορούν προστατευτικές ρήτρες, την
υποχρέωση των συµβαλλοµένων να τηρούν εµπιστευτικές τις
πληροφορίες και κάθε άλλο υλικό που σχετίζεται µε τη Σύµβαση
«ΠΑΝΘΕΟΝ», τη µη δυνατότητα εκχώρησης της Σύµβασης
«ΠΑΝΘΕΟΝ» και των δικαιωµάτων και υποχρεώσεων που απορ-
ρέουν απ’ αυτήν, τη γλώσσα διαπραγµάτευσης και υπογραφής
και το εφαρµοστέο δίκαιο, αλλά και την πρόβλεψη διαιτησίας
προς επίλυση τυχόν διαφορών των συµβαλλοµένων.

Τέλος, πρέπει να σας πω ότι στη Σύµβαση «ΠΑΝΘΕΟΝ» προ-
σαρτώνται τα εξής έγγραφα συµφωνηµένου τύπου:

Πρώτο έγγραφο είναι η επιστολή γνωστοποίησης, η οποία επί-
σης υπογράφεται.

∆εύτερο έγγραφο είναι η άδεια εµπορικών σηµάτων Ολυµπια-
κής.

Τρίτο έγγραφο είναι η σύµβαση µετόχων η οποία περιλαµβά-
νει, περιέχει, τις γενικές αρχές εταιρικής διακυβέρνησης της
«ΠΑΝΘΕΟΝ» κατά τη µεταβατική περίοδο.

Τέταρτον, τη σύµβαση µεταβίβασης slots.
Τώρα πρέπει να σας πω για το άρθρο 2 του σχεδίου νόµου που

αφορά ουσιαστικά τη δεύτερη σύµβαση και έχει να κάνει µε τις
υπηρεσίες συντήρησης και επισκευής αεροσκαφών, την τεχνική
βάση δηλαδή. Ουσιαστικά το άρθρο 2 του σχεδίου νόµου αφορά
τη σύµβαση πώλησης και αγοράς µετοχών µεταξύ της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και των εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία και
MIG. Περιλαµβάνει δύο παραρτήµατα η σύµβαση αυτή, από τα
οποία το παράρτηµα 1 περιέχει τις εγγυοδοτικές δηλώσεις πω-
λητή ως προς την εταιρεία MRO και το παράρτηµα 2 παραθέτει
τα προς πώληση περιουσιακά στοιχεία της Ολυµπιακής Αερο-
πορίας, υπηρεσίες ΑΕ ή ΟΑΥ.

Στη σύµβαση προσαρτώνται τα ίδια έγγραφα, όπως προηγου-
µένως είπα στην πρώτη σύµβαση. Το ίδιο ισχύει –είναι επανα-
λαµβανόµενες οι διατάξεις- για το άρθρο 3 που αφορά τη
σύµβαση για τις υπηρεσίες επίγειας εξυπηρέτησης αεροσκα-
φών.

Αγαπητοί συνάδελφοι, κλείνοντας αυτήν τη συζήτηση, θέλω
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να θυµίσω στη Βουλή των Ελλήνων, στην Εθνική µας Αντιπρο-
σωπεία τις εξής δηλώσεις:

Οκτώβριος του 2000. «Η Ολυµπιακή Αεροπορία έχει δύο δυ-
νατότητες». ∆ιαβάζω λέξη προς λέξη. «Ή να βρεθούν ταχύτατα
ιδιωτικά κεφάλαια ή να αφεθεί να πτωχεύσει». Ήταν ο τότε
Υπουργός Μεταφορών της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Βερε-
λής.

5 Ιουνίου 2000. ∆ιαβάζω λέξη προς λέξη: «Η Ολυµπιακή δεν
πρόκειται να ορθοποδήσει, εάν δεν πωληθεί σε ιδιώτη». Ήταν ο
πρώην Υπουργός Μεταφορών του ΠΑΣΟΚ και σήµερα Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Θεόδωρος Πάγκα-
λος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

18 Φεβρουαρίου 2000. ∆ιαβάζω λέξη προς λέξη και κλείνω,
κύριε Πρόεδρε. «Παραµένει σταθερός προσανατολισµός µας η
ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής Αεροπορίας». Τάδε έφη, αυτά
είπε λέξη προς λέξη ο τότε Κυβερνητικός Εκπρόσωπος της κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Πρωτόπαπας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, επειδή περίσσεψε η υποκρισία, επειδή
ο ελληνικός λαός γνωρίζει τι ακριβώς συνέβη µε την Ολυµπιακή,
επειδή ασελγήσατε πολιτικά στην Ολυµπιακή και επειδή σήµερα
έχει έλθει στην Εθνική µας Αντιπροσωπεία µια σύµβαση η οποία
είναι επωφελής για την Ολυµπιακή, είναι επωφελής για το δηµό-
σιο συµφέρον, είναι επωφελής για τους φορολογούµενους, είναι
επωφελής για την Ελληνική ∆ηµοκρατία, δεν θα πρέπει να πρυ-
τανεύσει η µικροκοµµατική ιδιοτέλεια, δεν θα πρέπει να πρυτα-
νεύσει η πολιτική µικροψυχία, αλλά το δηµόσιο συµφέρον και το
συµφέρον του τόπου.

Γι’ αυτό σας καλώ να υπερψηφίσετε τη σύµβαση πωλήσεως
της Ολυµπιακής Αεροπορίας µε τους πλέον επωφελείς όρους
στη MIG, για να µπορέσετε, πραγµατικά, να εξιλεωθείτε και στη
συνείδηση της ελληνικής κοινωνίας, έστω και την ύστατη στιγµή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Παπακώστα.
Καλείται επί του Βήµατος ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών κ. Ευριπίδης Στυλιανίδης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-

κοινωνιών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Η σηµερινή συζήτηση είναι ιδιαιτέρως σηµαντική και κρίσιµη,

διότι µας δίνει τη δυνατότητα να αναδείξουµε την ποιοτική δια-
φορά της παράταξης που ξέρει να παράγει αποτελέσµατα και
µάλιστα στην καρδιά µιας σφοδρής, της σφοδρότερης ίσως ιστο-
ρικά διεθνούς οικονοµικής κρίσης.

Η Ολυµπιακή Αεροπορία αποτελούσε το µεγάλο ασθενή της
οικονοµίας µας εδώ και πάρα πολλά χρόνια. Συσσώρευε συνε-
χώς χρέη. Ο κάθε Έλληνας πολίτης καλούνταν να πληρώσει πε-
ρίπου 1.000.000 ευρώ την ηµέρα, χρήµατα τα οποία
αφαιρούνταν από τον κρατικό κορβανά και δεν αξιοποιούνταν για
κοινωνικές ή αναπτυξιακές πολιτικές.

Ταυτόχρονα, δηµιουργούσε συνεχώς και επί όλων των κυβερ-
νήσεων σοβαρά νοµικά προβλήµατα, τα οποία προκαλούσαν κα-
ταδικαστικές αποφάσεις από το ∆ικαστήριο Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων, διασύροντας όχι µόνο το κύρος της εταιρείας, αλλά
και το κύρος της ίδιας της χώρας και αποθαρρύνοντας κάθε δυ-
νατή ξένη επένδυση στην Ελλάδα που θα µπορούσε να είχε πολ-
λαπλασιαστικώς θετικά αποτελέσµατα για την κοινωνία µας.

Η αποκρατικοποίηση αποτέλεσε κεντρικό στόχο όχι µόνο της
Κυβέρνησής µας, αλλά και άλλων κυβερνήσεων τις τελευταίες
δεκαετίες και βεβαίως, τέσσερις φορές απέτυχε η προηγούµενη
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να επιτύχει το τελικό αποτέλεσµα.

Τις προηγούµενες δεκαετίες σπαταλήσαµε χρόνο και χρήµα.
Είτε λόγο έλλειψης ισχυρής βούλησης, είτε λόγω έλλειψης ικα-
νότητος, δυστυχώς οι προηγούµενες κυβερνήσεις, οι κυβερνή-
σεις του ΠΑΣΟΚ απέτυχαν, συσσωρεύοντας κόστος για την
ελληνική οικονοµία και για την ελληνική κοινωνία, για την εικόνα
εν τέλει της Ελλάδος.

Το ΠΑΣΟΚ οφείλει και σήµερα να απαντήσει στον ελληνικό
λαό, γιατί ξοδεύτηκαν τόσα εκατοµµύρια, 350.000.000 µε

360.000.000 κάθε χρόνο, χρήµατα που θα µπορούσαν να έχουν
επενδυθεί σε άλλους τοµείς, γιατί δεν κατάφεραν σε καλή πε-
ρίοδο για την οικονοµία και τη διεθνή συνθήκη, αυτό που εµείς
καταφέραµε σε ελάχιστο χρονικό διάστηµα, σε µια δύσκολη
στιγµή για τη διεθνή οικονοµική κατάσταση.

∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι η ιστορία της Ολυµπιακής είναι µε-
γάλη, ότι τα ολυµπιακά σύµβολα, το όνοµά της έκαναν την Ελ-
λάδα περήφανη και συνέδεαν τον οικουµενικό Ελληνισµό µε την
πατρίδα. ∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι η προσπάθεια αυτή έπρεπε
από πλευράς µας να γίνει επίµονα, συστηµατικά, µεθοδικά, για
να µπορέσουµε να βγάλουµε το τελικό αποτέλεσµα, που δεν
ήταν µόνο η λύτρωση από τα χρέη, δεν ήταν µόνο η δυνατότητα
συσσώρευσης οφελών από την αποκρατικοποίηση, αλλά ήταν
και η διατήρηση όλου αυτού του συµβολισµού, µε τον οποίο είναι
συνδεδεµένη η σύγχρονη Ελλάδα και οι σύγχρονοι Έλληνες.

Το αποτέλεσµα αυτής της οργανωµένης προσπάθειας είναι,
βεβαίως, αυτό το οποίο ψηφίζουµε σήµερα. Στις τέσσερις απο-
τυχηµένες προσπάθειες της προηγούµενης κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ προστίθεται µια επιτυχηµένη προσπάθεια της Κυβέρνη-
σης της Νέας ∆ηµοκρατίας, που είχε σαν αποτέλεσµα την απο-
κρατικοποίηση της Ολυµπιακής Αεροπορίας, µε θετικά οφέλη για
την οικονοµία, αλλά και για τους εργαζόµενους που για πολλά
χρόνια ζούσαν µέσα σ’ ένα περιβάλλον αβεβαιότητας.

Το άνοιγµα της εξωτερικής µας πολιτικής τα προηγούµενα
χρόνια –και το ενθυµούµαι αυτό γιατί είχα τη χαρά και την τιµή να
υπηρετήσω αυτήν την εθνική στρατηγική την περίοδο εκείνη στο
Υπουργείο Εξωτερικών- έφερε τα αποτελέσµατά του σε πάρα
πολλούς τοµείς.

Το άνοιγµα στη ρωσική αγορά κατέστησε την Ελλάδα κόµβο
ενεργειακών αγωγών, συνοµιλητή των µεγάλων δυνάµεων, στρα-
τηγικό παίκτη, διασφαλίζοντάς της την ενεργειακή της ασφάλεια
και προσφέροντάς της ένα σηµαντικό κύµα τουριστικής ανάπτυ-
ξης, από το οποίο καρπώνεται σήµερα η ελληνική οικονοµία.

Το άνοιγµα στην κινέζικη αγορά µας έδωσε τη δυνατότητα να
αποκρατικοποιήσουµε τµήµα του λιµένος Πειραιώς δηµιουργώ-
ντας νέες προοπτικές και για τη ναυτιλία, αλλά και για το µεγάλο
λιµάνι της χώρας.

Το άνοιγµα προς τον αραβικό κόσµο πολλαπλασίασε τα του-
ριστικά οφέλη και δηµιούργησε µια νέα δυναµική στον τοµέα των
αποκρατικοποιήσεων, µε σηµαντικότερο το αποτέλεσµα που σή-
µερα ολοκληρώνεται, δηλαδή αυτό της αποκρατικοποίησης της
Ολυµπιακής Αεροπορίας.

Ελληνικά κεφάλαια µπήκαν στο παιχνίδι για να µπορέσουν να
δηµιουργήσουν πρόσθετη δυναµική σ’ αυτήν την προσπάθεια
που µέχρι τώρα εκδηλώθηκε. Η Κυβέρνηση Καραµανλή πέτυχε
τη χώρα µας από ουραγό των διεθνών οικονοµικών εξελίξεων,
να την καταστήσει παράδειγµα στη συγκεκριµένη περίπτωση για
το πώς µπορείς να διαχειρίζεσαι µία κρίση και τον κίνδυνο να τον
µεταβάλεις σε ευκαιρία. Επιτύχαµε όχι µόνο γιατί κάναµε σωστά
και οργανωµένα τα ανοίγµατα στη διεθνή αγορά το προηγού-
µενο διάστηµα, αλλά διότι ό,τι κάναµε ήταν απολύτως συµβατό
µε την απόφαση που κατά καιρούς διαµόρφωνε η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή.

Ίσως αυτό ήταν και ένα από τα βασικά µυστικά της δικής µας
επιτυχίας και της δικής σας αποτυχίας. Οι δικές µας προτάσεις
κάθε φορά ήταν απολύτως συµβατές µε τις ευρωπαϊκές αποφά-
σεις. Και ήταν αποφάσεις οι οποίες δεν συσσώρευαν ελλείµµατα,
δεν µας έφερναν σε σύγκρουση µε την Κοινότητα και δεν δηµι-
ουργούσαν προϋποθέσεις καταδίκης της Ελλάδας.

Επιτύχαµε όµως και για ένα άλλο λόγο. Επιτύχαµε διότι επι-
µείναµε συστηµατικά να τονίζουµε και την κοινωνική διάσταση
αυτής της αποκρατικοποίησης. ∆εν αγνοήσαµε τους εργαζόµε-
νους, αλλά ξεκινήσαµε από αυτούς. ∆εν τους βγάλαµε στο πε-
ριθώριο, αλλά συζητήσαµε µαζί τους. ∆ιαπραγµατευτήκαµε την
επόµενη µέρα. Αναλάβαµε το κοινωνικό και οικονοµικό κόστος
της αποκατάστασης όλων αυτών που ευσυνείδητα υπηρέτησαν
την Ολυµπιακή Αεροπορία και επιτύχαµε συγκεκριµένα αποτε-
λέσµατα τα οποία διασφαλίζουν την επόµενη µέρα την οµαλή µε-
τάβαση, τη µη διακοπή του πτητικού έργου.

Ο πρώτος άξονας του νοµοσχεδίου που ψηφίστηκε πριν από
λίγο καιρό είναι το εφάπαξ ποσό κοινωνικής ενίσχυσης, το οποίο
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όλοι οι εργαζόµενοι θα λάβουν µέσω του ΟΑΕ∆. Ο δεύτερος άξο-
νας είναι η συνέχιση της απασχόλησης µε τη δυνατότητα, εφό-
σον το επιθυµούν, να µεταφερθούν στο δηµόσιο ή στις ∆ΕΚΟ οι
οποίοι θα υπάγονται στους φορείς κοινωνικής ασφάλισης, όπως
συνέβαινε όταν ασχολούνταν στην Ολυµπιακή Αεροπορία. Η δια-
δικασία δε κατά τη µεταφορά των εργαζοµένων θα διεκπεραιώ-
νεται από ειδική επιτροπή µε τη συµµετοχή και των ίδιων των
εργαζοµένων.

Ο δε τρίτος άξονας είναι η ενίσχυση του ασφαλιστικού για
τους εργαζόµενους που δικαιούνται, εάν το επιθυµούν, να λά-
βουν πλήρη σύνταξη, καθώς και για εργαζόµενους οι οποίοι µπο-
ρεί να έχουν σηµαντική προσαύξηση ενσήµων που σε κάποιες
περιπτώσεις αυτή φθάνει µέχρι και το 50%.

Και, βεβαίως, ο τέταρτος άξονας είναι το επίδοµα κοινωνικής
µετάβασης για εκείνους τους εργαζόµενους που δεν επιλέγουν
να µεταφερθούν στο δηµόσιο ούτε να συνταξιοδοτηθούν και χο-
ρηγείται για διάστηµα δώδεκα µηνών και µέχρι την εύρεση νέας
εργασίας.

Ο τέταρτος λόγος αυτής της σηµαντικής επιτυχίας της Κυ-
βέρνησης Καραµανλή είναι το συλλογικό πνεύµα που επικράτησε
στην Κυβέρνηση, ο συντονισµός και η συνεργασία µεταξύ των
συναρµόδιων Υπουργείων και, βεβαίως, ο σεβασµός στη συνέ-
πεια και στη συνέχεια στο ίδιο το Υπουργείο Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών.

Ο κάθε ένας µας έβαλε το δικό του λιθαράκι. Συνεργαστήκαµε,
συνοµιλήσαµε, συντονιστήκαµε µεταξύ µας. Τις κινήσεις µας δεν
τις κρύψαµε από την ελληνική κοινωνία. Τις κινήσεις µας τις επι-
κοινωνήσαµε στους εργαζόµενους και ενηµερώσαµε γι’ αυτές
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Μία νέα συλλογικότητα, µία νέα συνέ-
χεια, η συνέπεια και η επιµονή στο σχέδιο είχε σαν αποτέλεσµα
αυτό που σήµερα ψηφίζουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διαδικασία της αποκρατικο-
ποίησης υλοποιήθηκε µέσα στην πιο δύσκολη οικονοµική συ-
γκυρία. Αυτήν τη στιγµή, το κράτος µετεξελίσσεται από
κράτος-επιχειρηµατία –ρόλος στον οποίο απέτυχε- σε κράτος-
ρυθµιστή, σε κράτος που βάζει τους κανόνες στην αεροπορική
αγορά και που επιτηρεί µε αυστηρότητα την εφαρµογή αυτών
των κανόνων από τους ιδιώτες παρόχους, µε τρόπο ώστε να ευ-
νοείται ο ανταγωνισµός προς όφελος του ίδιου του πολίτη, του
επιβάτη, του καταναλωτή.

Καλύτερες τιµές και ανταγωνισµός µεταξύ των µεγάλων και
των µικρών ελληνικών εταιρειών σηµαίνει αγώνας για να ανα-
κτήσουµε µερίδιο από τη διεθνή αγορά, σηµαίνει αύξηση του
τουρισµού και περισσότερη παρουσία στις διεθνείς αγορές, µε-
γαλύτερα οφέλη για τις τοπικές κοινωνίες. ∆εν είναι µόνο τα χρή-
µατα που θα εισπράξουµε κατά την αποκρατικοποίηση. ∆εν είναι
µόνο που θα πάψουµε να πληρώνουµε κάθε χρόνο τα
350.000.000 ή 360.000.000 ευρώ. ∆εν είναι µόνο τα χρέη τα
οποία θα εκκαθαριστούν, αλλά, κυρίως, είναι τα οφέλη που προ-
βλέπονται όχι µόνο από τα 150.000.000 ευρώ που θα εισπράτ-
τουµε κάθε χρόνο από τα τέλη που θα πληρώνει η ιδιωτική
εταιρεία που θα καταλάβει αυτό το µερίδιο αγοράς, αλλά και τα
οφέλη που θα εισπράττει η εθνική οικονοµία από την αύξηση κί-
νησης που θα επιτευχθεί µέσα από τον ανταγωνισµό των ελληνι-
κών σχηµάτων, τα οποία συνεργατικά, αλλά και συναγωνιστικά,
θα δράσουν για να ενισχύσουν την οικονοµία, τον τουρισµό, την
πελατεία τους, τον εαυτόν τους. Και µέσα από το ιδιωτικό όφε-
λος θα κερδίσει, βεβαίως, και η χώρα, καθώς θα δηµιουργηθούν
θέσεις εργασίας και µία νέα δυναµική στον τουρισµό και τα
οφέλη θα απλωθούν σε ολόκληρη την κοινωνία.

Το παράδειγµα της Ολυµπιακής, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι ένα παράδειγµα προς µίµηση. Είναι µία
µεγάλη επιτυχία που συντελείται σε µία δύσκολη στιγµή και για
τη χώρα, αλλά και για τη διεθνή κοινότητα. Είναι ένα παράδειγµα
το οποίο πρέπει να πολλαπλασιαστεί και να αφήσει θετικό
απόηχο σε όλους τους τοµείς.

Εµείς, ξεκινούµε τώρα αντίστοιχη διαδικασία εξυγίανσης στις
υποθέσεις του Οργανισµού Σιδηροδρόµων Ελλάδας. Έχουµε
ήδη την επιτυχή συνταγή, γνωρίζουµε ποια είναι τα βήµατα που
πρέπει να ακολουθήσουµε και αθροίζουµε δυνάµεις για να πολ-
λαπλασιάσουµε αποτελέσµατα.

Κλείνοντας, αυτό που µπορώ ως συµπέρασµα να επισηµάνω
είναι ότι µπορεί η µοίρα αυτής της παράταξης στην οποία ανήκω,
να είναι να κυβερνά στα δύσκολα, αλλά και το ευτύχηµα για τον
τόπο είναι ότι στα δύσκολα έχει στο τιµόνι του τόπου αυτήν την
παράταξη. Κάθε φορά, εν µέσω πετρελαϊκών ή οικονοµικών κρί-
σεων, καταφέρνουµε να ταυτιζόµαστε µε τις σηµαντικότερες επι-
λογές για την πατρίδα, για την εθνική οικονοµία, για τις
Ελληνίδες και τους Έλληνες και αυτές τις επιλογές, θα τις φέ-
ρουµε εις πέρας βλέποντας πάντα το κοινωνικό, το εθνικό και γε-
νικότερα το συµφέρον του τόπου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Ο κ. Παπουτσής, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ,
έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυ-
βέρνηση συνεχίζει και την τρίτη µέρα της συζήτησης αυτού του
νοµοσχεδίου σχετικά µε τη σύµβαση να επιχειρεί να κάνει το
άσπρο, µαύρο. Και σε κάθε περίπτωση επιχειρεί να βαφτίσει την
ανικανότητα και τη διαχειριστική ανεπάρκεια της Κυβέρνησης σε
εκσυγχρονιστική προσπάθεια και ευρωπαϊκή προσαρµογή.

Ερώτηµα προς την Κυβέρνηση: Για ποιο λόγο αλήθεια η Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή ενδιαφέρθηκε για την τύχη της Ολυµπιακής
Αεροπορίας; Για ποιο λόγο προσέφυγε προς το Ευρωπαϊκό ∆ι-
καστήριο; Για ποιο λόγο η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ανεµείχθη στην
όλη εξέλιξη της Ολυµπιακής Αεροπορίας; Επειδή ήταν κρατική
εταιρεία;

Αυτό είναι το ερώτηµα. Ακούµε συνέχεια αυτήν την περίφηµη
φιλοσοφία ότι έπρεπε να ιδιωτικοποιηθεί, διότι αυτή είναι η ευ-
ρωπαϊκή προσέγγιση.

ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Εσείς το λέγατε
πρώτοι, κύριε Παπουτσή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν είναι αυτή η προσέγγιση. Η προ-
σέγγιση είναι ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ανεµείχθη και ζήτησε
διευκρινίσεις από την Ελλάδα λόγω του ότι υπήρχε κρατική υπο-
στήριξη. Και επειδή τυχαίνει να έχω χειριστεί αυτήν την υπόθεση
της Ολυµπιακής από την άλλη πλευρά του λόφου, ως Επίτροπος
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την πρώτη φορά κατά την οποία προ-
σέφυγε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, αφορούσε την οµόφωνη από-
φαση της Βουλής, όλων των κοµµάτων, την απόφαση της
Βουλής του 1995, η οποία αποφάσισε την υποστήριξη της Ολυ-
µπιακής Αεροπορίας.

Στη συνέχεια, επί µια δεκαετία, η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έκανε
µία τεράστια προσπάθεια για να πετάει η Ολυµπιακή στους αι-
θέρες και, κυρίως, για να διατηρείται ο χαρακτήρας της και ο
ρόλος της, όσον αφορά την εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέ-
ροντος.

Όσο η Νέα ∆ηµοκρατία, όσο η Κυβέρνηση σήµερα επιµένει να
αναφέρεται σ’ εκείνη την περίοδο, τόσο περισσότερο δεν θα πεί-
θετε και θα µας αναγκάζετε να σας απαντάµε ότι η µόνη σας λο-
γική, το µόνο κίνητρο που έχετε σ’ αυτήν την υπόθεση είναι η
ιδεοληψία σας, σχετικά µε την έννοια της απελευθέρωσης, της
φιλελευθεροποίησης και γενικότερα της πλήρους ελευθερίας και
ασυδοσίας στην αγορά.

∆εύτερο σχόλιο. Αναφέροµαι στους συναδέλφους, κυρίως,
του ΚΚΕ, οι οποίοι επιµένουν συνεχώς να αναφέρονται στις «δυ-
νάµεις του ευρωµονόδροµου», όπως αναφέρεται γενικότερα,
στη Συνθήκη του Μάαστριχτ και σε διάφορες άλλες τέτοιες προ-
σεγγίσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας υπενθυµίσω ότι το
ΠΑΣΟΚ έδωσε και δίνει τη µάχη για µια Ευρώπη που προϋποθέ-
τει πολιτική ένωση, για την κοινωνική συνοχή στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, για τη διασφάλιση των δικαιωµάτων των εργαζοµένων,
για τη διασφάλιση της έννοιας του δηµοσίου συµφέροντος, για
µια Ευρώπη η οποία ενισχύει την περιφερειακή ανάπτυξη.

Η Συνθήκη του Μάαστριχτ είναι µία συνθήκη την οποία ούτε
διαπραγµατεύθηκε το ΠΑΣΟΚ ούτε την υπέγραψε το ΠΑΣΟΚ.

Η Συνθήκη του Μάαστριχτ -για να σας το υπενθυµίσω και να
φρεσκάρω τη µνήµη σας- φέρει την υπογραφή «Κωνσταντίνος
Μητσοτάκης», δηλαδή του πρωθυπουργού των κυβερνήσεων της
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Νέας ∆ηµοκρατίας και των συνοδοιπόρων. Για να µην το ξεχνάµε
αυτό. Και καλά θα κάνετε να µη το χρησιµοποιείτε και στις υπό-
λοιπες αναφορές σας όσον αφορά την πολιτική του ΠΑΣΟΚ.

Η πολιτική µας είναι συγκεκριµένη, είναι σαφής, είναι δεδο-
µένη, αναφέρεται σ’ ένα διαφορετικό πολιτικό προσανατολισµό
για τη χώρα, έναν πολιτικό προσανατολισµό για τον οποίο αγω-
νιζόµαστε και στην Ευρώπη µαζί µε όλες τις άλλες προοδευτι-
κές δυνάµεις και, κυρίως, µε όλες τις δηµιουργικές δυνάµεις της
ευρωπαϊκής κοινωνίας και των εργαζοµένων.

Και το ίδιο ισχύει –επειδή έγιναν και ορισµένες αναφορές για
την περίφηµη υπόθεση του καµποτάζ, δηλαδή του προστατευτι-
σµού όσον αφορά την ακτοπλοΐα. Είναι ο περίφηµος κανονισµός
της ακτοπλοΐας, ο οποίος ενσωµατώθηκε µε το ν. 2932 στην
εθνική νοµοθεσία. Είναι κανονισµός ο οποίος φέρει την υπο-
γραφή ξανά της κυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη, δηλαδή του
Πρωθυπουργού της Νέας ∆ηµοκρατίας και των συνοδοιπόρων
και πιο συγκεκριµένα, την υπογραφή του συναδέλφου Υπουργού
κ. Παυλίδη, για να µην ξεχνιόµαστε.

Εκείνο το οποίο έκανε η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ήταν ότι µε
όρους δηµοσίου συµφέροντος έφερε πιο κοντά την ενσωµάτωση
στο εθνικό δίκαιο για έναν και µοναδικό λόγο. Γιατί υπήρχαν
µπροστά µας οι Ολυµπιακοί Αγώνες. Και απεδείχθη η αναγκαιό-
τητα και η χρησιµότητα αυτής της κίνησης και αυτής της µεταρ-
ρυθµιστικής προσπάθειας, γιατί µπορέσαµε να λειτουργήσουµε
στους Ολυµπιακούς Αγώνες επωφελώς για την οικονοµία µας,
για την τοπική και τουριστική ανάπτυξη της χώρας.

Πάµε τώρα στα επόµενα άρθρα και τα ερωτήµατα τα οποία
αναφέρονται στα άρθρα και στα οποία η Κυβέρνηση συνεχίζει
να µην απαντά ή µάλλον απάντησε. Απάντησε ο κύριος Υφυ-
πουργός αργά χθες το βράδυ µετά τις επίµονες προσπάθειες
πολλών συναδέλφων όλες αυτές τις ηµέρες.

Ρωτούσαµε συνεχώς, σε τι αναφέρεται ο περιορισµός του 65%
του τζίρου της Ολυµπιακής Αεροπορίας ως υποχρέωση; Απά-
ντησε, λοιπόν, ο κύριος Υφυπουργός ότι αφορά χιλιοµετρικές θέ-
σεις και όχι τις διαθέσιµες θέσεις στα αεροδρόµια. Αφορά,
λοιπόν, χιλιοµετρικές θέσεις. Ερώτηµα: Τι θα µειωθεί, λοιπόν,
από το πτητικό έργο; Ποια δροµολόγια είναι αυτά τα οποία θα
κοπούν;

Το ρωτώ, γιατί υπενθυµίζω ότι η Βουλή δεν έχει υπ’ όψιν της
το σχέδιο στρατηγικής ανάπτυξης της Ολυµπιακής Αεροπορίας
και συζητάει µία σύµβαση για την ιδιωτικοποίησή της, χωρίς να
γνωρίζει ποιος θα είναι ο ρόλος της.

Ρωτώ λοιπόν: Εσείς που γνωρίζετε -διότι προφανώς δεν
µπορώ να φανταστώ ότι είναι τόσο ανεύθυνη η Κυβέρνηση να
πουλάει την Ολυµπιακή χωρίς να γνωρίζει ποια δροµολόγια θα
υπάρχουν- ποια είναι αυτά που θα κοπούν; Θα κοπούν οι µεγά-
λες χρυσοφόρες γραµµές του εξωτερικού ή οι εσωτερικές γραµ-
µές οι οποίες αφορούν τις άγονες γραµµές, κυρίως, δηλαδή τις
επιδοτούµενες;

ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Οι επιδοτούµενες
είναι και οι πιο χρυσοφόρες, κύριε Παπουτσή. Για όνοµα του
Θεού!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Οι εσωτερικές γραµµές, κυρία Πα-
πακώστα, είναι χρυσοφόρες, επειδή είναι επιδοτούµενες. Εσείς
τις ονοµάσατε «άγονες γραµµές», όπως µας λέτε. Και όχι µόνο
αυτό …

ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Τι λέτε τώρα,
κύριε Παπουτσή;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ πολύ
αυτήν τη φορά να προστατεύσετε τον οµιλητή από την κ. Παπα-
κώστα.

ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Αποχωρώ, γιατί
δεν µπορώ να σας ακούω.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όπως θέλετε.
Βεβαίως η αλήθεια είναι δύσκολη και βαριά.
ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ποια αλήθεια;

Σας απαντήσαµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και βεβαίως όταν έχουµε άλλες υπο-

χρεώσεις, δηµιουργούµε τεχνητές κρίσεις.
Η αλήθεια, λοιπόν, είναι αυτή και εγώ περιµένω απάντηση από

την Κυβέρνηση. Περιµένω να µας πει η Κυβέρνηση ποιο είναι

ακριβώς το σχέδιο, τι θα αφήσετε. Σας ρωτάµε όλοι οι συνάδελ-
φοι όλων των πτερύγων της Βουλής. Ποιος είναι ο χώρος του
35% που απελευθερώνεται;

Και χθες το βράδυ δηµιουργήθηκε τεράστια ένταση στη
Βουλή, γιατί ο κύριος Υφυπουργός θεώρησε ύβρη το ερώτηµα
το οποίο έθεσα εκ µέρους της Αντιπολίτευσης και αφορούσε το
ποια ακριβώς είναι η άλλη εταιρεία. Έχετε υποχρέωση, κύριοι
της Κυβέρνησης, να µας πείτε.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Λάσπη, είπε.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών): Λάσπη, είπε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Είπε «λάσπη», λοιπόν, ο κύριος
Υπουργός χθες. Σωστά. Μας το υπενθυµίζει, για να υπενθυµίσει
και την ποιότητα του λόγου του και του πολιτικού του ήθους.

Ρωτώ λοιπόν: Ποια είναι η απάντηση της Κυβέρνησης; Έχετε
υποχρέωση να ενηµερώσετε το Σώµα για το ποια είναι η εταιρική
σύνθεση των εταιρειών οι οποίες δραστηριοποιούνται στο εσω-
τερικό και εξωτερικό της χώρας και συµµετέχουν στις αεροµε-
ταφορές.

Ποια είναι η µετοχική σύνθεση λοιπόν; Θέλουµε να γνωρί-
ζουµε. Θέλουµε να γνωρίζουµε ποια είναι η µετοχική σύνθεση
της «MIG», η οποία αναλαµβάνει σήµερα µε την σύµβασή σας
την Ολυµπιακή Αεροπορία. Επίσης, δεν απαντάτε στο ερώτηµα
στο οποίο επιµένει ο κ. Λαφαζάνης δύο µέρες τώρα, να θέτει, δη-
λαδή, στο αν είναι συµβατή η σύνθεση µε την επιταγή του κοι-
νοτικού κανονισµού.

∆εύτερον, δεν απαντάτε στο ποια είναι η µετοχική σύνθεση
της συγκεκριµένης εταιρείας. ∆εν θέλετε να µας πείτε ούτε το
όνοµά της, τη στιγµή που πετάνε τα αεροπλάνα.

Τρίτον, ποια είναι η µετοχική σύνθεση και της άλλης εταιρείας,
της «AEGEAN». Έχετε υποχρέωση να ενηµερώσετε το Σώµα επ’
αυτού και να αφήσετε τα υπόλοιπα.

Και επιπλέον, θα πρέπει να απαντήσετε στο εξής ερώτηµα:
Έχετε, ναι ή όχι την οποιαδήποτε σχέση, την οποιαδήποτε φι-
λική, πολιτική, συγγενική σχέση ως Νέα ∆ηµοκρατία –και το το-
νίζω, δεν είπα ούτε Κοινοβουλευτική Οµάδα ούτε Κυβέρνηση- ως
πολιτική παράταξη; Είναι σε γνώση σας; Θα αρκεστούµε, θα ικα-
νοποιηθούµε µε ένα «όχι». Θα ικανοποιηθούµε ακόµα και µε το
«δεν γνωρίζουµε». Θα ικανοποιηθούµε µε κάποια απάντηση.

Όµως, θα αρνηθούµε να δεχθούµε τη λασπολογία, την ύβρη
και τον τρόπο µε τον οποίο απαντάει η Κυβέρνηση και απάντησε
και χθες το βράδυ. ∆εν το επιτρέπουµε! Είναι έξω από τα κοινο-
βουλευτικά ήθη, όπως έξω από τα κοινοβουλευτικά ήθη είναι και
η συµπεριφορά του Προεδρεύοντος χθες το βράδυ κ. Σούρλα
για τον οποίο ήδη από το πρωί έχω κάνει παράσταση στον Πρό-
εδρο για τη συµπεριφορά του. Η συµπεριφορά του ήταν συµπε-
ριφορά απαράδεκτη προς τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, όπως απαράδεκτη ήταν και η συ-
µπεριφορά του κυρίου Υφυπουργού, ο οποίος ξανά σήµερα το
πρωί από τη θέση του στη Βουλή και δίπλα στον παριστάµενο
Υπουργό επιχειρεί να χρησιµοποιήσει τον όρο «λάσπη».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επειδή, λοιπόν, θέλετε να επιµένετε σ’ αυτό, σας θέτω ευθέως
-και το θέτω σε σας, κύριε Υπουργέ, που ελέγχεστε, σε εσάς που
εισηγείστε το νοµοσχέδιο- το εξής ερώτηµα: Γνωρίζετε ως αρ-
µόδιος Υπουργός Μεταφορών την εταιρική σύνθεση των εται-
ρειών οι οποίες συµµετέχουν στις ελληνικές αεροπορικές
συγκοινωνίες; Θέλουµε να τις ανακοινώσετε στο Σώµα. Θέλουµε
να τις γνωρίζουµε.

Επίσης, θέλω να ξεκαθαρίσω και µία άλλη ερώτηση στην οποία
θέλουµε σαφή απάντηση και για την οποία δεν πήραµε ποτέ απά-
ντηση µέχρι τώρα: Τι αγοράζει ο κ. Βγενόπουλος και η «MIG» µε
τα 60.000.000 στα οποία αναφέρεστε στη σύµβαση όσον αφορά
την «ΠΑΝΘΕΟΝ», η οποία διαθέτει µετοχικό κεφάλαιο
60.000.000; Τι αγοράζει; Πόσο δίνει, δηλαδή;

Σας κάναµε χθες τους υπολογισµούς. Μηδέν. Ποια είναι η πο-
λιτική τοποθέτηση της Κυβέρνησης επί αυτού του συλλογισµού;
Κάνουµε λάθος; Πείτε µας ποιο είναι το λάθος. Απαντήστε στο
Σώµα.
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Και τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να είµαι απο-
λύτως σαφής µε τα όποια ερωτήµατα παραµένουν εκκρεµή, κυ-
ρίως όσον αφορά τη χρηµατοδότηση της εθελουσίας εξόδου
των εργαζοµένων, τα οποία δεν είναι πουθενά εγγεγραµµένα
στον προϋπολογισµό και µε όλα τα ερωτήµατα τα οποία τίθενται,
αλλά και µ’ ένα επιπλέον ερώτηµα: Πότε υπάρχει η συµφωνία;
Αναγράφεται πουθενά στη σύµβαση και δεν το έχουµε δει; Υπάρ-
χει κάποια άλλη συµφωνία; Πότε θα καταβληθούν από τη «MIG»
τα χρήµατα για την αγορά της Ολυµπιακής; Πότε; Υπάρχει δέ-
σµευση χρονική; Γιατί εγώ ξέρω ότι τις επόµενες µέρες θα δια-
χειρίζεται το 49% της Ολυµπιακής Αεροπορίας και τον Οκτώβριο
το 100%. Ρωτώ, λοιπόν: Ποια είναι η συµφωνία; Θα περάσει το
καλοκαίρι µε την τουριστική περίοδο και µετά θα πάρει η Κυ-
βέρνηση το χρήµα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
Παπουτσή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πότε θα γίνει αυτό; Θέλω να ξέρουµε
ακριβώς.

Και κλείνω µε µία δήλωση, κύριε Πρόεδρε. Η επιλογή η οποία
γίνεται σήµερα από την Κυβέρνηση είναι µία επιλογή που έχει
κόστος για τον ελληνικό λαό και µάλιστα, κόστος µεγάλο για τα
επόµενα χρόνια. Είναι ένα κόστος που θα γίνει ακόµα µεγαλύ-
τερο εάν –ο µη γένοιτο και ειλικρινά το απεύχοµαι- επιβεβαιω-
θούν τα φαινόµενα που είδαµε και στην ακτοπλοΐα να γίνονται
και εδώ, ιδιαίτερα µε τα νησιά µας και τα µικρά αεροδρόµια, µε
τις λεγόµενες «άγονες γραµµές». Μην καταστούν και αυτές πολύ
γόνιµες για τους επιχειρηµατίες που δραστηριοποιούνται και πα-
ραµείνουν άγονες για τα νησιά και τις τοπικές συγκοινωνίες.

Όµως, σε κάθε περίπτωση υπάρχει και ένα άλλο κόστος, το
κόστος της επαναπροσαρµογής, το κόστος της επαναδιαπραγ-
µάτευσης, το κόστος για τη συµµετοχή του δηµοσίου συµφέρο-
ντος και τη διασφάλιση του δηµοσίου συµφέροντος στις
Ολυµπιακές Αερογραµµές.

Ε, αυτό το κόστος εµείς θα το αναλάβουµε. Και θα το αναλά-
βουµε µε παρρησία, µε ευθύνη, όπως ο ίδιος ο Πρόεδρος κ. Πα-
πανδρέου έχει δηλώσει επανειληµµένως.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Παπουτσή.

Ο Υπουργός Μεταφορών κ. Στυλιανίδης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα πρέπει να µι-

λήσουν και οι εισηγητές. Παραβιάζετε τη διαδικασία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Έχουν σειρά οι εισηγη-

τές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κύριος Υπουργός

παίρνει το λόγο κανονικά.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-

κοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, κατανοώ την αµηχανία του κ. Πα-
πουτσή…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πάλι αµηχανία;
ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-

κοινωνιών): …κατανοώ και τον εκνευρισµό του. Αυτό που δεν
µπορώ να κατανοήσω είναι τον υπαινικτικό του λόγο. Το είπε και
χθες ο Υφυπουργός, ότι όταν επικαλείται ζητήµατα ήθους, όταν
κάνει µια καταγγελία στο Κοινοβούλιο, οφείλει να στοιχειοθετεί,
οφείλει να τεκµαίρει αυτά τα οποία λέει, οφείλει να λέει συγκε-
κριµένα πράγµατα. Την πολιτική του ψιθύρου προσωπικά δεν την
υιοθετώ. ∆εν την υιοθετεί και η Κυβέρνηση και δεν την υιοθετεί
και το Κοινοβούλιο.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι σε αυτήν την Αίθουσα, αν έχουµε να πούµε
κάτι, το λέµε καθαρά και δεν επικαλούµαστε την ηθική, χωρίς να
µπορούµε να αποδείξουµε αυτά τα οποία λέµε. Και δεν είµαστε
εδώ, για να κατεβάζουµε τον πολιτικό κοινοβουλευτικό διάλογο
σ’ ένα επίπεδο του ποια στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας συµµε-
τέχουν στο µετοχικό κεφάλαιο της µίας ή της άλλης εταιρείας ή
ποια στελέχη του ΠΑΣΟΚ ή άλλου κόµµατος συµµετέχουν στο
µετοχικό κεφάλαιο της µίας ή της άλλης εταιρείας. ∆εν ξέρω τι

εννοεί. Εν πάση περιπτώσει, αν εννοεί κάτι, ας το πει ευθέως. Και
αν υπάρχει κάτι ένοχο σε αυτό που εννοεί, ας το τεκµηριώσει κιό-
λας. Εγώ θα µείνω µόνο στην ουσία και θα κάνω µόνο µία επισή-
µανση.

Ρωτάτε γιατί ανεµείχθη η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και έτσι µε
αυτήν την ερώτηση ξεκινήσατε το συλλογισµό σας επί της ου-
σίας. Θα σας πω γιατί ανεµείχθη, κύριε Παπουτσή. Γιατί επί
πολλά χρόνια άλλα τους λέγατε και άλλα κάνατε. Με απλά λόγια,
νοµίζατε ότι τους δουλεύετε, γιατί τέσσερις φορές αποτύχατε
στις προσπάθειες αποκρατικοποίησης που κάνατε, γιατί γεµί-
σατε κοµµατικά ρουσφέτια την Ολυµπιακή Αεροπορία, η οποία
θα µπορούσε να λειτουργεί µε το 1/3 του προσωπικού, για να πε-
τύχετε τους µικροκοµµατικούς σας στόχους. Αντιλαµβάνεστε ότι
χάσατε το αεροπλάνο. Αποτύχατε στις προσπάθειές σας και έρ-
χεστε σήµερα να δικαιολογηθείτε, να απολογηθείτε ενώπιον του
ελληνικού λαού, διότι µια κυβέρνηση που λειτούργησε διάφανα,
συλλογικά, συµβατά µε την Ευρωπαϊκή Ένωση επέτυχε ένα ση-
µαντικό αποτέλεσµα εν µέσω µιας σφοδρής, της σφοδρότερης
διεθνούς οικονοµικής κρίσης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Καµµιά απάντηση δεν πήραµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Πριν δώσω το λόγο

στον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ κ. Σηφουνάκη, θέλω να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά και βόρεια θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξε-
ναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλή-
νων, δεκαέξι µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί-δάσκαλοι
από το ∆ηµοτικό Σχολείο του Ελληνογερµανικού Εκπαιδευτικού
Συλλόγου.

Καλώς ήρθατε, παιδιά. Καλή τύχη.
(Χειροκροτήµατα απ’όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Σηφουνάκης έχει το λόγο για οκτώ
λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κύριε Στυλιανίδη µου, µη φεύ-
γετε! Καθίστε λίγο.

Ο κ. Στυλιανίδης ήρθε την πρώτη µέρα στην επιτροπή για λίγο
και µετά εξαφανίστηκε. Ήρθε και την τελευταία µέρα σήµερα για
λίγο και εξαφανίστηκε και πάλι.

Θέλω να του απαντήσω στο θέµα που έθεσε πριν, γιατί ανε-
µείχθη η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ανεµεί-
χθη, διότι οι καταγγελίες έπεφταν σωρηδόν. Κυρίως εκείνες που
έπεφταν πιο πολύ ήταν από τους ανταγωνιστές. Εκείνες τις κα-
ταγγελίες των ανταγωνιστών, -όπως ειπώθηκε και χθες- τα στε-
λέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας στις Βρυξέλλες ήταν εκείνα τα
οποία τις στήριζαν και τις στήριζαν µανιωδώς.

Εµείς δεν θα µπορούσαµε να κάνουµε µια καταγγελία στις
Βρυξέλλες -οι Ευρωβουλευτές µας- υπήρξα τέσσερα χρόνια Ευ-
ρωβουλευτής, ώστε να βάλει νέο πρόστιµο στην Ολυµπιακή γιατί
παραδείγµατος χάριν από 31.12.2003 δεν δηµοσιοποιήσατε ισο-
λογισµούς. Επί τέσσερα χρόνια δεν έχετε δηµοσιοποιήσει ισο-
λογισµούς. Αυτό δεν είναι ένα θέµα που πρέπει να καταγγελθεί;
Όµως, δεν το κάναµε, γιατί δεν έχουµε την ίδια πρακτική µε
εσάς.

Σας ερωτώ, όµως, και κάτι άλλο, το οποίο είναι ουσιαστικό:
Γιατί κάνατε πλύση εγκεφάλου στον ελληνικό λαό, χρησιµοποι-
ώντας την ΕΡΤ, τα δελτία ειδήσεων, από το Σεπτέµβρη του 2008
και από την πρωινή εκποµπή της ΕΡΤ, λέγοντας ότι η Ολυµπιακή
µπαίνει µέσα 1.000.000 ευρώ; Από πού τα βγάζατε αυτά; Είχατε
δηµοσιοποιήσει –µας τον δώσατε στη Βουλή;- έναν ισολογισµό
για τα έτη 2004-2008; Όχι, βέβαια. Απλώς παίζετε. Κάνετε το ίδιο
µε αυτό που ετοιµάζετε και τώρα. Τι ετοιµάζετε τώρα; Να που-
λήσετε τις ταχυµεταφορές. Πουλήσατε τον κερδοφόρο ΟΤΕ και
τώρα πάτε να βάλετε χέρι στα κερδοφόρα ΕΛΤΑ. Η σχέση ΕΛΤΑ
– ταχυµεταφορών είναι ίδια σχέση µε τη σχέση κινητής µε στα-
θερή τηλεφωνία στον ΟΤΕ. Το µέλλον είναι οι ταχυµεταφορές.
Όταν εσείς πουλήσετε τις ταχυµεταφορές, τότε ουσιαστικά κά-
νετε προβληµατικά και τα ΕΛΤΑ.

Ξέρετε τα οικονοµικά στοιχεία για τα ΕΛΤΑ; Τα κέρδη προ
φόρων για το 2008 του Οµίλου έχουν αύξηση 261%. Κέρδη προ
φόρων της εταιρείας 318%. Μεγάλη λοιπόν προοπτική ανάπτυ-
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ξης.
Και σας ρωτάµε: Σας είπε η Κοµισιόν να πουλήσετε τις ταχυ-

µεταφορές, δηλαδή, µια κερδοφόρο εταιρεία; Όχι, βέβαια. Τότε
γιατί την πουλάτε; ∆εν υπάρχουν ιδιωτικές εταιρείες, οι οποίες
κάνουν αυτό το έργο στην Ελλάδα; Όσες θέλουν. Και εσείς και
εγώ αύριο µπορούµε να ανοίξουµε µία. Γιατί πρέπει να έρθει ο
µουστερής και να πάρει την κρατική εταιρεία, έτοιµο κερδοφόρο
µαγαζί, να το στήσει και να µη στήσει µια νέα δική του;

Όµως, υπάρχει πρόβληµα στη συγκεκριµένη διαδικασία. Σας
το είπα και το πρωί στην επίκαιρη ερώτηση. Υπάρχει θέµα, γιατί
υπάρχει µόνο ένας ενδιαφερόµενος. ∆εν πληρούνται όροι δια-
φάνειας και ανταγωνισµού.

Σας ρώτησα και δεν µου απαντήσατε -ή µάλλον απαντήσατε
διαφορετικά- αν έχει γνωστοποιηθεί στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή,
στην Επιτροπή Ανταγωνισµού το σχέδιο το οποίο ετοιµάζετε. Σας
ζήτησα να µου πείτε «Τώρα τελείωσε.» Σήµερα το πρωί µου ανα-
κοινώσατε ότι θα κηρύξετε στην ουσία άγονο –δεν ξέρω πώς- το
διαγωνισµό της πώλησης των ταχυµεταφορών. Τι θα κάνετε
µετά; Ό,τι κάνατε στην Ολυµπιακή που κηρύξατε άγονο τον δια-
γωνισµό και στη συνέχεια πήγατε σε ανάθεση;

Είναι ελεγκτέα η δεύτερη φάση διαπραγµατεύσεων που κά-
νατε για την Ολυµπιακή. Και είναι ελεγκτέα, γιατί κηρύξατε άγονο
το διαγωνισµό των Ολυµπιακών Αερογραµµών και στη συνέχεια,
σαν να ήταν ένα παραµάγαζο, δεν είπατε «άγονος, καλώ τους
Έλληνες πατριώτες επιχειρηµατίες από την τάδε µέχρι την τάδε
του µηνός να καταθέσουν προσφορές. Και να και το πλαίσιο.» Το
αφήσατε ανοικτό. Συζητούσατε µε έναν. Έτρεξαν στη συνέχεια
και άλλοι και κατέθεσαν πολλαπλάσιας άξιας προσφορές, είναι
ελεγκτέα λοιπόν ως διαδικασία. Και αν θα υπάρξει µια προ-
σφυγή, θα τη βρείτε µπροστά σας, ανεξάρτητα αν σας είχαν
βάλει επίτροπο ή µάλλον αν ζητήσατε εσείς να υπήρχε επίτρο-
πος.

Σας φέρνουµε το παράδειγµα των αεροδροµίων της χώρας,
που θέλετε επίσης να πωλήσετε, αλλά και τη σχέση που είπατε
µεταξύ αεροδροµίου «Ελευθέριος Βενιζέλος» και «Ολυµπιακής».
Σας είπα και χθες πως για το αεροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέ-
λος» είχε µονογράψει ο κ. Μητσοτάκης το 1993 και προλάβαµε,
γιατί έπεσε η Κυβέρνησή σας και επαναδιαπραγµατευτήκαµε.

Η συµφωνία σας ήταν 67% στην «HOCHTIEF». Μειοψηφικό πα-
κέτο το δηµόσιο. Πενήντα χρόνια η σύµβαση. Εµείς την αλλά-
ξαµε και την κάναµε εικοσιπέντε χρόνια. Τελειώνουν τα χρόνια
και σε δέκα-δώδεκα χρόνια θα έρθει ξανά το δηµόσιο. Κέρδισε
το δηµόσιο επίσης 100.000.000.000 σε δραχµές. Είναι τεράστια
η διαφορά.

Σας είπα και χθες ότι η Ολυµπιακή µέχρι το 1990 δεν ήταν «ίσα
βάρκα, ίσα γιαλός». Έβγαινε. Το βούλιαγµα της Ολυµπιακής ξε-
κίνησε, όταν η κυβέρνηση Μητσοτάκη έκανε την παραγγελία των
δεκαπέντε αεροπλάνων. Μονοµιάς µονοκονδυλιά και άρχισε η
κάτω βόλτα. Έκτοτε κατέβαλε δυσανάλογο ποσοστό στην εξό-
φληση εκείνης της µεγάλης παραγγελίας. Τότε, βέβαια, υπήρχε
το ενδιαφέρον των προµηθειών. Αυτή ήταν η ουσία. Σήµερα δεν
έχει ενδιαφέρον προµηθειών.

Τελειωµένο «µαγαζί» είναι. Το τελειώσατε. Το 65% του πτητι-
κού έργου της πελατείας µέχρι το 2004 το είχε ουσιαστικά η Ολυ-
µπιακή, εσείς το φέρατε στο 35%.

Και επειδή ο κ. Καραµανλής µιλούσε και ξαναµιλούσε σε όλες
τις εκλογές και έλεγε «θα συµµαζέψουµε, θα σταµατήσουµε τη
σπατάλη», ακούσαµε αυτές τις ηµέρες την ιστορία των άγονων
γραµµών. Πενήντα άγονες γραµµές σας παραδώσαµε το 2004,
πενήντα είναι και σήµερα. ∆εκαεπτά εκατοµµύρια πληρώναµε
εµείς το χρόνο –αυτή ήταν η επιδότηση- εκατό τα φτάσατε.
Εκατό επί τρία είναι τριακόσια εκατοµµύρια. Αφαιρέστε τα πενή-
ντα που δίναµε εµείς στην τετραετία, είναι διακόσια πενήντα εκα-
τοµµύρια σπατάλη. Όσα, δηλαδή, θα είναι η φορολογία που θα
επιβάλλετε µε την “una tantum”, µε την εφάπαξ, στους Έλληνες
πολίτες. ∆εν είναι συµµάζεµα, λοιπόν, αυτό που κάνετε. Και σας
ζητήσαµε, σας το ζήτησαν και οι πιλότοι, ο Σύλλογος των Πιλό-
των, που ήρθε εδώ, που δεν πρόσκειται σε εµάς και σας είπαν
«τουλάχιστον δώστε στη Βουλή την ευθύνη, την αρµοδιότητα, να
ελέγχει ουσιαστικά την υλοποίηση της σύµβασης». Σας κατήγ-
γειλαν για τον τρόπο που διασύρατε την εταιρεία. Σας λένε λοι-

πόν: Την πουλάτε. Κλείνει σήµερα. Θα δηµοσιευθεί µετά από
λίγες ηµέρες στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης. Γιατί δεν αφή-
νετε τουλάχιστον, αφού σ’ ένα χρόνο θα µπορεί να τη µεταπω-
λήσει ο αγοραστής, να έχει πρώτη προτεραιότητα το ελληνικό
δηµόσιο στην προσφορά; Μην µου πείτε ότι δεν θα σας το επι-
τρέψει η Ευρωπαϊκή Ένωση, γιατί δεν υπάρχει τέτοιο θέµα. Γιατί
ακόµα και πωλώντας την Ολυµπιακή, το ελληνικό δηµόσιο έχει
δικαιώµατα, αφού το σήµα και το όνοµα το κρατάει, το νοικιά-
ζουµε, παραµένει του ελληνικού δηµοσίου. ∆εν είναι ξένη εται-
ρεία προς το δηµόσιο, άρα δεν τίθεται θέµα, όπως κάποιοι θα
ήθελαν να µας δώσουν ερµηνείες απαγορευτικές.

Εγώ, κύριε συνάδελφε, όπως είπα και στην πρωτολογία µου,
αντιλαµβάνοµαι ένα πράγµα, όπως και όλοι οι Έλληνες πολίτες:
Η Ολυµπιακή και οι εργαζόµενοί της υπήρξε µια εταιρεία κατα-
συκοφαντηµένη όλα αυτά τα χρόνια. Και παρ’ όλα αυτά, είναι συ-
γκινητικός ο τρόπος, µε τον οποίον οι πολίτες την αισθάνονται.
Ειπώθηκε από ένα συνάδελφο χθες πόσο κατασυκοφαντήθηκε
από τα µέσα και κυρίως από τα ιδιωτικά µέσα. Και πράγµατι. ∆εν
ακούµε ποτέ µια κατασυκοφάντηση για µια ιδιωτική εταιρεία σε
οποιονδήποτε τοµέα, είτε στον µεταφορικό είτε στον αεροπο-
ρικό είτε αλλού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυτή είναι µια κακή νοοτροπία και µια κακή λογική. Η Ολυ-

µπιακή Αεροπορία, το ελληνικό δηµόσιο, είχε όχι το δικαίωµα,
αλλά την υποχρέωση να κρατήσει το ποσοστό του, να έχει λόγο.
Το management να το δώσουµε σε ιδιώτη. Το είπαµε. ∆εν είµα-
στε δογµατικοί. Το κάναµε στο «Ελευθέριος Βενιζέλος». Αλλά όχι
έτσι. Αυτή είναι µια σύµβαση χειρότερη από το «Ελευθέριος Βε-
νιζέλος». ∆εν έχει καµµία σχέση. Και να µην τα µπλέκετε. Το δη-
µόσιο πρέπει να κρατάει την περιουσία του. Εσείς την πουλάτε
και δεν θα έχει κανένα δικαίωµα επ’ αυτής. Και σας ερωτώ εγώ
αύριο, όταν θα πάτε στην εκκαθάριση στις 31.12.2009, στην τε-
χνική βάση:

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: …Ένας θα είναι ο αγοραστής,
που τα έχει όλα. Εκατό εκατοµµύρια στοίχισε. Θα πάει να την
αγοράσει κάποιος 100.000.000, όταν αγοράζει όλο το πακέτο
170; Όχι βέβαια. Άρα, τι θα κάνετε; Ή θα τη δώσετε χαµηλά ή
θα τη νοικιάσετε. Εδώ είναι το τραγικό πρόβληµα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Σηφουνάκη.

Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος
Καρατζαφέρης έχει το λόγο από του Βήµατος για οκτώ λεπτά
επίσης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τον Κανονισµό τον

έχετε συνυπογράψει και αποδεχθεί, όπως όλοι µας. Το καθήκον
σας καλείστε κι εσείς να κάνετε, όπως κάνω κι εγώ.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Για οκτώ λεπτά, κύριε Πρόεδρε ή για δε-
καπέντε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Για οκτώ λεπτά,
κύριε Αρχηγέ και Πρόεδρε του κόµµατος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Είναι µια θλιβερή ιστορία αυτή της Ολυ-
µπιακής. Και βεβαίως νοµίζω ότι ενδιαφέρει όλους και ιδιαίτερα
τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας να θυµίσω ότι Καρα-
µανλής την κρατικοποίησε, Καραµανλής την πουλάει. Ήταν η
εποχή της σοσιαλοµανίας, του Κωνσταντίνου Καραµανλή, που
τα µάζευε όλα. Μάζεψε την Ολυµπιακή και από τότε µέχρι τώρα
η Ολυµπιακή µας έχει κοστίσει έναν ετήσιο προϋπολογισµό. Εάν
δεν είχε κάνει το λάθος ο Καραµανλής τότε να τη φορτωθεί και
να τη φορτώσει στο δηµόσιο, θα είχαν χτιστεί –κρατηθείτε- δια-
κόσια νοσοκοµεία τριακοσίων κλινών πλήρως εξοπλισµένα! Μι-
λάµε για τεράστια καταστροφή, τεράστιο λάθος.
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Ποια είναι η αλήθεια; Η αλήθεια είναι ότι ήταν η αγαπηµένη
«αγελάδα» όλων των κοµµάτων της εξουσίας. Όταν ήθελαν υπο-
χρέωση, στην Ολυµπιακή. Όπως τώρα όλα τα παιδιά θέλουν να
µπουν στο Υπουργείο Οικονοµικών γιατί υπάρχει καλύτερος µι-
σθός, εκείνη την περίοδο όλα τα παιδιά ήθελαν την Ολυµπιακή.
Βάλαµε αεροσυνοδό, βάλαµε φροντιστή, βάλαµε στην Ολυ-
µπιακή. Και βεβαίως και το ΠΑ.ΣΟ.Κ., που κυβέρνησε τα περισ-
σότερα χρόνια. Αλλά και η Νέα ∆ηµοκρατία όσο κυβέρνησε τί-
µησε αυτήν τη διάθεση των πελατών-ψηφοφόρων για την
Ολυµπιακή. Και αυτό, αν το δει κανείς, εάν δει τους πίνακες των
ανθρώπων της Ολυµπιακής όλα αυτά τα χρόνια, τετραπλασιά-
στηκαν από την εποχή της κρατικοποίησης.

Είναι, λοιπόν, ένα µεγάλο λάθος. Τη βούλιαξαν. Πώς έχει η
ιστορία:

Όταν έγινε η «AEGEAN», ο κ. Βασιλάκης είχε στο πίσω µέρος
του µυαλού του να διαλύσει την Ολυµπιακή για να µπορέσει να
αναλάβει τη µονοκρατορία στους αιθέρες. Είχε κάποια ερεί-
σµατα στο ΠΑΣΟΚ καλύτερα απ’ ό,τι είχε στη Νέα ∆ηµοκρατία.
Όταν όµως ο κ. Βασιλάκης για να µεγαλώσει έκανε συνέταιρο
τον κ. Λασκαρίδη, ο οποίος είναι προσωπικός φίλος και χρηµα-
τοδότης του κ. Καραµανλή και της Νέας ∆ηµοκρατίας, τότε στο
παιχνίδι µπήκε η Νέα ∆ηµοκρατία. Είχε κάνει µία διαδικασία, µία
ένσταση ο κ. Βασιλάκης στην Ευρωπαϊκή Ένωση –ήταν η Παλά-
θιο τότε Επίτροπος- και είχε µπει στο αρχείο. Όταν, λοιπόν,
µπήκε ο Λασκαρίδης και ήθελε να κλείσει η Ολυµπιακή, τότε µε
εντολή της Νέας ∆ηµοκρατίας ο τότε γενικός διευθυντής της Πα-
λάθιο, σηµερινός Ευρωβουλευτής, ο κ. Σχοινάς, έβγαλε το φά-
κελο από το αρχείο, τον έφερε στην επιφάνεια –το ξέρετε πολύ
καλά, κύριε Σηφουνάκη, ήσασταν εκεί εσείς…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Ήµασταν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Βεβαίως.
…και άρχισε η διαδικασία της επιπλήξεως και της οικονοµικής

ποινής κατά της Ολυµπιακής. Έτσι έχει η ιστορία.
Όταν, λοιπόν, το θέµα άρχισε να τρέχει, αισθάνθηκα εγώ πώς

όσο µπορούσα ως Ευρωβουλευτής και ως δηµοσιογράφος
έπρεπε να βοηθήσω την κατάσταση. Έπιασαν τότε τον κ. Μπαρό,
τον Επίτροπο, ότι είχε κλέψει οπώρας, ότι είχε καταδικαστεί στην
πατρίδα του, ότι είχε πάρει χρήµατα από το κράτος, την κρατική
επιχορήγηση, την κοµµατική και κάποια χρήµατα δεν είχαν πάει
στο λογαριασµό και είχε «φάει» µερικούς µήνες φυλακή. Για να
τον καθαρίσει ο τότε Πρόεδρος της Γαλλίας, τον έστειλε Επί-
τροπο, γιατί δεν µπορούσε να πολιτευθεί. Είχε χάσει τα δικαιώ-
µατά του εντός της Γαλλίας. Όταν, λοιπόν, τον ταρακούνησα
µέσα στην Ευρωβουλή, αυτοµάτως δόθηκε µία αναπνοή στην
Ολυµπιακή. Ο κ. Σηφουνάκης τα θυµάται.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Για το κόµµα τάχα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Για το κόµµα τάχα τα πήρε.
Εν συνεχεία, πάλι δηµοσιογραφικά λειτουργώντας, κύριε

Υπουργέ, πώς έδωσα κάποιες παρατάσεις ζωής σε αυτό που γί-
νεται σήµερα: Έπιασα τον κ. Μπαρό µε το κότερο του κ. Βασι-
λάκη και εξέχουσα επίτιµη προσωπικότητα της πολιτικής µας
ζωής σ’ ένα νησί. Όταν, λοιπόν, αυτή η ιστορία βγήκε στο Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο, πάλι ο κ. Μπαρό δεν ήταν τόσο επιθετι-
κός. Αλλά βεβαίως αυτός δεν είναι τρόπος να σταµατάς τη
διαδικασία, η οποία είχε ξεκινήσει.

Η Ολυµπιακή είναι σ’ αυτήν την κατάσταση τώρα γιατί θελή-
σατε εσείς να είναι σ’ αυτήν την κατάσταση που είναι τώρα. Με
άλλο στόχο στο πίσω µέρος του µυαλού σας ξεκινήσατε κι άλλα
σας προέκυψαν στην πορεία. Εκεί που είναι τα πράγµατα µακάρι
να µην ήταν. Μακάρι να είχαµε µια Ολυµπιακή στο δηµόσιο. Μα-
κάρι. Αυτό θέλω κι εγώ. Μια Ολυµπιακή στο δηµόσιο, να µπο-
ρούµε να τη φτιάξουµε σε ένα τέτοιο πλαίσιο που να µπορεί να
λειτουργεί. ∆εν είναι έτσι. ∆εν µπορεί να γίνει έτσι. Αυτή η Ολυ-
µπιακή, που έτσι κατάντησε από εσάς και από εσάς, µοιραίως θα
πουληθεί. Από ξένα χέρια, προτιµώ τα ελληνικά.

Η δε ιστορία του Κατάρ είναι για πλάκα, είναι ταινία Άµποτ και
Κοστέλλο, κύριε Υπουργέ. ∆εν υπήρξε ποτέ «Υπόθεση Κατάρ».
Χτες µόλις µίλησα µε αξιωµατούχο του Κατάρ και µου είπε «δεν
έχει ιδέα η Κυβέρνηση µου». Τότε γιατί ήρθε ο Πρωθυπουργός

κάτω; Για δηµόσιες σχέσεις. ∆εν ήρθε για την Ολυµπιακή.
Γιατί άµα είναι η Ολυµπιακή και ενδιαφέρεται το κράτος του

Κατάρ, γιατί όλα είναι κρατικά εκεί, ενδιαφέρεται η πρεσβεία και
ο πρέσβης δεν ξέρει πώς είναι στο πρόσωπο ο Υπουργός Συ-
γκοινωνιών. Αυτό µου είπε µόλις προχθές στο γραφείο µου.

Εποµένως, ένα θέατρο παίξατε εκεί και δεν βγήκε. ∆εν πήγε σε
ξένα χέρια, τουλάχιστον να πάει σε ελληνικά! Ποια ελληνικά;
Αυτά τα ελληνικά που εσείς αποκρούσατε µετά βδελυγµίας για
τον ΟΤΕ! Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Εµείς γιατί ψηφίζουµε «ναι»: για να υπάρξει Ολυµπιακή. ∆εν
λέµε τώρα εάν είναι καλή η σύµβαση µε τον Βγενόπουλο ή θα
µπορούσε να είναι καλύτερη, αλλά αν θα υπάρχει αύριο Ολυ-
µπιακή ή θα κλείσει το µαγαζί. ∆εν υπάρχει άλλη λύση. Εγώ δεν
έχω ακούσει κανέναν να προτείνει µια λύση πώς θα έχουµε Ολυ-
µπιακή αύριο. ∆εν θα έχουµε Ολυµπιακή αύριο!

Αλλά, εν πάση περιπτώσει, για παρά πολλούς Έλληνες του
εξωτερικού αλλά και του εσωτερικού και εµένα προφανώς, αλλά
πιστεύω και εσάς, αυτοί οι κύκλοι είναι κάτι σαν την ελληνική ση-
µαία. Όταν περπατάω εγώ στο Λονδίνο ή στη Νέα Υόρκη ή οπου-
δήποτε και βλέπω τους κύκλους, αισθάνοµαι σαν να είναι η
πρώτη Πρεσβεία της Ελλάδος αν χρειαστώ κάτι. Αυτή είναι η
Ολυµπιακή και θέλω να υπάρχουν οι κύκλοι! ∆εν θα υπάρχουν οι
κύκλοι σε µερικές ηµέρες αν δεν προχωρήσουµε σε αυτήν τη
σύµβαση. Θα την ήθελα καλύτερη. Θα ήθελα την πρόνοια για
πέντε χρόνια. Ανησυχώ µήπως όταν συµπληρωθεί ο πρώτος χρό-
νος ο κ. Βγενόπουλος την πουλήσει σε µια άλλη ξέρω εγώ
«DEUTSCHE TELEKOM»! Το φοβάµαι αλλά αυτό όµως δεν ση-
µαίνει ότι θα πω να κλείσει η Ολυµπιακή. Ας υπάρχει η Ολυµπιακή
σε ελληνικά χέρια και εφόσον υπάρχει πρόνοια η επόµενη Κυ-
βέρνηση να την πάρει πίσω, επειδή πιστεύετε ότι θα είστε εσείς
η επόµενη Κυβέρνηση «οποίον δώρον»! Θα πάρετε την Ολυ-
µπιακή και όπως και τις προηγούµενες φορές θα τη στελεχώσετε
σωστά, θα ανακάµψετε οικονοµικά, θα ανοίξετε δροµολόγια, θα
ξαναγίνει όλων των ηπείρων, θα πάει ξανά στο Τόκιο, θα πάει
ξανά στην Μελβούρνη! Έχουµε παραδείγµατα πώς αναπτύξατε
εσείς την Ολυµπιακή! Θα τα ξανακάνετε άλλη µια φορά και εµείς
θα είµαστε όλοι ικανοποιηµένοι. Έχουµε δείγµα γραφής από το
ΠΑΣΟΚ!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και βεβαίως, εγώ θα έλεγα φίλε, κύριε Σηφουνάκη, να ανακα-

λέσουµε και το φίλο µας τον Αλέκο τον Ακριβάκη να την αναλά-
βει! Να βάλει µέσα και την πρώην σύζυγο του Ανδρέα
Παπανδρέου την ∆ήµητρα Λιάνη, να βάλει και την άλλη την κυρία
που είχε εκεί! Θυµάστε τι ωραία ανάπτυξη που είχε η Ολυµπιακή
και όλα πήγαιναν µε τον αυτόµατο πιλότο, αν και ενίοτε ο αυτό-
µατος πιλότος ήταν απασχοληµένος µε άλλες δουλειές!

Εν πάση περιπτώσει, δεν έχουµε άλλη λύση. Η λύση είναι µια,
να πάει η Ολυµπιακή στο Βγενόπουλο από τη στιγµή που βρέ-
θηκε εθελοντής. Γιατί έτσι όπως τσαλακώθηκε, έτσι όπως έχει
βρωµίσει από τη συνεχή και αλλεπάλληλη ασέλγεια όλων, κανείς
δεν θα την έπαιρνε. Ας πάει, λοιπόν, στο Βγενόπουλο και στον
ένα χρόνο έχουµε δικαίωµα εµείς, εσείς, δηλαδή, όποιος θα είναι
κυβέρνηση, να την πάρει πίσω και να την επαναφέρει στην ευτα-
ξία.

Εµείς, λοιπόν, θα ψηφίσουµε τη σύµβαση γιατί δεν υπάρχει
κάτι καλύτερο στον ορίζοντα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
Ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος ο

συνάδελφος κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος έχει το λόγο για
οκτώ λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως, επιτρέψτε µου
έναν πρώτο σχολιασµό, κύριε Πρόεδρε, ότι η διαδικασία η οποία
ακολουθήθηκε, δεν διευκολύνει τη συζήτηση, γιατί ακριβώς δη-
µιουργεί το έδαφος για άσφαιρες αντιπαραθέσεις επικοινωνια-
κού χαρακτήρα. Το είδαµε αυτό και από τη στάση του κυρίου
Υπουργού ο οποίος αποχώρησε αλλά και από τη στάση του Κοι-
νοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ. Από αυτήν την άποψη,
λοιπόν, η αντιπαράθεση η οποία αναδείχθηκε τις τρεις αυτές
µέρες που συζητάµε το παρόν σχέδιο νόµου, ανάµεσα στην Κυ-
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βέρνηση και στο κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είναι
ποιος είναι ο καλύτερος διαχειριστής αυτής της πολιτικής, ποιος
µπορεί να κάνει τις καλύτερες ιδιωτικοποιήσεις.

Εδώ µπαίνει ένα ερώτηµα: ποιον ενδιαφέρει ποια είναι η κα-
λύτερη κυβέρνηση για να προωθήσει την ιδιωτικοποίηση; Εµείς
το λέµε καθαρά, δεν ενδιαφέρει τους εργαζόµενους, δεν ενδια-
φέρει τη λαϊκή οικογένεια. Ενδιαφέρονται µόνο οι κεφαλαιοκρά-
τες, ενδιαφέρονται µόνο αυτοί οι οποίοι θέλουν να επενδύσουν,
αυτοί οι οποίοι δρουν ανταγωνιστικά ως προς την Ολυµπιακή.
Άρα, λοιπόν, και η Κυβέρνηση και το κόµµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης δίνουν καθηµερινά εξετάσεις προς το µεγάλο κεφά-
λαιο για το ποιος µπορεί από καλύτερες θέσεις να ικανοποιήσει
τα συµφέροντα του κεφαλαίου. Αυτό είναι το µεγάλο πρόβληµα,
αυτή είναι η πρόκληση.

∆εύτερο ζήτηµα, επειδή κάποιοι αρέσκονται να κάνουν και
ιστορικές αναφορές: η Ολυµπιακή κρατικοποιήθηκε από τον
Ωνάση γιατί η δικαιολογία ήταν ότι θα δίναµε τεράστια κονδύλια
και τεράστιες επιδοτήσεις. Ζητούσε 65.000.000 ο Ωνάσης ετή-
σια επιχορήγηση της Ολυµπιακής και αγοράσθηκε µε
68.000.000. Η πορεία τι έδειξε; Ότι είτε δηµόσια είτε ιδιωτική λει-
τουργούσε προς όφελος του µεγάλου κεφαλαίου. ∆ηµιούργησε
χρέη προς το λαό και ο πόνος της Κυβέρνησης της σηµερινής
αλλά και της προηγούµενης δεν είναι ότι ήθελαν να αποτινάξουν
από πάνω τους ένα µεγάλο ασθενή. ∆εν ήθελαν να αποτινάξουν
από πάνω τους µια επιχείρηση η οποία δηµιουργούσε χρέη. Γιατί
άµα είχαν αυτόν το σκοπό θα µπορούσαµε να συζητήσουµε επί
της ουσίας για την οικονοµική κατάσταση που ακριβώς δεν είναι
αυτή η οποία παρουσιάζεται.

Ως ένα άλλο ζήτηµα µπαίνει όµως ένα µεγάλο ερώτηµα: γιατί
ιδιωτικοποιήσατε και εσείς αλλά και η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
κερδοφόρες επιχειρήσεις; Και οι πρώτες οι οποίες ιδιωτικοποιή-
θηκαν ήταν κατ’ εξοχήν κερδοφόρες από τις τράπεζες από τον
ΟΤΕ, τη ∆ΕΗ και άλλες. Ποιο ήταν το αποτέλεσµα αυτών των
ιδιωτικοποιήσεων; Ποιος κέρδισε και ποιος έχασε; Αυτοί οι οποίοι
κέρδισαν ήταν οι µεγαλοµέτοχοι, το κεφάλαιο δηλαδή που επέν-
δυσε που εξαγόρασε. Ποιοι έχασαν; Οι εργαζόµενοι στις επιχει-
ρήσεις γιατί ανατράπηκαν επί τα χείρω οι εργασιακές τους
σχέσεις, οι συνθήκες και το βιοτικό τους επίπεδο, αλλά και τα
λαϊκά στρώµατα που πληρώνουν πανάκριβα είτε έχουν τα δάνεια
είτε έχουν τα τιµολόγια της ∆ΕΗ και του ΟΤΕ. Αυτό ήταν το απο-
τέλεσµα και εδώ θα καταλήξει και µε την Ολυµπιακή η υπόθεση.
Άρα, λοιπόν, ας αφήσετε αυτές τις υποκριτικές κορώνες!

Τρίτο ζήτηµα. Λέτε ότι εδώ πέρα δεν µπορούµε να κάνουµε
διαφορετικά γιατί υπάρχει ένα συγκεκριµένο πλαίσιο το οποίο
πρέπει να σεβαστούµε. Ποιος δηµιούργησε όµως αυτό το ασφυ-
κτικό νοµοθετικό πλαίσιο; ∆εν έπεσε από τον ουρανό, δεν ήταν
ουρανοκατέβατο! ∆ηµιουργήθηκε κάτω από συγκεκριµένες συ-
νέργιες και συνενοχές. Το ευρωενωσιακό, λοιπόν, πλαίσιο για την
απελευθέρωση της αγοράς των αεροµεταφορών έχει υπογρα-
φές, έχει τζίφρες. Είναι η Συνθήκη του Μάαστριχτ πρώτα και
κύρια και αυτό που επακολούθησε µε τα διάφορα πακέτα απε-
λευθέρωσης και του τοµέα των µεταφορών και των αεροµετα-
φορών. Και εδώ, βεβαίως, καταλαβαίνουµε πολύ καλύτερα, αλλά
θα συνιστούσαµε στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης να µη χάνει την ψυχραιµία του. Γιατί
όταν χάνει την ψυχραιµία του, λέει αλήθειες, ότι, δηλαδή, απο-
δείχθηκε το ΠΑΣΟΚ συνοδοιπόρος της κυβέρνησης Μητσοτάκη
ψηφίζοντας τη Συνθήκη του Μάαστριχτ και όχι µόνο την ψήφισε
αλλά και την εφάρµοσε όταν έγινε µετέπειτα κυβέρνηση. Αυτό
είναι το αποτέλεσµα.

Και βεβαίως, πρέπει να απαντηθεί επί της ουσίας η ιδεοληψία
την οποία επανέλαβε και σήµερα ο κύριος Υπουργός. Ποια ιδεο-
ληψία; Ότι ο ανταγωνισµός ευνοεί τα λαϊκά στρώµατα, γιατί, λέει,
µέσω του ανταγωνισµού πέφτουν οι τιµές! Πού έπεσαν; Μπο-
ρείτε να µας πείτε κάπου που έπεσαν από τον ανταγωνισµό σε
εθνικό επίπεδο στην Ελλάδα αλλά και σε πανευρωπαϊκό και σε
παγκόσµιο επίπεδο; Ποιο ήταν το αποτέλεσµα του ανταγωνι-
σµού; Στο να συγκεντρωθούν οι αγορές σε όλο και λιγότερα
χέρια, στο να µεγεθυνθούν οι επιχειρήσεις, στο να βγουν από
την αγορά µικρότερες επιχειρήσεις οι οποίες δραστηριοποιού-
νταν, στο να δηµιουργηθούν τα καρτέλ και να επιβάλλουν τις µο-

νοπωλιακές τιµές. Παντού δεν συνέβη αυτό; ∆εν συνέβη στον
τοµέα των καυσίµων; ∆εν συνέβη στον τοµέα της ηλεκτρικής
ενέργειας, στον τοµέα των τηλεπικοινωνιών, στον τοµέα των τρο-
φίµων και ποτών; Πείτε µας ένα παράδειγµα που έγινε κάτι δια-
φορετικό είτε είναι αµιγώς ιδιωτικές επιχειρήσεις είτε είναι
µεικτές επιχειρήσεις. Υπήρξαν ή δεν υπήρξαν ανατροπές των ερ-
γασιακών σχέσεων; Η ∆ΕΗ, λοιπόν, που έχει µεικτό χαρακτήρα
όσον αφορά το µετοχολόγιό της, ποιος ωφελείται από την ∆ΕΗ;
Οι εργαζόµενοι που βλέπουν τις σχέσεις τους να ανατρέπονται,
που υπάρχουν εργολαβίες, που υπάρχουν ανασφάλιστοι εργα-
ζόµενοι στη ∆ΕΗ που υπάρχουν συµβασιούχοι εποχικά εργαζό-
µενοι που αµείβονται πολύ κάτω χωρίς συνθήκες υγιεινής και
ασφάλισης; Εξυπηρετείται ο λαός που πληρώνει πανάκριβα τι-
µολόγια; Άρα, λοιπόν, είτε ιδιωτική είτε µεικτή σε αυτό το απο-
τέλεσµα οδηγείται η υπόθεση. Η απελευθέρωση, λοιπόν, των
αγορών είναι µια διαδικασία η οποία θα είναι επώδυνη για τους
εργαζόµενους και τα λαϊκά στρώµατα.

Και ακριβώς αυτήν τη διαδικασία της απελευθέρωσης των
αγορών µε πιστότητα, εξυπηρετείτε, στηρίζετε και προωθείτε.
Αυτή ακριβώς η διαδικασία οδήγησε στην απαξίωση και στη συρ-
ρίκνωση της Ολυµπιακής Αεροπορίας για να µπορέσει ο αντα-
γωνιστής σήµερα, η «AEGEAN», να βρει ευνοϊκό έδαφος για να
αναπτυχθεί. ∆ιαφορετικά, δεν θα µπορούσε να το κάνει, όπως
δεν θα µπορούσαν να το κάνουν και οι ανταγωνιστές της ∆ΕΗ,
δεν θα µπορούσαν να το κάνουν και οι ανταγωνιστές του ΟΤΕ
και µία σειρά άλλες επιχειρήσεις. Όπως επίσης δεν θα µπορού-
σαν να το κάνουν και ιδιώτες, οι οποίοι επενδύουν στην υγεία, µε
την κατάντια σήµερα που έχουν τα δηµόσια νοσοκοµεία, γιατί
ακριβώς τα συρρικνώνετε και τα υποβαθµίζετε.

Έτσι, λοιπόν, αυτή η επιλογή, την οποία κάνετε για την Ολυ-
µπιακή είναι ενταγµένη στον ευρύτερο ευρωενωσιακό σχεδια-
σµό. Ποιος ήταν αυτός; Αυτός τον οποίο αποκάλυψε η Loyola de
Palacio, δηλαδή, να παραµείνουν σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένω-
σης οι τρεις µεγάλοι αεροµεταφορείς, οι οποίοι θα µπορούν να
ανταγωνίζονται µε τους αµερικάνικους και οι υπόλοιποι αεροµε-
ταφορείς είτε θα εξαφανιστούν είτε θα εξαγοραστούν είτε θα
συγχωνευτούν είτε θα κρεµαστούν ως συµπληρωµατικές επιχει-
ρήσεις των µεγάλων πολυεθνικών. Και αυτό είναι το τοπίο που
διαµορφώνεται σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Οι τρεις µεγάλοι αερο-
µεταφορείς παραµείνανε, η «LUFTHANSA», η «ΑIR FRANCE» και
η «BRITISH AIRWAYS». Οι υπόλοιπες τι κάνανε; Είτε εξαγορά-
στηκαν είτε χρεοκόπησαν είτε συνήψαν συµµαχίες κάτω από λε-
όντειους όρους µε αυτές τις επιχειρήσεις, συρρικνώνοντας το
πτητικό τους έργο, συρρικνώνοντας τα εργασιακά και ασφαλι-
στικά δικαιώµατα των εργαζόµενων και πληρώνοντας πανάκριβα
ο λαός, γιατί δεν µπορεί να εξυπηρετηθεί, γιατί τα όποια δροµο-
λόγια, δεν γίνονται µε βάση την ικανοποίηση των µεταφορικών
αναγκών, αλλά γίνονται µε βάση τη λογική της κερδοφορίας. ∆ια-
τηρούνται, δηλαδή, τα δροµολόγια τα οποία είναι κερδοφόρα και
τίποτα άλλο. Και αυτό έχει παρατηρηθεί παντού.

Επί της ουσίας, λοιπόν, µε βάση αυτά εµείς λέµε ως Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδας ότι δεν φτάνει απλά και µόνο σήµερα να
είσαι αντίθετος µε την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής. Αυτό
είναι µία άσφαιρη αντιπολιτευτική λογική, µία αδιέξοδη αντιπο-
λιτευτική επιλογή.

Αυτό το οποίο χρειάζεται είναι αφ’ενός µεν να αντισταθείς
στην ιδιωτικοποίηση, αφ’ετέρου να αµφισβητήσεις µε λόγια και
έργα, µέσα από την ίδια την πάλη του λαού, την ευρωενωσιακή
πολιτική της απελευθέρωσης της αγοράς, συνολικά το ευρωε-
νωσιακό µονόδροµο. Και σήµερα ο λαός έχει µία τεράστια ευ-
καιρία να γυρίσει µε αποφασιστικότητα την πλάτη του στα
κόµµατα του ευρωµονόδροµου, να οργανώσει την πάλη του πη-
γαίνοντας στις ευρωεκλογές µέσα από σηµαντικούς αγώνες και
µέτωπα δράσης, ούτως ώστε να φτάσει στην κάλπη των ευρωε-
κλογών µαυρίζοντας και καταψηφίζοντας και τη Νέα ∆ηµοκρατία,
τη σηµερινή Κυβέρνηση και το Κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, αλλά και τα κόµµατα εκείνα που καλλιεργούν αυταπά-
τες και ιδεοληψίες σε σχέση µε το ρόλο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, όπως είναι ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΛΑΟΣ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Καραθανασόπουλο.
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Η ειδική αγορήτρια του ΛΑΟΣ κ. ∆ήµητρα Αράπογλου, Βου-
λευτής Β’ Πειραιά έχει το λόγο επίσης για οκτώ λεπτά, από του
Βήµατος.

∆ΗΜΗΤΡΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συνεχίζοντας, λοιπόν, τη συζήτηση για τις τρεις συµβάσεις

που αφορούν στην Ολυµπιακή Αεροπορία στη συζήτηση σήµερα
επί των άρθρων, το δικό µας κόµµα, όπως ανέφερε και ο Πρόε-
δρός µας προηγουµένως, ψηφίζει υπέρ. Θα ψηφίσουµε, γιατί
όπως είπαµε τουλάχιστον θα µείνει σε ελληνικά χέρια η Ολυ-
µπιακή Αεροπορία.

Θα αναφερθώ τώρα επί των άρθρων σε κάποια σηµεία που εµ-
µέσως αποτελούν και δικές µας προτάσεις.

Όσον αφορά το πρώτο άρθρο σχετικά µε τη σύµβαση πώλη-
σης της «ΠΑΝΘΕΟΝ» που αφορά στο πτητικό έργο, να υπάρχουν
όροι και προϋποθέσεις, ώστε να πραγµατοποιούνται δροµολό-
για προς συγκεκριµένους και κρίσιµους προορισµούς, είτε αυ-
τούς των άγονων γραµµών της ακριτικής Ελλάδας και των
νησιών είτε αυτούς τους προορισµούς αυξηµένης εµπορικής κί-
νησης και σηµασίας, δηλαδή, τους εγχώριους, αλλά και του εξω-
τερικού «επιχειρηµατικούς» προορισµούς.

Επίσης, θα πρέπει να τηρηθεί η υποχρέωση των επενδυτών να
συµµετέχουν στους διαγωνισµούς για τα κρίσιµα δροµολόγια και
τους προορισµούς, όπως αναφέρεται στο άρθρο 11 της σύµβα-
σης για τις προστατευτικές ρήτρες.

Επίσης, στον όρο 10 της σύµβασης στα «Ζητήµατα µετά το
Κλείσιµο», αναφέρεται ότι ο αγοραστής αναλαµβάνει την υπο-
χρέωση ότι η «ΠΑΝΘΕΟΝ» δεν θα βρεθεί υπό την ιδιοκτησία ή
τον έλεγχο, είτε αµέσως είτε εµµέσως, απαγορευµένου προσώ-
που µέσω µεταβίβασης µετοχών. Η εταιρεία, σε καµµία περί-
πτωση δεν πρέπει να χάσει την ελληνικό της χαρακτήρα και θα
πρέπει να εξυπηρετεί τα εθνικά οικονοµικά και όχι µόνο συµφέ-
ροντα.

Τέλος, πολύ σηµαντικό είναι να µην εγκαταλειφθεί το σήµα της
εταιρείας και µετά τα τρία χρόνια, όπως προβλέπεται. Το σήµα
της εταιρείας αποτελεί και ιστορικό σύµβολο και έχουµε κάθε
υποχρέωση και συµφέρον να το εκµεταλλευτούµε, να το χρησι-
µοποιήσουµε µε όποιο τρόπο µπορούµε για τα όποια οικονοµικά
οφέλη που φυσικά θα έχουν αντίκρισµα στο εθνικό εισόδηµα.

Εµείς θέλουµε την οικονοµική ανάκαµψη, σταθεροποίηση και
περαιτέρω µεγέθυνση της νέας εταιρείας, γιατί αυτό θα επιφέρει
θετικά αποτελέσµατα σε κάθε είδους οικονοµική δραστηριότητα
και θα αυξήσει το Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν (ΑΕΠ) της χώρας
µας, άρα και τα εγχώρια εισοδήµατα, τη φοροδοτική ικανότητα
κάποιων και κατ’ επέκταση τα φορολογικά έσοδα, αρκεί η εται-
ρεία να παραµείνει σε ελληνικά χέρια. Εµείς σε καµµία περί-
πτωση δεν ήµασταν αρνητικοί στην προοπτική συµµετοχής του
ελληνικού δηµοσίου µ’ ένα µικρό, συµβολικό ποσό συµµετοχής,
χωρίς αυτό να σηµαίνει άµεση εµπλοκή στα διοικητικά σχέδια και
τις αποφάσεις της νέας εταιρείας, αλλά, δυστυχώς, αυτές οι
προτάσεις δεν εισακούστηκαν.

Στο άρθρο 2, σχετικά µε τη σύµβαση για τη συντήρηση και επι-
σκευή των αεροσκαφών, όσον αφορά την τεχνική βάση, εµείς
αναγνωρίζουµε το γεγονός ότι το πτητικό έργο δεν µπορεί να
προχωρήσει χωρίς τους άλλους δύο κλάδους, όπως άλλωστε
ανέφερε και ο Υπουργός στις οµιλίες του, τόσο στην επιτροπή,
όσο και στην Ολοµέλεια.

Αυτό που εµείς έχουµε να παρατηρήσουµε για την εταιρεία
συντήρησης και επισκευής είναι ότι έχει στοιχίσει υπέρ-πολλα-
πλάσια χρήµατα στο ελληνικό κράτος και ότι τα 16,7 εκατοµµύ-
ρια ευρώ της πώλησης, όπως εκφράστηκε και από τα άλλα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης, είναι πολύ λίγα για την εµπειρία,
την τεχνογνωσία και τη δραστηριότητα που µπορεί να αναπτύξει
η βάση.

Εµείς θα επιµείνουµε για µία ακόµη φορά στον όρο 10.1 στα
ζητήµατα µετά το κλείσιµο και ότι σε καµµία περίπτωση δεν θα
πρέπει να µεταβιβαστούν οι µετοχές και να βρεθεί η εταιρεία υπό
την ιδιοκτησία ή τον έλεγχο απαγορευµένου προσώπου.

Στο άρθρο 3, που αφορά τη σύµβαση για την επίγεια εξυπη-
ρέτηση, οι όροι της σύµβασης είναι αντίστοιχοι µε αυτούς των
δύο προηγούµενων συµβάσεων, µε κάποιες ιδιαιτερότητες και
διαφοροποιήσεις που διακρίνουν το αντικείµενο του έργου της

επίγειας εξυπηρέτησης.
Ωστόσο και εδώ ακούστηκε πολλές φορές το επιχείρηµα ότι το

η εταιρεία που πωλήθηκε προς 44,8 εκατοµµύρια ευρώ άξιζε
πολύ περισσότερο, όταν τα ετήσια έσοδα προσεγγίζουν τα
138.000.000 ευρώ. Εµείς φυσικά δεν κάναµε την οικονοµική απο-
τίµηση και δεν µπορούµε να υπεισέρθουµε σε τέτοιου είδους ζη-
τήµατα.

Γενικά, είναι πολύ σηµαντικό να προστατευθεί ο Έλληνας φο-
ρολογούµενος. Ιδίως στο µεσοδιάστηµα µέχρι το τελικό κλεί-
σιµο, να µη δοθούν οικονοµικές ενισχύσεις κρατικής προέλευσης
και να µην περιέλθουµε στο καθεστώς των «άγονων γραµµών»,
της ακτοπλοΐας µε υψηλές τιµές στα εισιτήρια και κακό προ-
γραµµατισµό δροµολογίων.

Επίσης, όσον αφορά τις µετατάξεις, τα κριτήρια θα πρέπει να
είναι ξεκάθαρα και να τοποθετηθούν οι εργαζόµενοι στις κατάλ-
ληλες θέσεις, εκεί που είναι πραγµατικά χρήσιµοι και εκεί που
µπορούν να προσφέρουν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Τέλος, απορία παραµένει για µας το γεγονός ότι δεν συµπε-
ριελήφθη ένας αριθµός από τα αεροσκάφη, τα οποία όπως γνω-
ρίζουµε, θα διεκδικήσει η «MIG» κατά τη διαδικασία της
εκκαθάρισης από την Ολυµπιακή Αεροπορία στην αρχική σύµ-
βαση ώστε το ελληνικό δηµόσιο να αποκοµίσει περισσότερα οι-
κονοµικά ανταλλάγµατα.

Ευελπιστούµε, λοιπόν, ότι τα αεροπλάνα αυτά δεν θα πωλη-
θούν τελικά ως ανταλλακτικά και σε τιµή ευκαιρίας.

Πιστεύω ότι πραγµατικά ακούσατε όλες αυτές τις προτάσεις
και τις σκέψεις µας και στόχος θα είναι η περαιτέρω επωφελής
ανάπτυξη προς το συµφέρον της Ελλάδας, της Ολυµπιακής Αε-
ροπορίας για τους εργαζοµένους και για την Ελλάδα. Σκεφτείτε
αυτό που είπα και χθες, ότι η καινούργια εταιρεία θα µπορούσε
να απασχολήσει, να προσλάβει διερµηνείς ελληνικής νοηµατικής
γλώσσας για την εξυπηρέτηση ατόµων κωφών –είναι πολύ ση-
µαντικό- πελατών της νέας εταιρείας.

Ευχαριστώ πολύ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του µεγάρου
της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί
καθηγητές της οµάδας αγωγής υγείας του 1ου Γυµνασίου Κιά-
του.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και τους εύχεται καλές σπουδές.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπισµού Ριζοσπα-

στικής Αριστεράς κ. Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν θα χρησιµοποιήσω το χρόνο

µου για τις διαδικασίες, γιατί πράγµατι ήταν άκρως ενοχλητικές
και δυσάρεστες, καθώς και οι χειρισµοί που έγιναν για τον τρόπο
που διεξάγεται αυτή η συζήτηση.

Μπαίνω επί της ουσίας. Εδώ είχαµε ένα νοµοσχέδιο το οποίο
δεν ήταν απλώς ένα «Βατερλό» για την Κυβέρνηση και για τους
δύο Υπουργούς οι οποίοι παραβρέθηκαν κατά καιρούς σ’ αυτήν
την Αίθουσα και οι οποίοι παίρνουν το λόγο όποτε θέλουν και
φεύγουν, δεν ήταν µόνο «Βατερλό» αυτό το νοµοσχέδιο για την
Κυβέρνηση, δυστυχώς ήταν «Βατερλό» και για τις άλλες δυνά-
µεις της Αντιπολίτευσης, κατ’ αρχάς για τη στάση της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης. Λείπουν ο αξιότιµος εισηγητής και ο
αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης.

Ακούσαµε από τον κ. Βερελή και το οποίο έκαναν αποδεκτό οι
πάντες στην Αίθουσα αυτή εκ µέρους του ΠΑΣΟΚ ότι η επιδίωξή
του το 2003 ήταν να απολύσει, όπως είπε, 100% την Ολυµπιακή
Αεροπορία. Τότε τι λένε οι συνάδελφοι από την Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση σ’ αυτήν την Αίθουσα; Αναγνωρίζουν το λάθος που
έγινε; Να το πουν, λάθος, κακώς το κάναµε και τώρα έχουµε µία
άλλη πολιτική. Αλλά και σήµερα ακούω τον αξιότιµο εισηγητή της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να λέει, κι αν αυτοί ήταν στην Κυ-
βέρνηση το management της Ολυµπιακής θα το είχαν δώσε σε
ιδιώτες, όπως έκαναν και στο «Ελευθέριος Βενιζέλος». Προφα-
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νώς και την πλειοψηφία του µετοχικού κεφαλαίου σε ιδιώτες.
Ποια είναι, λοιπόν, η διαφωνία; Στους χειρισµούς που έγιναν

από την πλευρά της Κυβέρνησης;
Από την πλευρά του ΛΑΟΣ, στον προηγούµενο ν. 3717 ακού-

σαµε πάρα πολλές κραυγές -εγώ τις επικρότησα και τις θεωρώ
σωστές- για τις διαδικασίες που ακολουθήθηκαν τότε για την
Ολυµπιακή µε τον πρόσφατο νόµο που ψήφισε η Κυβέρνηση και
πατριωτικές εξάρσεις για τον εθνικό ρόλο της Ολυµπιακής. Τώρα
αιφνιδίως ακούµε ότι καλώς πωλείται η Ολυµπιακή Αεροπορία
και ότι δεν µπορούσε να γίνει αλλιώς εδώ που την έφτασαν η Νέα
∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, αφού τίποτα άλλο δεν µπορούσε να
γίνει.

Ακούµε και το παράδοξο ότι η Ολυµπιακή πηγαίνει και σε ελ-
ληνικά χέρια. ∆εν ξέρετε τη µετοχική σύνθεση της «Marfin In-
vestment Group»; ∆εν ξέρετε ότι τα κεφάλαια είναι από το
Ντουµπάι;

Από την άλλη µεριά το ΚΚΕ –και είναι παράδοξο αυτό- λέει ότι
υποστηρίζει 100% τη δηµόσια Ολυµπιακή. Αυτή είναι και η θέση
η δική µας, 100% δηµόσια, σύγχρονη, ανασυγκροτηµένη Ολυ-
µπιακή Αεροπορία. Τότε γιατί δεν πάµε από κοινού να προασπί-
σουµε αυτό το στόχο; Αλλά λέει, δεν θέλετε την κρατικοποίηση
της «AEGEAN», δεν αµφισβητείτε την απελευθέρωση της αερο-
πορικής αγοράς. Άρα και εσείς είστε υπέρ της ιδιωτικοποίησης
της Ολυµπιακής. Ράβδος εν γωνία, βρέχει δηλαδή.

Βεβαίως αµφισβητούµε την απελευθέρωση των αεροµεταφο-
ρών. Βεβαίως δεν είµαστε εµείς που δηµιουργήσαµε την
«AEGEAN» και θέλουµε να είναι και η «AEGEAN» ως ιδιωτική
εταιρεία στο χώρο. Αλλά το θέµα που κρινόµαστε τώρα και που
κρίνεται και που είναι µείζον, είναι να µην πωληθεί η Ολυµπιακή,
να µην επικυρωθεί αυτή η άθλια σύµβαση από την πλευρά της
Κυβέρνησης. Και εδώ τα ερωτήµατα είναι πελώρια, για τα οποία
δεν εδόθησαν απαντήσεις.

Κύριε Υφυπουργέ, νοµίζω ότι έχετε µία υποχρέωση να µιλάτε
πιο ευγενικά και να µιλάτε καλύτερα όταν σας γίνεται κριτική από
την πλευρά των εδράνων της Αντιπολίτευσης, είτε της Μείζονος
θα έλεγα εγώ, είτε της Ελάσσονος. Και δεν θα χάσει ποτέ µια Κυ-
βέρνηση η οποία µιλάει και ευγενικά και απαντά στις κριτικές που
τις γίνονται και στις αµφισβητήσεις πολύ συγκεκριµένα και όχι
µε ειρωνείες ή ότι δεν ξέρετε ή ότι δεν έχετε διαβάσει.

Σας λέω ευθέως να µου πείτε: Ποια είναι η µετοχική σύνθεση;
Να την καταθέσετε στη Βουλή, πριν τελειώσει η συζήτηση, πριν
ψηφίσουµε. Ποια είναι η µετοχική σύνθεση, κύριε Υπουργέ, της
«MIG» η οποία αγοράζει την Ολυµπιακή Αεροπορία; Και να µας
καταθέσετε εδώ τη µετοχική σύνθεση µέχρι φυσικού προσώπου,
διότι αυτό επιβάλλουν οι κανονισµοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
λένε ότι πρέπει το 50% και πάνω των αεροπορικών εταιρειών
στην Ευρωπαϊκή Ένωση να ανήκουν είτε σε κράτη µέλη είτε σε
υπηκόους κρατών µελών. Αυτό πρέπει να το διαπιστώσουµε. ∆εν
µπορεί να υπεκφεύγετε επ’ αυτού και να µου λέτε «δεν ξέρω».
Εδώ έχω τη µετοχική σύνθεση. ∆εν ξέρω αν είναι ακριβής. Αυτήν
βρήκα. Και τι λέει η µετοχική σύνθεση: 18% Dubai Group -To
Dubai Group είναι κοινοτικά κεφάλαια;- 10% IRF European Fi-
nance Ltd, 3% Marfin Popular Bank Group, 24% Foreign institu-
tional investors, 2% Domestic institutional investors, 43% other
investors.

Αγνοείτε ότι σ’ αυτήν τη µετοχική σύνθεση, την οποία πήρα
από την ιστοσελίδα τους, το κουµάντο το κάνει η Dubai Group τε-
λικά, διότι αυτή έχει το συγκεντρωµένο έλεγχο της εταιρείας. Και
ξέρετε ότι ο Πρόεδρος της «Marfin» είναι στην οικογένεια του
εµίρη του Ντουµπάι.

Εποµένως, σε ποια κριτήρια υπακούει η πώληση; Και πώς είναι
συµβατή µε τους ευρωπαϊκούς κανονισµούς; Θα µας το εξηγή-
σετε αυτό. ∆εν θα φύγουµε έτσι. ∆εν θα βάζετε τη Βουλή να ψη-
φίζει χωρίς να γνωρίζει. Θα µας καταθέσετε ως έχετε
υποχρέωση, πλήρη τη µετοχική σύνθεση µέχρι φυσικού προσω-
πικού, για να δούµε αν υπάρχει κράτος µέλος ή υπήκοος της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Και αφήστε τα περί ελληνικών χεριών. Ξέρουµε πού πάει η
Ολυµπιακή και πού κατευθύνετε. ∆εν ξέρουµε, επίσης, που θα
βρεθεί σ’ ένα χρόνο. Γιατί σ’ ένα χρόνο δεν θα υπάρχει καµµία
υποχρέωση από τον αγοραστή. Σ’ ένα χρόνο µπορεί να πουλήσει

την Ολυµπιακή οπουδήποτε, χωρίς κανένα περιορισµό. ∆ηλαδή
µπορεί να την πάει και στην «AEGEAN» και το ιδιωτικό ολιγοπώ-
λιο να γίνει και µονοπώλιο αύριο.

Εκεί οδηγείτε τα πράγµατα, «Μανούσηδες» στη θάλασσα.
Τώρα πάµε για τους «Μανούσηδες» στον αέρα. ∆ιότι –και θέλω
να το πω και στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης- οι «Μανούσηδες» θέριεψαν στην ακτοπλοΐα από
τότε που ήρθη πρόωρα το καµποτάζ και είχαµε την πρόωρη µά-
λιστα απελευθέρωση των ακτοπλοϊκών γραµµών.

Τώρα µε την πώληση της Ολυµπιακής και µε την ασύδοτη κιό-
λας απελευθερωµένη αγορά στις αεροµεταφορές σίγουρα οδη-
γούµαστε σε «Μανούσηδες» στις αεροµεταφορές. Σίγουρα
οδηγούµαστε σε µεγάλη ληστεία και της χώρας και του κατανα-
λωτικού κοινού από το ολιγοπώλιο «MARFIN-AEGEAN» που µπο-
ρεί να είναι αύριο και µονοπώλιο, από το καρτέλ στους αιθέρες.
Πόσο θα πληρώνουν αύριο τα εισιτήρια, τα κόµιστρα; Υπάρχει
δέσµευση στην συµφωνία; Όπου θέλουν θα τα πηγαίνουν.

Απελευθερωµένη αγορά, χωρίς κανένα δηµόσιο έλεγχο, καµ-
µία δηµόσια δέσµευση. Κάθε πότε θα πετάνε; Όποτε θέλουν θα
πετάνε. Όποτε θέλουν. Εκτός αν εκτιναχθούν σε πανύψηλα δυ-
σθεώρητα ύψη οι επιχορηγήσεις και οι επιδοτήσεις. Όποτε θέ-
λουν θα πετάνε για να έχουν πληρότητα τα αεροπλάνα. Εκεί
οδηγείτε τα πράγµατα.

Και τότε θα έρθει το δηµόσιο και θα βάζει βαθιά το χέρι στην
τσέπη και ο καταναλωτής για να στηρίζει τα ιδιωτικά συµφέρο-
ντα. Αλλά τότε δεν πειράζει. Θα τα παίρνουν οι ιδιώτες. Ενώ
τώρα τα έπαιρνε η κακιά δηµόσια Ολυµπιακή η οποία έχει κατα-
συκοφαντηθεί πράγµατι εδώ και µια εικοσαετία. Μόνο που δεν
κατασυκοφαντήθηκε µονοµερώς από κάποιους αλλά απ’ όλες τις
κυβερνήσεις που πέρασαν και από σύσσωµο σχεδόν τον Τύπο
και τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. Όπως και τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης λόγω του ότι έχουµε σήµερα µια πώληση που πη-
γαίνει σε ιδιωτικά συµφέροντα και µάλιστα, σε συγκεκριµένα
ιδιωτικά συµφέροντα ποιούν την νήσσαν τα περισσότερα σε
σχέση µ’ αυτή την πώληση. Και πάει αυτό το εθνικό έγκληµα να
περάσει απαρατήρητο από την δηµόσια κριτική, λόγω του ότι βε-
βαίως έχουµε συµπυκνωµένες ιδιωτικές δυνάµεις εδώ, οι οποίες
κυριαρχούν στο χώρο αυτής της αγοράς. ∆εν µπορούµε να τις
θίξουµε ως Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. ∆εν τις αγγίζουµε. Και
στους εργαζόµενους «έχουµε βάλλει τη θηλιά στο λαιµό» γεµά-
τους µε αγωνίες και πιέσεις για να βρουν δουλειά, προκειµένου
να µην µιλάνε και αυτοί.

Και έτσι περνάει αυτή η εκποίηση, αυτό το εθνικό έγκληµα σχε-
δόν απαρατήρητο. Αλλά θα το βρούµε µπροστά µας. ∆ιότι έτσι
υποθηκεύετε το µέλλον του ελληνικού λαού. Πουλάτε την Ελ-
λάδα. Την πουλάτε συνολικά. Και την πουλάτε κυρίως, θα έλεγα,
σε πολυεθνικά συµφέροντα. Θα την καταστήσετε έτσι µια «µπα-
νανία» της νεοφιλελεύθερης παγκοσµιοποίησης παρά την κρίση,
παρά τα αδιέξοδα που έχει σήµερα ο νεοφιλελευθερισµός, πα-
γκόσµια. Οδηγείτε την χώρα σε έναν εφιάλτη.

Όµως ο ελληνικός λαός ελπίζουµε ότι θα βρει τη δύναµη να
αποτρέψει τέτοιου είδους εξελίξεις. Με την ήττα της κυβερνητι-
κής πολιτικής, µε την ήττα συνολικά του δικοµµατισµού, µε την
ανάδειξη των δυνάµεων της ριζοσπαστικής αριστεράς σε έναν
πρωταγωνιστικό ρόλο στην πολιτική ζωή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα ότι από τα Άνω ∆υτικά Θεωρεία παρακολου-
θούν την συνεδρίαση αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους
του Μεγάρου της Βουλής, τριάντα πέντε µαθήτριες και µαθητές
και τρεις συνοδοί δάσκαλοι από το 58ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πά-
τρας.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Πριν δώσω το λόγο στον κ. Βορίδη ήθελα να επισηµάνω ότι

σήµερα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Πα-
πουτσής, επανέφερε ένα θέµα που προέκυψε κατά την χθεσινο-
βραδινή συνεδρίαση. Και είπε ότι είναι έξω από τα
κοινοβουλευτικά ήθη η απαράδεκτη συµπεριφορά του προε-
δρεύοντος –και προεδρεύων ήµουν εγώ- για την οποία το πρωί
ενηµέρωσε και τον Πρόεδρο της Βουλής, τον κ. Σιούφα. Επειδή
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συνηθίζω να αναλαµβάνω τις ευθύνες µου και να ξεκαθαρίζω τα
θέµατα και αυτό θα το κάνω όσο ζω και υπάρχω.

Το θέµα ποιο ήταν και πώς προέκυψε; Προέκυψε όταν ο κ. Πα-
πουτσής, απευθυνόµενος στον Υπουργό, ρωτούσε αν υπάρχει
µια εταιρεία για άγονες γραµµές, στην οποία συµµετέχουν συγ-
γενείς ή στελέχη του κυβερνώντος κόµµατος. Αντέδρασε εκρη-
κτικά ο παριστάµενος Υφυπουργός, ζήτησε την προστασία του
Προεδρείου και ζήτησα από τον κ. Παπουτσή, ως όφειλα, να κα-
τονοµάσει την εταιρεία και τα συγγενικά του πρόσωπα. Και του
είπα ότι αν δεν το κάνει αυτό αποτελεί συκοφαντία. Ή αν θέλει να
ανακαλέσει.

Ο κ. Παπουτσής επέµενε ότι δεν ανακαλεί και ότι πρέπει να
απαντήσει ο Υπουργός. Εγώ και οι άλλοι προεδρεύοντες δεν εί-
µαστε εδώ για να µοιράζουµε το χρόνο και να σας βλέπουµε από
ψηλά. Είµαι για να προστατεύω το κύρος του Κοινοβουλίου και
να µην υπάρχουν σκιές. Και αδιαφόρησα αν η αποκάλυψη θα είχε
επίπτωση στο κόµµα, στο οποίο ανήκω. Εταιρείας ή προσώπου.
Μου ήταν εντελώς αδιάφορο αυτό. Όπως όλη µου τη ζωή.
Έπρεπε όµως να αποκατασταθεί και να φύγει αυτό το συκοφα-
ντικό σύννεφο. Επέµενε ο κ. Παπουτσής και προκάλεσε ένταση.
Υποχρεώθηκα, αφού δεν πειθαρχούσε στο Προεδρείο, να του
αφαιρέσω το λόγο.

Αυτά τα λέω για να θέσω υπόψη σας ποιού η συµπεριφορά
είναι απαράδεκτη. Ενός Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου Βου-
λευτή που απευθύνει κατηγορίες ανυπόστατες, αν έχουν υπό-
σταση, να κατονοµάσει ή του Προεδρεύοντος που ζητάει από
τον Βουλευτή, σε ένα βαρύτατο πολιτικό κλίµα που υπάρχει να
κατονοµάσει πρόσωπα και εταιρείες; ∆εν µπορούµε να σηκώ-
σουµε άλλο το βάρος αν υπάρχουν κάποια πρόσωπα ή εταιρείες
Βουλευτές ή Υπουργοί. Πρέπει να λειτουργήσει το σύστηµα, να
σταθεί όρθιο. Αυτή ήταν η δική µου αγωνία.

Και ξέρετε, πέντε χρόνια που προεδρεύω εδώ, ουδέποτε
έκανα διάκριση. Ουδέποτε χρησιµοποίησα την κοµµατική µου
ταυτότητα. Έµαθα να διακρίνω τους ρόλους διότι έχω περάσει
προ πολλού και την βιολογική εφηβική µου ηλικία και την πολιτική
µου εφηβική ηλικία. Με ενόχλησε, λοιπόν, αυτή η συµπεριφορά
και επαναφορά του. Πώς θέλουµε το Προεδρείο; Να είναι θεα-
τής; Να παρακολουθεί ένθεν και ένθεν, ανεξάρτητα αν υπάρχουν
κατηγορίες;

Λυπάµαι που δεν είναι εδώ ο κ. Παπουτσής να ακούσει, αλλά
και όταν µιλούσε όµως και απεύθυνε αυτές τις βαρύτατες κατη-
γορίες για απρεπή δική µου συµπεριφορά, εγώ δεν ήµουν στην
Βουλή. Ωστόσο όµως είµαι εδώ, στην διάθεσή του, να συζητή-
σουµε. Και το θέτω υπόψη σας, όχι για να απαντήσετε, αλλά να
κρίνετε.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Να αποφασίσουµε εµείς τώρα αν
κάνατε καλά;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο κ. Βορί-
δης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Να πω κάτι σε αυτά που είπατε,
κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Σηφουνάκη, ο κ.
Βορίδης είναι ήδη στο Βήµα. Αν επιτρέπει ο κ. Βορίδης.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: ∆εν έχω αντίρρηση, κύριε Πρόεδρε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Ο κ. Παπουτσής χθες έθεσε ένα

ερώτηµα που, αν θέλετε, ήταν ένα ερώτηµα λογικό. Ο κ. Υφυ-
πουργός θα µπορούσε να πει «δεν ξέρω» -όπως είπε- ή δεν συµ-
µετέχει, αν ήξερε. ∆ιότι πολύ πιθανό να µην ήξερε. Αλλά είχε µια
στάση, που βεβαίως οδηγούσε τον κ. Παπουτσή να εµµένει.

Από εκεί και πέρα, δεν συµφωνώ µε την οξύτητα. Το ξέρετε
πάρα πολύ καλά και οι περισσότεροι νοµίζω συνάδελφοι. Θα
µπορούσε έτσι να εξελιχθεί καλύτερα η συζήτηση αν ο κύριος
Υπουργός έλεγε: δεν το ξέρω, αύριο θα το δω, θα ενηµερωθώ
και θα σας απαντήσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Σηφουνάκη, όταν
απευθύνεις ένα ερώτηµα το οποίο έχει ένα βαρύ υπονοούµενο,
δεν είναι υποχρεωµένος ο άλλος να απαντήσει. Εσύ ο οποίος
έχεις την πληροφορία, το λες.

Ακούστε, για τα κοινοβουλευτικά ήθη, για να µαθαίνουµε και
κάποια πράγµατα. Αν έχω µια πληροφορία και θέλω να προστα-

τεύσω το σύστηµα πραγµατικά και δεν είµαι βέβαιος για την πλη-
ροφορία, τί κάνω; Πάω και ρωτάω: Κύριε Υφυπουργέ, ή κύριε
Υπουργέ, ή κύριοι Βουλευτές µήπως υπάρχει αυτό το ενδεχό-
µενο; Όταν θέλεις να προκαλέσεις στη Βουλή εντυπώσεις, κάπου
υπάρχουν τα όριά. Λες: Σας ρωτάω, κύριε Υπουργέ, η τάδε εται-
ρεία στην οποία συµµετέχετε εσείς ή οποιοσδήποτε άλλος είναι
πραγµατικότητα; ∆εν µπορούµε να συζητάµε έτσι.

Σεβαστείτε τα, λοιπόν. Εσείς προσωπικά το σέβεστε αυτό και
χαίροµαι που µιλάτε µ’ αυτή την ευπρέπεια. ∆ηλαδή, ξέρετε ποια
είναι η αγωνία του προεδρεύοντος; ∆εν είµαστε σε µια περίοπτη
θέση για να σας παρακολουθούµε από πάνω και να µοιράζουµε
το χρόνο. Είναι δύσκολη η θέση µας. Είναι δυσχερής η θέση µας
είναι αποστολή την οποία µας αναθέσατε και µάλιστα είµαστε και
εκλεγµένοι στο Προεδρείο προσπαθούµε να τη σεβαστούµε. Μι-
λάτε µε έναν Βουλευτή που έχει είκοσι επτά χρόνια, που δεν
έκανε διάκριση καµµία ιδιαίτερα σε θέµατα αδιαφάνειας, σε θέ-
µατα διαπλοκής. Και δεν θα κάνω.

Και δεν το έκανα υπερασπιζόµενος το κόµµα της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Αντίθετα, µπορώ να σας πω ενδεχοµένως να το επιβα-
ρύνω. Μου είναι αδιάφορο όµως αν κάποιοι θα είχαν
αποκαλυφθεί ή θα αποκαλυφθούν. Έτσι λειτουργούσα. Το ξέ-
ρετε. Είµαστε πολλά χρόνια µαζί στη Βουλή.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα δέκα δευτερόλεπτα µε την
ανοχή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τώρα, βέβαια, πόση
ανοχή να έχει ο κ. Βορίδης;

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Τεραστία ανοχή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο ΛΑΟΣ το επιτρέπει;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ο ΛΑΟΣ επιτρέπει, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Βορίδη, µπορείτε

να καθίσετε.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για µια σύντοµη πα-

ρέµβαση.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε και κύριε Βορίδη.
Κύριε Σηφουνάκη, θα ήθελα να σας πω το εξής, για να µην

υπάρχουν παρεξηγήσεις. Εχθές –όπως ανέγνωσε και ο κύριος
Πρόεδρος και νοµίζω ότι κι εσείς τα έχετε στη διάθεσή σας, στα
Πρακτικά- υπήρξε µια πληροφορία-καταγγελία εκ µέρους του
Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ για τη µετοχική σύν-
θεση µιας εταιρείας, η οποία στο µέλλον –όπως είπε ο κ. Πα-
πουτσής- µπορεί να µπει στο διαγωνισµό για τις άγονες γραµµές.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Ερώτηµα ήταν.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): ∆εν ήταν ερώτηµα –θα µου επιτρέψετε να σας πω- αν
µελετήσουµε καλά τα Πρακτικά. Και χαίροµαι που είναι εδώ, για
να µην γίνεται και µια συζήτηση χωρίς την παρουσία του.

Έγινε, λοιπόν, µια πληροφορία-καταγγελία γι’ αυτό το θέµα.
Εγώ θεώρησα σκόπιµο από τη δική µου πλευρά και από την
πλευρά της Κυβέρνησης να πω το απλό, ότι δεν µπορεί να λέγο-
νται πράγµατα σ’ αυτήν την Αίθουσα, τα οποία δεν έχουν κάποια
βάση και δεν τεκµηριώνονται.

Επιµένω, λοιπόν, σ’ αυτήν τη θέση µου –γιατί και το πρωί επα-
νήλθε ο κ. Παπουτσής και µπορεί από τη δική του πλευρά να έχει
το οποιοδήποτε δίκιο- πως και κατά την προσωπική µου άποψη
και της Κυβέρνησης πρέπει, όταν εκτοξεύονται τέτοιες πληρο-
φορίες ή καταγγελίες, να υπάρχει και η πλήρης απόδειξη και τεκ-
µηρίωση αυτών που λέγονται. ∆εν µπορεί να αφήνουµε σκιές σ’
αυτή την Αίθουσα, µόνο και µόνο για να δηµιουργούµε εντυπώ-
σεις.

Όσον αφορά το άλλο το οποίο είπε ο κ. Παπουτσής, νοµίζω
ότι χθες έδωσα απάντηση, πως οποιαδήποτε ευρωπαϊκή εταιρεία
δραστηριοποιείται στον ευρωπαϊκό χώρο έχει δικαίωµα συµµε-
τοχής στο διαγωνισµό. Άρα, δεν υπήρχε, κύριε Σηφουνάκη,
καµία υπεκφυγή ή καµµία σκιά από την πλευρά της Κυβέρνησης
σ’ αυτό το ζήτηµα.

Σας ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το

λόγο;
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, κύριε Παπου-
τσή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Η αλήθεια είναι ότι έχει δίκιο ο κύριος Υφυπουργός και είναι η

µόνη αληθής απάντηση, την οποία έδωσε χθες µε την ευπρέπεια
που τον χαρακτηρίζει, όπως και στη σηµερινή του παρέµβαση,
πως πράγµατι έχει το δικαίωµα η οποιαδήποτε ευρωπαϊκή εται-
ρεία να συµµετάσχει σ’ αυτό το διαγωνισµό. Εξάλλου, είµαι ο τε-
λευταίος στην Αίθουσα αυτή, ο οποίος θα µπορούσε να
υποστηρίξει κάτι διαφορετικό, δεδοµένου ότι έχω συµµετάσχει
ακριβώς στη διαµόρφωση των νοµοθετικών πλαισίων για την
απελευθέρωση των αγορών.

Ωστόσο, εκείνο στο οποίο επιµένω –και θέλω να επιµείνω σ’
αυτό, γιατί µου αρέσει να είµαι πάρα πολύ καθαρός και ειλικρι-
νής µε τη σχέση µου µε όλους τους συναδέλφους- είναι το εξής:
Εγώ έθεσα ένα ερώτηµα. ∆εν απηύθυνα καµµία κατηγορία, δεν
ανέφερα κανένα όνοµα, δεν προσέβαλα κανέναν απολύτως.

Έθεσα ένα ερώτηµα, προς την Κυβέρνηση. Το ερώτηµα ήταν
σαφές: Γνωρίζετε ποια είναι η άλλη εταιρεία, την οποία προα-
νήγγειλε ο Υπουργός ότι θα συµµετάσχει; Ο ίδιος το έκανε. ∆εν
το κάνατε εσείς. Ο κ. Χατζηδάκης το έκανε. Ο κ. Χατζηδάκης!

Εγώ ερωτώ: Γνωρίζετε ποια είναι; ∆εν µου απαντήσατε. ∆εν
θελήσατε να απαντήσετε. Το είπα εγώ, µετά την πίεση του Προ-
έδρου οπωσδήποτε να πω εγώ το όνοµα. Είπα, λοιπόν, το όνοµα
της εταιρείας, η οποία δραστηριοποιείται ήδη στην Ελλάδα. ∆εν
καταλαβαίνω γιατί δεν µπορούσατε να το πείτε. Και όχι µόνο
δραστηριοποιείται, αλλά ήταν και υποψήφια για να αγοράσει και
την Ολυµπιακή σε µια κοινοπραξία.

Γιατί δεν τα λέτε αυτά; ∆εν καταλαβαίνω το φόβο σας. ∆εν
ήταν τίποτα. Σας έλεγα δε επανειληµµένως –επαναλαµβάνω:
επανειληµµένως- παρά τις συνεχείς διακοπές του Προέδρου, το
εξής: «Πείτε µου σας παρακαλώ πολύ ένα «ναι» ή ένα «όχι», θα
είµαι ικανοποιηµένος και θα καθίσω στη θέση µου». Το ίδιο είπα
και στην περίπτωση που θα απαντούσατε «δεν γνωρίζω». Κι αυτό
θα το αποδεχόµουν.

Όµως, εκείνο το οποίο θέτω –και το θέτω και σήµερα, το έθεσα
και στον Υπουργό το πρωί- είναι ένα και συγκεκριµένο. Είµαι από-
λυτα βέβαιος και δεν µπορώ να διανοηθώ ότι υπάρχει κυβέρ-
νηση, η οποία δεν γνωρίζει ποιες είναι οι εταιρείες, οι οποίες
δραστηριοποιούνται στο χώρο των αεροµεταφορών. ∆εν µπορεί
να υπάρχει ανεύθυνη κυβέρνηση. ∆εν υπάρχει καµµία στον
κόσµο. ∆εν υπάρχει κράτος στον κόσµο που να µη γνωρίζουν οι
κυβερνήσεις ποιες είναι οι εταιρείες.

∆εύτερον, το µόνο ερώτηµα, το οποίο έθεσα και το οποίο εσείς
το εκλάβατε ως καταγγελία -ή οτιδήποτε άλλο- ήταν ένα και µο-
ναδικό. Έχετε καµµία επιφύλαξη; Επαναλαµβάνω τα λόγια µου:
Έχετε καµµία επιφύλαξη; Είναι σε γνώση σας; Γνωρίζετε ότι
υπάρχει κάποια σχέση, κάποιου που συµµετέχει στο εταιρικό κε-
φάλαιο αυτών των εταιρειών µε το χώρο της Νέας ∆ηµοκρατίας;
Ούτε κοινοβουλευτική οµάδα είπα ούτε αναφέρθηκα σε πρό-
σωπο ούτε στην Κυβέρνηση αναφέρθηκα. Αυτό είπα τίποτα άλλο.

Γι’ αυτό ακριβώς στρέφοµαι τώρα προς τον κύριο Πρόεδρο –
που δυστυχώς δεν άκουσα όλη του την παρέµβαση προηγουµέ-
νως- και σας λέω το εξής: Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι από το
1984 µέχρι σήµερα, δηλαδή επί είκοσι πέντε χρόνια, βιώνω τον
κοινοβουλευτισµό και σε ευρωπαϊκό επίπεδο και στο ελληνικό
Κοινοβούλιο και ως εκ τούτου, δεν δέχοµαι µαθήµατα κοινοβου-
λευτικού ήθους.

∆εύτερον, δεν επιτρέπω επίσης σε κανέναν να µε προσβάλλει
µε τον τρόπο που µε προσβάλατε χθες το βράδυ. Γι’ αυτό το
λόγο διαµαρτυρήθηκα στον κύριο Πρόεδρο σήµερα το πρωί και
γι’ αυτό το λόγο διαµαρτύροµαι και ενώπιόν σας. Μάλιστα έλεγα
το λόγο –και λυπάµαι που δεν αντελήφθην ότι είχατε αποχωρή-
σει από την Έδρα εκείνη την ώρα που µιλούσα- και αναφέρθηκα
εδώ παρουσία σας, γιατί µου αρέσει να µιλώ µε τους συναδέλ-
φους µου κοιτώντας τους στα µάτια.

Εκτιµώ τη στάση σας, εκτιµώ την προσπάθειά σας να καλύ-
ψετε την Κυβέρνηση, η οποία βρέθηκε σε αδυναµία, αλλά σας
διαβεβαιώ ότι εσείς παραβήκατε την κοινοβουλευτική δεοντολο-
γία. ∆ιότι απευθύνατε αβασίµως στον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης την κατηγορία.

Ουσιαστικά, υιοθετήσατε αυτά τα οποία έλεγε ο Υπουργός για τη
λάσπη –εσείς το είπατε συκοφαντία- και επιπλέον µου ζητούσατε
επιµόνως από την Έδρα να κάνω µια πράξη, η οποία πράγµατι θα
ήταν εκτός του κοινοβουλευτισµού, εκτός της κοινοβουλευτικής
δεοντολογίας και εκτός του κοινοβουλευτικού ήθους, όπως εγώ
τουλάχιστον το έχω αντιληφθεί.

∆ηλαδή τί µου ζητούσατε; Να µεταφέρω στην Αίθουσα τις πλη-
ροφορίες, οι οποίες δηµιούργησαν το ερώτηµά µου. Αυτό µου
ζητούσατε. Μου ζητούσατε δηλαδή να πω στην Αίθουσα αυτά,
τα οποία αναγράφονται στις εφηµερίδες, αυτά τα οποία γράφο-
νται σε διάφορες ιστοσελίδες και αναφέρονται µε συγκεκριµένα
ονόµατα.

Εγώ δεν ανέφερα κανένα όνοµα, δεν έφερα τίποτα άλλο!
Έθεσα το ερώτηµα. Θα ήµουν πάρα πολύ ευτυχής αν άκουγα
από την Κυβέρνηση µια διάψευση. Είµαι απόλυτα βέβαιος ότι
όλοι οι συνάδελφοι θα αισθάνονταν το ίδιο ικανοποιηµένοι και
ευτυχείς. Γιατί όλος αυτός ο θόρυβος και γιατί αυτός ο τρόπος,
µε τον οποίο χειριστήκατε το θέµα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Θα σας απαντήσω.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Επίσης, θέλω να µου πείτε για ποιο

λόγο δίνατε εντολή να µη γράφεται τίποτα στα Πρακτικά, όπως
επίσης δώσατε εντολή να κλείσει το µικρόφωνο του Κοινοβου-
λευτικού Εκπροσώπου και ταυτόχρονα για ποιο λόγο δώσατε την
εντολή να σταµατήσει η προβολή από την τηλεόραση της Βου-
λής του συγκεκριµένου τµήµατος της συζήτησης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει, θα σας απα-
ντήσω.

Κατ’ αρχάς, επειδή είµαστε πολλά χρόνια εδώ και επειδή δια-
κρίνεστε για το θάρρος σας, πίστευα ότι θα το κάνετε µετά την
επιµονή µου ή να ανακαλέσετε ή να κατονοµάσετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τί να ανακαλέσω; Ανακαλεί κάποιος
µια προσβολή. Εγώ ένα ερώτηµα έθεσα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Παρακαλώ, µη µιλάτε
τώρα. Εγώ δεν σας διέκοψα.

Ακούστε: Είναι µια εκτίµηση προσωπική, διότι πιστεύω ότι πρέ-
πει να λειτουργούµε διαφορετικά, χωρίς να προσβάλω τους δι-
κηγόρους. Λένε, λένε, λένε µια κατηγορία βαρύτατη και µετά
λένε «αυτή η λέξη διαγράφεται». Έτσι συνέβαινε και συµβαίνει.

Και επειδή πρέπει εδώ να κάνουµε καθαρές κουβέντες και
επειδή πρέπει να διερευνούµε τα όσα καταγγέλλουµε και ανα-
φέρουµε, κύριε Παπουτσή, αν πραγµατικά θέλω να κάνουµε
σωστή δουλειά, τι θα έκανα εγώ. Θα πήγαινα στον Υπουργό και
θα του έλεγα: Άκου, έχω αυτές τις πληροφορίες. Είναι αλήθεια
ή όχι; Είναι αλήθεια ή όχι; Υπάρχουν και οι προσωπικές επαφές.
Έτσι από εκεί και πέρα, θα επιχειρούσα και πάντως µε στοιχεία.

Σας πίεσα πραγµατικά να πείτε ονόµατα και εταιρείες, αδια-
φορώντας αν η οποιαδήποτε δική σας αποκάλυψη θα είχε την
οποιαδήποτε επίπτωση στη Νέα ∆ηµοκρατία. Εδώ, εν τιµή, εγώ
δεν είµαι Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Χθες το βράδυ πάντως ήσασταν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τα ξεχωρίζω αυτά τα

πράγµατα. Είµαι ο Προεδρεύων και έχω την αγωνία να προα-
σπίσω το κύρος του Κοινοβουλίου και αν µπορέσω, να το ανα-
βαθµίσω. Ούτε είχαµε ποτέ καµµία προσωπική ένταση και
διένεξη όλα αυτά τα χρόνια. Ποτέ δεν υπήρχε κάτι µέσα µου που
να κρύβω εναντίον σας κύριε Παπουτσή.

Όµως, όταν αυτά εκτοξεύονται έτσι, δεν είµαι υποχρεωµένος
να σας παρακαλέσω να διευκρινίσετε, να αναφέρετε ονόµατα ή
εταιρείες; ∆εν µπορεί έτσι να λειτουργήσουµε, σε µια πολύ βαριά
πολιτική ατµόσφαιρα που υπάρχει, πολύ βαριά γενικότερα.
Αυτός είναι λόγος.

Τώρα, γιατί σας αφαίρεσα το λόγο. Μα, παίρνετε το λόγο µόνο
σας. Μιλάτε, ξαναµιλάτε. Εγώ γιατί είµαι εδώ; ∆ιακοσµητικό στοι-
χείο είµαι; Γιατί δεν σέβεστε τη θέση του Προεδρεύοντος; ∆εν
πρέπει να ζητήσετε το λόγο από τον Προεδρεύοντα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μα, τον ζήτησα!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αυθαιρέτως µιλούσατε.

Σας έλεγα: Σταµατήστε, κύριε Παπουτσή. Κι εσείς µονίµως µι-
λούσατε.

Αν προεδρεύατε εσείς, τι θα κάνατε; Αν κάνατε κάτι διαφορε-
τικό, θα κάνατε λάθος. Εγώ σέβοµαι και την ιδιότητά σας και την



8132 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

προσωπικότητά σας, όµως, κύριε Παπουτσή, πρέπει να σεβαστώ
και αυτόν εδώ το ρόλο. Είναι δύσκολος ο ρόλος αυτός.

Εγώ, όταν ήµουν στα έδρανα, αλλιώς τα αντιλαµβανόµουν. Και
όταν ήµουν Υπουργός, διαφορετικά. Κι εδώ είναι πάλι κάτι δια-
φορετικό, εντελώς ξεχωριστό. Και εν τιµή, σάς λέω ότι προ-
σπαθώ και ξεφεύγω από τα στενά κοµµατικά πλαίσια. Προσπαθώ.
Πιστεύω να τα καταφέρνω. Η οποιαδήποτε αντιπαράθεση δεν
είχε τέτοιο χαρακτήρα, να υποστηρίξω εγώ τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Ξέρετε πολύ καλά το παρελθόν µου. ∆ε χαρίστηκα σε κανένα.
Ιδιαίτερα όταν ακούω σκάνδαλα και διαπλοκές, ανατριχιάζω και
δε βάζω τίποτα, κανένα συµφέρον κοµµατικό και κανένα πρό-
σωπο. Αυτές είναι οι πεποιθήσεις µου, δε µπορώ να αλλάξω.

Ας θεωρήσουµε, λοιπόν, το επεισόδιο λήξαν για να προχωρή-
σουµε ήρεµα. Και πιστεύω ότι βοηθάµε, κύριε Παπουτσή, όταν
έχουµε κάποιες υποψίες που µας ενοχλούν, αν συζητήσουµε µε
τη Νέα ∆ηµοκρατία, µε το Σούρλα, µε τον Μπεκίρη: Συµβαίνει
πραγµατικά αυτό που λέτε; Γιατί, αν µεταφέρουµε εδώ τα όσα
γράφουν οι εφηµερίδες, θα γίνει µύλος. Είναι κρίµα, δηλαδή,
βάσει των όσων δηµοσιεύονται και λέγονται, να λειτουργούµε
στη Βουλή. ∆εν κάνουµε καλό έτσι. ∆εν εκθέτουµε την πληρο-
φορία. Την εξετάζουµε, αλλά δεν την µεταφέρουµε και να αιω-
ρείται. Όπως είπα, κύριε Παναγιωτόπουλε, ότι, όταν γράφετε
εσείς οι δικηγόροι -και δεν σας υποτιµώ εγώ, δύο χρόνια πήγα
στη Νοµική, αλλά δεν κατάφερα να τελειώσω, πήγα µόνο στην Ια-
τρική- γράφετε, γράφετε, γράφετε αυτό που θέλετε και µετά
λέτε «οι δύο λέξεις διαγράφονται».

Επειδή εκτιµώ και το ήθος σας και την προσφορά σας και τη
συµπεριφορά σας, στενοχωρήθηκα και ενοχλήθηκα χθες το
βράδυ µε το όπως αντιµετωπίζατε τον Προεδρεύοντα. Και εσείς
µε γνωρίζετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Απολύτως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Θα έφθανα εγώ ποτέ

στο σηµείο να προσβάλω έναν εκπρόσωπο κόµµατος και έναν
Βουλευτή για να προασπιστώ ένα κόµµα, όπως το δικό µου, που,
ενδεχοµένως, κάποιοι να είναι αµαρτωλοί; Και επειδή εξοµολο-
γούµαι σήµερα, σας λέω: Οι αµαρτωλοί που ανήκουν στη Νέα
∆ηµοκρατία, όσοι ανήκουν ή προσποιούνται, για µένα είναι κα-
τώτεροι, και πέρα από την παράταξή µου, από τους έντιµους του
ΠΑΣΟΚ. Αυτή είναι η δική µου πεποίθηση.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τώρα, όµως, να µην το
συνεχίσουµε άλλο.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Επειδή τελειώνω, από τη δική µου πλευρά…

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Επειδή, κύριε Παναγιω-

τόπουλε, έχει τελειώσει το θέµα αυτό. ∆όθηκαν…
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Μισό λεπτό, κύριε Παναγιωτόπουλε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Είναι καλό που γίνεται

αυτό, γιατί κι εγώ σε κάποια σηµεία σίγουρα θα έκανα λάθος,
διότι στο νευρικό µας σύστηµα δεν έχουµε συρµατόσχοινα,
έχουµε νευροφυτικό σύστηµα το οποίο δεν πειθαρχεί πάντα. Εγώ
ξέρω πού έκανα λάθος και τί έκανα, αλλά γενικότερα όµως έκανα
προσπάθεια.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Αν µου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή τοπο-
θέτηση του κ. Παπουτσή, παρ’ ότι στο ύφος είναι και η δική του
και η δική µου σήµερα πολύ πιο ήρεµη και νηφάλια, νοµίζω,
όµως, ότι δεν έχει αλλάξει περιεχόµενο. Και αυτό µπορεί να επι-
βεβαιωθεί άµεσα από εσάς, διαβάζοντας τα πρακτικά της χθεσι-
νής συνεδρίασης, που άφηνε σαφείς αιχµές κατά της
Κυβέρνησης.

Εγώ επιµένω σε αυτό, ότι όποιος έχει σκιές, όπου υπάρχουν
σκιές, καλό είναι να τις αναδεικνύουµε και µε τη δική µας, αν θέ-
λετε, βοήθεια να τις αναδείξουµε. Όµως, δεν είναι καλό να αφή-
νετε σκιές, να αφήνετε αιχµές κατά της Κυβέρνησης και να
κάνετε καταγγελίες και ενώ γνωρίζετε πολύ καλά ότι το βάρος
της απόδειξης το έχετε εσείς, να µην προχωρείτε σε αυτή την
απόδειξη.

Εγώ αντιλαµβάνοµαι ότι σήµερα αλλάζετε, κατά κάποιο τρόπο,
τον τρόπο µε τον οποίο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν αλλάζει ο ίδιος. Αλ-
λάζουµε όλοι.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πάλι θέλετε να επαναλάβουµε…
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Όµως, θα παρακαλούσα για την αποκατάσταση…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν είναι δίκαιο αυτό

που λέτε, κύριε Υπουργέ. ∆εν άλλαξε ο κ. Παπουτσής. Αλλάξαµε
όλοι.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Ίσα-ίσα, είπα στην αρχή ότι…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αλλάξαµε όλοι σήµερα.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): …παραµένει στις ίδιες θέσεις.
Πάντως, για την Αίθουσα και για τα Πρακτικά και καλό θα ήταν

να επαναλάβουµε τι ακριβώς ειπώθηκε χθες το βράδυ σ’ αυτή
την Αίθουσα. Θα µπορούσατε δε να διαβάσετε τα Πρακτικά για
να ενηµερωθεί όλη η Αίθουσα για το τι ακριβώς συνέβη. ∆ιότι σή-
µερα αλλιώς τα µετέφερε ο κ. Παπουτσής, παρά το γεγονός ότι
υπάρχει το ίδιο νόηµα.

Σας ευχαριστώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δέκα δευτερόλεπτα

θα χρειαστώ. Ένα ερώτηµα θέλω να θέσω.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας πα-

ρακαλώ, ας συνεχίσουµε τη διαδικασία!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει, τί να κάνουµε

τώρα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μπορεί να µου απαντήσει η Κυβέρ-

νηση, κύριε Πρόεδρε είτε εσείς…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αγαπητέ συνάδελφε,

υπήρξε ένα πολύ σοβαρό θέµα…
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, περιµέ-

νουµε τόση ώρα να µιλήσουµε. Μάλιστα, ο κ. Βορίδης παρεχώ-
ρησε και τη θέση του…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ακούστε λίγο. Μη µε-
τράτε το χρόνο έτσι. Αυτό εδώ είναι και ένα µάθηµα για όλους
µας για να γίνουµε καλύτεροι. ∆εν είναι µόνο να παίρνουµε το
λόγο επί των άρθρων και επί της αρχής και να µιλάµε. Προκύ-
πτουν και θέµατα ηθικής τάξεως, κοινοβουλευτικής διαδικασίας,
σε µια προσπάθεια να γίνουµε καλύτεροι. Αυτό είναι όλο. ∆εν
είναι αντιπαράθεση. ∆εν είχα καµµία διάθεση εγώ να διαπληκτί-
ζοµαι µε τον κ. Παπουτσή.

Ξέρω ωστόσο -και γιατρός διατέλεσα και πολιτικός είκοσι επτά
χρόνια- τι πρέπει να κάνω για να κερδίσω την καλή απήχηση
στους συναδέλφους. Το ξέρω, αλλά το καθήκον είναι άλλη υπό-
θεση.

Κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Έχει απόλυτα δίκιο ο κ. Γεωργιάδης

και ζητώ χίλια συγγνώµη και από τον κ. Γεωργιάδη και από τον κ.
Βορίδη, ο οποίος είχε την ευγενή καλοσύνη να µου παραχωρή-
σει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ε, ΛΑΟΣ είναι στο κάτω-
κάτω. Πρέπει να δείχνει κατανόηση για τέτοια ζητήµατα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆ε θέλω να συνεχίσω αυτή τη συζή-
τηση, κύριε Πρόεδρε. Εγώ δέχοµαι και αντιπαρέρχοµαι τις νέες
αιχµές τις οποίες ανέφερε ξανά ο κύριος Υφυπουργός.

Θέλω να επαναλάβω, όµως, ότι εγώ δεν έκανα καµµία απολύ-
τως καταγγελία. Ένα ερώτηµα έθεσα και εκείνο το οποίο ζητώ
από την Κυβέρνηση είναι να απαντήσει στο ερώτηµα. Εάν δεν
θέλει να απαντήσει, τουλάχιστον να µας εξηγήσει γιατί δεν απα-
ντά στο ερώτηµα. Τίποτε άλλο.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόε-

δρε, να διαβαστούν τα Πρακτικά. Το απαιτεί η Αίθουσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Όχι, ολοκληρώνουµε.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ζητήσει

το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ναι, κύριε Παναγιωτό-

πουλε, παρακαλώ, όµως, σύντοµα γιατί…
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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∆ιάβασα και εγώ τα χθεσινοβραδινά Πρακτικά. Με τον κ. Πα-
πουτσή έχουµε ανταλλάξει συγκρουσιακά επιχειρήµατα και θα
το ξανακάνουµε πάλι, γιατί αυτό σηµαίνει δηµοκρατία. Αυτός
είναι ο ρόλος και του ενός και του άλλου Κοινοβουλευτικού Εκ-
προσώπου, αλλά και πέραν του Κοινοβουλίου.

Πραγµατικά, µου έκανε εντύπωση το γεγονός και είναι η
πρώτη φορά που ακούω τον κ. Παπουτσή, ο οποίος εγώ θα
δεχτώ ότι, ως κοινοβουλευτικός άνδρας, έχει εγνωσµένο ήθος -
αντίπαλός µου είναι, αλλά θα το πω- να παίρνει στην πλάτη του,
δεν το έχει ξανακάνει, τέτοιους ψιθύρους, οι οποίοι, µάλιστα, δια-
τυπώνονται υπό τη µορφή κάποιου ερωτήµατος και ταυτόχρονα,
βάζουν στη θέση τού απολογουµένου έναν πολιτικό, συνάδελφό
µας -εν προκειµένω, µέλος της Κυβέρνησης, τον κ. Μπεκίρη-
χωρίς ακριβώς να του δίνουν τη δυνατότητα να απαντήσει. ∆η-
λαδή, κατά το γνωστό γνωµικό «απόδειξέ µου ότι δεν είσαι ελέ-
φαντας».

Όταν, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και εν
προκειµένω, αξιότιµε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ
και φίλε, κύριε Παπουτσή, κανείς εκστοµίζει και διατυπώνει τέ-
τοιου είδους βαρύτατους υπαινιγµούς, πρέπει να είναι έτοιµος
για το επόµενο βήµα, δηλαδή, να είναι έτοιµος να κατονοµάσει
πρόσωπα και πράγµατα, να καταγγείλει επιλήψιµες συµπεριφο-
ρές που σχετίζονται άµεσα ή έµµεσα µε κάποιο πολιτικό πρό-
σωπο. ∆εν µπορεί να σταµατήσουµε εδώ. ∆εν µπορεί να
αφήνουµε να πλανώνται σκιές και να υπάρχουν γκρίζες και σκο-
τεινές γωνίες.

∆ιατυπώθηκε ένας βαρύτατος υπαινιγµός κατά πολιτικού προ-
σώπου που ανήκει στη Νέα ∆ηµοκρατία. Πρέπει, κύριε Παπου-
τσή, να περάσετε στο επόµενο βήµα και να δώσετε συγκεκριµένα
στοιχεία, να µιλήσετε για επωνύµους, να µιλήσετε για συγκεκρι-
µένες επιλήψιµες συµπεριφορές ή αλλιώς, να ανακαλέσετε. ∆εν
υπάρχει άλλος δρόµος. Πώς θα το κάνουµε, δηλαδή; Μόνος σας
έχετε εµπλακεί σε ένα αδιέξοδο. ∆ώστε λύση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τώρα, εντάξει!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πώς θα γίνει, δηλαδή;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εγώ, βέβαια, πρέπει να

πω τώρα ότι δεν έκανα τίποτα παραπάνω. ∆εν σηµαίνει ότι ταυ-
τίζονται οι απόψεις µας και σας παρακάλεσα, κύριε Παπουτσή…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εάν ο κύριος Υπουργός είναι έτοιµος
να δώσει µια απάντηση…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τί απάντηση να δώσει;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆ύο σχόλια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Παπουτσή, αν

είσθε έτοιµος εσείς να πείτε ονόµατα και εταιρεία…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν αφορά εµένα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Πώς να κάνουµε διαφο-

ρετικά; Τί απάντηση να δώσει τώρα, κύριε Παπουτσή;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να συνεχι-

στεί αυτό. Ειλικρινά, λυπάµαι και δε θέλω να επαναληφθεί το χθε-
σινό.

Επαναλαµβάνω, το ερώτηµά µου είναι σαφές: Είναι σε θέση η
Κυβέρνηση να δώσει στη δηµοσιότητα την εταιρική σύνθεση των
εταιρειών που δραστηριοποιούνται σήµερα στις ελληνικές αε-
ρογραµµές; Τελεία και παύλα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει τελειώσαµε.
Εδώ τελειώνει η συζήτηση.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Να ολοκληρώσουµε,
όµως, τώρα κύριε Υπουργέ.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μα, η εταιρική σύνθεση δηµο-
σιεύεται στο ΦΕΚ. Είναι ο νόµος περί Ανωνύµων Εταιρειών και
ΕΠΕ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το είπα, κύριε Πανα-
γιωτόπουλε. Και δηµοσιεύονται, αλλά και µπορούµε, όµως και
ιδιαιτέρως…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Να µας πει ονοµατεπώνυµα… Μα,
είναι εταιρείες εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είµαστε οικονοµία των φα-
ντοµάδων ούτε και κράτος φαντοµάδων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Παναγιωτόπουλε,
απευθύνοµαι σε εσάς και σε όλους. Ακούστε. Μπορούµε, όµως,
όταν υπάρχει µία υποψία και σίγουρα θέλουµε να εξυγιάνουµε
την πολιτική ζωή, για να σιγουρευτούµε πρέπει να ρωτήσουµε
αυτόν που βαρύνεται, έξω από την Αίθουσα. ∆εν χάλασε ο κό-
σµος! Το λέω σαν παραίνεση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε, δεν είναι δυ-
νατόν!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Λαφαζάνη, περι-
µένετε λίγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κατ’ αρχάς, να γνωρίζουµε ότι µετοχική σύνθεση -και
το ξέρετε αυτό, κύριε Παπουτσή- κατατίθεται στην Υπηρεσία Πο-
λιτικής Αεροπορίας, οπότε µπορείτε να την βρείτε πολύ εύκολα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κλείνει αυτή η συζή-
τηση.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Για να το κλείσουµε αυτό, κύριε Πρόεδρε -και δεν
υπάρχει κανένα ζήτηµα- απλώς θέλω να υπενθυµίσω ακριβώς τι
ειπώθηκε, για να το ξεκαθαρίσουµε άπαξ δια παντός. Μιλούσε ο
κ. Παπουτσής χθες για τις άγονες γραµµές και είπε: «Συµπερι-
λαµβάνεται µήπως και η νέα εταιρεία ελληνικών συµφερόντων
µε έδρα το Λονδίνο; Ανοίγετε δρόµο για τη συµµετοχή και αυτής
της εταιρείας;». Σε µας απευθύνεστε, ότι ανοίγουµε εµείς δρόµο.
«Έχετε διασφαλίσει και γνωρίζετε ποια είναι η µετοχική σύνθεση
αυτής της εταιρείας; Σας ρωτώ, κύριε Υφυπουργέ: Έχετε την
επιφύλαξη ή την οποιαδήποτε σχέση;».

Μήπως υπάρχει κάποια συγγενική σχέση µε κάποιο πάλι φίλιο
συµφέρον της Νέας ∆ηµοκρατίας;»…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Απαντήστε.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Έχουµε επικαλεστεί χίλια δύο πράγµατα, επικαλούµα-
στε για άλλη µια φορά κάποιες αιχµές, κάποια σκιές. Αυτό, κατά
τη γνώµη µου, κύριε Παπουτσή, ήταν και το ερέθισµα για το
οποίο έλαβα το λόγο και σας απήντησα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ για

µισό λεπτό το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Όχι, κύριε Λαφαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Για µισό λεπτό θέλω να πω κάτι

διευκρινιστικό…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Άµα πιέζεστε τόσο εσω-

τερικά, πείτε το.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ο κ. Παπουτσής προηγουµένως

ζήτησε να κατατεθούν στη Βουλή οι µετοχικές συνθέσεις των
εταιριών που δραστηριοποιούνται στο χώρο των αεροµεταφο-
ρών. Ο κύριος Υφυπουργός µάς παρέπεµψε στη Νοµαρχία και
µας παρέπεµψε και στην Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας.

Επαναλαµβάνω, κύριε Πρόεδρε, για να ακουστεί σε αυτή την
Αίθουσα, διότι δεν µπορεί να τελειώσει αυτό το νοµοσχέδιο αν
δεν έχει ολοκληρωθεί η κατάθεση της µετοχικής σύνθεσης της
MIG, που αγοράζει την Ολυµπιακή Αεροπορία. Αυτό είναι σαφές.
Και το λέω εδώ, για να µην µας παραπέµψετε στην ΥΠΑ, διότι
δεν ξέρουµε την ΥΠΑ κι αν έχει κάνει αίτηση µε τη µετοχική σύν-
θεση η MIG για να αγοράσει την Ολυµπιακή Αεροπορία.

Αυτή τη στιγµή, πριν τελειώσει η συζήτηση ζητάµε την κατά-
θεση της πλήρους µετοχικής σύνθεσης της MIG, κράτος-µέλος
και µέχρι φυσικού προσώπου…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …αλλιώς δεν µπορεί να διεξα-

χθεί η ψηφοφορία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Λαφαζάνη, από

την κοινοβουλευτική διαδικασία προβλέπεται ότι µπορεί να κά-
νετε µια αίτηση καταθέσεως εγγράφων…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, δεν έχει σχέση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μα, δεν θα σταµατή-

σουµε τη νοµοθετική διαδικασία. Εσείς είστε παλιός και καλός
κοινοβουλευτικός. Θα καταθέσετε µια αίτηση καταθέσεως εγ-
γράφων που θα λέτε: Ποιες εταιρίες συµµετέχουν, ποιοι είναι οι
µέτοχοι; Ρωτήστε, αν θέλετε, κι αν είναι ο Σούρλας µέσα ή ο Πα-
ναγιωτόπουλος ή ο Μπεκίρης. Ό,τι θέλετε ρωτάτε. Είναι πάρα
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πολύ απλό. Μάλιστα για να µην καθυστερήσει, υποβάλλετε την
παράκληση και πείτε: κύριε Υπουργέ, δώστε µου σύντοµα την
απάντηση αυτή.

Από εµένα τί ζητάτε τώρα; Να σταµατήσουµε τη νοµοθετική
εργασία, για να περιµένουµε να πάρουµε απαντήσεις ποιοι είναι
οι µέτοχοι στις εταιρίες των άγονων γραµµών; ∆εν γίνεται αυτό.

Ο κ. Βορίδης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε.

Αυτό που ζήτησα προβλέπεται από τον Κανονισµό.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, για να απο-

κατασταθεί η αλήθεια, γιατί εδώ ως Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας δεν θέλουµε να υπάρχουν σκιές, να δεσµευτεί
παρακαλώ πολύ ο Υφυπουργός κ. Μπεκίρης και οι αρµόδιοι
Υπουργοί και Υφυπουργοί της Κυβέρνησης να απαντήσουµε στη
πρόκληση του κ. Παπουτσή και των υπολοίπων συναδέλφων και
να κατατεθεί το συντοµότερο δυνατόν…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: …ο πλήρης κατάλογος των

εταιρικών συνθέσεων των εταιριών που έχουν υποβάλει υποψη-
φιότητα για να πάρουν τις άγονες γραµµές.

Εγώ δεν δέχοµαι, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Συ-
µπολίτευσης και ως Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας σε αυτήν
την Αίθουσα ως εκπρόσωπος του ελληνικού λαού, να υπάρξουν
σκιές.

Ιδού, λοιπόν, η πρόκληση. Να υπάρξει παρακαλώ άµεσα η
απάντηση, γιατί θεωρώ ότι η πρόκληση είναι άσφαιρη και θα
χρειαστεί πολύ σύντοµα, οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ να πάρουν
πίσω αυτό που είπαν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Γι’ αυτό, κύριε Πανα-
γιωτόπουλε, υπέδειξα ότι υπάρχει ο νόµιµος τρόπος να κατατε-
θεί…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ένα δευτερόλε-
πτο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μα, θα συνεχίσουµε
έτσι;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ένα λεπτό να πω κάτι για να κα-
ταλάβουµε τι ζητάµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μα, είπατε. Ζητήσατε
κάτι.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό που ζητάµε, κύριε Πρόε-
δρε, δεν αφορά θέµατα διαπλοκής συγγενικών προσώπων κ.λπ.
Το έχω θέσει σχεδόν από την αρχή της συζήτησης.

Απαγορεύεται, όσον αφορά εταιρείες αεροµεταφορών που
έχουν έδρα και εκτελούν διαδροµές στο χώρο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, να µην είναι η µετοχική σύνθεση κατά 50% και πάνω
από κράτη-µέλη ή φυσικά πρόσωπα υπηκόους. Αυτό δεν δια-
σφαλίζεται, κατά τη γνώµη µας, µε τη MIG. Εν πάση περιπτώσει,
η Κυβέρνηση λέει ότι διασφαλίζεται.

Καλούµε την Κυβέρνηση, προτού ψηφίσουµε, για να ξέρουµε
τι γίνεται να µας καταθέσει πλήρως τη µετοχική σύνθεση της MIG
µέχρι φυσικού προσώπου, για να καταλάβουµε τι γίνεται.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Άλλο αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αυτό τώρα είναι άλλο

θέµα. Ξεκινήσαµε από το θέµα…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παρόµοιο είναι και πάλι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): …της διαπλοκής και πή-

γαµε σε άλλο θέµα.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Όχι, κύριε Υπουργέ, κα-

νένας. Ελέχθησαν όλα. Εξαντλήθηκε το θέµα. ∆ιαδικασίες υπάρ-
χουν και πάντως, σε καµµία περίπτωση δεν θέλουµε να
αφήνονται πτυχές, ανεξάρτητα από το που ανήκει ο καθένας.
Έχει δίκιο ο κ. Παναγιωτόπουλος.

Κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο. Θα έχετε µάλιστα και ευνοϊκή µε-
ταχείριση παράτασης χρόνου, αν το θέλετε, λόγω της ταλαιπω-
ρίας που έχετε υποστεί.

Κύριε Βορίδη, ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας και για την
ευπρέπειά σας.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θεώρησα ότι είναι

µείζον ζήτηµα κοινοβουλευτικής ευταξίας, το οποίο έπρεπε να
διευκρινιστεί. Τώρα, το υπόλοιπο πολιτικό ζήτηµα νοµίζω ότι
εντάσσεται στα πλαίσια της συζήτησης και υπό αυτήν την έννοια
µπορεί να ενταχθεί στη κανονική κοινοβουλευτική λειτουργία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου
και ουσιαστικά η συγκεκριµένη σύµβαση θέτει ξανά στο κέντρο
µια σειρά από ερωτήµατα:

Ένα πρώτο ερώτηµα το οποίο σε πολύ µεγάλο βαθµό τίθεται
από την πλευρά της Αριστεράς είναι το ότι το κράτος θα πρέπει
κατ’ εξοχήν να έχει κρατικές παρεµβάσεις στο χώρο της αγοράς.

Ένα δεύτερο ερώτηµα είναι το εξής. Είναι άραγε χώρος αγο-
ράς υπό αυτή την έννοια οι µεταφορές;

Και ένα τρίτο ερώτηµα, το οποίο τίθεται είναι: Πώς µπορούµε
να επιλύσουµε διαφορετικές αναγκαιότητες µέσα στα πλαίσια
µιας κοινωνικής λειτουργίας όπως, παραδείγµατος χάριν ότι πρέ-
πει να παρέχονται µεταφορικές υπηρεσίες σε πολίτες, ακόµα κι
όταν αυτό δεν είναι οικονοµικά συµφέρον.

Να ξεκαθαρίσω, λοιπόν, τη θέση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, για να τελειώνουµε µε ορισµένα ζητήµατα ώστε να
µην δηµιουργούνται και παρανοήσεις ως προς το πώς τοποθε-
τούµαστε.

Πρώτη και βασική µας θέση. Το κατ’ εξοχήν κράτος είναι αυτό
που λέµε imperium. Είναι η στενή έννοια του κράτους, είναι η
στενή έννοια της εξουσίας. Αυτό είναι που πρέπει να διαφυλα-
χθεί ως κρατική λειτουργία. Σε ό,τι αφορά τα υπόλοιπα, µπορεί
το κράτος προφανώς υιοθετώντας ένα κοινωνικό χαρακτήρα, να
έχει παρεµβάσεις, προκειµένου να επιτελεί σκοπούς συνταγµα-
τικούς, οι οποίοι είναι ούτως ή άλλως θεσπισµένοι και οι οποίοι
συµβάλλουν στην αρµονικότερη λειτουργία της κοινωνίας.

Ερώτηµα συγκεκριµένο: Με ποιο κριτήριο θα αποφασίσει κάθε
φορά το κράτος αν πρέπει ή δεν πρέπει να παρεµβαίνει σε αυ-
τούς τους σκοπούς;

Εγώ θα σας πω ότι η βασική αρχή είναι πως θα πρέπει να το-
ποθετείται υπέρ της ελευθερίας. Υπέρ της ελευθερίας σηµαίνει
να επιλέγει ένα δρόµο µη παρεµβατικό, όταν το µπορεί. Η πα-
ρέµβαση του κράτους, όταν εκφεύγει από τη στενή έννοια της
εξουσίας, του imperium θα πρέπει να αποφεύγεται κατά το δυ-
νατόν. Ίσως να µην µπορεί να γίνει αλλιώς, αλλά κατά το δυνα-
τόν θα πρέπει να αποφεύγεται. Αυτό, λοιπόν, είναι ένα πρώτο
κριτήριο.

Το δεύτερο ζήτηµα. Οι µεταφορές και δη οι αεροπορικές µε-
ταφορές δεν µπορούν να ρυθµιστούν από την αγορά εξ ορισµού;
Για ποιο λόγο; ∆εν µπορούµε να φανταστούµε ανταγωνιστικές
εταιρίες που να λειτουργούν παρέχοντας αεροπορικές υπηρε-
σίες; Γιατί ειδικώς στον αέρα δεν µπορούν, ενώ µπορούν, παρα-
δείγµατος χάριν, στη γη, ενώ µπορούν στη θάλασσα; Γιατί
υπάρχει µια τοποθέτηση, ειδικά από την πλευρά της Αριστεράς,
ότι, όχι δεν µπορεί να παρέχονται αυτές οι υπηρεσίες ελεύθερα
µέσα στην αγορά;

Ένα επόµενο ζήτηµα το οποίο ανακύπτει είναι το ζήτηµα των
ρυθµίσεων φυσικά αυτής της αγοράς. Εκεί –επιτρέψτε µου, για
να το καταστήσουµε σαφές- εκφράζεται το imperium του κρά-
τους. ∆ιότι το κράτος µπορεί να αποφασίσει ότι θέτει κανόνες
λειτουργίας µιας συγκεκριµένη αγοράς, χωρίς το ίδιο να παρεµ-
βαίνει, κάνοντας το µεταφορέα. Άρα, εδώ είναι µια ξεκάθαρη διά-
κριση. Αυτό το οποίο έδειξε η εµπειρία µας ειδικά στο ζήτηµα
της Ολυµπιακής είναι κάτι πάρα πολύ απλό. Ότι για κάποιο λόγο
το κράτος απέτυχε και δεν απέτυχε µόνο επί ΠΑΣΟΚ, απέτυχε
και από την πρώτη εποχή της Νέας ∆ηµοκρατίας όταν επέλεξε
την κρατικοποίηση. Απέτυχε εν συνεχεία και επί διαδοχικών κυ-
βερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και απέτυχε βεβαίως και επί των ύστε-
ρων κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας να λύσει το ζήτηµα
αυτό. Με δύο λόγια, απέτυχε να φτιάξει ένα βιώσιµο µεταφορικό
σχήµα. ∆εν µπόρεσε να το κάνει.

Γιατί δεν µπόρεσε να το κάνει; Είναι µια πολύ µεγάλη συζή-
τηση. ∆εν µπόρεσε να το κάνει, γιατί ήθελε να διορίσει ο ένας
και ο άλλος τα δικά του παιδιά και να κάνει –ξέρω εγώ- κοινω-
νική πολιτική για την ανεργία µέσω της Ολυµπιακής. ∆εν µπό-
ρεσε να το κάνει, γιατί ήταν τελείως αντιοικονοµικές όλες οι
επιλογές που έγιναν. ∆εν µπόρεσαν να το κάνουν οι ιδιώτες µά-
νατζερ, γιατί αυτό το ακούω ως σχήµα και ως πρόταση από την
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πλευρά του ΠΑΣΟΚ. Και διερωτώµαι: Αυτός ο ιδιώτης µάνατζερ,
ο οποίος στην πραγµατικότητα διορίζεται από το κράτος, δεν θα
εκτελεί τις εντολές των µετόχων του;

Οι µέτοχοι σε µια ανώνυµη εταιρεία έχουν ένα κριτήριο, το
κέρδος: Ο µέτοχος, όταν είναι το κράτος, έχει µια σειρά από πο-
λιτικά κριτήρια, που δεν είναι απαραίτητα το κέρδος, αλλά είναι
το να τακτοποιήσουµε άλλου είδους προτεραιότητες και ζητή-
µατα. Αυτός ο ιδιώτης µάνατζερ δεν πρόκειται να εκτελεί τις
εντολές του βασικού του µετόχου; Μα, προφανώς θα τις εκτε-
λεί. Άρα, ξαναγυρνάµε στο πρόβληµα. ∆εν το θωρακίζουµε απ’
αυτές τις πιέσεις που κατέστησαν δυσλειτουργική αυτή τη δρα-
στηριότητα.

Ένα επόµενο ερώτηµα: Ούτως ή άλλως κάθε επιχειρηµατική
δραστηριότητα του κράτους είναι καταδικασµένη να αποτυγχά-
νει; Αυτό είναι ένα σηµαντικό ερώτηµα.

Εγώ θα πω δύο πράγµατα. Πρώτον, ξαναείπα, µε βάση την
αρχή που έθεσα, ότι πρέπει να το ελέγχει κάθε φορά, γιατί είναι
απαραίτητο να εµπλακεί σε µια επιχειρηµατική δραστηριότητα
του κράτους. Αυτό πρέπει να το ελέγχει, πρέπει να δούµε τη σκο-
πιµότητά του. ∆εν είναι αυτονόητο, χρειάζεται ειδική αιτιολό-
γηση. Το αυτονόητο είναι ότι δεν θα παρεµβαίνει. Χρειάζεται
ειδική αιτιολόγηση παρέµβασης.

∆εύτερον, εδώ δεν µπορούµε να συµµαζέψουµε τα βασικά της
δηµοσίας διοικήσεως, δεν µπορούµε να συµµαζέψουµε αυτά που
κατ’ εξοχήν το κράτος θα έπρεπε να συµµαζέψει, δεν µπορεί να
συµµαζέψει τη λειτουργία της δηµοσίας διοικήσεως, δεν µπορεί
να καταστήσει αποτελεσµατικά στοιχειώδη πράγµατα, όπως τη
λειτουργία της δηµόσιας υγείας, δεν µπορεί να καταστήσει απο-
τελεσµατική τη λειτουργία των πανεπιστηµίων, τη λειτουργία των
σχολείων, δεν µπορεί να καταστήσει αποτελεσµατική τη λει-
τουργία της αστυνοµίας και µου λέτε τώρα ότι θα καταστήσει
αποτελεσµατική µια πολύ πιο έκκεντρη, υπ’ αυτήν την έννοια του
σκληρού πυρήνα του κράτους, οικονοµική δραστηριότητα σε πε-
ριβάλλον ανταγωνιστικό από τον ιδιωτικό τοµέα; ∆εν υπάρχει
καµµία περίπτωση.

Η Ολυµπιακή Αεροπορία, όπως τελικά έχει αποδείξει και κάθε
δραστηριότητα του κράτους, η οποία εµπλέκεται µε την οικονο-
µία είναι αφόρητα παθητική. ∆ηµιουργεί προβλήµατα στους φο-
ρολογουµένους, παρέχει κακές υπηρεσίες και εν τέλει, δεν
εξυπηρετεί και τον κοινωνικό της ρόλο.

Ακόµα και για το ζήτηµα της εξυπηρετήσεως αυτών των αγό-
νων γραµµών διερωτώµαι: Με όλα αυτά τα χρήµατα που κοστί-
ζει στο φορολογούµενο, υποθέτω ότι θα µπορούσαµε να
καταλήξουµε να µπορούµε να µεταφέρουµε τον καθένα µε ιδιω-
τικό αεροπλάνο! Με αυτά τα χρήµατα θα µπορούσαµε να τους
πηγαίνουµε και να τους φέρνουµε, όποτε θέλουν στα νησιά, µε
ιδιωτικά αεροπλάνα!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Γιατί; Πόσα χρήµατα είναι;
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Το παθητικό της Ολυµπιακής;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Οι άγονες γραµµές. Ελάχιστα.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Όχι. Λέω για το παθητικό της Ολυ-

µπιακής και την εµµονή ότι πρέπει να διατηρείται αυτό το παθη-
τικό ή την αόριστη ελπίδα ότι µε ένα µαγικό τρόπο θα λυθεί. Άρα,
δεν υπάρχει καµµία άλλη λύση απ’ αυτή η οποία επελέγη.

Τώρα, επιτρέψτε µου να σας πω εκ της εµπειρίας µου ότι κρι-
τικές ως προς το περιεχόµενο της συµβάσεως µπορούν να γί-
νουν πάρα πολλές. Είναι µια µεγάλη σύµβαση, είναι µια σύµβαση
η οποία κάνει συγκεκριµένες επιλογές, είναι µια σύµβαση η οποία
έχει πολλά άρθρα και προφανώς κανείς µπορεί να πει ότι εδώ
έγινε άσχηµα η διαπραγµάτευση, θα µπορούσε να είχε γίνει κα-
λύτερα, θα µπορούσε να είχε υπάρξει εκείνη η βελτίωση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αν µου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό τελειώνω.
Θα σας πω ότι σε ένα νοµικό κείµενο, σε ένα συµβατικό κεί-

µενο, όταν καθίσουν οι δικηγόροι και το διαπραγµατεύονται ή αν
καθίσουµε τώρα και το ξαναδούµε παράγραφο-παράγραφο, κάλ-
λιστα µπορούµε να γεµίσουµε άλλον έναν τόµο µε κριτικές πα-
ρατηρήσεις. Το πολιτικό, όµως, ζητούµενο είναι τελικώς να
απεµπλακεί ο ελληνικός λαός από ένα τεράστιο κόστος, να έχει
καλές υπηρεσίες. Αυτές τις διασφαλίζει ένα ανταγωνιστικό περι-

βάλλον και από εκεί και πέρα, βεβαίως, να υπάρξουν πρόνοιες,
ώστε να µην εγκαταλειφθούν άνθρωποι που δεν είναι σε συµφέ-
ρουσες γραµµές, να υπάρξει εκεί η παρέµβαση. Εκεί χρειαζό-
µαστε την παρέµβαση του κράτους, εκεί χρειαζόµαστε κοινωνική
πολιτική, εκεί χρειαζόµαστε πρόνοια, ώστε να καλυφθεί και αυτό
το κοµµάτι. Για τους λόγους αυτούς θεωρούµε ότι καλώς γίνεται
αυτή η συγκεκριµένη σύµβαση.

Μια τελευταία µόνο παρέµβαση για το ζήτηµα της µετοχικής
σύνθεσης της MIG για να µη δηµιουργούνται εντυπώσεις. Η µε-
τοχική σύνθεση της MIG -εκτός και αν έχει αλλάξει τελευταία-
έχει εκτεθεί από τον κ. Βγενόπουλο, για όσους θυµάστε, στην
Επιτροπή Οικονοµικών, όταν συζητούσαµε το θέµα του ΟΤΕ. Η
µετοχική σύνθεση, λοιπόν, της MIG, κατά τα όσα κατέθεσε ο κ.
Βγενόπουλος -εγώ το λέω µε αυτή την επιφύλαξη- είναι κατά
πλειοψηφία ελληνικών συµφερόντων. Μη δηµιουργούµε, λοιπόν,
εντυπώσεις ότι αυτή είναι µία σύνθεση η οποία, σε τελευταία
ανάλυση, δεν είναι ελληνικών συµφερόντων.

Θα πω, όµως και κάτι ακόµα και αυτό είναι µια υπόµνηση η
οποία αξίζει να ειπωθεί. Το γεγονός ότι σήµερα είναι ελληνικών
συµφερόντων, δεν διασφαλίζει ότι αύριο δεν θα πουληθούν
κάπου αλλού οι µετοχές της MIG. Αυτό είναι ξεκάθαρο.

Εποµένως, εκείνο που πρωτίστως µάς ενδιαφέρει είναι το γε-
γονός ότι υπάρχει ένας άνθρωπος, ο οποίος είναι εγκατεστηµέ-
νος στην Ελλάδα, έχει σχέση µε την ελληνική πραγµατικότητα,
τον ενδιαφέρει η επιχειρηµατική του δραστηριοποίηση στην Ελ-
λάδα και όχι τόσο η σύνθεση του µετοχικού κεφαλαίου µιας επεν-
δυτικής εταιρείας, η οποία σε τελευταία ανάλυση µπορεί να
αλλάξει ανά πάσα στιγµή.

Με αυτές τις σκέψεις, ψηφίζουµε αυτό το σχέδιο νόµου. Θεω-
ρούµε ότι είναι η βέλτιστη δυνατή λύση την παρούσα στιγµή και
αυτό είναι η πολιτική απόφαση που πρέπει να λαµβάνεται κάθε
στιγµή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Βο-

ρίδη.
Ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Κακλαµάνης έχει το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θέλω να

επαναλάβω µια δήλωση την οποία κάνω σε κάθε περίπτωση συµ-
βάσεως, η οποία µε το πρόσχηµα της τροποποίησης διατάξεων
της φορολογικής ή άλλης νοµοθεσίας, έρχεται στο Κοινοβούλιο
για να κυρωθεί µε νόµο, όταν είναι νοµίζω πασίδηλο τουλάχιστον
εντός της Αιθούσης ότι κανένας –και κυριολεκτώ- Βουλευτής δεν
είναι σε θέση και λόγω του περιορισµένου του χρόνου, από της
καταθέσεως της όποιας συµβάσεως µέχρι της ολοκλήρωσης της
συζήτησης και της επιψήφισής της στη Βουλή, αλλά και διότι
αυτό θα απαιτούσε κάθε φορά ειδικό επιτελείο συνεργατών, να
την κατανοήσει επακριβώς.

Για τους λόγους αυτούς πρέπει να επανέλθει το Κοινοβούλιο
-και δι’ υµών απευθύνοµαι και στον Πρόεδρο του Σώµατος- στη
στάση επιφύλαξης µέχρις αρνήσεως, η οποία στο παρελθόν και
επί της προεδρίας µου, από τινός χρόνου και εν συνεχεία, υπο-
χρέωνε την Κυβέρνηση και τους συναλλασσοµένους µε την κυ-
βέρνηση, αντί να προσδοκούν ότι οποιοδήποτε φορτίο θα
συνοδεύει κάθε σύµβαση θα διέρχεται αβρόχοις ποσί από τον
έλεγχο του Κοινοβουλίου, να υποχρεώνονται εµµέσως έτσι να
είναι πιο σχολαστικοί, αν θέλετε.

Γιατί δεν θέλω να υπαινιχθώ ότι οποιοσδήποτε Υπουργός,
οποιαδήποτε Κυβέρνηση, εκ προοιµίου θέλει να απιστήσει έναντι
των συµφερόντων του δηµοσίου. Αλλά πιστεύω ότι αν δεν πρό-
κειται να κυρωθεί µε νόµο από τη Βουλή η οποιαδήποτε αυτού
του είδους σύµβαση -όπως για παράδειγµα οι συµβάσεις και τα
περίφηµα µεγάλα έργα που έχοντας την αίσθηση χρέους απέ-
ναντι στο θεσµό αυτό, από τη θέση εκείνη δήλωνα ρητά και κα-
τηγορηµατικά, αναλαµβάνοντας και κάποιο κόστος έναντι των
συµβαλλοµένων µε το δηµόσιο οι οποίοι ελέγχουν εκδοτικά συ-
γκροτήµατα- είµαι βέβαιος ότι και το δηµόσιο δια των εκπροσώ-
πων του, Υπουργών ή οτιδήποτε άλλων και οι ιδιώτες, οι
επιχειρηµατίες συµβαλλόµενοι, θα είναι προσεκτικότεροι στην
επιδίωξη καθένας των συµφερόντων του.

∆ιότι αυτήν τη στιγµή εµφανίζεται για άλλη µια φορά το Κοι-
νοβούλιο να πρωτοκολλεί απλώς. Και εγώ προκαλώ οποιονδή-
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ποτε συνάδελφο είναι σε θέση να µου πει ότι έχει µελετήσει τη
σύµβαση, το κιβώτιο των εγγράφων που τις συνοδεύει και ότι
είναι απολύτως βέβαιος ότι ψηφίζοντας και κυρώνοντας το Κοι-
νοβούλιο µε νόµο αυτήν τη σύµβαση δεν παραβλάπτονται τα
συµφέροντα του δηµοσίου και του ελληνικού λαού που υπηρετεί
και στην περίπτωσή µας ο φορέας, η Ολυµπιακή Αεροπορία, η
οποία περιέρχεται υπό τον έλεγχο ενός επενδυτικού οµίλου.

Επί της ουσίας, θα ευχόµουν να µην πέσει έξω ο Υπουργός κ.
Χατζηδάκης και η Κυβέρνηση στην αισιοδοξία που διατρανώνει
για το µέλλον της Ολυµπιακής. Έχω µία επιφύλαξη. Εύχοµαι να
µη δικαιωθεί αυτή η επιφύλαξη. Γνωρίζουµε, όµως, ότι επενδυ-
τικοί όµιλοι –το λέει ακριβώς και ο τίτλος τους- επενδύουν όχι
για να ασκήσουν συγκεκριµένες επιχειρήσεις, αλλά κατά πάσα
πιθανότητα για να µεταπωλήσουν. Είναι κεφάλαια τα οποία δια-
κινούνται µέσω των Χρηµατιστηρίων, ανάλογα –όχι µε τη συγκυ-
ρία, είναι λάθος, κύριε Πρόεδρε, το ακούω συχνά, αλλά δεν
υπάρχει στη γλώσσα µας, είναι και αυτός νεολογισµός- µε τις πε-
ριστάσεις κάθε φορά. Αγοράζουν, πουλάνε. Αυτή είναι η δουλειά
τους. Και στην περίπτωση εδώ ξέρουµε ότι για τον ΟΤΕ αυτός
ήταν ο σκοπός, νόµιµος κατά πάντα, της συγκεκριµένης εται-
ρείας, στην οποία µεταβιβάζεται τώρα η Ολυµπιακή.

Θα ήθελα να τονίσω και ένα δεύτερο σηµείο, κύριε Πρόεδρε.
∆εν είναι εδώ ο αρµόδιος Υπουργός, αλλά ο κ. Μπεκίρης, ο αρ-
µόδιος Υφυπουργός, ο οποίος εκ των πραγµάτων υποχρεώθηκε
να εµπλακεί και στην προηγούµενη συζήτηση, η οποία προφα-
νέστατα δεν αφορά τον ίδιο, αλλά επίσης προφανέστατα θεώ-
ρησε ότι ως Υφυπουργός οφείλει να απαντήσει για λογαριασµό
της Κυβέρνησης και του κόµµατος της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Άκουσα, λοιπόν, τον κ. Χατζηδάκη να λέει ότι δύο από τα πέντε
σωµατεία της Ολυµπιακής Αεροπορίας συµφωνούν και επικρο-
τούν. Αυτό είναι θετικό από µία άποψη. Εγώ θα προτιµούσα να εί-
χαµε τη σύµφωνη γνώµη, εφόσον ικανοποιούνται τα αιτήµατα
των εργαζοµένων. Και αυτήν τη στιγµή δεν κόπτοµαι για τους ερ-
γαζόµενους και φυσικά για τους συνδικαλιστές µεταξύ των ερ-
γαζοµένων, διότι έχουν και εκείνοι, όπως και οι κυβερνήσεις
µέχρι σήµερα, µία ευθύνη γι’ αυτήν την έκπτωση –αν θέλετε- και
σιγά-σιγά την απαξίωση της Ολυµπιακής Αεροπορίας.

Όµως, αυτή η απαξίωση –να µην το ξεχνάµε αυτό- τουλάχι-
στον τα τρία τελευταία χρόνια, οφείλεται σε µία συνεχή κατασυ-
κοφάντηση του εθνικού αεροµεταφορέα και των εργαζοµένων σ’
αυτόν, µία συνεχή απαξίωση των υπηρεσιών που προσέφερε αφ’
ης από την Έκθεση της Θεσσαλονίκης ο και σήµερα Πρωθυ-
πουργός της χώρας κ. Καραµανλής, ο οποίος είχε δηλώσει ξε-

κάθαρα ότι η Ολυµπιακή θα κλείσει. Για ένα µαγαζί, για ένα µι-
κροµάγαζο σε µία γειτονιά που λέει ότι θα κλείσει, είναι φυσικό
να αρχίζουν να «κόβονται» οι δουλειές του, να µην του δανείζουν
άλλοι, κ.λπ.. Αυτή είναι η κατάσταση της Ολυµπιακής.

Και χθες είχαµε µία συζήτηση για τον ΟΣΕ στην Επιτροπή των
∆ΕΚΟ –και ήσασταν παρών, κύριε Σούρλα- και εκεί διαπιστώσαµε
ότι επειδή το ελληνικό δηµόσιο δεν εκπληρώνει τις υποχρεώσεις
του για τις επενδύσεις που πρέπει να κάνει ο ΟΣΕ, για τη χρη-
µατοδότησή του, για τις κοινωνικές υπηρεσίες που παρέχουν οι
σιδηρόδροµοι, έχει φθάσει το έλλειµµα του ΟΣΕ σε δυσθεώρητο
ύψος.

Και εδώ είναι η περίπτωση, επίσης, της Ολυµπιακής. Μιλάµε
για ελλείµµατα, τα οποία όµως από τη µία µεριά δηµιουργήθηκαν
διότι δεν εξεπλήρωνε –ακόµα και στο παρελθόν, εγώ δεν αθω-
ώνω καµµία κυβέρνηση για τις όποιες ευθύνες της, αλλά χρόνο
µε το χρόνο, αυτό συνέβαινε όλο και περισσότερο- το ελληνικό
δηµόσιο ακόµα και δικαστικώς και αµετακλήτως αναγνωρισθεί-
σες οφειλές του απέναντι στην Ολυµπιακή.

Αντίθετα, είχαµε τη λογική των κοµµατικών παραγόντων. Τώρα
πια έχει καθιερωθεί ο όρος των «golden boys». Το τονίζω δια-
χρονικά, για να είµαστε εξηγηµένοι. ∆εν µε ενδιαφέρει αν είναι
«green» ή «blue». Σηµασία έχει ότι είστε εγγύς…

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Εµείς είµαστε εκτός.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είστε εγγύς, κύριε Βορίδη. Και

δεν ξέρουµε τι τέξεται η επιούσα, διότι για να συρθεί σε εκλογές
ο κ. Καραµανλής και να τις χάσει, είναι έτσι κι έτσι. Προσέχετε και
αυτά που λέτε, λοιπόν, για να µη νοµίζει ο κόσµος ότι είστε πρό-
θυµοι να δώσετε χείρα βοηθείας.

Κύριε Πρόεδρε, κλείνω καταθέτοντας αυτό το Ψήφισµα του
Συνεδρίου της Οµοσπονδίας των Εργαζοµένων της Πολιτικής Αε-
ροπορίας. Από εδώ προκύπτει σαφέστατα ότι µπορεί να αποδί-
δει η µέθοδος του «διαίρει και βασίλευε», η συνδικαλιστική –αν
θέλετε- µέθοδος, στην οποία καµµιά φορά οι πολιτικοί αποδει-
κνυόµεθα πολύ ικανότεροι των συνδικαλιστών –πάρε εσύ τόσα,
οι πιλότοι, µη φωνάζετε εσείς του εδάφους, πάρτε κάτι εσείς της
καµπίνας ή έξω αυτοί της καµπίνας, τα ξέρουµε αυτά- αλλά αυτό
είναι ο αψευδέστερος µάρτυς. ∆εν λέω αν έχουν δίκιο ή άδικο.
Λέω ότι δεν είναι ακριβές αυτό που µας είπε εδώ ο Υπουργός ότι
σχεδόν χειροκροτούν οι εργαζόµενοι αυτήν την υπόθεση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Απόστολος Κακλαµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν Ψήφισµα, το οποίο
έχει ως εξής:
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ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όµως, το κυριότερο είναι αυτό
που προείπα, κύριε Πρόεδρε. Εάν η Κυβέρνηση κρίνει ότι πρέπει
για κάποιους λόγους και σε κάποιες περιπτώσεις, η φορολογική
µεταχείριση ή οι ατέλειες να είναι έτσι ή αλλιώς –το είχα πει και
στον κ. Σουφλιά για τις συµβάσεις που έφερνε εδώ και προκαλώ
και πάλι όλες και όλους εδώ τους συναδέλφους να µου πουν αν
θυµούνται έστω ποιες συµβάσεις µεγάλων έργων κυρώθηκαν
εδώ από τη Βουλή και προφανώς, κανείς δεν θα πει ότι εκείνα τα
κιβώτια που τις συνόδευαν, τα µελέτησε- πρέπει να σταµατήσει
η Βουλή να βάζει τη σφραγίδα της σε νόµο.

Το είπα στον κ. Σουφλιά και το παρεδέχθη. Ναι, λέει, να σκε-
φτούµε να έρθει µία διάταξη, µε την οποία θα µπορούµε σε κά-
ποιες ειδικές περιπτώσεις µεγάλων έργων ή δεν ξέρω τι άλλο,
να µπορεί ο Υπουργός που θα συµβάλλεται για λογαριασµό του
δηµοσίου, να συµφωνεί να υπάρχει παρέκκλιση. ∆εν µπορεί να
έρχεται το Κοινοβούλιο και να αποφαίνεται, χωρίς να είναι σε
θέση να γνωρίζει. Και εδώ υπάρχει –παρ’ όλο που τους αγαπώ,
δεν τους συµπαθώ απλώς, τους επιστήµονες που έχουµε στην
Επιστηµονική Υπηρεσία- µία ελλιπέστατη έκθεση της Επιστηµο-
νικής µας Υπηρεσίας, παρ’ όλο που επιµελήθηκε ένας από τους
εκλεκτότερους από τα στελέχη που έχουµε στην Επιστηµονική
Υπηρεσία, η οποία οφείλει να ενηµερώνει και επί των λεπτοµε-
ρειών. Κανονικά, εδώ θα έπρεπε να πει «δεν είµαστε σε θέση να
σας πούµε ότι µπορείτε να κυρώσετε αυτήΝ τη Σύµβαση».

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Είναι δύσκολο να δια-
φωνήσει κάποιος µαζί σας, κύριε Πρόεδρε, ως προς τη διαδικα-
σία για συµβάσεις των εξακοσίων και οκτακοσίων σελίδων, χωρίς
τεχνικές και νοµικές γνώσεις. Πρέπει, όµως, να αποφασίσουµε
να αλλάξει αυτή η διαδικασία, για να αναβαθµίσουµε το κύρος
του Κοινοβουλίου και να µην είµαστε µόνο διεκπεραιωτές εδώ
αυτών των διαδικασιών.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Γεωργιάδης.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Από τη στιγµή που κάναµε προηγουµένως µία τόσο µεγάλη

συζήτηση περί του κοινοβουλευτικού ήθους, θα ήθελα να επιση-
µάνουµε στο Σώµα το εξαίρετο κοινοβουλευτικό ήθος που επέ-
δειξε ο συνάδελφός µου Μάκης Βορίδης, ο οποίος, κύριε
Πρόεδρε, για πρώτη φορά –νοµίζω- στην ιστορία του Κοινοβου-
λίου, αν και είχε λάβει το λόγο, κατέβηκε για να αφήσει να αρθεί
όλη αυτή η παρεξήγηση η οποία έχει δηµιουργηθεί.

Εµένα µου άρεσε πάρα πολύ αυτή η εικόνα, Μάκη και έτσι αι-
σθάνθηκα υπερήφανος που είµαστε στην ίδια Οµάδα γι’ αυτήν
την πράξη, η οποία έδειξε πολύ µεγάλη ευγένεια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο «ΛΑΟΣ» έτσι πρέπει
να κάνει!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ – Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θα µου επιτρέψετε, επί-
σης, κύριε Πρόεδρε, να πω και µία κουβέντα για όλην αυτήν την
ιστορία η οποία προηγήθηκε. Εγώ ακούω πάρα πολύ την ανησυ-
χία όλων των συναδέλφων για το ποια µπορεί να είναι τα όρια
του Προεδρείου στην παρέµβαση και την ανταλλαγή των επιχει-
ρηµάτων και, προφανώς, το εκάστοτε Προεδρείο πρέπει να είναι
πάρα πολύ προσεκτικό.

Όµως από την άλλη, νοµίζω ότι έχουµε πράγµατι όλοι µας το
καθήκον να προστατεύσουµε το κύρος του πολιτικού κόσµου σε
µία πολύ δύσκολη στιγµή.

Εγώ θα σας πω µία τελείως προσωπική ιστορία.
Σήµερα, ανοίγοντας ένα blog ενός κ. Παπαγιάννη, διαβάζω ότι

εγώ δήθεν έχω πάρει χιλιάδες ευρώ για τις εταιρείες µου ως κρα-
τική επιχορήγηση, επειδή ήµουν µέλος, λέει, της Επιτροπής Μορ-
φωτικών Υποθέσεων, κάτι το οποίο είναι παντελώς ψευδές και
συκοφαντικό και το οποίο βεβαίως µε αναγκάζει να στρέφοµαι
στα δικαστήρια κατά του κ. Παπαγιάννη.

Ρωτώ, λοιπόν, το εξής: Θα αφήσουµε να λέει ένθεν κακείθεν ο
καθένας ό,τι του κατεβαίνει στο κεφάλι για τον πολιτικό κόσµο;
Εάν αυτό το επιτρέψουµε, θα έρθει κάποια στιγµή η ώρα που δεν
θα υπάρχει η παραµικρή εµπιστοσύνη κανενός πολίτη σε κανέ-
ναν πολιτικό.

Άρα, συµφωνώ ότι όταν φτάνουν τέτοιου είδους καταγγελίες,

θα πρέπει να είναι πολύ συγκεκριµένες, προκειµένου να µην
υπάρχει η παραµικρή δυνατότητα της λάσπης και της συκοφα-
ντίας η οποία είναι πολύ εύκολη στην εποχή µας.

Έρχοµαι τώρα στο υπό συζήτηση σχέδιο νόµου.
Ο συνάδελφός µου Μάκης Βορίδης έκανε µία πολύ ωραία και

ξεκάθαρη ιδεολογική τοποθέτηση.
Και, κύριε Σηφουνάκη, µε ενδιαφέρει πάρα πολύ η γνώµη σας,

γιατί πραγµατικά οι ενστάσεις που θέσατε εµένα µε προβληµά-
τισαν ως συνάδελφο, παρά το γεγονός ότι έχω άλλη άποψη.
Όµως, άκουσα τις απόψεις σας και µε προβληµάτισαν τα επιχει-
ρήµατα τα οποία είπατε και για το 33% που θα µπορούσε να έχει
το δηµόσιο ή έστω ένα ποσοστό που να µπορεί να µπλοκάρει και
όλα αυτά τα οποία είπατε, τα οποία βέβαια τα ακούω ως επιχει-
ρήµατα.

Όµως, τελικά το µείζον ερώτηµα –το οποίο, αν θέλετε, είναι
και πολιτικό και ιδεολογικό και έτσι µπορούµε και να διαφωνή-
σουµε- είναι το εξής: Μπορεί το κράτος τελικά να ασκεί επιχει-
ρηµατική δραστηριότητα ή δεν µπορεί;

Η δική µου άποψη είναι ότι ίσως, ενδεχοµένως, θεωρητικά σε
ένα ιδανικό κράτος υπό κάποιες εξαιρετικά ιδανικές συνθήκες να
µπορεί. Σε ένα κράτος φερ’ ειπείν που η λέξη «ρουσφέτι» θα ήταν
άγνωστη, σε ένα κράτος φερ’ ειπείν που η ιδέα τα κόµµατα να
ναυλώνουν αεροσκάφη για να φέρνουν ψηφοφόρους από το
εξωτερικό χωρίς να πληρώνουν τα χρωστούµενα θα ήταν αδια-
νόητη. Σε ένα κράτος φερ’ ειπείν όπου η ιδέα του διορισµού
ασχέτων µε το αντικείµενο ανθρώπων για να διοικούν εταιρείες
µόνο και µόνο γιατί έχουν την πρωθυπουργική εύνοια, ας το
πούµε έτσι, θα ήταν σενάριο επιστηµονικής φαντασίας. Σε ένα
κράτος στο οποίο πράγµατι οι συνδικαλιστές θα είχαν πράγµατι
στο µυαλό τους την έννοια της προστασίας του συµφέροντος
της εταιρείας και θα έκαναν απεργία όχι για να ανεβάσουν το πο-
σοστό του µισθού τους, αλλά γιατί φερ’ ειπείν τα κόµµατα ναυ-
λώνουν αεροσκάφη και δεν πληρώνουν ή γιατί διορίζουν από το
παράθυρο υπαλλήλους.

Σε ένα τέτοιο κράτος, Μάκη Βορίδη, ίσως και να µπορούσαµε
να πούµε ότι θα µπορούσε να ασκεί το κράτος επιχειρηµατική
δραστηριότητα.

Όµως, για να µην κοροϊδευόµαστε, κύριε Σηφουνάκη, αυτό το
κράτος που περιέγραψα σας θυµίζει κατ’ ελάχιστον και υπό οποι-
αδήποτε έννοια το ελληνικό κράτος;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Μου επιτρέπετε µια διακοπή;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Βεβαίως, πολύ ευχαρί-

στως και από το χρόνο µου, αν θέλετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κύριε Γεωργιάδη, χαίροµαι και

θέλω σε συντοµία να σας κάνω µία διευκρίνιση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Σηφουνάκη, επί

της διαδικασίας, θα ήθελα να σας πω ότι για να πάρετε το λόγο,
θα πρέπει να συµφωνήσει ο οµιλητής και βέβαια και το Προε-
δρείο. Γιατί είδα ότι συµφωνήσατε οι δυο σας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Το επέτρεψα, κύριε Πρό-
εδρε και µάλιστα δίνω λίγο από το χρόνο µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κύριε Γεωργιάδη, ακούσατε ότι

έφερα ένα παράδειγµα, το «Ελευθέριος Βενιζέλος». Αυτό λει-
τουργεί σ’ αυτήν τη χώρα. Αυτή η σύµβαση του 1994, δίνει –το
1993 δίνει 50% και 67% κλπ- το µάνατζµεντ σε ιδιώτη. Το µάνα-
τζµεντ το έχει ιδιώτης. Σε δώδεκα χρόνια το κράτος θα µπορεί να
επαναδιαπραγµατευθεί. Η Ολυµπιακή, λοιπόν, δεν θα είναι ξένη.
Το κράτος δεν θα είναι ξένο την εποµένη της σύµβασης, διότι το
σήµα και το όνοµα τα έχει το κράτος.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θα τελειώσει και ο χρό-
νος µου, οπότε θα µου επιτρέψετε να σας πω τι ακριβώς εννο-
ούµε εµείς.

Επί της Συµβάσεως, λοιπόν, πολλά θα µπορούσαν να λεχθούν.
Εγώ, λοιπόν, σας λέω ότι πολλές από τις ενστάσεις που θέσατε,
όπως αυτή που είπατε προηγουµένως, τις ακούω. Όµως, όπως
ήρθαν τα πράγµατα -και δεν ήρθαν από µόνα τους, αλλά ήρθαν
διότι η Ολυµπιακή Αεροπορία διοικήθηκε επί σειρά δεκαετιών
από το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα ∆ηµοκρατία, από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία και από το ΠΑΣΟΚ, δεν τη διοίκησε ο Μάκης Βορίδης, δεν
τη διοίκησε ο Ροντούλης, δεν τη διοίκησε ο Καρατζαφέρης, αλλά
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εσείς- και µετά απ’ όλα αυτά τα χρόνια, για την Ολυµπιακή Αε-
ροπορία, το παράδειγµα της «HOCHTIEF», δεν έχει εφαρµογή.
∆ιότι µε τα ρουσφέτια, µε τις προσλήψεις, µε την κακοδιοίκηση,
µε τα δάνεια, µε τους συνδικαλιστές και µε όλα αυτά τα οποία
έχουν γίνει έχει απαξιωθεί αυτό το πράγµα που λέγεται «Ολυ-
µπιακή Αεροπορία».

Και βεβαίως, σ’ αυτό το κλίµα και µ’ αυτήν την εταιρεία, αυτό
που ψάχνουµε σήµερα δεν είναι, δυστυχώς, η ιδανική Σύµβαση,
αλλά είναι το «σωσίβιο» για να εξακολουθεί να υπάρχει αύριο
Ολυµπιακή Αεροπορία. ∆ηλαδή, εάν είχατε κάνει τη δουλειά σας
σωστά και ερχόταν µία Κυβέρνηση και έλεγε ότι θέλω να προ-
χωρήσω στην πώληση της Αεροπορίας…

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Γιατί κοιτάτε προς εµάς;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Και αυτοί το ίδιο. Ξέρετε

γιατί δεν κοιτάζω από εκεί; Θα σας πω. ∆ιότι ανέβηκε εδώ Πρό-
εδρος Κόµµατος, ο Γιώργος Καρατζαφέρης, και περιέγραψε όλη
τη σκηνή. Περιέγραψε, δηλαδή, το πώς η Νέα ∆ηµοκρατία συ-
νέβαλε στη δίωξη της Ολυµπιακής Αεροπορίας από την Κοµισιόν.

Και σε όλο αυτό, κύριε Υπουργέ, σε όλο αυτό που περιέγραψε
ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ, µε τον κ. Σχοινά που ήταν γραµµατέας
της κ. Μπαλάθιο και από γραµµατέας της κ. Μπαλάθιο πήρε το
φάκελο και τον έβαλε πρώτο -ονοµαστικά τα είπε ο Πρόεδρος
του ΛΑ.Ο.Σ. και όχι γενικά- δεν ευχαριστηθήκατε ούτε εσείς ως
Υφυπουργός ούτε ο Υπουργός κ. Στυλιανίδης που ήταν παρών
στην Αίθουσα να πείτε «όχι, κύριε Καρατζαφέρη, δεν έγιναν έτσι
τα πράγµατα. Αυτές είναι συκοφαντίες για τη Νέα ∆ηµοκρατία».
Άρα, δια της σιωπής, αποδεχθήκατε ότι όλα έγιναν έτσι.

Εφόσον, λοιπόν, έγιναν έτσι, το να γυρίσω σε σας και να σας
πω το επιχείρηµα ότι απαξιώσατε την Ολυµπιακή Αεροπορία επί
σκοπώ είναι προφανές και το έχετε αποδεχθεί.

Γυρίζω, λοιπόν, προς την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ, διότι εσείς
ισχυρίζεστε ότι δεν έχετε βάψει τα χέρια σας µε το ίδιο αίµα. Εγώ
σας θεωρώ το ίδιο. Το ίδιο φταίτε.

Εάν, λοιπόν, είχατε κάνει σωστά τη δουλειά σας -αυτός είναι ο
ισχυρισµός µας- θα µπορούσε το ελληνικό δηµόσιο να διαπραγ-
µατευθεί µε τον «χ» ιδιώτη -και µε έναν και δύο και τρεις και τέσ-
σερις- µία καλύτερη σύµβαση.

Όταν, όµως, φτάσατε την Ολυµπιακή σ’ αυτό που είναι σήµερα
και δεν βρίσκεται κανένας να την πάρει και εµφανίστηκε ο κ. Βγε-
νόπουλος ως «µάννα εξ ουρανού», ε τα περιθώρια διαπραγµα-
τεύσεων είναι πάρα πολύ µικρά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και κλείνω µε ένα ερώτηµα προς την Κυβέρνηση.
Κύριε Υπουργέ, θέλω να µου εξηγήσετε –ως Βουλευτής δεν

το έχω καταλάβει- για ποιο λόγο ο κ. Βγενόπουλος και η «MIG»
ήταν κακοί για την αγορά του ΟΤΕ και καλοί για την αγορά της
Ολυµπιακής Αεροπορίας. Αυτό το πράγµα δεν το έχω καταλά-
βει.

Η δική µου γνώµη είναι ότι εφόσον αποφασίσατε να πουλή-
σετε τον Ο.Τ.Ε., πάλι κατά τον ίδιο τρόπο, πολύ καλύτερα να τον
είχε πάρει η MIG παρά η «DEUTSCHE TELEKOM».

Θέλω, λοιπόν, να µου εξηγήσετε µε βάση ποιο κριτήριο θεω-
ρήσατε ως Κυβέρνηση τον κ. Βγενόπουλο και τη «MIG» αναξιό-
πιστους για τον Ο.Τ.Ε. και αξιόπιστους για την Ολυµπιακή. Αυτό
είναι µείζον ερώτηµα για την ψήφο µας.

Ευχαριστώ πάρα πολύ και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε Γε-
ωργιάδη.

Και συµφωνώ απόλυτα µε την έκφραση της αγωνίας σας για
την προστασία όχι του πολιτικού κόσµου, αλλά του λαού µέσω
των πολιτικών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα
ένας µαθητές και µαθήτριες και πέντε συνοδοί καθηγητές από
το Γενικό Λύκειο Κάτω Αχαΐας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και τους εύχεται καλές σπουδές
και καλή επιστροφή στην πατρίδα τους.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Χαίροµαι. Ο πατέρας µου είναι από εκεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Άνοιξε το χαµόγελο του

κ. Μπεκίρη, ο οποίος είναι Υπουργός και είναι από την Πάτρα.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Αχαγιά!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αχαγιά! Βλέπετε, είµαι

από µακριά, από τη Θεσσαλία, και δεν ξέρω καλά την ορολογία.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ροντούλης ως Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος µε την παρατήρηση ότι σήµερα ο Λαϊκός Ορθόδοξος
Συναγερµός µονοπωλεί τη συζήτηση. Όλοι σήµερα θα µιλήσετε;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Όχι µόνο σήµερα, κύριε
Πρόεδρε. Συχνά-πυκνά!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αν ρίχνει οµοβροντίες ο Λαϊκός Ορ-
θόδοξος Συναγερµός, κύριε Γεωργιάδη, δεν ευθυνόµεθα.

Κύριε Υφυπουργέ, ακούστε κάτι. Θέλω αυτό που θα πω τώρα
να το ακούσετε µε µεγάλη προσοχή αυτό που θα σας πω τώρα,
γιατί θέλω και συγκεκριµένη απάντηση.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Πάντα την έχετε!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ακούστε, κύριε Βορίδη, που είστε
εξαίρετος νοµικός και, κύριε Γεωργιάδη.

Άρθρο 15, για να µιλήσουµε και επί των άρθρων επιτέλους:
Καµµία τροποποίηση, µεταβολή ή παραίτηση της παρούσας Σύµ-
βασης ή οποιασδήποτε διάταξης αυτής –καµµία, λοιπόν, τροπο-
ποίηση- δεν θα απαιτεί επικύρωση από το Κοινοβούλιο ούτε θα
είναι ισχυρή αν δεν γίνεται εγγράφως και υπογράφεται και από
τα δύο µέρη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Σας ερωτώ, λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, αύριο, µετά από µία
εβδοµάδα, γίνεται τροποποίηση της συµβάσεως. Συναινούν και
τα δύο µέρη, και η «MIG» και το ελληνικό δηµόσιο. Σας ερωτώ
ξεκάθαρα: Θα φέρετε την τροποποίηση στο Κοινοβούλιο; Σας
ακούω.

ΜΙΧΑΗλ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Θα απαντήσω συνολικά µετά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα απαντήσετε συνολικά. ∆ιότι, αν,
κύριε Λαφαζάνη, δεν έρθει µια πιθανή, δυνητική τροποποίηση,
που µπορεί να γίνει τις επόµενες εβδοµάδες στο Κοινοβούλιο,
τότε γιατί µας φέρατε εδώ και κάνατε όλη αυτήΝ τη διαδικασία;
Είναι εύλογο το ερώτηµα.

Βεβαίως, θα πρέπει να σας πω ότι µας φέρατε εδώ µε διαδι-
κασίες εξπρές και η βασική ένσταση που διατυπώθηκε απ’ όλες
τις πτέρυγες, αλλά και από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθοδόξου
Συναγερµού ήταν αυτή ακριβώς: οι διαδικασίες εξπρές. Γιατί
εµείς καλοπροαίρετα –µπορεί να διαφωνεί ο κ. Λαφαζάνης ή οι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ και δικαίωµά τους- υπερψηφίζουµε,
όπως βλέπετε. Όµως, σας παρακαλώ πολύ. Πρέπει να µου δώ-
σετε µια απάντηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη, δεν
θα ξαναζητήσετε το λόγο από τον Υπουργό ή από τον κ. Λαφα-
ζάνη. Απευθύνεστε στην Ολοµέλεια και στο Προεδρείο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και εγώ.
Φανταστείτε να µην προερχόταν και εκ του Λαϊκού Ορθόδο-

ξου Συναγερµού ο εκλεκτός Πρόεδρος. Βλέπετε, όµως, ότι εµείς
είµαστε αντικειµενικοί.

Περιµένω, λοιπόν, µε αγωνία την απάντηση.
Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο ζήτηµα, που για µας δείχνει πώς

αντιµετώπισαν την Ολυµπιακή και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµο-
κρατία. Ας αρχίσουµε, λοιπόν, πρώτα µε το ΠΑΣΟΚ.

Προσέξτε να δείτε τι έγινε: Το 2003 επί υπουργίας του κ. Βε-
ρελή υπήρξε µια παραποµπή της Ολυµπιακής Αεροπορίας στο
Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο για παράνοµες κρατικές ενισχύσεις.

Τι έκανε η τότε κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ; Έκανε ένσταση –θα πει ο
κ. Βερελής-προστατεύοντας τα συµφέροντα της Ολυµπιακής.
Αποκρύβουν, όµως, τη συνέχεια, που είναι πολύ µεγάλης σηµα-
σίας, κύριε Βορίδη, διότι έκαναν µεν ένσταση, αλλά όταν εκδι-
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κάστηκε η υπόθεση δεν ήταν κανείς από την Κυβέρνηση, από την
πλευρά του ΠΑΣΟΚ δηλαδή, προκειµένου να υπερασπιστεί την
Ολυµπιακή. Άρα, την άφησαν έρηµη και µόνη σε επίπεδο Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

Βεβαίως, για να δοθεί το πρόσχηµα «ορίστε, η Ολυµπιακή διώ-
κεται για τα χρέη της, για τα ελλείµµατά της κ.λπ. από το Ευρω-
παϊκό ∆ικαστήριο, από την Ευρωπαϊκή Ένωση.» Άρα, αυτή ήταν
η συµπεριφορά που επεφύλαξε στην Ολυµπιακή η κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ, πλην όλων των άλλων τα οποία ειπώθηκαν κατά
κόρον τις προηγούµενες µέρες.

Έρχοµαι τώρα στην περίπτωση της Κυβέρνησης. Πότε είχαµε
την εµπλοκή της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και δόθηκε πλέον µια
κατευθυντήρια γραµµή; Είχαµε στις 17.9.2008. Υπήρξε, λοιπόν,
µια απόδοση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής τότε, για να προχωρή-
σουν οι σχεδιασµοί της Κυβέρνησης. Ξέρετε, όµως, κύριε Υφυ-
πουργέ, τι αναγράφεται µέσα στην απόφαση αυτή της 17ης
Σεπτεµβρίου 2008; Αναγράφεται ότι η απόφαση έχει παρθεί µε
προσωρινά στοιχεία –ένα ερώτηµα, λοιπόν, για την ποιότητα των
στοιχείων που κατετέθησαν στην Ευρωπαϊκή Ένωση, βάσει των
οποίων ελήφθησαν οι όποιες αποφάσεις- και µε µία διαδικασία
έρευνας και ελέγχου, που εν µέρει έχει ολοκληρωθεί.

Άρα, για να καταλάβουµε σε ποια κατάσταση βρισκόµαστε,
πήραµε µια απόφαση ιδιωτικοποίησης της Ολυµπιακής –και ήταν
και η πρότασή µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση- στη βάση προσωρι-
νών στοιχείων µιας ανολοκλήρωτης έρευνας. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα για το πώς χειρίστηκαν τα πράγµατα –και το ΠΑΣΟΚ
και η Νέα ∆ηµοκρατία- σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, όσον
αφορά το ζήτηµα της Ολυµπιακής.

Βεβαίως, χρωστάτε και µία ξεκάθαρη απάντηση όσον αφορά
στις κατηγορίες που εκτοξεύονται από διάφορες πλευρές της
Αιθούσης και ακούστηκαν χθες σχετικά µε το αν υπήρξαν ή όχι
προσυνεννοήσεις µε τον κύριο Βγενόπουλο από το καλοκαίρι.
∆ιετυπώθη ξεκάθαρο ερώτηµα. Όµως, απάντηση από την
πλευρά της Κυβέρνησης δεν δόθηκε. Σε πολλά ερωτήµατα έχετε
απαντήσει. Σε αυτό το ερώτηµα, όµως, δεν δόθηκε απάντηση.

Σας το λέω αυτό, διότι αν δούµε λίγο την ιστορία των πραγ-
µάτων, θα επισηµάνουµε το εξής, κύριε Υφυπουργέ: Στις 4 Φε-
βρουαρίου 2009 στις 9-9.30’ το βράδυ βγαίνει ο αξιότιµος
Υπουργός κ. Χατζηδάκης και λέει «ο διαγωνισµός άγονος». Ξέ-
ρετε τι έγινε την εποµένη, στις 5 Φεβρουαρίου 2008 στις 12 το
µεσηµέρι, δηλαδή µε δεκατέσσερις ώρες διαφορά; Μετά από δε-
κατέσσερις ώρες διαφορά βγαίνει ο κ. Βγενόπουλος και λέει «Κα-
ταθέτω την πρόθεση της «MIG» να εµπλακεί στη διαδικασία
ιδιωτικοποίησης.» ∆ηλαδή στις 4 του µηνός βγαίνει ο Υπουργός,
στις 5 του µηνός έχουµε άµεση ανταπόκριση από το Βγενό-
πουλο.

Σας καλώ, λοιπόν, να διαψεύσετε ή να επικυρώσετε ότι πράγ-
µατι υπήρξε προσυνεννόηση. ∆ιότι εγώ απορώ πώς µε τόσο γρή-
γορα ανακλαστικά ο κ. Βγενόπουλος την εποµένη µπαίνει σε
αυτήν τη διαδικασία; Θα πρέπει να έχει κάποια στοιχεία. Θα πρέ-
πει να έχει γίνει κάποια έρευνα. Θα πρέπει να έχουν προηγηθεί
πριν κάποια πράγµατα. ∆εν µπορεί να βγαίνει µία εταιρεία µεγέ-
θους και κύρους της «MIG» και να λέει «Εµπλέκοµαι σε αυτήν τη
διαδικασία αµέσως µετά από δεκατέσσερις ώρες από την ανα-
κοίνωση του Υπουργού.» Άρα, αυτό είναι ένα κρίσιµο ερώτηµα,
το οποίο δεν έχει απαντηθεί και θα πρέπει να απαντηθεί από την
πλευρά της Κυβέρνησης.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Βλέπετε πόσο ακριβείς είµαστε
στην ώρα µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ναι, αλλά πρέπει και
εσείς να ξέρετε ότι επειδή προηγήθηκε ο Πρόεδρός µας είχατε
έξι λεπτά και όχι οκτώ, για να καταλάβετε ότι είχατε την ελαστι-
κότητα που προείπε ο κ. Σούρλας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Με την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ακολουθεί ο συνά-

δελφος κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης, Βουλευτής Αθηνών.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές

και κύριε Λιβανέ, ο ΛΑΟΣ σήµερα βλέπετε ότι κυριαρχεί στη
Βουλή. Τέταρτος στη σειρά Βουλευτής µιλάει γι’ αυτό το θέµα.
Μίλησε ο Αρχηγός µας. Στην Έδρα είναι Βουλευτής του ΛΑΟΣ.
Κυριαρχεί, λοιπόν, στο ναό της ∆ηµοκρατίας. Το αναφέρω,

επειδή βλέπω και κάποιον παλιό γνώριµο από τις Βρυξέλλες.
Όταν ήµασταν στις Βρυξέλλες, λέγαµε για το «ναό της ∆ηµο-
κρατίας» µε τον παρακαθήµενό σας, κύριε Υφυπουργέ. Στο ναό,
λοιπόν, της ∆ηµοκρατίας κυριαρχεί ο ΛΑΟΣ και µε µικρά γράµ-
µατα και µε κεφαλαία.

Η Ολυµπιακή Αεροπορία επί τριάντα τέσσερα χρόνια ανήκε
στο κράτος ή, για να είµαι απολύτως ακριβής, ανήκε στα δυο
παλιά κόµµατα εξουσίας, τα οποία και τη λεηλάτησαν. Όλοι ξέ-
ρουµε πως οι πολίτες δεν πετούσαν δωρεάν µε την Ολυµπιακή.
∆ωρεάν πετούσαν κάποιοι κοµµατικοί ευγενείς των δυο παλιών
κοµµάτων εξουσίας, τα οποία µετέφεραν τα κοµµατικά τους «λε-
φούσια», για να ψηφίσουν το ένα ή το άλλο κόµµα και «αλεστικά»
φυσικά δεν πλήρωναν.

Έτσι, λοιπόν, την Ολυµπιακή τη λεηλάτησαν κυριολεκτικά η
Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και ακόµη χρωστούν για όλους
αυτούς τους χιλιάδες οπαδούς που µετέφεραν στις είκοσι πέντε
εκλογές που έγιναν από τη χούντα και έπειτα. Από το 1974 και
µετά έχουν γίνει είκοσι πέντε εκλογές, εθνικές, ευρωκλογές και
δηµοτικές. Η Ολυµπιακή Αεροπορία ήταν ο εθνικός αεροµετα-
φορέας ή µάλλον για να το πούµε ακριβέστερα ήταν ο εθνικός
και κοµµατικός αεροµεταφορέας των δύο παµπάλαιων κοµµά-
των εξουσίας.

Όµως, τι ήταν η Ολυµπιακή πριν από το 1975; Ήταν η εταιρεία
που µε τους σηµερινούς όρους θα τη χαρακτηρίζαµε trendy.
Ήταν µια εταιρεία της µόδας. Ήταν µια εταιρεία µε την οποία το
διεθνές jet set επεδίωκε να πετάξει. Ήταν µια εταιρεία που λει-
τουργούσε µε αξιοκρατικά κριτήρια, που επέλεγε το προσωπικό
της µε αντικειµενικό τρόπο, αφού ήταν µια ιδιωτική εταιρεία, που
έπρεπε να επιβιώσει και ο ιδρυτής της, ο Αριστοτέλης Ωνάσης,
επέλεξε ένα άκρως επικοινωνιακό όνοµα, που ακόµη είναι σήµα
κατατεθέν και για την Ελλάδα. Έκανε µια εταιρεία που ήταν συ-
νώνυµο της πολυτέλειας και του γοήτρου.

Έκανε, λοιπόν, µια εταιρεία, που ήταν η πολυτελής βιτρίνα της
Ελλάδας. Και έχω ξαναπεί πως και σήµερα ακόµη ο Ωνάσης
σώζει ζωές. Με αυτά τα λεφτά που άφησε ως κληροδότηµα σώ-
ζονται άνθρωποι. ∆εν πηγαίνουν στην Αγγλία να κάνουν εγχει-
ρήσεις. Μέσω του Ωνάσειου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου
σώζονται άνθρωποι, µένουν πολύτιµοι χώροι στην Ελλάδα και
φτωχόπαιδα παίρνουν υποτροφίες από το Ίδρυµα Ωνάση και
µπορούν και σπουδάζουν στο εξωτερικό.

Έτσι, λοιπόν, έχει περάσει στην ιστορία ο Ωνάσης –και θα εξη-
γήσω γιατί το λέω αυτό- ως ένας άνθρωπος που άφησε σηµα-
ντικό µέρος της περιουσίας του, για να βοηθάει κάποιους που
δεν είναι προνοµιούχοι.

Αυτό που δεν κατάλαβε το ελληνικό κράτος ποτέ ως τώρα,
δρώντας µε κάθε είδους συµπλέγµατα έναντι του Ωνάση ακόµη
και µετά το θάνατό του, ήταν ότι δεν εκµεταλλεύθηκε τη γοητεία
και το µύθο που συνόδευε το όνοµα «Ωνάσης». Λέγαµε, παρα-
δείγµατος χάριν, «∆υτικός Αερολιµένας Αθηνών». Ποιος ήταν ο
∆υτικός Αερολιµένας Αθηνών; Ήταν ο σταθµός της Ολυµπιακής.
Για ποιο µυστηριώδη λόγο ο ∆υτικός Αερολιµένας Αθηνών είχε
αυτό το άγευστο και άνοστο όνοµα και δεν είχε το όνοµα «∆ιε-
θνής Αερολιµένας Αθηνών–Αριστοτέλης Ωνάσης», ώστε αυτός
που προσγειωνόταν στην Ελλάδα να προσγειωνόταν στον Αερο-
λιµένα «Αριστοτέλης Ωνάσης»; Για ποιο περίεργο λόγο τα γιγα-
ντιαία τζάµπο τζετ, τα Μπόϊνγκ 747, που είχε η Ολυµπιακή και που
ήταν τα πιο προηγµένα στον κόσµο και τα είχε πληρώσει ο Ωνά-
σης, δεν φέρανε κανένα όνοµα, δεν φέρανε ποτέ το όνοµα του
ιδρυτή της Ολυµπιακής, του Αριστοτέλη Ωνάση ή της Μαρίας
Κάλλας; Για ποιο περίεργο λόγο συνέβησαν όλα αυτά, όταν ήταν
κάτι οφθαλµοφανές και προφανές ότι έπρεπε να γίνει, για να τρα-
βήξει και πελάτες; Υποτίθεται ότι ήταν εταιρεία, η οποία έπρεπε
να λειτουργήσει και να επιβιώσει επί κρατικού ελέγχου. Φαντα-
στείτε λοιπόν κάποιον επισκέπτη, ο οποίος θα έµπαινε σε ένα αε-
ροσκάφος που θα έφερε ένα όνοµα που παρέπεµπε σε γόητρο
και χλιδή, όπως ήταν το «Αριστοτέλης Ωνάσης» και «Μαρία Κάλ-
λας». Φανταστείτε πόσο θα βοηθούσε τη διεθνή εικόνα της Ολυ-
µπιακής, αν η πρώτη θέση της Ολυµπιακής ονοµαζόταν «ΩΝΑΣΗΣ
CLASS», θέση «Ωνάση». Κάποιος, ο οποίος θα ήθελε να πετάξει
µε την Ολυµπιακή, θα πέταγε µε την «ΩΝΑΣΗΣ CLASS» στην Ολυ-
µπιακή Αεροπορία. Και έγινε αυτή η πρόταση. Και έγινε επί ΠΑ-
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ΣΟΚ αυτή η πρόταση. Υπήρξε η πρόταση η πρώτη θέση της
Ολυµπιακής, που σήµερα ονοµάζεται «OLYMPIAN EXECUTIVE
CLASS», να ονοµαστεί «ΩΝΑΣΗΣ CLASS». Όµως, κάποιοι συνδι-
καλιστές οι οποίοι ζούσαν στον καιρό της λάσπης, αντιτάχθηκαν
σ’ αυτήν την πρόταση για να µην πάρει η πρώτη θέση της Ολυ-
µπιακής το όνοµα ενός καπιταλιστή και πρότειναν να ονοµαστεί
«Ο CLASS», που στα αγγλικά σηµαίνει «µηδέν». Αντί λοιπόν να
ονοµαστεί η πρώτη θέση της Ολυµπιακής «ΩΝΑΣΗΣ CLASS»,
πήρε ένα άγευστο και άνοστο όνοµα. Αυτό σηµαίνει ότι δεν εκ-
µεταλλευθήκαµε την τεράστια κληρονοµιά και το µύθο αυτού του
ονόµατος. Ας φανταστούµε µόνο πόσο θα ηύξαναν τα έσοδα µιας
εταιρείας που θα έδινε στον επιβάτη τη δυνατότητα να πετάξει µε
τη θέση «Ωνάσης» σε µακρινά ή σε κοντινά ταξίδια. Φαίνεται,
όπως λέει και ο συνάδελφος ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος, ότι το
σύµπαν και η ηλιθιότητα είναι απέραντα και γι’ αυτό και η κου-
ταµάρα της απόρριψης αυτής της πρότασης είναι αυτονόητη.

Η Ολυµπιακή, λοιπόν, απαξιώθηκε όλα αυτά τα χρόνια, δέ-
χθηκε δεινά χτυπήµατα, κόστισε πανάκριβα στον κόσµο, αλλά –
και να το πούµε και αυτό, να δούµε το ποτήρι µισογεµάτο- ήταν
η ασφαλέστερη ίσως αεροπορική εταιρεία του κόσµου. Αυτή
είναι η αλήθεια. Είµαστε πολύ περήφανοι, γιατί η Ολυµπιακή Αε-
ροπορία είναι µια πάρα πολύ ασφαλής εταιρεία, ίσως η ασφαλέ-
στερη του κόσµου και εµπνέει σιγουριά σε όλους.

Τώρα, όσο γι’ αυτό που λέτε ότι η Ολυµπιακή στοιχίζει
1.000.000 ευρώ την ηµέρα στο φορολογούµενο, θα πρέπει να
µας εξηγήσουν τα δύο παλιά κόµµατα εξουσίας γιατί στοιχίζει
1.000.000 την ηµέρα στον κόσµο; Εµείς διορίζαµε τις διοικήσεις;
Ο Βελόπουλος διόριζε τις διοικήσεις, ο Αϊβαλιώτης, η Αράπο-
γλου; Ποιος διόριζε τις διοικήσεις της Ολυµπιακής; ∆εν τις διό-
ριζαν τα δύο παµπάλαια κόµµατα εξουσίας;Αυτά τα τριάντα
πέντε χρόνια η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ δεν διόριζαν διοι-
κήσεις στην Ολυµπιακή; Και µάλιστα και η Αριστερά, η οποία λεί-
πει αυτήν τη στιγµή, το 1989-1990 µαζί δεν διόρισε διοίκηση στην
Ολυµπιακή, όταν η Νέα ∆ηµοκρατία συγκυβερνούσε µε τα άκρα;
Αυτή δεν είναι η αλήθεια; Και η Αριστερά δεν έχει τις ευθύνες
της για τις διοικήσεις της Ολυµπιακής που πέρασαν; Όλοι έχετε
τις ευθύνες σας πλην του ΛΑ.Ο.Σ.. Αυτή είναι η αλήθεια. Εκεί
είναι η ευθύνη λοιπόν για τα χάλια της Ολυµπιακής και γι’ αυτές
τις διοικήσεις, οι οποίες µπήκαν και ήταν ανεπαρκείς.

Επιτέλους, θέλω να ξέρω, αφού θα απαντήσετε συνολικά,
κύριε Υπουργέ –είστε πολύ σοβαρός πολιτικός και µε συγκεκρι-
µένο αποτύπωµα στην πολιτική ζωή του τόπου- θέλω να µου απα-
ντήσετε, σας παρακαλώ, στο εξής: Η σηµερινή Κυβέρνηση
µπορεί να µας εξηγήσει τι γίνεται µε την «ΠΑΝΘΕΟΝ»; Αυτή η
«ΠΑΝΘΕΟΝ» ποια χρησιµότητα είχε, πέραν αυτής που αναφέ-
ρεται στη σύµβαση; Ποια είναι η πραγµατική της χρησιµότητα
και ποιο το κόστος της στον Έλληνα φορολογούµενο ως τώρα;
Πόσο στοίχιζε το µάρµαρο γι’ αυτήν την «ΠΑΝΘΕΟΝ»; Πόσο µας
στοίχισε;

Πρέπει να εξηγήσει κάποιος επίσης για ποιο λόγο έγιναν προ-
σλήψεις την παραµονή της ιδιωτικοποίησης, αγαπητέ κύριε Μπε-
κίρη; ∆εν φταίτε εσείς. Η διοίκηση της Ολυµπιακής. Αλλά εδώ
πέρα έχω την απάντηση «Ολυµπιακή Αεροπορία – Υπηρεσίες».
Επτακόσιοι δέκα τέσσερις υπάλληλοι παραµονή της ιδιωτικοποί-
ησης στον κ. Βγενόπουλο, 13.900.000 ευρώ για τέσσερις µήνες
από το υστέρηµα του ελληνικού λαού. Και αυτοί οι κύριοι που
µπήκαν µέσα, οι οποίοι δεν ήταν οπαδοί του ΛΑΟΣ προφανώς,
κάποιων άλλων κοµµάτων οπαδοί ήταν, αυτοί λοιπόν οι κύριοι
µήπως θα πάνε µε µετάταξη στο δηµόσιο; Μήπως λοιπόν η Ολυ-
µπιακή ήταν η ταινία για να µπούνε κάποιοι στο δηµόσιο, αντί να
βρεθούν στην Εφορία ∆ράµας, για παράδειγµα ή κάπου αλλού;
Μήπως ήταν ο φορέας, η ταινία, ο ιµάντας που θα έσπρωχνε αν-
θρώπους να µπούνε στο δηµόσιο από το παράθυρο; Και εδώ
πέρα βλέπω και τέσσερις χιλιάδες τετρακόσιους σαράντα επτά
εποχικούς διαφόρων ειδικοτήτων, οι οποίοι κόστισαν 60.500.000
ευρώ. ∆εν είναι µαρουλόφυλλα. Είναι εκατοµµύρια ευρώ. Γιατί,
λοιπόν, προσλαµβάνατε –και το καταθέτω στα Πρακτικά- την πα-
ραµονή της ιδιωτικοποίησης κόσµο στην Ολυµπιακή;

Εµείς στηρίζουµε τη σηµερινή προσπάθεια. Αφήνουµε πίσω το
ανηλεές κυνηγητό της Νέας ∆ηµοκρατίας στις Βρυξέλλες για την
Ολυµπιακή. Ήταν ανηλεές το κυνηγητό, ήταν απαξίωση της Ολυ-

µπιακής αυτό που συνέβη στις Βρυξέλλες µε τα στελέχη σας. Το
αφήνουµε πίσω και περιµένουµε να ξαναδούµε την Ολυµπιακή,
την εταιρεία των πέντε ηπείρων, την εταιρεία µε τους ελληνικούς
ολυµπιακούς κύκλους, να γίνει και πάλι η ναυαρχίδα της Ελλά-
δας και να µας κάνει υπερήφανους σε κάθε αεροδρόµιο, στο
οποίο θα προσγειώνεται.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αιβαλιώτης

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε το

συνάδελφο κ. Αϊβαλιώτη.
Ακολουθεί από του Βήµατος ο κ. Κωνσταντίνος Αγοραστός,

Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, για οκτώ λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, αυτές τις µέρες

της συζήτησης το κλίµα δεν ήταν διαφορετικό. Βλέπω µια Αντι-
πολίτευση, η οποία προσπαθεί να αναρριχηθεί στην εξουσία, µε-
ταχειριζόµενη οποιονδήποτε τρόπο και µέσον και µη
αναλογιζόµενη το κόστος το πολιτικό, το κόστος που προσδίδει
στον πολιτικό κόσµο, στην οικονοµία και στην κοινωνία. Προ-
σπαθεί επαναλαµβάνω να αναρριχηθεί στην εξουσία έναντι οποι-
ουδήποτε τιµήµατος.

Σήµερα συζητάµε µία σύµβαση αγοραπωλησίας των µετοχών
της Ολυµπιακής µετά από µια δεκαοκτάµηνη θετική προσπάθεια
της Κυβέρνησης του κ. Καραµανλή που ξεκίνησε από το Σε-
πτέµβριο το 2007. Κανείς δεν διαφωνεί ότι η Ολυµπιακή είναι η
ασφαλέστερη αεροπορική εταιρεία. Έχει να γίνει ατύχηµα στην
Ολυµπιακή είκοσι χρόνια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ρητορική πλειοδοσία, ο µαξι-
µαλισµός, η πολιτική ψευδολογία, περισσεύουν. Πρέπει να κοι-
τάξουµε τις αιτίες που οδήγησαν την Ολυµπιακή σ’ αυτήν την
κατάσταση. Κανείς µας δεν θα ήθελε να αποκρατικοποιήσει την
Ολυµπιακή, εάν µπορούσε να λειτουργήσει και να µην είναι
βάρος στον ελληνικό λαό σε µια δύσκολη περίοδο οικονοµική.
Και πρέπει να δούµε και τα λάθη και τις παραλείψεις, αλλά πρέ-
πει να αναλογιστούµε το δεδοµένο ότι οι εταιρείες του δηµοσίου
δεν πάνε καλά. Γιατί δεν πάνε καλά. Αναλογιστήκατε τα είκοσι
χρόνια, τα οποία διοικήσατε; Ήταν καταφύγιο µικροκοµµατικών
πολιτικών, οι οποίες πολιτικές αυτές συσσώρευαν ένα κόστος και
πολιτικό που ερχόµαστε εµείς σήµερα να διευθετήσουµε, αλλά
και κοινωνικό και οικονοµικό. Οι ηµέτεροι εις βάρος όλου του ελ-
ληνικού λαού, οι λίγοι εις βάρος των πολλών, οι διακρίσεις. Ποια
ισονοµία και ισοπολιτεία;

Και ερχόσαστε σήµερα µετά από τέσσερις αποτυχηµένες προ-
σπάθειες, τέσσερις προσπάθειες που στοίχισαν εκατοµµύρια
ευρώ στον ελληνικό λαό, που ήθελαν να φθάσουν στον ίδιο
στόχο, στο ίδιο αποτέλεσµα της αποκρατικοποίησης και αποτύ-
χατε και κάνετε κριτική. ∆εν νοµίζω ότι αυτό ωφελεί, είναι προ-
στιθέµενη αξία στον πολιτικό βίο, στην εικόνα της πολιτικής.
Επιτέλους, ασκείτε αντιπολίτευση χωρίς να λαµβάνετε υπ’ όψιν
σας τα παρελθοντικά σας πεπραγµένα, προσποιούµενοι απώλεια
µνήµης λες και ξεκινάτε σήµερα. Κοιτάξτε. Η εταιρεία για πολλά
χρόνια παρήγαγε προβλήµατα και χρέη. ∆εν θα µπορούσε να συ-
νεχίσει µε τον ίδιο τρόπο προς το µέλλον, την πορεία της, διότι
ήταν µία πορεία ζηµιογόνος για όλους τους Έλληνες και για όλες
τις Ελληνίδες, για όλους τους Έλληνες φορολογούµενους.

Η λύση που δίνει η Κυβέρνηση σταµατάει την οικονοµική αι-
µορραγία του κράτους, το συνολικό ταµειακό όφελος είναι πε-
ρίπου 177.000.000 ευρώ, βάσει της αποτίµησης του ανεξάρτητου
εκτιµητή, υπάρχουν όµως και πρόσθετα περιουσιακά στοιχεία,
τα οποία µπορούν να πάρουν οι επενδυτές, αν θέλουν και έχουν
αξία περίπου 150.000.000 ευρώ. Ενώ κάθε χρόνο δίναµε
350.000.000 ευρώ, τώρα πρόκειται να εισπράττουµε 150.000.000
ευρώ ετησίως από σπατόσηµο, εισφορές στο ΙΚΑ, φόρο µισθω-
τών υπηρεσιών. Παράλληλα η νέα Ολυµπιακή διατηρεί το όνοµα,
το σήµα, χωρίς να κουβαλάει χρέη του παρελθόντος. Υπάρχει η
κάλυψη των νησιών, αφού υπάρχει υποχρέωση της «MIG» να
συµµετάσχει στον επόµενο διαγωνισµό για τις άγονες γραµµές.
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Ωστόσο πρέπει να σηµειωθεί ότι ακόµα και αν δεν υπήρχε αυτή
η πρόβλεψη, οι γραµµές αυτές είναι εξ ορισµού κερδοφόρες,
αφού προβλέπεται γι’ αυτές από το Κοινοτικό ∆ίκαιο κρατική επι-
δότηση.

Άρα και σε αυτόν και τους επόµενους διαγωνισµούς αναµένε-
ται να εκδηλωθεί ενδιαφέρον περισσοτέρων από της µιας εται-
ρειών, εταιρείες άλλες που ανδρώθηκαν λόγω της έλλειψης
σωστής πολιτικής επί ηµερών ΠΑΣΟΚ. Στους επιβάτες δεν θα
υπάρχει κάποια ορατή επίπτωση σε σχέση µε τις κρατήσεις των
εισιτηρίων, αφού ακριβώς για το λόγο αυτό έχει προβλεφθεί η
µεταβατική περίοδος.

Το ότι φτάσαµε σε µια θετική έκβαση δεν είναι καθόλου τυ-
χαίο. Η επιτυχία βασίζεται σε τέσσερα στοιχεία, σε τέσσερα ση-
µεία:

Πρώτον, σκληρές διαπραγµατεύσεις και τελικά σύµφωνη
γνώµη της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, ώστε να µπορεί να αποκρα-
τικοποιηθεί η Ολυµπιακή, καθαρή, χωρίς ανοιχτά µέτωπα, νοµικά
προβλήµατα, καταδίκες και υποχρέωση επιστροφής κρατικών
ενισχύσεων, πράγµα που αποτελεί ένα ξεκάθαρο πλεονέκτηµα
σε σχέση για την εξεύρεση βιώσιµης λύσης, σε σχέση µε όλες τις
προηγούµενες προσπάθειες.

∆εύτερον, εξασφάλιση των εργαζοµένων αφού τους στηρί-
ζουµε µε νοµική κάλυψη όλα τα δικαιώµατά τους και µε ένα πα-
κέτο µέτρων που σε βάθος εικοσιπενταετίας, ισοδυναµεί µε το
έλλειµµα τριών ετών της Ολυµπιακής. παράλληλα ο επενδυτής
θα έχει την πλήρη ελευθερία να στελεχώσει τη νέα εταιρεία.

Τρίτον, σαφείς και ξεκάθαρους κανόνες διαφάνειας ακολου-
θήσαµε σε όλη τη διαδικασία αποκρατικοποίησης, κανόνες που
θέτει η εθνική και η κοινοτική νοµοθεσία και υπήρξε και η συµ-
µετοχή του ευρωπαίου επιτρόπου παρακολούθησης. Και η Κυ-
βέρνηση είχε φυσικά την έγκριση για όλες τις διαδικασίες από
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Και τέταρτον, πρόνοια και προσεκτική δουλειά σε κάθε βήµα,
ώστε να λαµβάνονται υπόψη και οι δυσκολίες που ήταν ενδεχό-
µενο να εµφανιστούν, γι’ αυτό και ξεπεράστηκαν τελικά τα προ-
βλήµατα, αφήνοντας εκτεθειµένες τις διάφορες Κασσάνδρες
που προεξοφλούσαν τυφλές πτήσεις και ναυάγια.

Τώρα, τι λέει το ΠΑΣΟΚ και τι ακούσαµε όλον αυτόν τον καιρό.
Το µόνο που βλέπουµε από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι

σύγχυση, είναι ασάφεια, έλλειψη προσανατολισµού και αδυνα-
µία να πάρει µια σαφή θέση ως προς τη λύση του χρόνιου προ-
βλήµατος. Άλλωστε αν είχε σαφή θέση θα το είχε λύσει όταν
ήταν κυβέρνηση. Παρ’ ό,τι στο ΠΑΣΟΚ υπάρχουν διιστάµενες
απόψεις για το θέµα, πολλά στελέχη ακόµη αντιδρούν στην απο-
κρατικοποίηση της Ολυµπιακής από την Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας. Τα στελέχη αυτά φυσικά θέλουν να ξεχάσουν ότι
το κόµµα τους σηµειώνει στο ιστορικό του τέσσερις αποτυχηµέ-
νες προσπάθειες αποκρατικοποίησης της Ολυµπιακής. απέτυ-
χαν όλες γιατί κανείς αξιόπιστος επενδυτής δεν θα επένδυε σε
µια εταιρεία η οποία είχε τόσες ανοιχτές εκκρεµότητες µε την
Ευρωπαϊκή Ένωση.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας σε αντίθεση µε τις κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ, πέτυχε µετά από επίπονες διαπραγµα-
τεύσεις να διαµορφωθεί ένα σχέδιο µετάβασης σε µια νέα, υγιή
και χωρίς χρέη Ολυµπιακή, ικανή να προσελκύσει το επενδυτικό
ενδιαφέρον.

Τώρα κάνουν κριτική για τη διαδικασία διαγωνισµού, τη στιγµή
που ακολουθήθηκε από την Κυβέρνηση ρητά η διαδικασία που
ορίζει ο νόµος των αποκρατικοποιήσεων, διαδικασία δηλαδή που
είχε χτιστεί πάνω στις διατάξεις του ίδιου του ΠΑΣΟΚ. Παράλ-
ληλα δε η όλη διαδικασία από την αρχή µέχρι το τέλος, είχε την
έγκριση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.

Μιλάτε για αβάσταχτο κόστος 1.200.000.000 ευρώ σε βάθος
εικοσιπενταετίας για να διασφαλιστούν ποιοι; Οι εργαζόµενοι;
Θα προτιµούσατε δηλαδή να µην υπάρχει ρύθµιση για τους ερ-
γαζόµενους, ενώ το κόστος της µη λύσης για την ίδια χρονική
περίοδο θα ήταν περίπου 10.000.000.000.

Μας κατηγορείτε ότι δεν έχουµε το ποσό να καλύψουµε τους
εργαζόµενους, τη στιγµή που έχετε λάβει σαφείς απαντήσεις σε
ερωτήσεις κοινοβουλευτικού ελέγχου, ότι οι πιστώσεις είναι στον
κρατικό προϋπολογισµό.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Πού είναι;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Λέτε ότι δεν κάναµε σωστές

διαπραγµατεύσεις µε την Κοµισιόν και ότι θα µπορούσαµε να εί-
χαµε κερδίσει πολύ περισσότερα και µας φέρνετε σαν παρά-
δειγµα την «SABENA» η οποία κράτησε µόνο το σήµα και
ξεκίνησε µε το 38% του πτητικού έργου ενώ η Ολυµπιακή ξεκι-
νάει µε το 65% του πτητικού έργου.

Ακόµα κατηγορήσατε την Κυβέρνηση για δήθεν συµφωνίες
κάτω από το τραπέζι, µια µε την «AEGEAN», µια µε τους Άραβες.
Και όµως, ο επενδυτής που επιλέχθηκε είναι ένας µεγάλος επι-
χειρηµατικός ελληνικός όµιλος, η «MIG».

Κάνατε προβλέψεις µέχρι την τελευταία στιγµή ότι δεν θα βρε-
θεί αξιόπιστος επενδυτής. Και όµως βρέθηκε µια αξιόπιστη λύση.
Και εσείς που έχετε εναρµονιστεί µε τις δηµοσκοπήσεις και έχετε
πάρει και λίγο αλαζονεία από τις δηµοσκοπήσεις, θα ήθελα να
σας πω ότι σύµφωνα µε τις δηµοσκοπήσεις, βρίσκει την αποδοχή
της µεγάλης πλειοψηφίας των πολιτών.

Τώρα καταφεύγετε στο τελευταίο σας επιχείρηµα, ότι όλα
αυτά έχουν καταρρεύσει και µας µιλάει το ΠΑΣΟΚ για ένα µει-
κτό σχήµα µε δηµόσια και ιδιωτικά κεφάλαια. Ξεχνάτε ότι οι εται-
ρείες που ήταν µερικώς αποκρατικοποιηµένες όπως η
«ALITALIA», γίνονται πλέον πλήρως ιδιωτικές; Ξεχνάτε ότι το ίδιο
το ΠΑΣΟΚ επί κ. Βερελή επιχειρούσε την πλήρη ιδιωτικοποίηση
της Ολυµπιακής; Ε, µα είστε, ανεµοδούρα!

Η Νέα ∆ηµοκρατία αγνόησε το πρόσκαιρο πολιτικό κόστος,
διαπραγµατεύτηκε σκληρά στις Βρυξέλλες, εργάστηκε µε υπευ-
θυνότητα και σχέδιο, γι’ αυτό και βρήκε µια µόνιµη και βιώσιµη
λύση για την Ολυµπιακή.

Αντιδράτε µικροπολιτικά, µικρόψυχα, αντιδράτε γιατί υπάρχει
µια αναµφισβήτητη επιτυχία της Κυβέρνησης, που ανοίγει νέα
σελίδα στον τοµέα των αεροµεταφορών και αντιµετωπίζει το
πρόβληµα το οποίο ταλαιπωρούσε επί χρόνια τον τόπο.

Κύριε Πρόεδρε, να αναφερθώ σε µια σηµαντική τροπολογία…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και να ολοκληρώ-

σετε, κύριε Αγοραστέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Να αναφερθώ, λοιπόν, σε µια σηµαντική τροπολογία που φέρ-

νει η Κυβέρνηση και αφορά τους αγρότες.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: ∆εν µας είπατε για τον κωδικό, πού

είναι.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτή θα συζητηθεί µετά, κύριε Πρό-

εδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: ∆εν πειράζει.
Το κόστος ενεργοποίησης…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είπατε ο ίδιος ότι σε µεταγενέστερο

στάδιο θα µπούµε στις τροπολογίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εσείς αγαπητέ,

κύριε Ροντούλη, ζητήσατε το λόγο και τον έχετε;
Συνεχίστε, κύριε Αγοραστέ, και ολοκληρώστε σε µισό λεπτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Μην ανησυχείτε, αντιλαµβά-

νοµαι, τους συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ότι
το άγχος των ενοχών των πράξεων του παρελθόντος τους ανα-
γκάζει να διακόπτουν συνεχώς, διότι νιώθουν ενοχές για αυτά τα
οποία έχουν κάνει.

Τέλος πάντων, θα ήθελα να σας πω για άλλη µια φορά ότι η
Κυβέρνηση εναρµονίζεται προς τα δίκαια και εφικτά «θέλω» των
πολιτών και µάλιστα, των αγροτών. Μετά τα 500.000.000 συν τα
150.000.000 τα οποία δώσαµε ως αποζηµίωση στους αγρότες,
ερχόµαστε και καταργούµε για τους κατά κύριο επάγγελµα
αγρότες, το κόστος ενεργοποίησης των ατοµικών δικαιωµάτων,
το οποίο πρόκειται να πληρώσει ο κρατικός προϋπολογισµός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα από

του Βήµατος αυτού να κάνω µια έκκληση. Υπάρχει ένα µεγάλο
θέµα για τους φοιτητές της Λ’ άκουιλα, όπου εκεί πέρα το Υπουρ-
γείο και όλοι µας ως πολιτικός κόσµος πρέπει να δούµε την επό-
µενη µέρα των Ελλήνων φοιτητών από εκεί.

Υπήρξαν παρόµοιες ρυθµίσεις στο παρελθόν. Ίσως πρέπει να
τις σκεφτούµε. Εδώ πέρα δεν είναι πολιτικό το ζήτηµα, είναι κοι-
νωνικό, είναι οικονοµικό, είναι ηθικό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

και εµείς.
Σας θυµίζω ότι χθες ο Πρόεδρός µας πρότεινε ακριβώς γι’

αυτό το θέµα το τελευταίο για την Λ’ άκουιλα στο Αµπρούτσο για
τους φοιτητές µας και µάλιστα να τους δεχθούµε εδώ στα πανε-
πιστήµια.

Ακολουθεί η τριάδα του ΠΑΣΟΚ και κλείνουν οι πρωτολογίες
µε τον κ. Παναγιώτη Σγουρίδη, τον κ. Θεοχάρη Τσιόκα και τον κ.
Γεώργιο Νικητιάδη.

Το λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Σγουρίδης για οκτώ λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώντας από το τελευταίο, το οποίο ακούστηκε από το

Βήµα της Βουλής, αυτό που είπε ο κ. Αγοραστός, θα έλεγα ότι θα
πρέπει η ελληνική πολιτεία, όπως έγινε και στις περιπτώσεις των
φοιτητών του Σεράγεβο και του Βελιγραδίου, να προχωρήσει σε
µια ρύθµιση, ώστε να µπορέσουν οι φοιτητές αυτοί να ενσωµα-
τωθούν στα ελληνικά πανεπιστήµια. Νοµίζω ότι είναι µια πράξη
δίκαιη και ακολουθεί µε συνέπεια αυτό που η ελληνική πολιτεία
έπραξε µέχρι τώρα στο παρελθόν για παρόµοιες περιπτώσεις.

Αυτό το τελευταίο αποδεικνύει ότι η Βουλή είναι ένας ζωντα-
νός οργανισµός, που συνεχώς παράγει νέα δεδοµένα και πάνω
στα νέα δεδοµένα αναγκάζεσαι να τοποθετηθείς.

Όταν ζήτησα το λόγο, πριν από περίπου δυο ώρες, όταν χτύ-
πησα την κάρτα µου, είχα στο µυαλό µου να πω άλλα πράγµατα.
Όπως εξελίχθηκε η συζήτηση, νοµίζω ότι σε παρεµπίπτοντα ζη-
τήµατα, θέλω να θέσω και εγώ τη δική µου σφραγίδα.

Θα αναφερθώ σε δύο συναδέλφους που θεωρώ ότι είναι σο-
βαροί κοινοβουλευτικοί άντρες. Μπορεί να µη βρίσκονται αυτή
τη στιγµή στην Αίθουσα αλλά παρακολουθούν τη συζήτηση από
το κλειστό κύκλωµα της τηλεόρασης.

Ο κ. Γεωργιάδης ο οποίος είναι πραγµατικά ένας δυναµικός
συνάδελφος, Βουλευτής µε άποψη σε πολλά ζητήµατα, επαίνεσε
τον κ. Βορίδη από του Βήµατος της Βουλής για τη στάση την
οποία κράτησε δεοντολογικά, ως προς το παρεµπίπτων ζήτηµα
που δηµιουργήθηκε ανάµεσα στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του ΠΑΣΟΚ και στον Υφυπουργό, για ένα ζήτηµα το οποίο είχε
συζητηθεί χθες. Αναφερόµενος όµως στον κ. Βορίδη, είπε:
«Μάκη µου».

Θεωρώ, λοιπόν, και το λέω µε όση κοινοβουλευτική δεοντο-
λογία µε διακατέχει, ότι δεν θα πρέπει να µετατρέψουµε τη
Βουλή σε τηλεοπτικό «παράθυρο». Θα πρέπει αναφερόµενοι
µέσα στην Αίθουσα να κρατάµε τουλάχιστον κάποιους τύπους,
να υπάρχει µια παράδοση.

Άκουσα επίσης τον Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Σούρλα, ο
οποίος σε µία εξοµολόγηση από την Έδρα στην οποία κάθεστε
εσείς -πιστεύω ότι µε ακούει- είπε τα εξής: «Σας λέω ότι οι «αµαρ-
τωλοί» που ανήκουν στη Νέα ∆ηµοκρατία, ή όσοι ανήκουν ή προ-
σποιούνται ότι ανήκουν, για µένα είναι κατώτεροι και πέραν από
την παράταξή µου από τους εντίµους του ΠΑΣΟΚ». Αυτά είπε επί
λέξει, τα σηµείωσα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συγγνώµη, κύριε
Σγουρίδη.

Επειδή ακριβώς όπως τα λέτε έχουν διαµειφθεί οι λόγοι, τα
παρακολουθούσα και εγώ από το κλειστό κύκλωµα, διότι ήµουν
και χθες ως Αντιπρόεδρος εδώ και σήµερα. Μόνο που θα ήθελα
ειλικρινά να σας παρακαλέσω για να µην κάνω κριτική επί των
λεγοµένων σας, γιατί δεν είναι αυτός ο λόγος µου, όσο µπορέ-
σετε αυτό το µέρος του λόγου να το σµικρύνετε. Θα αφαιρέσω
τη χρονική δική µου παρέµβαση. Απλώς θα σας θυµίσω -και γιατί
το λέω αυτό- ότι συµφωνώντας µε την άποψή σας για το στυλ
του πολιτικού λόγου, στην παραδροµή, αν θέλετε και εγώ στον
εισηγητή σας, τον Νικόλαο Σηφουνάκη, στη γρηγοράδα να ανα-
φέρω το τι γίνεται επάνω στο θεωρείο, είπα: «Νίκο µου, ένα
λεπτό να µπορέσω να κάνω την αναφορά».

Έχετε το λόγο και να πάµε γρήγορα στο θέµα για το οποίο µι-
λάµε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ναι, αλλά κόψατε τον δικό µου
ειρµό και θα θεωρούσα ότι την παρέµβασή σας θα µπορούσατε
να την κάνετε αν τελείωνα τις σκέψεις µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν νοµίζω ότι χά-

νετε τον ειρµό σας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Αναρωτιέµαι, λοιπόν, για να επα-

νέλθω σ’ αυτά που άκουσα από τον κ. Σούρλα, πόσο άλλαξαν οι
καιροί. Ο κ. Πολύζος δεν είπε τίποτα λιγότερο. Μάλλον είπε κάτι
λιγότερο απ’ αυτό που είπε ο κ. Σούρλας από την Έδρα του Αντι-
προέδρου. Είπε ο κ. Πολύζος ότι υπάρχουν και έντιµοι και ανέ-
ντιµοι σε όλα τα κόµµατα και διεγράφη. Και σκέφτηκα αυτά τα
οποία είπε ο κύριος Αντιπρόεδρος. Σήµερα γιατί δεν θα ακου-
στεί τίποτα; Άλλαξαν οι καιροί.

Άκουσα επίσης επιχειρήµατα στην Αίθουσα ότι το έλλειµµα της
Ολυµπιακής θα µπορούσε να φτιάξει τριακόσια νοσοκοµεία των
τριακοσίων κλινών και διάφορα σχολεία κ.λπ.. Οφείλω να σας πω
ότι σήµερα νοσοκοµεία έχουµε και το κτίσιµο ενός νοσοκοµείου
δεν είναι κόστος, το κόστος σ’ ένα νοσοκοµείο είναι η λειτουργία
του. Άρα, είναι επιχειρήµατα που µπορεί να εντυπωσιάζουν, αλλά
λένε τη µισή αλήθεια. ∆ιότι δεν είναι να έχεις ένα νοσοκοµείο,
είναι να µπορείς να το λειτουργήσεις. Και θα σας πω ότι σήµερα
στα χωριά µας υπάρχουν σχολεία που δεν έχουν παιδιά, διότι τα
σχολεία είναι κλειστά. Αίθουσες υπάρχουν, παιδιά δεν υπάρχουν.
Συσσωρεύονται όλοι στις πόλεις. Άρα, αλλάζουν πάλι οι καιροί.

Επίσης, άκουσα ένα επιχείρηµα ότι δεν µπορούµε να χρηµα-
τοδοτούµε την Ολυµπιακή για το λόγο ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση
το απαγορεύει. Πριν από ένα χρόνο περάσαµε την οικονοµική
σύµβαση Ελλάδος-Μάλτας, όπου το Υπουργείο Εξωτερικών στην
τελευταία ενηµέρωση, Ιούνιος 2008, έγραφε τα εξής επί λέξει:
Ο τοµέας Τουρισµός είναι σηµαντικότερος της οικονοµίας της
Μάλτας. Μετά την κρατική χορήγηση 1.000.000 λιρών, ήτοι δη-
λαδή 2,36 εκατοµµύρια ευρώ σε αεροπορικές εταιρείες χαµηλού
κόστους προκειµένου να συνδέσουν τη Μάλτα µε συγκεκριµέ-
νους προορισµούς τους χειµερινούς µήνες, υπήρξε άνοδος των
αφίξεων των τουριστών. Σύµφωνα µε τη στατιστική υπηρεσία, το
2007 ο αριθµός ανήλθε σε 1.243.510 άτοµα σηµειώνοντας αύ-
ξηση τουρισµού 10,6%.

∆ηλαδή η Μάλτα έβγαλε από την τσέπη της και έδωσε λεφτά
και αναγράφεται επισήµως και δεν έχει καµµία επίπτωση;

Άκουσα τον αγαπητό συνάδελφο κ. Ροντούλη να ρωτάει τον
Υπουργό: «Σε περίπτωση που γίνει κάποια αλλαγή στη σύµβαση
και συµφωνήσουν τα δύο µέρη θα ξαναέρθει στη Βουλή»; Εδώ
είναι και ο λόγος που πάντα λέω ότι δεν θα πρέπει να γίνεται η
Βουλή κολυµπήθρα του Σιλωάµ. Φέρνουµε συµβάσεις εδώ να τις
κυρώσουµε, οι οποίες δεν παραχωρούν εξουσία και άρα δεν έχει
και νόηµα. Απλώς µπαίνουν µπροστά ως προµετωπίδα για να
αφαιρέσουν πολιτικές ευθύνες που µπορεί να υπάρξουν αν η
σύµβαση δεν είναι σωστή. Και βάζουµε το Κοινοβούλιο µπροστά.

Ε, λοιπόν, πάγια διάταξη υπάρχει, κύριε Ροντούλη. Και ξέρετε
ότι οποιαδήποτε αλλαγή συµβάσεως δεν ξανάρχεται στη Βουλή.
Τους δίνουµε εσαεί την εξουσιοδότηση.

Επιτέλους θα καταλάβουµε ότι οι συµβάσεις στη Βουλή δεν
πρέπει να έρχονται να κυρώνονται;

Σήµερα το µετοχικό κεφάλαιο της «MIG», το οποίο είναι γνω-
στό ως µετοχολόγιο κατατεθειµένο στο Χρηµατιστήριο, κατά
58% ανήκει άµεσα ή έµµεσα σε Έλληνες στρατηγικούς θεσµι-
κούς και ιδιώτες επενδυτές και το 24% ανήκει σε ξένους θεσµι-
κούς επενδυτές εκ των οποίων το Dubai Group έχει το 18% των
µετοχών και εκπροσωπείται µε τρία άτοµα στο διοικητικό συµ-
βούλιο χωρίς να έχουν ψήφο.

Σήµερα, λοιπόν, είναι η «MIG» ελληνικών συµφερόντων. Αύριο,
όµως, η «MIG» αποφασίζει να πουλήσει την Ολυµπιακή. ∆εν θα
έπρεπε µέσα στη σύµβαση να υπάρχει προτίµηση στο ελληνικό
κράτος; Να υπάρχει η προτίµηση του ελληνικού δηµοσίου, αυτό
που υπάρχει σε άλλες συµβάσεις, έναντι µεταπωλήσεως της
Ολυµπιακής από τη «MIG»; Αν µη τι άλλο αυτό και µόνο θα
έπρεπε να το συµπεριλάβουµε µέσα στη σύµβαση. Γιατί δεν το
κάνουµε;

Τέλος, για να µη µιλήσω πάλι για το θέµα της τροπολογίας θα
πω το εξής. Όπως είπε και ο κ. Αγοραστός, έρχεται η Κυβέρνηση
και εναρµονίζεται µε τα αιτήµατα των αγροτών, αλλά δυστυχώς
ετεροχρονισµένα. Εµείς λέγαµε ότι το κόστος ενεργοποίησης
των ατοµικών δικαιωµάτων για τους κατά κύριο επάγγελµα αγρό-
τες θα έπρεπε από το 2005 να το πληρώνει ο κρατικός προϋπο-
λογισµός. Το λέγαµε στον κ. Μπασιάκο, το λέγαµε στον κ. Κοντό,



8144 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

το λέγαµε στον κ. Τσιτουρίδη. Αλλά το λέγαµε σε ώτα µη ακου-
όντων.

Σήµερα που η Νέα ∆ηµοκρατία πνέει τα λοίσθια αποφασίζει
αυτό να το κάνει όχι γιατί είναι δίκαιο, αλλά διότι πιστεύει ότι θα
πάρει τους ψήφους των αγροτών της ελληνικής υπαίθρου. Αλλά
κι αυτό δεν θα γίνει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ
πολύ, κύριε Σγουρίδη.

Ο κ. Θεοχάρης Τσιόκας έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι η τρίτη συνεδρίαση σήµερα και δυστυχώς η Νέα ∆ηµο-

κρατία, η Κυβέρνησή της και η Κοινοβουλευτική της Οµάδα, δεν
εννοούν να καταλάβουν ότι σ’ αυτή τη συζήτηση αναµετρώνται
δύο διαφορετικές στρατηγικές για το µέλλον των αεροµεταφο-
ρών στη χώρα µας. Και αναµετρώνται δύο διαφορετικές στρα-
τηγικές όχι τυχαία, γιατί κάτι έγινε στην Ελλάδα, αλλά γιατί σε
ολόκληρη την Ευρώπη ανακατανέµεται το αεροµεταφορικό
έργο.

∆υστυχώς η Νέα ∆ηµοκρατία, ο κ. Καραµανλής, ο κ. Χατζηδά-
κης, οι εναλλασσόµενοι Υπουργοί της ταυτίστηκαν µε τα λόµπι
εκείνα και µε τους οµοϊδεάτες τους επιτρόπους που δεν θέλουν
να κατέχει η Ελλάδα µερίδιο αγοράς στις ευρωπαϊκές και διε-
θνείς αεροµεταφορές. Με τη στάση τους και τις επιλογές τους
διαχρονικά απαξιώνουν το αεροµεταφορικό έργο που έχει η
χώρα µας, προκειµένου να εκχωρήσουν µερίδιο αγοράς σε «υπο-
χρεώσεις» τους, σε ανταγωνιστές των συµφερόντων του δηµό-
σιου συµφέροντος και του ελληνικού λαού.

Πώς γίνεται αυτό; Η συµφωνία για την οποία συζητάµε σή-
µερα, εκχωρεί de facto ένα 35% µε 40% του υφιστάµενου αερο-
µεταφορικού έργου άνευ όρων. Σε ποιον; Στον ανταγωνιστή σε
κάποιους οµοϊδεάτες και «κολλητούς» της Κυβέρνησης. Σας είπε
ο κ. Παπουτσής διάφορα πράγµατα για διάφορες εταιρείες που
κινούνται πέριξ των Υπουργικών γραφείων .

Γιατί δεν το ξεκαθαρίζετε, κύριε Υπουργέ;
Γιατί δεν ξεκαθαρίζει η Κυβέρνησή σας ποιος θα πάρει αυτό το

35%; Και δεν είναι µόνο το 35%, κύριε Υπουργέ και κύριοι της
Κυβέρνησης. Είναι και ότι από το 2004 µέχρι το 2008 οι Ολυ-
µπιακές Αερογραµµές έχουν υποχωρήσει σε αεροµεταφορικό
έργο και αυτό το έργο κάποιος το πήρε τζάµπα. Εδώ µαγαζί αγο-
ράζει κάποιος, καφενείο αγοράζει και πληρώνει αέρα! Και στην
Ελλάδα ο κ. Καραµανλής, ο κ. Χατζηδάκης, όλοι αυτοί οι εναλ-
λασσόµενοι Υπουργοί έτσι διασφαλίζουν το δηµόσιο συµφέρον;
Εκποιώντας δωρεάν τη δηµόσια περιουσία; Και µας λένε τώρα
ότι έκαναν µια βιώσιµη, συµφωνία και µόνιµη. Από πού προκύ-
πτει το «µόνιµη»; Μπορεί, «ναι» ή «όχι», να πουλήσει ο σε εισα-
γωγικά ή χωρίς εισαγωγικά επενδυτής –«από µηχανής Θεός» την
εταιρεία όπου θέλει, όποτε θέλει και µε όποιους όρους θέλει;
Έτσι διασφαλίζεται ο ανταγωνισµός; Έτσι διασφαλίζεται ο του-
ρισµός; Έτσι διασφαλίζεται η καθολικότητα των παρεχόµενων
υπηρεσιών. Και µας λέτε και το παραµύθι περί άγονων γραµµών;
∆ηλαδή τι µας λέτε; Ότι θα έρθουν οι Αγούδηµοι και οι Μανού-
σηδες να κάνουν προσφορές ή θα έρθουν Τούρκοι, Σκοπιανοί;
Ποιοι θα έρθουν τέλος πάντων να κάνουν προσφορές για τις
άγονες γραµµές µετά τα τρία χρόνια που δεσµεύεται η υποτιθέ-
µενη εταιρεία αν υπάρχει και λειτουργεί σ’ αυτά τα τρία χρόνια;

ΣΠΗΛΙΟΣ ΛΙΒΑΝΟΣ: Εσείς τι προτείνετε;
ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Θα σας πω τι προτείνουµε εµείς. Σή-

µερα ο Γιώργος Παπανδρέου συναντήθηκε συµβολικά µε το
Προεδρείο της ΟΣΠΑ και ό,τι και να λέτε, επανέφερε επί της ου-
σίας τις δεσµεύσεις στις οποίες αύριο ως κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ
θα προχωρήσει, θα τις ακούσετε και στις τηλεοράσεις. Καταλά-
βετε ότι το ΠΑΣΟΚ δεν παίζει µε τα θέµατα διαχείρισης του δη-
µόσιου συµφέροντος µε το δηµόσιο πλούτο και µε τα εργαλεία
ανάπτυξης της χώρας.

ΣΠΗΛΙΟΣ ΛΙΒΑΝΟΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Λιβανέ, σας

παρακαλώ, µη διακόπτετε!
ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ: Εδώ η Μέρκελ και ο Σαρκοζί κρατικο-

ποιούν και κοινωνικοποιούν επιχειρήσεις µη δηµοσίου συµφέρο-
ντος και έρχεται εδώ στην Ελλάδα ο κ. Καραµανλής, η
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και δυστυχώς, η Κοινοβου-

λευτική Οµάδα της Νέας ∆ηµοκρατίας να λέει αυτά τα πράγ-
µατα; ∆ηλαδή τι µας είπε χθες ο κ. Χατζηδάκης; Ότι αν είχε
αυτός ένα δικό του εργοστάσιο θα πουλούσε το εργοστάσιο, το
οικόπεδο και θα έπαιρνε τους δώδεκα χιλιάδες εργαζόµενους,
πέντε χιλιάδες που είναι συµβασιούχοι, οκτώ χιλιάδες που είναι
µόνιµοι, θα τους έλεγε, καθίστε στο σπίτι, θα σας πληρώνω συ-
ντάξεις και θα σας κάνω και µετάταξη αλλού. Ωραίος επιχειρη-
µατίας ο κ. Χατζηδάκης! Ωραία διασφάλιση του δηµόσιου
συµφέροντος! Να χαιρόσαστε αυτόν και την Κυβέρνησή του!
Αυτό λέτε. Υπάρχει άλλος δρόµος; Υπάρχει άλλος δρόµος.

Και µας είπε, λέει, µε κατηγορούσατε αδίκως ότι εγώ υπηρε-
τούσα τα συµφέροντα του ανταγωνιστή. Μα, ποιος έκανε τις επε-
ρωτήσεις στην Ευρωβουλή; Μα, ποιος εκχώρησε το 35% του
αεροµεταφορικού έργου τζάµπα; Ποιος αποτίµησε µόλις
177.000.000 την περιουσία της Ολυµπιακής; Και δεν απαντάτε
στο ερώτηµα που σας έκανε ο κ. Παπουτσής που λέει: «Πόσο
ήταν το µετοχικό κεφάλαιο της ΠΑΝΘΕΟΝ»; Ήταν 60.000.000.
∆εν ξέρω αν είναι 60.000.000 βέβαια τώρα, γιατί δεν ξέρουµε και
τι έγινε εκεί στην «ΠΑΝΘΕΟΝ». Εγώ σας λέω, όµως, τυπικά πρέ-
πει να υπάρχουν τα 60.000.000 αν δεν τα λεηλάτησαν κάποιοι.
Αυτά τα 60.000.000, λοιπόν, τα παίρνει αυτός που θα δώσει τα
177.000.000, ναι ή όχι; Τώρα να απαντήσει ο Υπουργός. Αν τα
παίρνει, δηλαδή ο νέος «επενδυτής» πόσα θα βάλει;

Το δεύτερο είναι το εξής: Πότε θα πληρώσει τα 177.000.000 ο
κ. Βγενόπουλος; Να µας το πείτε τώρα, δεν το γράφει η σύµβαση
πουθενά.

Τρίτον, για τις άγονες γραµµές εάν σε ένα χρόνο κλείσει η
εταιρεία, ποιος θα τις πάρει, ποιος θα συµµετέχει; Και δεν είναι
µόνο αυτά. ∆εν µας λέτε ποιος είναι ο κωδικός για τους εργαζό-
µενους. Τέσσερις χιλιάδες εργαζόµενοι θα βγουν στη σύνταξη,
τέσσερις χιλιάδες θα τους κάνετε µετατάξεις. Πείτε µας πού είναι
ο κωδικός. Και τι θα γίνει; ∆ηλαδή ο αδύναµος κρίκος που είναι
οι εποχικοί αυτούς στον Καιάδα; Θα τους δώσετε µόρια σε προ-
οπτική εικοσιπενταετίας; Και κοροϊδεύετε τον κόσµο; Και ανοί-
γετε και αυτή την πόρτα για τον ΟΣΕ; Άλλο φιλέτο και αυτό!
Αυτές τις υποχρεώσεις θέλετε να τελειώνετε;

Υπάρχει άλλη πολιτική; Ναι, υπάρχει. Είναι η πολιτικής της δη-
µιουργίας ενός σχήµατος µε µεικτά κεφάλαια (ιδιωτικά και δη-
µόσια) µε στρατηγικές συνεργασίες, µε ουσιαστική αξιοποίηση
των εργαζοµένων που θα διασφαλίζει την καθολικότητα των υπη-
ρεσιών και τον υγιή ανταγωνισµό. ∆ιότι δεν υπάρχει πουθενά
στην Ευρώπη µοντέλο όπως κι αυτό που εφαρµόζει η Ν.∆.. Φέρτε
µου ένα! Στη Γερµανία συµµετέχει το κράτος. Ξέρετε πώς συµ-
µετέχει; Μέσω των τραπεζών που ελέγχει το κράτος. Η
«LUFTHANSA» απέλυσε κανέναν εργαζόµενο που «ιδιωτικοποιή-
θηκε»; Όχι. Στην Αγγλία απέλυσε κανέναν εργαζόµενο το κρά-
τος; Αν υπήρξε εθελούσια, υπήρξε για ένα µικρό ποσοστό, στη
Γαλλία το ίδιο, στη SABENA στην Ισπανία, το ίδιο. Να µη σας πω
ότι η «Κύπρος» είναι κρατική να µη σας πω ότι οι Σκανδιναβικές
αερογραµµές είναι κρατικές, να µη σας πω µια σειρά από άλλες
εταιρείες. Και εδώ έρχεστε και µας λέτε ότι είναι ευρωπαϊκό το
µοντέλο που εφαρµόζετε στην Ολυµπιακή. Τριτοκοσµικό είναι.

Επαναλαµβάνω, υπάρχει άλλος δρόµος και είναι οι στρατηγι-
κές συνεργασίες, η αξιοποίηση των εργαζοµένων, η αξιοποίηση
της τεχνικής βάσης. Τι θα γίνει µε τα καύσιµα; Τι θα γίνει µε το
«Γαλιλαίο»; Αυτά είναι περιουσιακά στοιχεία. Ποιος θα τα πάρει;
Θα τα βγάλει ο εκκαθαριστής στο πλιάτσικο; Να τελειώνουµε,
λοιπόν, µε αυτή τη λογική. Φέρετε βαρύτατες ευθύνες και εµείς
θεωρούµε ότι αυτή η συµφωνία δεν εξυπηρετεί ένα µόνιµο και
βιώσιµο σχήµα. Είναι ένας «φερετζές» προκειµένου να εκχωρη-
θούν άνευ όρων µερίδια αγοράς και δηµόσιος πλούτος. Και σ’
αυτό όχι µόνο δεν συναινούµε, αλλά και θα το ανατρέψουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ τον
κ. Θεοχάρη Τσιόκα.

Το λόγο έχει για οκτώ λεπτά ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέκος Αλαβάνος.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κυ-
ρίως ένα πράγµα θέλω να πω: δεν έχετε κανένα δικαίωµα να
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θέσετε σε ψηφοφορία τη συµφωνία αυτή. Απολύτως κανένα δι-
καίωµα! Εσείς επικαλεστήκατε όλη τη νοµοθεσία και τη νοµολο-
γία της Ευρωπαϊκής Ένωσης για να ξεπουλήσετε την Ολυµπιακή
Αεροπορία. Νοµολογία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και νοµοθεσία
θέλετε; Εντάξει!

Η συµφωνία που έχετε κάνει µε τον κ. Βγενόπουλο έρχεται σε
πλήρη αντίθεση µε τον Κανονισµό 1008/2008 του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου που προβλέπει συγκεκριµένα
ποσοστά, 50%, αν δεν κάνω λάθος, για τα ευρωπαϊκά κεφάλαια.

Καταθέτω στα Πρακτικά την πρώτη σελίδα που έχω µαζί µου
του κανονισµού.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξανδρος Αλα-
βάνος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και καταθέτω τη µετοχική σύνδεση της «MIG», του «MARFIN
INVESTMENT GROUP» από την οποία δεν φαίνεται µε κανέναν
τρόπο ότι το 50% είναι ευρωπαϊκά κεφάλαια. Τα µόνα που φαί-
νονται είναι τα αραβικά κεφάλαια και τα διάφορα funds τα οποία
ελέγχουν τη «MARFIN».

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξανδρος Αλα-
βάνος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆εν έχετε το δικαίωµα να θέσετε σε ψηφοφορία το σηµερινό
νοµοσχέδιο. Ετοιµάζετε µια υπόθεση Μανούση αν θέλετε, βρείτε
και τον Παυλίδη, όπου µέσα από µια διαδικασία αδιαφάνειας και
σύγκρουσης µε το νοµοθετικό πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης
προσπαθείτε να εκποιήσετε την Ολυµπιακή Αεροπορία.

Και εξηγήστε µας, φωνάξτε τον κ. Αλογοσκούφη να µιλήσει
εδώ πέρα. Ο κ. Αλογοσκούφης, η Νέα ∆ηµοκρατία, η Κυβέρνηση
του κ. Καραµανλή έφερε στη Βουλή ειδικό νόµο που έβαζε πε-
ριορισµούς στο πακέτο µετοχών του ΟΤΕ το οποίο δικαιούνταν
να έχει µια εταιρεία προκειµένου η «MARFIN INVESTMENT
GROUP» αφερέγγυα, τυχοδιωκτική και επικίνδυνη, σύµφωνα µε
όλα όσα ανοικτά ή υπαινικτικά ειπώθηκαν από την Κυβέρνηση,
υπήρχε πιθανότητα να βάλει χέρι στον ΟΤΕ. ∆ηλαδή είναι ο
άλλος αφερέγγυος και τυχοδιώκτης απέναντι στον ΟΤΕ µε τη
δική σας λογική και δεν είναι απέναντι στην Ολυµπιακή Αεροπο-
ρία; Τόσο πολύ είναι για πέταµα οι αεροπορικές µεταφορές στην
Ελλάδα; Τόσο δεν έχουν καµµία σηµασία για την Κυβέρνηση;

∆εν καταλαβαίνετε ότι κάνετε µια κίνηση η οποία είναι εντε-
λώς απαράδεκτη στο σηµερινό παγκόσµιο πλαίσιο; Τι γίνεται σή-
µερα; Προσπαθούνε µε την επέκταση του δηµόσιου σε
επιχειρήσεις στον χρηµατοπιστωτικό τοµέα, στην αυτοκινητο-
βιοµηχανία και αλλού να συγκρατήσουν τις επιχειρήσεις, να τις
κάνουν να επιβιώσουν της κρίσης και εσείς πουλάτε τον εθνικό
αεροµεταφορέα. Προσπαθούν και συζητάνε –αυτά έλεγαν και οι
G-20 στο Λονδίνο άσχετα αν δεν παίρνουν αποφάσεις- τους ελέγ-
χους από τα διάφορα funds τα τυχοδιωκτικά, τις ακρίδες οι
οποίες περνάνε από δέντρο σε δέντρο, τρώνε τα φύλλα και µετά
φεύγουνε, πώς θα προστατέψουν την πραγµατική οικονοµία και
εσείς έρχεστε να δώσετε την Ολυµπιακή Αεροπορία σε ένα fund
το οποίο δεν έχει καµµία τεχνογνωσία, καµµία εµπειρία σε σχέση
µε τις µεταφορές, το οποίο είχε βάλει στο µάτι τις τηλεπικοινω-
νίες και σήµερα του ανοίγετε τον δρόµο για τις µεταφορές.

Ξαναλέω, ετοιµάζετε µια υπόθεση Μανούση. Και εν πάση πε-
ριπτώσει δεν έχετε κανένα δικαίωµα να θέσετε καν σε ψηφοφο-
ρία το νοµοσχέδιο αυτό αν δεν δώσετε την µετοχική σύνθεση,
διαφορετική απ’ αυτή που δώσαµε εµείς, της «MARFIN INVEST-
MENT GROUP» που να διασφαλίζει ότι το 50% είναι ευρωπαϊκά
κεφάλαια. Είναι κολλητή σας η διοίκηση της «MARFIN» τώρα. Συ-
νεχώς τα λέτε. ∆εν είναι καθόλου δύσκολο να ζητήσετε την µε-
τοχική σύνθεση. Είστε έκθετοι.

Από εκεί και πέρα όλα τα υπόλοιπα ειπώθηκαν και από τον Πα-
ναγιώτη Λαφαζάνη και από την Άννα Φιλίνη σε σχέση µε το απα-
ράδεκτο αυτής της κίνησης. Ειπώθηκε ότι δεν έχει χρεοκοπήσει
η Ολυµπιακή. Είχαν χρεοκοπήσει και ήταν προβληµατικές οι κυ-
βερνήσεις οι οποίες αξιοποίησαν πελατειακά, µέσα σε συνθήκες

αδιαφάνειας, µε την τεράστια διαρροή χρηµάτων.
Η Ολυµπιακή Αεροπορία ήταν το αντίστοιχο των άγονων γραµ-

µών. Και ξέρετε ότι επί χρόνια η Ολυµπιακή Αεροπορία αποκλει-
όταν µε το έτσι θέλω από το πρόγραµµα επιδότησης των άγονων
αεροπορικών εναερίων µεταφορών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Θα µπορούσε να είχε επιδότηση µια εταιρεία που είναι σε δυ-
σκολία προκειµένου να γονατίσει και να την πουλήσετε.

Ξέρετε πολύ καλά ότι οδηγείτε σε ανασφάλεια χιλιάδες εργα-
ζόµενους χωρίς καµµία εγγύηση µε ακραία περίπτωση τους συµ-
βασιούχους.

Ξέρετε πολύ καλά ότι όσα λέγατε για τον Απόδηµο Ελληνισµό
προχθές εδώ είναι λόγια του αέρα, έπεα πτερόεντα, διότι βασικό
στοιχείο, νευρικό σύστηµα στην επαφή της Ελλάδας µε τον Από-
δηµο Ελληνισµό, είτε του Γιοχάνεσµπουργκ, όπου είναι ο αδερ-
φός του κ. Παυλίδη είτε της Αυστραλίας είτε της Λατινικής
Αµερικής είτε της Βόρειας Αµερικής είτε στο χώρο του Καυκά-
σου, βασικό µέσο επαφών είναι οι εναέριες µεταφορές. ∆εν
έχετε κανένα ενδιαφέρον για την ασφάλεια της χώρας και θα κα-
ταγραφεί αυτό στα «µαύρα» τετράδια της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Καταλήγοντας σας ξαναλέω ότι θέλουµε την µετοχική σύν-
θεση της «MARFIN INVESTMENT GROUP» αλλιώς είστε έκθετοι,
παράνοµοι και προχωρείτε σε υπόθεση Μανούση πάλι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ,
κύριε Αλαβάνο.

Το λόγο έχει ο κ. Νικητιάδης για οκτώ λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρίως επεδίωξα να δευτερο-

λογήσω επειδή θέλω για άλλη µια φορά να απευθύνω µια παρά-
κληση στον παριστάµενο Υφυπουργό για µια ερµηνευτική
δήλωση καθότι οι οποιεσδήποτε διαβεβαιώσεις και οι οποιεσδή-
ποτε αναφορές στα κείµενα επιµένω ότι δεν είναι ξεκάθαρες.

Εξήγησα και χθες, κατά την συζήτηση επί της αρχής του νο-
µοσχεδίου ότι κάποια συγκεκριµένα νησιά τα οποία σκοπίµως
αναφέρω προκειµένου να υπάρχουν στα Πρακτικά, δηλαδή το
Καστελόριζο, η Κάσσος, η Κάρπαθος, η Αστυπάλαια, η Λέρος και
η Κάλυµνος έχουν κάποιες γραµµές που επιδοτούνται. Και εγώ
θέλω να ακούσω εδώ από τον αρµόδιο Υπουργό, από την Κυ-
βέρνηση ότι αυτές οι γραµµές θα συνεχίσουν να επιδοτούνται,
ότι µε την σύµβαση που υπεγράφη δεσµεύεται ο αγοραστής και
δεσµεύεται ο αγοραστής του αγοραστή αύριο να συνεχίσει να
υπηρετεί αυτές τις γραµµές δηµοσίου συµφέροντος.

Κυρίες και κύριοι θα µου επιτρέψετε επίσης µια που είναι εδώ
οι δύο από τους τρεις που ενεπλάκησαν στην χθεσινή αντιπαρά-
θεση να πω ότι θα µπορούσε, νοµίζω, κύριε Υπουργέ, να είχε
αποφευχθεί αν είχαµε επιδείξει περισσότερη ψυχραιµία. Νοµίζω
ότι µπορούσατε και εσείς να δεσµευθείτε ότι θα καταθέσετε µια
δήλωση, να πείτε «δεν γνωρίζω αυτά που λέτε». Εν πάση περι-
πτώσει νοµίζω ότι και ο Πρόεδρος της Βουλής υπερέβαλλε και
ευτυχώς σήµερα µε την τοποθέτησή του ξεκαθάρισε τα πράγ-
µατα έτσι ώστε να µην υπάρχουν τέτοια ζητήµατα.

Ετέθη όµως ένα πολύ σηµαντικό θέµα σήµερα. Ετέθη και από
τον Προεδρεύοντα κ. Σούρλα και από τον Πρόεδρο κ. Κακλα-
µάνη και από πολλούς άλλους οµιλητές, που σχετίζεται µε το
κατά πόσον µπορούµε εδώ να φέρνουµε ήδη υπογραµµένες συµ-
βάσεις προκειµένου να κυρώνονται από το Εθνικό Κοινοβούλιο
και να αποκτούν την ισχύ νόµου. Και είναι ένα µεγάλο θέµα αυτό.
Και είναι µεγάλο θέµα πρώτον γιατί δεν µπορώ να αντιληφθώ τι
παραπάνω θα προσδώσει ο νόµος από την σύµβαση αφού η ίδια
σύµβαση εκ των πραγµάτων τυγχάνει πολλών ερµηνειών και
ούτως ή άλλως γι’ αυτή την ίδια τη σύµβαση προβλέπεται ότι
όταν υπάρχουν διαφορές θα πρέπει να πάει στα διαιτητικά δικα-
στήρια ή σε όποια δικαστήρια.

Αναρωτιέµαι γιατί η επιµονή να αποκτήσει ισχύ νόµου. Παρα-
πέρα αναρωτιέµαι και προσθέτω στον προβληµατισµό που ανα-
πτύχθηκε γιατί δεν αντιλαµβανόµαστε ότι θα ήταν πολύ
καλύτερα για το συµφέρον του δηµοσίου, για το συµφέρον του
ελληνικού λαού να έρχονται εδώ τα κείµενα των όποιων συµβά-
σεων δεσµεύουν τα συµφέροντα του ελληνικού λαού, χωρίς να
έχουν υπογραφεί, να προστίθεται ο πλούτος των ιδεών, προ-
βληµατισµών και προτάσεων του συνόλου του ελληνικού λαού,
όπως εκφράζεται από το Εθνικό Κοινοβούλιο, να δίνεται η ευ-
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καιρία και στην όποια κυβέρνηση -και σε µας αύριο- να µπορούµε
να διαπραγµατευτούµε καλύτερα και µε αυτόν τον τρόπο να υπο-
γράφεται µετά η σύµβαση.

Και θα γίνω πολύ συγκεκριµένος, ερχόµενος σε κατ’ ιδίαν
άρθρα της σύµβασης προκειµένου να αιτιολογήσω τα όσα προ-
ανέφερα.

Είπα και χθες ότι κακώς, κάκιστα κατά την εκτίµησή µου οι
συµβάσεις προβλέπουν για οποιαδήποτε διαφορά την δικαιοδο-
σία του ∆ιεθνούς ∆ιαιτητικού ∆καστηρίου του γνωστού ICC. Ανα-
ρωτιέµαι πραγµατικά και προσπαθώ να φανταστώ -και είµαι
βέβαιος βέβαια ότι δεν κρατήθηκαν πρακτικά- ποια ήταν η στάση
της ελληνικής πλευράς ή ποιος έθεσε το ζήτηµα να πάµε στη διε-
θνή διαιτησία; Γιατί τέτοια απαξίωση στα ελληνικά δικαστήρια;
Μήπως το θέσαµε και εµείς οι ίδιοι και απαξιώσαµε ευθέως τα ελ-
ληνικά δικαστήρια; Και αν δεν το θέσαµε εµείς και το έθεσε η
άλλη πλευρά ποια ήταν η απάντησή µας;

Όπως πέρα από την ρήτρα αυτή έχει ιδιαίτερη σηµασία να ξέ-
ραµε γιατί αποδεχθήκαµε το να υπερισχύει σε περίπτωση ερµη-
νείας η αγγλική γλώσσα της ελληνικής; Μήπως υπάρχει κάποιος
που πιστεύει ότι η αγγλική γλώσσα εµπεριέχει µεγαλύτερο
πλούτο εκφράσεων και µπορεί κατά καλύτερο τρόπο να αποδώ-
σει νοήµατα; Είµαι βέβαιος πως δεν υπάρχει τέτοιο ζήτηµα. Άλ-
λωστε η λέξεις που διαθέτει το ελληνικό λεξιλόγιο είναι
πολλαπλάσιες αυτών του αγγλικού λεξιλογίου.

Στο ίδιο θέµα πάλι αναρωτιέµαι πώς δεχθήκαµε όταν και όποτε
θα φθάσουµε σε διαιτησία που θα γίνεται ευτυχώς στην Ελλάδα
–επιτέλους και κάτι ελληνικό- να πρέπει και αυτή η διαιτησία να
διεξάγεται στην αγγλική γλώσσα; ∆ηλαδή, ποιοι είναι αυτοί οι
Έλληνες που θα εκπροσωπούν την ελληνική πλευρά και κατέ-
χουν τόσο καλά την αγγλική –καλύτερα από την ελληνική!- και
αποδέχθηκαν η διαιτησία να γίνεται στην αγγλική γλώσσα και όχι
στην ελληνική γλώσσα;

Θέλω επίσης να προσθέσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
αν πραγµατικά προβληµατιστούµε, αν ακούσουµε την παραίνεση
του κ. Σούρλα και του κ. Κακλαµάνη και πολλών άλλων που ανέ-
πτυξαν αυτό το ζήτηµα, επιτέλους πρέπει να φέρουµε µια πρό-
ταση που να γίνει κοινά αποδεκτή για τον τρόπο που αυτές οι
συµβάσεις, αν είναι ανάγκη, θα αποκτούν ισχύ νόµου.

Αν το αποδεχθούµε αυτό, θα πρέπει να κατανοήσουµε ότι δεν
µπορούν να έρχονται τρεις µέρες πριν από τη συζήτηση στην
επιτροπή κείµενα πεντακοσίων, εξακοσίων, οκτακοσίων σελίδων,
προκειµένου να τοποθετηθεί το Εθνικό Κοινοβούλιο.

Εγώ δεν λέω ότι ο κάθε Βουλευτής πρέπει να έχει τη νοµική
γνώση, προκειµένου να τα ερµηνεύσει, αλλά έχει οπωσδήποτε
τους συµβούλους, των οποίων θα πρέπει να ζητήσει –και έτσι φα-
ντάζοµαι έκανε ο καθένας- τη γνώµη, προκειµένου να διατυπώ-
σει την άποψή του.

Επειδή είναι εδώ και οι νοµικοί σας σύµβουλοι, κύριε Υπουργέ,
δεν τους ρωτάτε, αλήθεια, πόσες χιλιάδες ώρες αφιέρωσαν για
να γίνουν αυτές οι συµβάσεις; Είµαι βέβαιος ότι απαιτήθηκαν
πολλές χιλιάδες ωρών για να γίνουν αυτές οι συµβάσεις. Και ερ-
χόµαστε εµείς µέσα σε δεκάδες ώρες να διατυπώσουµε άποψη
γι’ αυτές τις συµβάσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτούς τους προβληµατισµούς
ήθελα στη δευτερολογία µου και στην κατ’ άρθρον συζήτηση να
διατυπώσω και παραλλήλως, φεύγοντας από αυτό το Βήµα, να
απευθύνω γι’ άλλη µια φορά την εξής παράκληση.

Φαντάζοµαι ότι θα ήταν ιδιαιτέρως τιµητικό για το Κοινοβούλιο
αν ο κύριος Υπουργός, µε την αποχώρησή µου από αυτό το
Βήµα, έκανε αυτή την ερµηνευτική δήλωση που ζήτησα επανει-
ληµµένως, για να ξέρουµε αν τα νησιά που είπα προηγουµένως
θα έχουν και στο µέλλον την αεροπορική σύνδεση που έχουν σή-
µερα και µε την Αθήνα και µε τα υπόλοιπα νησιά, τα µεγαλύτερα
την Κω και τη Ρόδο, αλλά και µεταξύ τους, που σας βεβαιώνω
ότι είναι στην κυριολεξία µια σωτηρία για τους κατοίκους και βε-
βαίως και για εµάς τους Βουλευτές που θέλουµε να ταξιδεύουµε
από το ένα νησί στο άλλο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Πριν πάµε στις προ-
τασσόµενες δευτερολογίες της κ. Φιλίνη, του κ. Κουτσούκου και

του κ. Αργύρη, που θα έχουν τέσσερα λεπτά ο καθένας, θα
ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά και βόρεια θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές
και τρεις συνοδοί-καθηγητές από το Γυµνάσιο Φαρκαδώνας Τρι-
κάλων, όπου εκεί έχετε και το ιερό του Ερµή.

Επίσης, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυ-
τικά και νότια θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξενα-
γήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων,
τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί δά-
σκαλοι από το 3ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αγρινίου, από το Βασίλειο
του Οινόµαου, του Μελέαγρου, την Αρχαία Καλυδώνα.

∆ιατηρήστε αυτή τη µεγάλη κλασική παράδοση που έχετε ως
Έλληνες και να είστε καλά. Η Βουλή σας καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Η κ. Άννα Φιλίνη συνάδελφος του ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο για τέσ-

σερα λεπτά να δευτερολογήσει επί του σχεδίου νόµου.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή µιλάω αµέσως µετά από έναν Βουλευτή ∆ωδεκανήσου,

θέλω να σηµειώσω κάτι το οποίο είπα και όταν µιλούσαµε επί της
αρχής σχετικά µε αυτή τη σύµβαση.

Εδώ δεν τίθεται ένα ζήτηµα εξασφάλισης των άγονων γραµ-
µών. Για εµάς το ζήτηµα της εδαφικής συνοχής της χώρας µας
δεν είναι µονάχα ένα θέµα άγονων γραµµών. Η χώρα µας είναι
και ορεινή και νησιωτική, ιδιαιτέρως νησιωτική και έχει αποδει-
χθεί ότι, επειδή έχει υπάρξει αυτή η νοµοθεσία εδώ και ορισµένα
χρόνια που κατήργησε το καµποτάζ, οι άγονες γραµµές, έτσι
όπως έχουν λειτουργήσει στην ακτοπλοΐα, δεν καλύπτουν τις
ανάγκες των νησιών.

Επιπλέον, αυτή τη στιγµή η Αεροπορία καλύπτει έκτακτα πε-
ριστατικά, διοικητικές ανάγκες σε πολύ µεγάλο βαθµό. Γιατί –να
πούµε την αλήθεια- όταν πρόκειται να εξασφαλιστεί η συνοχή –
για παράδειγµα- η διοικητική του Νοµού Κυκλάδων ή του Νοµού
∆ωδεκανήσου, δεν µπορούµε να στηριζόµαστε µονάχα στα
πλοία.

Ζούµε πια στον 21ο αιώνα. Έχουµε ανάγκη από αεροπλάνα,
για να µπορέσουν οι διοικήσεις να λειτουργούν µε έναν αποτε-
λεσµατικό τρόπο και συλλογικά, βεβαίως, και µαζί µε το κέντρο
της χώρας, την Αθήνα. ∆εν αρκεί αυτή η λογική των άγονων
γραµµών, δεν καλύπτει.

Γι’ αυτό, κιόλας, επαναλαµβάνω, η «SAS» που είναι ο αεροµε-
ταφορέας των Σκανδιναβικών χωρών έχει τουλάχιστον το 50%
µε κρατικά κεφάλαια. Αυτό δεν είναι µόνο –νοµίζω, αυτό εκτιµώ
εγώ- επειδή σ’ αυτές τις χώρες υπάρχει µια παράδοση σοσιαλ-
δηµοκρατίας κ.λπ., αλλά επειδή αυτές οι χώρες είναι κατεξοχήν
νησιωτικές χώρες.

∆εν µπορεί, λοιπόν, µε άγονες γραµµές να καλυφθεί η εδα-
φική συνοχή της χώρας µας. Θα έπρεπε να έχουµε έναν αερο-
µεταφορέα, όπου ο κύριος χαρακτήρας του να είναι κρατικός,
ενώ αυτή τη στιγµή σ’ αυτή τη σύµβαση το ελληνικό δηµόσιο δεν
έχει εξασφαλίσει ποσοστό ούτε 1%.

Επανειληµµένως είπε ο κύριος Υπουργός κ. Χατζηδάκης –
εσείς, κύριε Υφυπουργέ, δεν αναφερθήκατε, θα παρακαλούσα
πάρα πολύ στο κλείσιµο να αναφερθείτε σ’ αυτό- ότι η Ολυ-
µπιακή είναι η µόνη αεροπορική εταιρεία της Ευρώπης που είναι
100% κρατική.

Ξέρετε ότι αυτή τη στιγµή θα είναι η µόνη που δεν έχει κρατική
συµµετοχή; Και δεν αισθάνεστε την παραµικρή ανάγκη ως Κυ-
βέρνηση αυτής της χώρας να υπερασπιστείτε τη γραµµή σας;
Γιατί µέχρι τώρα δεν διεκδικήσατε εκεί µέσα ούτε το 1%!

Τι εχέγγυα υπάρχουν αν ο κ. Βγενόπουλος –που είναι πιθανό-
τατο, όπως έδειξε και στον ΟΤΕ- µετά από ένα χρόνο πουλήσει
την Ολυµπιακή; Με τι εχέγγυα το ελληνικό δηµόσιο θα µπορέσει
να εξασφαλίσει, γι’ αυτή τη χώρα που έχει ανάγκη την αεροπο-
ρία, τα συµφέροντά της;

Τέλος, κλείνω κι εγώ µε ένα θέµα που έθιξε µε µεγάλη σαφή-
νεια ο εισηγητής µας κ. Λαφαζάνης, αλλά και ο Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς, το θέµα του µετοχικού κεφαλαίου της «MARFIN». ∆εν
έχει το δικαίωµα να ψηφίσει αυτή η Βουλή, αν δεν καταθέσετε
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µε σαφήνεια ποια είναι η κατάσταση του µετοχικού κεφαλαίου
της «MARFIN».

Ξέρουµε µέσα από το διαδίκτυο ότι την 1η Μαρτίου του 2009
δεν ανέφερε ευρωπαϊκό πλειοψηφικό κεφάλαιο. Αυτό µας είναι
σαφές. Ξέρουµε να διαβάζουµε στο διαδίκτυο και ξέρουµε ότι
αυτό δεν υπάρχει.

Άρα, καλείτε το ελληνικό Κοινοβούλιο να αποφασίσει για ένα
ζήτηµα, το οποίο µέσα στον Κανονισµό του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου είναι σαφές, ότι δηλαδή το 50% των κεφαλαίων των αε-
ροπορικών εταιρειών πρέπει να είναι κοινοτικό. Αυτό δεν το
διασφαλίζετε και αρνείστε να µας απαντήσετε.

Είχε πει ο κ. Βορίδης πως όταν ήλθε ο κ. Βγενόπουλος πέρυσι
µας είπε ότι το 90% της «MARFIN» είναι ελληνικά κεφάλαια.
Όµως, την 1η Μαρτίου 2009 δεν γράφει τέτοιο πράγµα η
«MARFIN» στο διαδίκτυο. Πώς θα ψηφίσουµε; Πώς καλείτε και
τους Βουλευτές της Πλειοψηφίας σε µια τέτοια περιπέτεια;
Θεωρώ ότι είναι απαράδεκτο από τη µεριά σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κυρία Φιλίνη.

Το λόγο έχει ο κ. Κουτσούκος για τέσσερα λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα αξιοποιήσω το χρόνο µου, για να µην πάρω το λόγο στη

συνέχεια, να µιλήσω για την τροπολογία του Υπουργείου Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. Όµως, ήθελα να πω πρώτα πως,
µε δεδοµένη τη συζήτηση που έχει γίνει, αποδεικνύεται ότι πλέον
η Βουλή είναι εντελώς υποβαθµισµένη σ’ αυτήν τη διαδικασία και
πέραν των νοµικών ζητηµάτων για το αν µπορεί να ψηφίσει ή να
µην ψηφίσει, ουσιαστικά η Κυβέρνηση µε τη διαδικασία που επέ-
λεξε αναιρεί εν τοις πράγµασι το ρόλο της Βουλής.

Αν, κύριε Πρόεδρε -κάνω ένα ρητορικό ερώτηµα προς το Προ-
εδρείο- κάποιος συνάδελφος της Πλειοψηφίας πειθόταν ότι η
σύµβαση σ’ ένα σηµείο είναι δυσµενής για τα εθνικά συµφέροντα
και ήθελε να ψηφίσει µαζί µας για να την αλλάξουµε, θα µπο-
ρούσαµε να την αλλάξουµε; ∆ηλαδή, µετατρέπεται ουσιαστικά
η Βουλή σε µια κολυµβήθρα του Σιλωάµ από µια Κυβέρνηση που
έχει αποφασίσει να την υποβαθµίσει για να περάσει το ξεπού-
ληµα της Ολυµπιακής. Και κλείνω µε αυτό.

Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων.

Κύριε Υπουργέ, αυτή η τροπολογία που φέρατε σήµερα εδώ
αποδεικνύει την πλήρη διαχειριστική ανικανότητα του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, εδώ και πέντε περί-
που χρόνια, να αποδώσει τα δικαιώµατα της νέας ΚΑΠ στους
Έλληνες αγρότες, δικαιώµατα τα οποία κατοχυρώθηκαν µετά
από διαπραγµατεύσεις σκληρές και επίπονες των κυβερνήσεων
του ΠΑΣΟΚ και που έπρεπε να τα αποδώσετε χωρίς κόστος και
χωρίς ταλαιπωρία στους αγρότες. Τους ταλαιπωρείτε από το
2005. Οριστικοποίηση, ενεργοποίηση, χρήµατα από την τσέπη
τους. Εβδοµήντα εκατοµµύρια το χρόνο φεύγουν από τις τσέπες
των Ελλήνων αγροτών.

Και ενώ τα είχαµε επισηµάνει από το 2006, ψευδολογούσατε
εδώ στο Κοινοβούλιο. ∆ιότι µας λέγατε και έλεγε ο κ. Μπασιάκος
και ανατρέξτε στα Πρακτικά: «∆εν µπορούµε να αποδεχθούµε την
πρόταση του ΠΑΣΟΚ να πληρώσει ο προϋπολογισµός τα δικαι-
ώµατα. Και σας φέρνω, κύριε συνάδελφε», έλεγε σε µένα, «το πα-
ράδειγµα του λογιστή, ο οποίος πληρώνεται από το φορολο-
γούµενο, όταν του κάνει τη φορολογική δήλωση». Και όταν
στριµώχτηκε πολιτικά και από συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, γιατί και εκείνοι µιλάνε µε αγρότες, µας είπε ότι έχει γνω-
µοδότηση του Νοµικού Συµβουλίου του Υπουργείου σας ότι δεν
επιτρέπεται από την ευρωπαϊκή νοµοθεσία. Και έπρεπε να έρθουν
εδώ ερωτήσεις Ευρωβουλευτών για να αποδειχθεί ότι δεν υπήρξε
τέτοιο θέµα.

Και ήρθατε πέρυσι στο νοµοσχέδιο για την κτηνοτροφία να ψη-
φίσετε τη ρύθµιση, ότι από το 2009 και µετά µπορούν να πλη-
ρωθούν. Και σας είπαµε. Αφού µπορούν να πληρωθούν, γιατί δεν
το κάνετε τουλάχιστον από το 2008; Σε µια περίοδο που πέφτει
καθηµερινά το εισόδηµα των αγροτών, τουλάχιστον να τους δώ-
σουµε µια ανάσα. ∆εν το κάνατε.

Σήµερα έρχεστε εδώ και µας λέτε ότι είσαστε εντελώς ανίκα-
νοι να διεκπεραιώσετε ακόµα και τη ρύθµιση τη νοµοθετική που

εσείς εδώ φέρατε πέρυσι, γιατί δεν µπορούσατε να προκηρύξετε
το διεθνή διαγωνισµό. Και δεν είναι µόνο αυτή η ανικανότητά
σας. Η ανικανότητά σας είναι ότι έχετε ξαναβάλει τους αγρότες
σε µια διαδικασία -µια και οι ορθοφωτοχάρτες που χρησιµοποι-
ούνται για την ταυτοποίηση δεν µπορούν να ταυτοποιήσουν τα
αγροτεµάχια- και τους ξαναβάζετε να τρέχουν, να δαπανούν, για
να πάρουν τι τελικά; Αυτό που είναι κατοχυρωµένο και που
έπρεπε να πηγαίνει στην τσέπη τους µε µια επιταγή.

Άρα, τοποθετούµενο σ’ αυτή την τροπολογία λέω ότι, µπρο-
στά στην ανικανότητά σας, τη φέρνετε και θα την ψηφίσει η
Βουλή, διότι διαφορετικά θα ξαναπληρώσουν. Όµως, είµαστε
υποχρεωµένοι να αναδείξουµε αυτή σας την ανικανότητα και να
σηµειώσουµε πως, όταν ένα ζήτηµα που είναι εντελώς διαχειρι-
στικό και διεκπεραιωτικό δεν µπορείτε να φέρετε σε πέρας, πολύ
δε περισσότερο δεν µπορείτε να αντιµετωπίσετε τα ζητήµατα της
µεγάλης κρίσης που διέρχεται ο αγροτικός τοµέας. Και επειδή
εµάς δεν µας πιστεύετε, να πάτε στην Εθνική Στατιστική Υπηρε-
σία να σας δείξει το µέγεθος της πτώσης της παραγωγής και το
µέγεθος της πτώσης των εισοδηµάτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, να βάλω και µια άλλη διάσταση.
Ξεχωρίζετε τους κατ’ επάγγελµα αγρότες µε τους µη κατά

κύριο επάγγελµα αγρότες. Και θέλω να σας θέσω ένα θέµα και
να το ψάξουν οι νοµικές σας υπηρεσίες. Η νοµιµοποιητική βάση
της απόδοσης των δικαιωµάτων στηρίζεται στην Κοινή Αγροτική
Πολιτική, η οποία δεν ξεχωρίζει αυτούς που έχουν δικαιώµατα.
Αυτή ήταν η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Εσείς τώρα έρχεστε εδώ να την τροποποιήσετε, για ποιο λόγο;
∆εν πιστεύω να σας έπιασε ο πόνος για να ενισχύσετε δήθεν
τους αγρότες. Για να εξοικονοµήσετε χρήµατα το κάνετε, αλλά
εγώ πιστεύω ότι αυτή σας η απόφαση πάσχει και παρακαλώ να
τη δείτε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Κουτσούκο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Ευάγγελος Αργύρης
για τέσσερα λεπτά, παρακαλώ, από τη θέση σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Για την τροπολογία µιλάµε, κύριε
Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μετά. Θα µιλήσετε
και εσείς. Θα µιλήσει ο κ. Ροντούλης και θα ακολουθήσετε εσείς
µε τη σειρά που έχετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Θα δευτερολογήσουµε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Βεβαίως.
Έχετε το λόγο, κύριε Αργύρη.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι έχει εξαντληθεί η συζήτηση για το παρόν νοµο-

σχέδιο που συζητάµε. Όµως, σε ένα νοµοσχέδιο που δεν έχει
καµµία σχέση µε µια τροπολογία που αφορά την ενεργοποίηση
των δικαιωµάτων των αγροτών, αναδεικνύεται, όπως είπε και
πριν ο συνάδελφος κ. Κουτσούκος, η ανικανότητα της Κυβέρνη-
σης να προλάβει πολλά πράγµατα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Το πρώτο που αποδεικνύεται είναι ότι από την πρώτη µέρα για
την ενεργοποίηση των δικαιωµάτων και µε κοινοβουλευτικό
έλεγχο, αλλά και στη συζήτηση που κάναµε µε την πολιτική ηγε-
σία, προσπαθούσαµε να τους πείσουµε ότι αυτό το κόστος
αφορά το κράτος, γιατί είναι από υποδοµές που δεν έχει και δεν
µπορεί σε καµµία περίπτωση αυτό το πολύ µεγάλο κόστος των
70.000.000-80.000.000 το χρόνο να το πληρώνουν οι αγρότες.

Αποδεικνύεται µετά από πέντε χρόνια ότι είχαµε απόλυτα
δίκιο, αλλά αυτό το δίκιο είχε ήδη γεννήσει µια ζηµιά. Και η ζηµιά,
λοιπόν, στα πέντε χρόνια είναι πέντε επί επτά ίσον τριάντα πέντε
περίπου, αν θέλετε, 350.000.000.

Και εδώ θα ήθελα να ρωτήσω τον αγαπητό κύριο Υφυπουργό:
Θα επιστρέψετε στους αγρότες αυτά τα 350.000.000 που ει-
σπράξατε αυτά τα χρόνια για να ενεργοποιήσουν τα δικαιώµατά
τους µε δική σας καθαρά ευθύνη;



8148 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

∆εύτερον: Φέρατε δύο νοµοσχέδια στα πέντε χρόνια. Το
πρώτο το ουσιαστικό ήταν για να ενεργοποιήσετε, υποτίθεται,
την ΚΑΠ, αλλά αυτό που ήταν στα ψιλά γράµµατα, που γεννούσε
πάλι, αν θέλετε, ένα σκάνδαλο, ήταν το πώς θα αποχαρακτηρί-
σετε τη γη υψηλής παραγωγικότητας σε όλο τον εθνικό δρόµο
από την Αθήνα µέχρι την Αλεξανδρούπολη. Και εκεί ακριβώς εί-
χατε και αυτή την συγκεκριµένη θέση την οποία για δεύτερο νο-
µοσχέδιο που είχατε για την κτηνοτροφία λέγατε ότι έπρεπε το
2009 να πληρωθεί η ενεργοποίηση από τον κρατικό προϋπολο-
γισµό.

∆εν το κάνατε και νοµίζω ότι πρέπει να απαντήσετε, επίσης,
στο εξής: Τη ζηµιά που θα προκύψει, όπως σας λέει και η ειδική
έκθεση, ότι επειδή δεν είναι διεθνής ο διαγωνισµός, είχατε το
χρόνο να τον κάνετε από πέρυσι τον Αύγουστο µέχρι σήµερα,
γιατί δεν τον κάνατε; Γιατί δεν κάνατε, δηλαδή, αυτόν τον διεθνή
διαγωνισµό; Σωστά, κατά τη δική µου εκτίµηση, κάνατε ανάθεση
στο φόβο ότι δεν θα πάρουν οι αγρότες τις επιδοτήσεις, γιατί
αυτό το δίληµµα βάζετε πάντα, ότι µπροστά στο δίληµµα να µη
πάρουν οι αγρότες τις ενισχύσεις, λέτε: «Τι να κάνουµε τώρα;
Θα παραβούµε, θα παρανοµήσουµε και θα παρατυπήσουµε.
Όµως, αυτό γεννά ένα κόστος. Σας το επισηµαίνει η ειδική έκ-
θεση, ότι µπορεί να υπάρξει και κόστος από αυτή τη συγκεκρι-
µένη διαδικασία την οποία θα ακολουθήσετε.

Κλείνοντας, κύριε Υπουργέ, πρέπει να απαντήσετε στους
αγρότες. Επανέρχοµαι στο ερώτηµα. Θα τους επιστρέψετε τα
350.000.000 που τους κρατήσατε µε δική σας ευθύνη -του
Υπουργείου- αυτά τα πέντε χρόνια; Αυτά τα χρήµατα είναι πολύ
σηµαντικά. Θα µπορέσουν να τα ξαναπάρουν πίσω; Είναι ένα
ερώτηµα που γίνεται καθηµερινά από τον καθένα.

∆ιότι δεν µπορεί, λοιπόν, από τη µια µεριά, να δηλώνετε ότι
µετά από πέντε χρόνια µπορεί να γίνει κάτι τέτοιο, όταν ξέρατε
ότι από την πρώτη µέρα που ενεργοποιήθηκε αυτό, το έκαναν
και άλλες χώρες, σχεδόν στο σύνολό τους στην Ευρώπη, πλή-
ρωσαν αυτά τα χρήµατα τα κράτη-µέλη και όχι οι αγρότες.

Γι’ αυτό, λοιπόν, εµείς λέµε «ναι» σε αυτή την τροπολογία,
µόνο που επισηµαίνουµε και εδώ την κακή σας διαχειριστική λει-
τουργία η οποία θα δηµιουργήσει στο µέλλον και επιπλέον κό-
στος που καλούνται µέσα από τους συµψηφισµούς, που το λέτε
στο νοµοσχέδιο το οποίο πέρασε αυτή η συγκεκριµένη τροπο-
λογία τον Οκτώβριο, οι οποίοι πάλι θα πέσουν στις πλάτες των
αγροτών και τα χρήµατα τα οποία δικαιούνται θα είναι πολύ λι-
γότερα από αυτά που πρέπει να πάρουν µε βάση τη νέα ΚΑΠ.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Να δώσουµε το λόγο
για δύο λεπτά στον κ. Καραθανασόπουλο και µετά θα µιλήσετε
εσείς, κύριε Ροντούλη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

∆εν χρειάζεται να πούµε τίποτα περισσότερο για να αιτιολο-
γήσουµε τη θέση µας ως Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας,
γιατί καταψηφίσαµε και επί της αρχής, αλλά θα καταψηφίσουµε
και επί των άρθρων τη συγκεκριµένη σύµβαση ιδιωτικοποίησης
της Ολυµπιακής Αεροπορίας.

Ζήτησα το λόγο για να τοποθετηθούµε για την τροπολογία.
Εµείς, κύριε Πρόεδρε, δε θα την ψηφίσουµε την τροπολογία.

Θα την καταψηφίσουµε. Πρώτον, διότι αφορά µόνο τους κατά
κύριο επάγγελµα αγρότες και αφήνει εκτός τους φτωχοµεσαί-
ους αγρότες που αναγκάζονται να κάνουν και άλλη δουλειά για
να ζήσουν, γιατί δεν µπορούν να τα βγάλουν πέρα από το πενι-
χρό αγροτικό εισόδηµα.

Και δεύτερον, γιατί όλη η διαδικασία η οποία και στο προη-
γούµενο χρονικό διάστηµα και σήµερα µε την τροπολογία την
οποία καταθέτετε, υπάρχει ουσιαστικά τι κάνει; Κατ’ αρχάς,
υπάρχει µια συµπαιγνία ανάµεσα στο Υπουργείο και στην ΠΑΣΕ-
ΓΕΣ. Μέχρι τώρα καλούσατε τους ίδιους τους αγρότες να χρη-
µατοδοτούν την ΠΑΣΕΓΕΣ για να συµπληρώνονται οι αιτήσεις,
σήµερα θα τη χρηµατοδοτήσετε µέσα από τον κρατικό προϋπο-
λογισµό για να έρθει αύριο ο ιδιώτης από το διεθνή διαγωνισµό
τον οποίο θα κάνετε από το 2010 και µετά, όπως ισχυρίζεστε για
να µπαίνει «ζεστό» χρήµα από τον κρατικό προϋπολογισµό, ενώ

τη συγκεκριµένη διαδικασία, κατά τη γνώµη του ΚΚΕ, θα έπρεπε
να την κάνουν οι υπηρεσίες του ίδιου του Υπουργείου, οι ∆ιευ-
θύνσεις Γεωργίας. Γι’ αυτό ακριβώς το λόγο εµείς θα καταψηφί-
σουµε την παρούσα τροπολογία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Καραθανασόπουλε.

Το λόγο έχει ο κ. Ροντούλης για τέσσερα λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βάσει της τροπολογίας του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων το κόστος ενεργοποίησης των δικαιωµάτων ανα-
λαµβάνεται πλέον από τον κρατικό προϋπολογισµό προκειµένου
βεβαίως να αρθεί από τις πλάτες των αγροτών ένα αδικαιολό-
γητο βάρος.

Όµως, κύριε Υφυπουργέ, κάποια κρίσιµα ερωτήµατα συνεχί-
ζουν να υπάρχουν. Εµείς θα υπερψηφίσουµε την τροπολογία.
Θέλουµε όµως, να δώσετε συγκεκριµένες απαντήσεις σε συγκε-
κριµένα ζητήµατα που θα θέσουµε.

Πρώτον, όπως ακούστηκε ήδη, η τροπολογία αφορά µόνο
τους κατά κύριο επάγγελµα αγρότες. Ωραία. Ποιοι εξαιρούνται;
Εξαιρούνται, πρώτον, οι συνταξιούχοι. ∆ηλαδή, άνθρωποι από-
µαχοι της δουλειάς µε πενιχρές συντάξεις θα επωµισθούν το κό-
στος ενεργοποίησης των δικαιωµάτων, πράγµα που θα έπρεπε
εδώ και χρόνια να είχε επωµισθεί ο κρατικός προϋπολογισµός.

∆εύτερον, εξαιρούνται οι ετεροεπαγγελµατίες. Εµείς εκεί θα
µπορούσαµε να είµαστε σύµφωνοι. Όµως, δεν θα πρέπει να µπει
ένα πλαφόν εισοδήµατος κάτω από το οποίο ο κρατικός προϋ-
πολογισµός θα αναλάµβανε το κόστος ενεργοποίησης των δι-
καιωµάτων ακόµα και για έναν ετεροεπαγγελµατία;

Να σας πω ένα παράδειγµα. Έχουµε ένα κτίστη ο οποίος έχει
ετήσιο εισόδηµα 11.000 ευρώ. Τα 4.000 προέρχονται από αγρο-
τικά εισοδήµατα. ∆εν είναι κατά κύριο επάγγελµα αγρότης.
Αυτός ο άνθρωπος µε αυτό το εισόδηµα θα κληθεί να καταβάλει
το κόστος ενεργοποίησης των δικαιωµάτων, επειδή µόνον είναι
ετεροεπαγγελµατίας. Εδώ θα έπρεπε να υπάρχει και για αυτούς
τους ανθρώπους µια πρόνοια µε βάση το πλαφόν εισοδήµατος.

Επίσης, θέλω να σας κάνω τα εξής ερωτήµατα. Θα πρέπει ή
όχι η ρύθµιση αυτή να εγκριθεί από το Ελεγκτικό Συνέδριο; Και
πώς θα εγκριθεί από το Ελεγκτικό Συνέδριο εάν προηγουµένως
δεν έχει γίνει ένας διεθνής διαγωνισµός; Πώς θα ξεπεράσετε το
σκόπελο αυτό του Ελεγκτικού Συνεδρίου; Έστω, όµως, ότι προ-
σπερνάτε το σκόπελο, έστω ότι καθίσταται εφικτή η εξέλιξη
αυτή, πείτε µου τώρα. Πότε θα καταβάλετε το κόστος που συνε-
πάγεται η ενεργοποίηση των δικαιωµάτων στις κατά τόπους ενώ-
σεις; Πότε θα δώσετε αυτό το κόστος που ανέρχεται σύµφωνα
µε υπολογισµούς γύρω στα 25.000.000 ευρώ; Χρωστάει ή δεν
χρωστάει το κράτος στις ενώσεις εδώ και τρία χρόνια 1.000.000
ευρώ από ενεργοποίηση δικαιωµάτων; Και τώρα χωρίς να υπάρ-
χει πρόνοια χρόνου, έρχεστε και λέτε ότι θα δώσουµε στις ενώ-
σεις τα χρήµατα από τον κρατικό προϋπολογισµό. Πότε;

Το ερώτηµα αυτό είναι κρίσιµο, κύριε Υφυπουργέ, γιατί φοβά-
µαι ότι θα έχουµε την εξής εξέλιξη πραγµάτων. Ακούστε, κύριε
Παπουτσή, ποια θα είναι. Οι ενώσεις επειδή δεν θα πάρουν τα
χρήµατα άµεσα, θα πουν στους αγρότες ότι δώστε µας τα χρή-
µατα για την ενεργοποίηση των δικαιωµάτων και όταν θα πά-
ρουµε τα χρήµατα από τον κρατικό προϋπολογισµό, θα τα
επιστρέψουµε στους αγρότες. ∆ηλαδή, ουσιαστικά ξέρετε τι θα
γίνει; Πάλι οι αγρότες θα πληρώσουν.

Γι’ αυτό, λοιπόν, εγώ σας ρωτάω συγκεκριµένα πράγµατα…
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Τι προτείνετε;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι προτείνουµε; Άµεσα να δοθούν

τα χρήµατα…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Που είναι γραµµένα στον προϋπολο-

γισµό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Που είναι και γραµµένα.
Ζητάµε, λοιπόν, πότε θα γίνει; Μπορείτε να πείτε: Σε µια εβδο-

µάδα, σε δύο εβδοµάδες, µέχρι τότε θα γίνει. Ζητάµε και προ-
τείνουµε χρονοδιάγραµµα, συγκεκριµένο χρόνο, χρονικό
ορόσηµο.

Βεβαίως ξέρετε πολύ καλά ότι το µείζον θέµα είναι άλλο, κύριε
Υφυπουργέ. Πότε τελικά θα καταστεί εφικτή η ενεργοποίηση των
δικαιωµάτων; Θα καταστεί εφικτή µέχρι τις 9 Ιουνίου ή, όπως
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λένε οι πρόεδροι των ενώσεων, αυτό δεν µπορεί να γίνει µέχρι τις
αρχές Οκτωβρίου; Κι αν δεν µπορεί να γίνει ενεργοποίηση ου-
σιαστική των δικαιωµάτων, κύριε Υφυπουργέ…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κατανοείτε ότι υπάρχει κίνδυνος απώλειας τµήµατος των επι-

δοτήσεων, εάν δεν υπάρξουν οι προσυνεννοήσεις και οι κατάλ-
ληλες διαπραγµατεύσεις του Υπουργείου µε τις υπηρεσίες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Άρα, µε την τροπολογία αυτή που φέρνετε ουσιαστικά πάλι τα
πράγµατα µένουν µετέωρα. Βεβαίως, γίνεται ένα βήµα που θα
έπρεπε να έχετε κάνει ήδη από το 2005. Αλλά τα ερωτήµατα πα-
ραµένουν.

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, θέλοντας να κάνω το εξής ερώ-
τηµα. Πότε επιτέλους, να υπάρξει η δηµοσιοποίηση, κύριε Υφυ-
πουργέ, των στοιχείων που αφορούν τους ανθρώπους που
παίρνουν τις επιδοτήσεις; ∆ηλαδή, ότι ο τάδε παίρνει αυτό το
ποσό των επιδοτήσεων προκειµένου να υπάρχει µια διαφάνεια
στο όλο σύστηµα. Αρκετά πληρώνουµε καταλογισµούς. Η κοι-
νοτική νοµοθεσία προβλέπει πλήρη διαφάνεια και βεβαίως, προ-
βλέπει δηµοσιοποίηση των στοιχείων. Γιατί τόσα χρόνια δεν
έχουµε προχωρήσει σε µια τέτοια δηµοσιοποίηση των στοιχείων;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Παρακαλώ, κύριε Ρο-
ντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καταλήγω, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν τελειώνετε όµως.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Με την ανοχή σας ένα ερώτηµα θα

κάνω. Η διυπουργική επιτροπή ενέκρινε για το αγροτικό κανάλι
του ΟΠΕΓΕΠ ενενήντα οκτώ προσλήψεις δηµοσιογράφων, εικο-
νοληπτών, τεχνικών κ.λπ.. Πείτε µας µε ποια διαδικασία θα γίνουν
οι προσλήψεις αυτές.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Λαφαζάνης έχει το

λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή τώρα

έχω µπερδευτεί λιγάκι, για την τροπολογία θα τοποθετηθούµε ή
για το συνολικό πακέτο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Άµα σας πω για την τρο-
πολογία και για το πακέτο θυµώνετε, αν αφήσω το πακέτο λέτε
είµαστε εκτός Κανονισµού…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το λέω για να καταλάβω γιατί
έπρεπε να ολοκληρωθεί η συζήτηση επί των άρθρων και να
µπούµε στο θέµα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώθηκε, κύριε
Λαφαζάνη. Τα είπατε αυτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πότε ολοκληρώθηκε; Έτσι ολο-
κληρώνεται η συζήτηση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τώρα µπαίνουµε όλοι
επί της τροπολογίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Χωρίς να πει κάτι ο κύριος
Υπουργός επί του θέµατος; Εδώ ανοίχθηκαν τόσα θέµατα. Ετέ-
θησαν τόσα θέµατα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: ∆εν δευτερολογήσαµε.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: ∆εν δευτερο-

λογήσαµε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι θα γίνει; Θα έχουµε ένα σιω-

πηλό Υφυπουργό απέναντί µας και εµείς θα θέτουµε ερωτήµατα,
δεν θα παίρνουµε απαντήσεις και όποτε ευαρεστείτε ο κύριος
Υπουργός θα µιλάει υποτιµητικά προς την Αντιπολίτευση ότι δεν
γνωρίζει, δεν ξέρει τι λέει και τι δεν λέει και εκείνο και το άλλο;

Εδώ τα θέµατα είναι πολύ συγκεκριµένα, κύριε Υφυπουργέ,
και νοµίζω ότι χρήζουν µιας πολύ συγκεκριµένης απάντησης.

Θα µας καταθέσετε εδώ το µετοχολόγιο. Πώς θα γίνει; Πρέπει
να κατατεθεί. Πωλείτε την Ολυµπιακή Αεροπορία σε µια εταιρεία.
Ανεξαρτήτως των κανόνων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, θα έπρεπε
να µας τα είχατε καταθέσει.

Πρέπει να υπάρχει διαφάνεια: Ποιοι αγοράζουν τον εθνικό µας
αεροµεταφορέα. Ποιοι συµµετέχουν στο µετοχικό κεφάλαιο
µέχρι φυσικού προσώπου, ένας προς έναν. ∆εν οφείλει να το
ξέρει η Βουλή; ∆εν οφείλετε να το έχετε καταθέσει αυτό το

πράγµα και να ξέρουµε, εν πάση περιπτώσει, τι γίνεται;
∆ιότι, κύριε Υπουργέ, δεν ξέρω αν έχετε διαβάσει τον Κανονι-

σµό, αλλά εδώ δεν µιλάµε µόνο για το 50% και πλέον αλλά τι λέει
εδώ; Λέει: «Τα κράτη-µέλη και οι υπήκοοι κρατών-µελών κατέ-
χουν άνω του 50% της επιχείρησης και έχουν τον πραγµατικό
έλεγχο».

Βάζει δύο προϋποθέσεις, την κατοχή πάνω από το 50% και τον
πραγµατικό έλεγχο. Αυτά πρέπει να είναι σαφή εδώ. Έχουν πάνω
από το 50% κράτη-µέλη υπήκοοι της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Και
αν το έχουν, έχουν και τον πραγµατικό έλεγχο; ∆ιότι αυτά είναι
τα διακυβεύµατα το οποία επιβάλλουν οι Κανονισµοί της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

Είπαµε τη θέση µας. Εµείς δεν συµφωνούµε έτσι και αλλιώς
σε οποιασδήποτε µορφής ιδιωτικοποίηση, οποιασδήποτε µορ-
φής εκποίηση της Ολυµπιακής Αεροπορίας και σε οποιονδήποτε
Έλληνα, ξένο, Άραβα, Αµερικανό, Λατινοαµερικανό, Αφρικανό,
Ουγκάντα, δεν ξέρω που, όπου θέλετε. Είµαστε αντίθετοι.
Ωστόσο, όµως, οφείλουµε ορισµένα θέσµια τα οποία ισχύουν και
στα οποία θα έπρεπε να ήταν συµβατή η ιδιωτικοποίηση, να επι-
µείνουµε επ’ αυτών και να ζητάµε εξηγήσεις.

∆εν προχωράω στα θέµατα των ερωτηµάτων. Νοµίζω ότι τα
έχετε σηµειώσει. Είναι και άλλα, επίσης σοβαρά και κρίσιµα.

Μπαίνω τώρα και στην τροπολογία, γιατί πρέπει να πούµε και
για την τροπολογία, απ’ ό,τι καταλαβαίνω, αν και νοµίζω ότι θα
έπρεπε να πάρει το λόγο ο κύριος Υπουργός να µας πει ορισµένα
πράγµατα γι’ αυτή την τροπολογία, γιατί ήρθε µεσάνυχτα και
αυτή.

Έπρεπε να προηγηθείτε, κύριε Υφυπουργέ, στη σχετική συ-
ζήτηση για να µπορέσουµε να τοποθετηθούµε και εµείς µε κά-
ποια άνεση. Χρειάζεται κάποια γνώµη από την πλευρά σας,
µερικές εξηγήσεις που θα ήταν χρήσιµες και για µας.

Γιατί τη φέρατε πρώτα απ’ όλα µεσάνυχτα; Φέρνετε ένα νο-
µοσχέδιο εδώ, το οποίο το πήραµε µια µέρα πριν έρθει στην επι-
τροπή, οκτακόσιες σελίδες, για να το διαβάσουµε και να
τοποθετηθούµε. Φέρνετε επί του νοµοσχεδίου άσχετη τροπολο-
γία τα µεσάνυχτα, για τα δικαιώµατα των αγροτών.

Είναι απαράδεκτη η τροπολογία σας για µια σειρά λόγους,
τους όποιους θα εξηγήσω πάραυτα.

Πρώτον, τεράστια η καθυστέρηση για να απαντήσετε σε ένα
θέµα που δεν το απαντάτε ούτε τώρα -το παραπέµπετε, το ανα-
βάλετε- που είναι η ψηφιοποίηση των δικαιωµάτων. Είναι τερά-
στιο θέµα, διαχρονικό θέµα για το οποίο έχει ευθύνες και το
ΠΑΣΟΚ.

Ανεξάρτητα από το τι λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση και από το τι
επιβάλλει η Ευρωπαϊκή Ένωση, εµείς τι έπρεπε να κάνουµε ως
χώρα; Έπρεπε να έχουµε προχωρήσει σ’ αυτό, που είναι µια
µορφή ενός αγροτικού κτηµατολογίου, για να ξέρουµε πώς κι-
νούµαστε. Απ’ αυτές τις καθυστερήσεις -διαδοχικές και απαρά-
δεκτες από την πλευρά σας- η Ελλάδα πληρώνει τεράστια
πρόστιµα. Από το 1998 έχουµε χάσει περίπου 1,3 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ και θα συνεχίσουµε να χάνουµε. Αυτά είναι λεφτά των
αγροτών.

Όταν έχουµε ένα τόσο κρίσιµο και σοβαρό αγροτικό πρό-
βληµα, είναι δυνατόν λόγω των καθυστερήσεων και της ανεπάρ-
κειας των κυβερνήσεων να χάνουν οι αγρότες τέτοια τεράστια
ποσά; Και όχι µόνο να χάνουν, αλλά να πληρώνουν και από πάνω
για τα δικαιώµατα.

∆εύτερος λόγος. Πάτε τώρα να κάνετε µια εµβαλωµατική
λύση, η οποία δεν είναι µια ουσιαστική απάντηση στο πρόβληµα
και από αυτήν εξαιρείτε τη µεγάλη πλειοψηφία των αγροτών.
Λέτε ότι δεν θα πληρώνουν για το 2009 –στο βαθµό που δεν θα
πληρώνουν βεβαίως, όπως σωστά ελέχθη και από τον κ. Ρο-
ντούλη- οι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες. Και σας λέω εγώ,
ένας συνταξιούχος που συνεχίζει την αγροτική παραγωγή θα
πληρώνει; Αυτούς που δεν είναι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες
και έχουν ένα µαγαζάκι, έχουν και µια οικοδοµική ή µια άλλη δρα-
στηριότητα, που παίρνουν όµως µια επιδότηση -γιατί η Ευρω-
παϊκή Ένωση δεν θέτει τέτοιες προϋποθέσεις- γιατί τους
εξαιρείτε; Εξαιρείτε περίπου τα 2/3 αυτών που ασκούν αγροτική
εκµετάλλευση. Γιατί; Αυτοί είναι πλούσιοι; Αυτοί δεν έχουν προ-
βλήµατα, δεν έχουν ανάγκες; ∆εν θέλουν µιας ειδικής ενίσχυσης;
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Τρίτον, δεν γίνεται και σωστά η διαδικασία. Και εφόσον δεν
την κάνετε σωστά τη διαδικασία, το επακόλουθο είναι, πρώτον,
να πληρώσουν και οι αγρότες δικαιώµατα µέχρι το Μάιο και να
περιµένουν τις επιστροφές και, δεύτερον -ακόµα χειρότερο- να
έρθει η Ευρωπαϊκή Ένωση για άλλη µια φορά και να πει «αυτή η
δουλειά είναι πληµµελής, δεν έχετε καταγράψει σωστά, ασκείτε
πελατειακές σχέσεις, κάνετε πολιτική µε σκοπιµότητες µέσα από
τις αγροτικές ενισχύσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης» και να βάλει
νέο πρόστιµο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώστε, κύριε
Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έτσι και πληρώνουν οι αγρότες
και πληρώνει και πρόστιµο από πάνω η χώρα.

Αυτά είναι εντελώς απαράδεκτα πράγµατα και τα εισάγετε µε
αλλεπάλληλες διατάξεις στη Βουλή µεσάνυχτα. Προχθές ψηφί-
σατε την άλλη διάταξη. Τώρα έχουµε καινούργια διάταξη και
αύριο θα µας φέρετε και άλλη µια. Προχειρολογείτε, διότι θέλετε
να εξυπηρετήσετε και εσείς, δυστυχώς, τα γνωστά κοµµατικά,
πελατειακά παιχνίδια στην ύπαιθρο, αγνοώντας το συµφέρον του
αγρότη, αγνοώντας το συµφέρον της χώρας µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ήθελα να ενηµερώσω
το Σώµα το εξής. Κατ’ αρχάς το κατά πόσον είναι σχετική ή
άσχετη η τροπολογία αυτή, είναι µια άλλη συζήτηση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Άσχετη είναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Έχει, όµως, κατατεθεί

εδώ και είκοσι µέρες. ∆εν είναι τα µεσάνυχτα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τη ∆ευτέρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κατατέθηκε στις 3 Απρι-

λίου.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εµείς την πήραµε τη ∆ευτέρα το

πρωί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τώρα από εκεί και πέρα

ξέρετε ότι για προώθηση ορισµένων πολιτικών επ’ αγαθώ µιας
κοινωνικής οµάδας ή του συνόλου συµβαίνουν και αυτά. Αυτό
είναι ένα θέµα το οποίο παραµένει ακόµα ασαφές.

Ο κ. Αγοραστός έχει το λόγο για προτασσόµενη δευτερολογία
και µετά ο κ. Τζαµτζής και πάµε στις δευτερολογίες κανονικά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο χρόνος σας είναι δύο

λεπτά, κύριε συνάδελφε. Είναι γνωστό αυτό. Συµπυκνώστε τη
σκέψη σας και δείξτε την ικανότητά σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: ∆εν πιστεύω ότι κάποιος έχει
αντίρρηση σ’ αυτήν την τροπολογία. Αυτή η τροπολογία απαλ-
λάσσει από το κόστος ενεργοποίησης των δικαιωµάτων τους
κατά κύριο επάγγελµα αγρότες. ∆εν νοµίζω ότι κανείς σε αυτή
την Αίθουσα έχει αντίρρηση.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πότε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Από το 2009 και 2010. Αυτή η

διαδικασία είναι ένα πάγιο αίτηµα των αγροτών.
Εναρµονιζόµαστε, κύριε Πρόεδρε, µε τα δίκαια και εφικτά

θέλω των πολιτών και µάλιστα των αγροτών. Έχει δείξει αυτή η
Κυβέρνηση ότι στέκεται µε σεβασµό και ενδιαφέρον απέναντι
στα προβλήµατα των αγροτών και το απέδειξε και µε το πακέτο
των 500.000.000 ως αποζηµίωση. Απέδειξε ότι έχει διευρύνει τα
όρια, τα περιθώρια, αλλά και τις αποζηµιώσεις από ακραία και-
ρικά φαινόµενα στον ΕΛΓΑ.

Να κάνουµε µια σύγκριση 2000-2004; ∆όθηκαν αποζηµιώσεις
από τον ΕΛΓΑ 938.000.000. Το 2004-2008 δόθηκαν από τον ΕΛΓΑ
πάνω από 2.000.000.000. Συνεπώς εδώ φαίνεται και ο σεβασµός
και το ενδιαφέρον απέναντι στη διατήρηση της ισορροπίας του
εισοδήµατος των αγροτών και του επιπέδου ζωής των αγροτών.

Παράλληλα, θα πρέπει να σας πω κάτι, γιατί ακούω εδώ για
ψηφιοποίηση της αγροτικής περιουσίας, των αγροτεµαχίων.
Είναι σωστό αυτό. Προχωράει η Κυβέρνηση. Αλλά όταν µετριώ-
νται οι επιπτώσεις και δεν είναι παρελθόν, αλλά είναι χρόνος µέλ-
λοντος, αυτό αποδεικνύεται.

Και ευχαριστούµε πολύ τους συναδέλφους της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης που το υπενθυµίζουν. Όταν έπρεπε να κάνουν
στην ώρα τους το κτηµατολόγιο, δεν το έκαναν. Αν σήµερα εί-
χαµε κτηµατολόγιο, βάσει του χρονοδιαγράµµατος που έπρεπε
να τηρηθεί και από την Ευρωπαϊκή Ένωση, δεν θα είχαµε αυτά

τα προβλήµατα της ψηφιοποίησης και θα ξέραµε τι είχε ο κάθε
αγρότης και µε κωδικό το κάθε κοµµάτι του αγρού που εκµεταλ-
λεύεται, αλλά και τις συνθήκες που έχει ο αγρός, αν είναι ξερι-
κός, αν ποτίζεται, από τι ποτίζεται και πού πηγαίνει η ιστορία
αυτή. Συνεπώς εδώ ασκούν αντιπολίτευση, επαναλαµβάνω και
προσποιούνται µια απώλεια µνήµης για όλα αυτά τα οποία έκα-
ναν στο παρελθόν και έχουν τις επιπτώσεις στο σήµερα και το
αύριο.

Εµείς δίνουµε µια ακόµα ανάσα στα εισοδήµατα των αγροτών,
όπως στεκόµαστε και πολύ καλά απέναντι στις Ενώσεις. Είδατε
ότι για το θέµα των δηµητριακών, αµέσως δώσαµε µια ανάσα
150.000.000 άτοκου δανείου, για να µπορέσουν να δώσουν προ-
καταβολές στους αγρότες, γιατί βλέπαµε ότι πιέζονταν οικονο-
µικά. Συνεπώς µη θέλετε να απαξιώνετε τα πάντα. Μη θέλετε να
απαξιώνετε ό,τι γίνεται προς την ορθή κατεύθυνση. Αν θέλετε να
βελτιώσουµε κάποια πράγµατα, κάντε βελτιωτικές προτάσεις.
Αλλά µην απαξιώνετε το σωστό, το ορθό, το δίκαιο, το λογικό και
αυτό για το οποίο όλοι οι αγρότες είναι σύµφωνοι.

Αν γυρίσετε στα χωριά και αν ανακατευθείτε µε τους ανθρώ-
πους και συζητήσετε µε αυτούς οι οποίοι ασχολούνται πραγµα-
τικά µε τη γεωργία, θα δείτε ότι αυτό το µέτρο σήµερα, αυτή τη
τροπολογία είναι αποδεκτή από όλον τον αγροτικό κόσµο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε

Αγοραστέ.
Ο κ. Τζαµτζής έχει το λόγο.
ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Μόνο µια κουβέντα θα πω. Επειδή συζητούµε αυτές τις µέρες

το νοµοσχέδιο για την πώληση της Ολυµπιακής, θα ήθελα να το-
νίσω ότι αν πραγµατικά και το ΠΑΣΟΚ και το ΚΚΕ και ο ΣΥΡΙΖΑ
επιθυµούσαν να µην πληρώνουν οι αγρότες ή όλοι οι Έλληνες
πολίτες, µέσα από τη φορολογία τους, το 1.000.000 ευρώ την
ηµέρα που κόστιζε η Ολυµπιακή σε όλους µας, θα έπρεπε πραγ-
µατικά να ψηφίσετε. Αν τους σκεφτόσασταν όλους αυτούς,
όλους τους Έλληνες, θα έπρεπε να ψηφίσετε.

Από κει και πέρα, όσον αφορά την τροπολογία για την οποία
συζητούµε, την τροπολογία για το κόστος ενεργοποίησης των
ατοµικών δικαιωµάτων το οποίο δεν θα πρέπει να πληρώνουν οι
κατά κύριο επάγγελµα αγρότες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
πρέπει να γίνει κατανοητό ένα πράγµα. Θέλουµε πλέον να ξεκα-
θαρίσουµε την ήρα από το σιτάρι. Αν θέλουµε να µιλάµε για
αγρότες, πρέπει να το ξεκαθαρίσουµε. Οι Έλληνες αγρότες θέ-
λουν επιτέλους να τους δούµε ως επαγγελµατίες, οι οποίοι έχουν
συγκεκριµένα δικαιώµατα.

Εγώ, προσωπικά, σας λέω ειλικρινά ότι δέχοµαι τις αιτιάσεις
του κ. Ροντούλη όσον αφορά κάποιες οµάδες οι οποίες µπορεί
να δηµιουργούν, αν θέλετε, µία κατάσταση που δεν θα είναι θε-
τική. Όµως, πρέπει να ξεκαθαρίσουµε ένα πράγµα. Μέσα απ’
αυτήν τη διαδικασία, µε την εφαρµογή πλέον αυτής της τροπο-
λογίας, µε την εφαρµογή της ενεργοποίησης και την πληρωµή
από τον προϋπολογισµό του κράτους των δικαιωµάτων για τους
αγρότες, θα δώσουµε λύση. Θα ξεκαθαρίσουµε πλέον ποιοι είναι
αυτοί, ποιοι επιτέλους µένουν. Μένουν γιατροί, δικηγόροι, δά-
σκαλοι, καθηγητές; Πόσοι είναι επιτέλους αυτοί; Και πόσοι είναι
οι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες;

Αυτό είναι ένα πάγιο αίτηµα. ∆εν είναι δυνατόν να τους βά-
ζουµε όλους µέσα στο ίδιο πλαίσιο, όταν λέµε ότι θα στηρίξουµε
τον αγρότη, τον κατά κύριο επάγγελµα αγρότη, αυτόν που αγω-
νίζεται στην ύπαιθρο και δεν κάνει ένα επάγγελµα επιπλέον γιατί
δεν είχε τι να κάνει τα λεφτά και αγόρασε κάποια κτήµατα ή είχε
κάποια κτήµατα από τον πατέρα του. Να έχει τα ίδια δικαιώµατα
ο καθηγητής ή ο δάσκαλος ή ο δικηγόρος ή ο γιατρός µε τον
κατ’ επάγγελµα αγρότη που δεν έχει κανένα άλλο επάγγελµα να
κάνει;

Θα πρέπει, λοιπόν, να ψηφίσουµε αυτήν την τροπολογία για
να µπορέσει και να ξεκαθαρίσει το θέµα και βέβαια να δοθεί λύση
και να ικανοποιηθεί ένα πάγιο αίτηµα του αγροτικού κόσµου της
χώρας µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστώ τον κ. Τζαµ-
τζή.

Το λόγο έχει η κ. Παπακώστα για τέσσερα λεπτά.
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ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, κρίνω σκόπιµο να δώσω µερικές απαντήσεις
γιατί νοµίζω ότι παρά το ύψωµα των τόνων σε ορισµένες περι-
πτώσεις, η συζήτηση ήταν εξαιρετικά ενδιαφέρουσα.

Θέλω να πω για το θέµα το οποίο ετέθη όσον αφορά το αν η
Βουλή πρέπει ή δεν πρέπει να εξακολουθήσει να κυρώνει συµ-
βάσεις, καθώς ετέθη από τµήµα συναδέλφων –και µάλιστα και
από τον πρώην Πρόεδρο της Βουλής κ. Κακλαµάνη- της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, αλλά και της Ελάσσονος Αντιπολίτευ-
σης, το εξής: Αυτό είναι ένα ζήτηµα που απασχολεί όλες τις
πτέρυγες της Βουλής, αγαπητοί συνάδελφοι. Όµως, για το αν
πρέπει ή δεν πρέπει αυτό να το συζητήσουµε και να συναποφα-
σίσουµε, παρακαλώ πολύ να µη µέµφεσθε την Κυβέρνηση, διότι
και στο παρελθόν οι προηγούµενες κυβερνήσεις έκαναν ακριβώς
το ίδιο πράγµα και κατά συνέπεια νοµίζω ότι όλοι θα πρέπει να
κάνουµε την αυτοκριτική µας. Αυτό είναι το πρώτο.

Το δεύτερο το οποίο θα ήθελα να πω, είναι προς απάντηση
στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσή,
διότι άφησε ένα ερώτηµα να αιωρείται εδώ, στον κοινοβουλευ-
τικό αέρα. Είπε «τι µεσολάβησε και επί των ηµερών του ΠΑΣΟΚ
ασχολήθηκε τόσο πολύ η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το Ευρωπαϊκό
∆ικαστήριο µε την υπόθεση της Ολυµπιακής;».

Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι, η απάντηση είναι απλή
και βασίζεται στα πραγµατικά γεγονότα. Είναι φανερό ότι το σύ-
νολο της υπόθεσης που αφορούσε την Ολυµπιακή, αφορά την
πολιτική, τις πράξεις και τις παραλείψεις των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ. Αυτές, αγαπητοί συνάδελφοι, από το 1994 έως και το
2003, χειρίστηκαν µε λανθασµένο και επιζήµιο –όπως αποδεί-
χτηκε από τα πράγµατα και από τη ζωή- τρόπο την υπόθεση της
Ολυµπιακής Αεροπορίας. Αυτές οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ δεν
τήρησαν τους όρους που η Ευρωπαϊκή Επιτροπή είχε θέσει για
τις ενισχύσεις στην Ολυµπιακή Αεροπορία. Αυτές αγνόησαν τις
αποφάσεις της επιτροπής, οδηγώντας σε βέβαιη καταδίκη τη
χώρα µας.

Και αντιλαµβάνεσθε ότι µ’ αυτόν τον τρόπο δηµιούργησαν και
το απόλυτο αδιέξοδο για την Ολυµπιακή και για τους χιλιάδες
εργαζόµενους σ’ αυτήν, πριν την παρέµβαση της Κυβέρνησης, η
οποία έδωσε και διέξοδο και προοπτική, µία απάντηση χωρίς κυ-
νήγι µαγισσών, χωρίς συνωµοσιολογία, καθαρή, που βασίζεται
στα πραγµατικά γεγονότα.

Όσον αφορά τώρα τη διαφάνεια, κύριε Πρόεδρε, να µου επι-
τρέψετε να πω στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι πρωτίστως η κοι-
νοβουλευτική πλειοψηφία είναι αυτή που ενδιαφέρεται για τη
διαφάνεια και τους όρους διαφάνειας, αυτή που στηρίζει την Κυ-
βέρνηση της χώρας. Και δεν χαρίζουµε σε κανέναν την ευαισθη-
σία για ζητήµατα διαφάνειας, θα µου επιτρέψετε να πω, αγαπητοί
συνάδελφοι απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής.

Όσον αφορά τους διαγωνισµούς αποκρατικοποίησης, κύριε
Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να πω κάποια βήµατα που έγιναν.

Πρώτο βήµα. Μετά την έγκριση, αγαπητοί συνάδελφοι, της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής –και το υπογραµµίζω- το ελληνικό δηµόσιο
αποφασίζει να προκηρύξει τρεις διεθνείς διαγωνιστικές διαδικα-
σίες. Μία ήταν για το πτητικό έργο, µία δεύτερη για τις υπηρεσίες
συντήρησης και επισκευής αεροσκαφών και µία ακόµα για τις
υπηρεσίες επίγειας εξυπηρέτησης.

Τι προβλέφθηκε εκεί; Προβλέφθηκαν οι εξής τέσσερις φάσεις:
Πρώτη φάση, διαφανέστατη και στο φως της µέρας, µε την
έγκριση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και µε διεθνείς διαγωνιστι-
κές διαδικασίες, ήταν η αρχική φάση εκδήλωσης ενδιαφέροντος
για την προεπιλογή των υποψηφίων επενδυτών, η οποία ακο-
λουθήθηκε από τη δεύτερη φάση που ήταν η φάση της υποβο-
λής µη δεσµευτικών προσφορών. Εν συνεχεία, για όσους θα
προκρίνονταν τελικώς µε βάση τα κριτήρια της επιλογής, θα πη-
γαίναµε σε µία τρίτη φάση, η οποία περιελάµβανε την υποβολή
δεσµευτικών προσφορών. Στο, τέλος, υπήρχε µία τέταρτη φάση
–αν παρίστατο ανάγκη- όπου αφηνόταν ανοιχτό το ενδεχόµενο
τελικής φάσης υποβολής βελτιωµένων τελικών προσφορών.

Τελειώνοντας, να σας πω για το πτητικό έργο και για τη σύµ-
βαση υπ’ αριθµόν 1. Ποια ήταν τα κριτήρια; Τι προβλέφθηκε; Η
κατακύρωση του διαγωνισµού στον προσφέροντα το υψηλότερο

τίµηµα, η αγορά από τον επιλεγέντα επενδυτή κατά το αρχικό
κλείσιµο της συµφωνίας του 49% του µετοχικού κεφαλαίου της
εταιρείας «PANTHEON AIRWAYS», η υλοποίηση από τον επιλε-
γέντα επενδυτή κατά τη µεταβατική περίοδο µέχρι την απόκτηση
του 100% του µετοχικού κεφαλαίου, η δυνατότητα του επιλεγέ-
ντα επενδυτή να αποκτήσει κατά τη διάρκεια της µεταβατικής
περιόδου πρόσθετα περιουσιακά στοιχεία των εταιρειών «Ολυ-
µπιακές Αερογραµµές ΑΕ», «Ολυµπιακή Αεροπορία-Υπηρεσίες
ΑΕ» ή και της θυγατρικής της τελευταίας «Ολυµπιακή Αεροπλοΐα
ΑΕ», µε βάση –κρατείστε το, κύριε συνάδελφε, το λέω για πολ-
λοστή φορά, είναι αναγκαίο φαίνεται- τη διενεργηθείσα αποτί-
µηση από τον ανεξάρτητο σύµβουλο αποτίµησης που καµµία
σχέση δεν είχε µε την ελληνική Κυβέρνηση που διορίστηκε από
το ελληνικό δηµόσιο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Η Κυβέρνηση το έχει περάσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας παρακαλώ, κύριε

Σηφουνάκη, µη διακόπτετε.
Συνεχίστε, κυρία Παπακώστα.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙ∆ΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Και για τις υπη-

ρεσίες συντήρησης και κατασκευής αεροσκαφών προβλέφθηκε
η κατακύρωση του διαγωνισµού στον προσφέροντα το υψηλό-
τερο τίµηµα και η αγορά από τον επιλεγέντα επενδυτή κατά το
αρχικό κλείσιµο της συµφωνίας του 49% του µετοχικού κεφα-
λαίου. Και βέβαια, όλα αυτά έγιναν µε όρους διαφάνειας και
πάνω στο τραπέζι.

Άρα, λοιπόν, δεν υπάρχει καµµία σκιά, αγαπητοί συνάδελφοι,
γιατί οι πρώτοι, κύριε Πρόεδρε, οι οποίοι ζητούσαµε, ζητάµε και
θα εξακολουθήσουµε να ζητάµε τη διαφάνεια και το να βγαίνουν
όλα στο φως, είναι η κυβερνητική πλειοψηφία όλων των συνα-
δέλφων που στηρίζουν την Κυβέρνηση της χώρας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Όλοι ζητάνε διαφάνεια,
αλλά δεν βλέπω να πηγαίνει και τόσο καλά η διαφάνεια.

Κύριε Σηφουνάκη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω τώρα

να απαντήσω στη συµπαθή συνάδελφο. Της απήντησα και χθες.
Απλώς, ξέρετε, όταν τελείωσε η πρώτη διαγωνιστική διαδικα-

σία και κηρύχθηκε άγονος ο διαγωνισµός, περνούσε κάποιος απ’
έξω, λέει «να µπω, ανοιχτό είναι το µαγαζί» και µπήκε. Αρχίσατε
τις διαπραγµατεύσεις, τις κλείσατε και πριν υπογράψετε, χτύ-
πησε και κάποιος άλλος την πόρτα και λέει «αφού µπήκε αυτός
µέσα, θα µπούµε και εµείς».

∆εν υπήρχαν κανόνες. Είναι έωλη η διαδικασία όπως ακολου-
θήθηκε.

Αν γίνει µια προσφυγή –και µην το αποκλείετε, αλλά όχι από
εµάς βεβαίως, γιατί εµείς δεν κάνουµε στην Ευρωβουλή αυτό
που έκαναν οι δικοί σας Βουλευτές- να είστε βέβαιοι ότι είναι
έωλη. Τουλάχιστον, θα έπρεπε να έχετε πει ότι ακυρώθηκε, κα-
λούµε τους πατριώτες, τους Έλληνες επιχειρηµατίες από την
τάδε του µηνός µέχρι τότε να καταθέσουν τους φακέλους.
Όµως, αυτό δεν έγινε.

Βεβαίως, βγήκε η «AEGEAN» και είπε ότι η προσφορά µου
είναι διπλάσια, βγήκε η άλλη εταιρεία και είπε τα ίδια. ∆εν είναι
τόσο απλά τα πράγµατα, χωρίς βέβαια εγώ να θέλω να υπει-
σέλθω.

Τώρα ως προς τις κυρώσεις των συµβάσεων στη Βουλή, υπάρ-
χει πράγµατι ένα θέµα -το οποίο θέτει ο Απόστολος Κακλαµάνης
εδώ και πολλά χρόνια, ακόµα και όταν ήταν κυβέρνηση το
ΠΑΣΟΚ- που έγκειται στο ότι δεν µπορούν να έρχονται εδώ οκτα-
κόσιες σελίδες, τις οποίες θα πρέπει να έχουµε υπ’ όψιν µας
µέσα σε πέντε ώρες και µάλιστα να µπορούµε να µιλήσουµε επ’
αυτών και ιδίως όταν αυτές είναι εξειδικευµένες.

Εγώ, κύριε Υπουργέ, θα παρακαλέσω να µας απαντήσετε σε
ορισµένα ερωτήµατα που τέθηκαν και αν δεν ξέρετε, να µας
πείτε «δεν ξέρω».

Πρώτον. Όσον αφορά τα 60.000.000 του κεφαλαίου της «PAN-
THEOΝ», θα τα πάρει ο κ. Βγενόπουλος; ∆ιότι αν είναι έτσι, τότε
τα 174 που µας λέτε, είναι αµέσως, αµέσως 124, κάτι που έχει
πολύ µεγάλη σηµασία.

∆εύτερον, όσον αφορά στο θέµα της µετοχικής σύνθεσης της
«MIG», η διάταξη του κανονισµού -και εννοώ του ευρωπαϊκού κα-
νονισµού, του κανονισµού 108- είναι σαφέστατη. Λέει ότι τα
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κράτη-µέλη και οι υπήκοοι ή οι υπήκοοι κρατών-µελών κατέχουν
το 50%. Αυτό που έχει δηµοσιευθεί, δείχνει την «MIG» µε διάφο-
ρους µετόχους. Τόσο έχουν τα «EMIRATES» 17% ή 18% κ.ο.κ..
Όµως, δεν ξέρουµε ποιοι είναι οι παρακάτω. Αυτό πρέπει να το
δείτε, γιατί έχει πολύ µεγάλη σηµασία.

Επίσης, σωστό και πρέπον θα ήταν -επειδή το θέµα έχει τεθεί
και από προχθές, από την πρώτη µέρα, και από το συνάδελφο
του ΣΥΡΙΖΑ- να είχατε ενηµερωθεί –όχι εσείς αλλά ο κ. Χατζηδά-
κης που ήταν- και να µας απαντήσει. ∆εν είναι απάντηση αυτή
που έδωσε κάποιος συνάδελφος από την Πλειοψηφία «µα, ξέ-
ρετε, ο κ. Βγενόπουλος κατέθεσε το µετοχικό της εταιρείας του
στην ιστορία του ΟΤΕ». ∆ηλαδή, ο κ. Βγενόπουλος θα µιλάει για
λογαριασµό της Κυβέρνησης; ∆εν νοµίζουµε ότι κάτι τέτοιο είναι
σωστό και πρέπον.

Τρίτον και κλείνω. Όσον αφορά την τροπολογία του αγαπητού
Υπουργού Γεωργίας που παρίσταται, θέλω να µας πει πού βρί-
σκονται στον προϋπολογισµό οι συγκεκριµένες δαπάνες. Θέ-
λουµε να µας πει σε ποιο σηµείο του προϋπολογισµού είναι, σε
ποια διάταξη, σε ποια παράγραφο, για να ξέρουµε. Και έχει ση-
µασία αυτό που σας λέω. Έχουµε τοποθετηθεί για το σύνολο του
προϋπολογισµού, όπως έχουµε τοποθετηθεί για την Ολυµπιακή
και για τις «γαλαντόµικες» δεσµεύσεις να χρεώσετε στον ελλη-
νικό λαό µε 1,4 δισεκατοµµύρια τα οποία θα πληρώσει. Όµως,
και αυτά δεν υπάρχουν. ∆εν υπάρχει καµµία πρόβλεψη στον προ-
ϋπολογισµό. Ο προϋπολογισµός ψηφίστηκε το ∆εκέµβρη και
εµείς αρχίσαµε τις συζητήσεις από το Νοέµβριο για το συντα-
ξιοδοτικό και για την εθελούσια έξοδο στην Ολυµπιακή ή για την
απόλυση ή την αποστρατεία. Άρα θα µπορούσατε να το είχατε
προβλέψει.

Ευχαριστώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να µιλήσω

ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Όχι πάλι, κύριε Ρο-

ντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ένα λεπτό για την τροπολογία,

κύριε Πρόεδρε, για να απαντήσει ολοκληρωµένα ο κύριος
Υπουργός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Θα απαντήσει και χωρίς
την παρέµβασή σας τώρα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Ροντούλη, έχετε

το λόγο για ένα λεπτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ -αναφέροµαι στον

κ. Παπαδόπουλο- θα ήθελα να θέσω και το εξής θέµα. Ξέρετε ότι
από το 2010 αγρότες που λαµβάνουν επιδοτήσεις κάτω των 100
ευρώ, δεν θα τις λαµβάνουν πλέον. Αυτό σηµαίνει ότι πρέπει να
ξεκινήσει µία ενηµερωτική εκστρατεία από το Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, προκειµένου µέχρι το 2010 οι άν-
θρωποι αυτοί να µεταβιβάζουν τα δικαιώµατά τους είτε σε
συγγενείς τους είτε σε ανθρώπους µε τους οποίους συνεργάζο-
νται, προκειµένου τα χρήµατα να µη χαθούν από την Ελλάδα, να
µη χαθούν από αγροτικές περιοχές, να µη χαθούν από παραγω-
γούς.

Άρα, λοιπόν, θα παρακαλούσα πάρα πολύ, επειδή κάποιοι άν-
θρωποι δεν το γνωρίζουν αυτό το πράγµα, να γίνει µια ενηµερω-
τική καµπάνια από την πλευρά του Υπουργείου.

Σας ερωτώ, λοιπόν, αν προτίθεστε να κάνετε κάτι τέτοιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρία Αράπογλου, θέ-

λετε να δευτερολογήσετε;
∆ΗΜΗΤΡΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν θα δευτερολογή-

σετε ούτε για την Ολυµπιακή ούτε για την τροπολογία. Μάλιστα.
Το λόγο έχουν οι δύο Υπουργοί και κλείνουµε τη συνεδρίαση.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, µήπως θέλει να µιλήσει πρώτα ο κ. Λα-
φαζάνης;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Λαφαζάνης µίλησε.
∆ευτερολόγησε µε άνεση χρόνου και τριτολόγησε. Αν υπάρχει
κάτι εξαιρετικό, εδώ είµαστε. Έτσι κι αλλιώς, θα βασιλέψει ο
ήλιος µέχρι να φύγουµε.

Το λόγο έχει πρώτα ο κ. Παπαδόπουλος.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Πραγµατικά είναι πεποίθηση όλων µας ότι είναι χρήσιµο να µην
µπαίνουν τροπολογίες σε νοµοσχέδια τα οποία δεν έχουν ιδιαί-
τερη σχέση. Αυτό ακριβώς δείχνει την κρισιµότητα της τροπο-
λογίας, όπως δείχνει, αν θέλετε, και το πόσο αυτή έγινε
αντιληπτή από τα κόµµατα. Όσοι και όποια κόµµατα κατάλαβαν
ότι πραγµατικά αυτή η τροπολογία είναι αποδεκτή από το σύ-
νολο του αγροτικού κόσµου, τη στηρίζουν. Όσοι δεν το κατάλα-
βαν, δεν την στηρίζουν. Τι να κάνουµε;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να λέτε, κύριε Υπουργέ, ποιοι κα-
τάλαβαν και ποιοι δεν κατάλαβαν!

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Για την ιστορία, όµως, θα ήθελα να πω
ότι η χώρα µας είχε υποχρέωση έναντι της Ευρωπαϊκής Ένωσης
να θέσει σε λειτουργία για την αξιοποίηση στο πλαίσιο της κα-
ταβολής των άµεσων οικονοµικών ενισχύσεων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης προς τους Έλληνες αγρότες το σύστηµα γαιοαναφο-
ράς των αγροτεµαχίων που λέγεται «LAPS GIS».

Το 2004, όταν αναλάβαµε την Κυβέρνηση, δεν είχατε ανταπο-
κριθεί ως κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ σε καµµία υποχρέωση ως κρά-
τος-µέλος. Και τα λέω αυτά, χωρίς να είµαι από αυτούς που λένε
ότι για όλα φταίει το ΠΑΣΟΚ. Όµως, τι να κάνουµε; Και εδώ αυτό
φαίνεται. ∆εν υπήρχε καµµία δηµιουργία αξιόπιστων βάσεων δε-
δοµένων του ελαιοκοµικού και του αµπελοργικού µητρώου.

Η δική µας Κυβέρνηση µετά από επανειληµµένους διεθνείς
διαγωνισµούς το 2005 έως το 2007 -οι οποίοι, όµως, λόγω άσκη-
σης ένδικων µέσων από τους συµµετέχοντες φορείς, δεν κατέ-
ληξαν σε ανάδειξη αναδόχου του έργου- αποφάσισε να
υλοποιήσει τη δέσµευσή µας για ένα αξιόπιστο σύστηµα γαιοα-
ναφοράς των αγροτεµαχίων της χώρας µας και το έκανε µέσω
της «ΑΓΡΟΓΗΣ ΑΕ» Συνυπογράψαµε, λοιπόν, µε την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή ένα action plan µε συγκεκριµένα χρονοδιαγράµµατα,
µε σαφείς υποχρεώσεις και ενέργειες στις οποίες ανταποκριθή-
καµε πλήρως.

Ως εκ τούτου, δεν µας επεβλήθη από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή
περικοπή στις καταβαλλόµενες επιδοτήσεις, που θα ήταν σε πο-
σοστό 10%, δηλαδή, ύψους 200.000.000 ευρώ. ∆εν έγινε αυτό.

∆εδοµένου, όµως, ότι νέα χαρτογραφικά υπόβαθρα ολοκλη-
ρώθηκαν 31/12/2008 -όπως προέβλεπε, άλλωστε, το action plan-
δεν υπήρχε καµµία χρονική δυνατότητα µόνο για φέτος να ολο-
κληρωθούν οι διαδικασίες ανάδειξης αναδόχου µε διεθνή δια-
γωνισµό, αφού µέχρι τις 15 Μαΐου 2009 πρέπει να έχει
καταχωρηθεί το σύνολο των αιτήσεων ενεργοποίησης των δικαι-
ούχων αγροτών στη βάση δεδοµένων του ΟΠΕΚΕΠΕ.

Όπως, λοιπόν, γίνεται κατανοητό και φαντάζοµαι αντιληπτό,
δεν υπήρχε καµµία περίπτωση να διακινδυνεύσουµε, να κινδυ-
νεύσουµε να χαθεί το ποσό των 2.180.000.000 ευρώ Κοινοτικών
Επενδύσεων σε εννιακόσιες χιλιάδες Έλληνες αγρότες. Και γι’
αυτό το λόγο, σε συνεργασία µε την ΠΑΣΕΓΕΣ και µε τους κατά
τόπους αγροτικούς συνεταιρισµούς, θα ολοκληρώσουµε
έγκαιρα, αλλά κυρίως έγκυρα τις προβλεπόµενες διαδικασίες,
ούτω ώστε πολύ νωρίς, στο άµεσο χρονικό διάστηµα, οι δικαι-
ούχοι αγρότες να πληρωθούν για το 2009 το συνολικό ποσό των
κοινοτικών επιδοτήσεων που αναλογεί στον καθένα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είχαµε και δεν έχουµε καµ-
µία διάθεση να παίξουµε µε κανένα. Και αυτό το αποδείξαµε κιό-
λας. Αποδείξαµε και το πώς στηρίξαµε και στηρίζουµε τον
αγροτικό κόσµο.

Η σηµερινή, λοιπόν, τροπολογία δεν έχει να κάνει τίποτα πα-
ραπάνω. Μαζεύει λάθη του παρελθόντος, που ξεκινούν από
πολλά χρόνια πριν, γιατί θα σας πω ότι η χώρα µας έχει από το
1977 αυτήν την υποχρέωση προς την Ευρωπαϊκή Ένωση και
προσπαθεί µε νόµιµους –και όχι νοµιµοφανείς, όπως ακούστηκε
από κάποιον- τρόπους να λύσει και να ενισχύσει το εισόδηµα των
Ελλήνων αγροτών.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Ο Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ. Μπεκίρης έχει

το λόγο.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΒ’ - 9 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2009 8153

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, δεν απαντήσατε
στα ερωτήµατα που σας θέσαµε. ∆εν είπατε για τους συνταξι-
ούχους, για τους µικροεπαγγελµατίες, για το πότε θα πληρω-
θούν οι ενώσεις!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Ροντούλη, σας
παρακαλώ ηρεµία!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μα, θα επιβάλουµε και

θα υπαγορέψουµε τι θα απαντήσει ο Υπουργός!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπερψηφίζουµε µια

τροπολογία και ζητήσαµε διευκρινίσεις. Όµως, ο κύριος Υφυ-
πουργός δεν είχε την ευθιξία να µας πει πέντε πράγµατα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει, είπε αυτά που
νόµιζε, όπως και εσείς λέτε τα δικά σας. Το Προεδρείο δεν µπο-
ρεί να επιβάλει και να υπαγορεύσει σε κανένα να λέει αυτά που
θέλει η άλλη πλευρά. ∆εν γίνεται! Αυτό είναι το µεγαλείο και η
αδυναµία της δηµοκρατίας. Τι να κάνουµε τώρα;

Πρέπει, όµως, να προχωρήσουµε, γιατί όπου νά’ ναι νυχτώνει.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό µο-

νάχα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Πώς να πάρετε το

λεπτό, κύριε συνάδελφε;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν πάρει το λόγο ο

κ. Λαφαζάνης, θα πάρω το λόγο και εγώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μα, έχω ήδη δώσει το

λόγο στον Υπουργό. Θα απαντήσει ο Υπουργός.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, ας ολοκληρώσουµε το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει, κύριε Λαφα-

ζάνη. Ρωτήστε τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης, αλλά µόνο
για ένα λεπτό. Μη µακρηγορείτε πάλι και αρχίζετε τα ίδια θέµατα.
Μονολεκτικά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κοιτάξτε, εγώ περίµενα από τον
κύριο Υπουργό να αναπτύξει µια επιχειρηµατολογία και στοιχει-
ωδώς να καλύψει θέµατα τα οποία εθίγησαν από την Αντιπολί-
τευση, είτε υπό µορφή ερωτηµάτων είτε υπό µορφή θέσεων. Όχι
να µας πείτε περίπου αυτά που λέει η τροπολογία και να µας
πείτε για τις ευθύνες του παρελθόντος, τις οποίες και εµείς επι-
σηµάναµε.

Όµως, δεν µας είπατε αν απαντάει αυτή η τροπολογία όσον
αφορά τη µακροχρόνια βιωσιµότητα ενός συστήµατος, το οποίο
θα είναι σύγχρονο και αποτελεσµατικό και θα πάψει να δυσφηµεί
την ελληνική αγροτική οικονοµία και να ευνοεί τον αγρότη. ∆εν
µας απαντήσατε γιατί δεν καλύπτει όλους τους αγρότες. Εγώ δέ-
χοµαι να εξαιρέσουµε τους τσιφλικάδες. Να εξαιρέσουµε τους
πλούσιους αγρότες. Να εξαιρέσουµε τους µεγαλογιατρούς που
έχουν αγροτικά εισοδήµατα. Όµως, και τους συνταξιούχους; Και
το µικροεπαγγελµατία; Και αυτόν που κάνει µια οικοδοµή στο
χωριό ή στην κωµόπολη; Γιατί τον εξαιρείτε και αυτόν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει, κύριε Λαφα-
ζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τρίτον, γιατί δεν γίνονται σωστά;
Μέσα απ’ αυτό το σύστηµα συνεχίζετε τις πελατειακές κοµµατι-
κές σχέσεις και το ξέρετε ότι συνεχίζονται. Αυτό το θίγει και η
Ευρωπαϊκή Ένωση επανειληµµένα και σας έχει γίνει φορτική, ότι,
εν πάση περιπτώσει, δεν κάνετε σωστά τη δουλειά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Λαφαζάνη.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, δεν έχω να προσθέσω
κάτι διαφορετικό. Τα ερωτήµατα αυτά ο κ. Λαφαζάνης τα έθεσε
και προηγουµένως και πιστεύω ότι του απάντησα. Απλώς δεν έγι-
ναν κατανοητά. Το λέω αυτό, γιατί η τροπολογία η οποία κατα-
τέθηκε είναι µια τροπολογία που ακριβώς λύνει αυτά τα
προβλήµατα.

∆ιευκρίνισα ότι γίνεται αυτή η διαδικασία για φέτος, για να
µπορέσουµε να προλάβουµε µέχρι τις 15 Μαΐου 2009. Μετά, την
επόµενη χρονιά, εξασφαλίζεται η διαδικασία των διεθνών δια-
γωνισµών. ∆εν έχω να προσθέσω τίποτα άλλο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο Υφυπουργός κ. Μπε-

κίρης έχει το λόγο για πέντε λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς, αντιπαρέρχοµαι

όσα απαξιωτικά εκτοξεύτηκαν καθ’ όλη τη διάρκεια της συζήτη-
σης, γιατί δεν έχουν καµµιά απολύτως αξία. Αυτό το οποίο θέλω
να επισηµάνω, ξεκινώντας το κλείσιµο αυτής της τριήµερης συ-
νεδρίασης, είναι αυτό που επισήµανε και η κ. Παπακώστα, η ει-
σηγήτρια µας, ότι οι όροι της σύµβασης είναι απόλυτα διαφανείς
και αυτό είναι κάτι, το οποίο πρωτίστως ενδιαφέρει την Κυβέρ-
νηση. Η Κυβέρνηση δεν εκχωρεί δικαιώµατα σε κανέναν.

Από εκεί και πέρα, όσον αφορά αυτά τα οποία είπε ο κ. Νικη-
τιάδης, ο οποίος εξέφρασε αγωνία για τις άγονες γραµµές, θέλω
να τον διαβεβαιώσω ότι βάσει του ευρωπαϊκού κανονισµού
1008/2008 εκεί όπου δεν υπάρχει και δεν εκδηλώνεται ενδιαφέ-
ρον για την εξυπηρέτηση αυτών των γραµµών, αυτές οι γραµµές
ξεκάθαρα επιδοτούνται και προκηρύσσεται ανάλογος µειοδοτι-
κός διαγωνισµός. Αυτό, για να το ξεκαθαρίσουµε άπαξ διά πα-
ντός και να µην προκαλούνται ανησυχίες, σκόπιµες ή άσκοπες,
στους νησιώτες µας.

Από εκεί και πέρα γι’ αυτά τα οποία ακούστηκαν όσον αφορά
τη µετοχική σύνθεση της εταιρείας, αρµόδια αρχή, για να ελέγ-
ξει τη συµµόρφωση µε τον κοινοτικό κανονισµό είναι η Υπηρεσία
Πολιτικής Αεροπορίας.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε τον προκαταρκτικό έλεγχο, που ήδη έχει
λάβει η χώρα, το 53,6% της «MIG» ανήκει σε Έλληνες πολίτες, σε
Ευρωπαίους πολίτες. Όσο για το κριτήριο του ελέγχου, το οποίο
έχει σηµασία, έντεκα από τα δεκαπέντε µέλη του ∆.Σ. είναι Έλ-
ληνες, ενώ δώδεκα από τους δεκαπέντε είναι Ευρωπαίοι. Η
«MIG» είναι ελληνική επιχείρηση, µε έδρα το Μαρούσι. Εποπτεύ-
εται από το Υπουργείο Ανάπτυξης και εποπτεύεται, επίσης, από
την ελληνική Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς. Εκτελεστικά δε καθήκο-
ντα εκτελεί ο κ. Βγενόπουλος, ο οποίος είναι, όπως εγώ γνωρίζω
και πιστεύω ότι το γνωρίζετε και εσείς, Έλληνας πολίτης, εκτός
και αν γνωρίζετε κάτι διαφορετικό.

Γι’ αυτά τα οποία είπε ο κ. Σηφουνάκης για την κήρυξη άγονου
διαγωνισµού και τη διενέργεια απευθείας διαπραγµατεύσεων και
κατά πόσο αυτά είναι νόµιµα κ.λπ., υπάρχει σχετική απόφαση της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, µε ηµεροµηνία 10 Μαρτίου 2009, η
οποία ενέκρινε την απευθείας διαπραγµάτευση µε τη «MIG».
Άρα, µην έχετε καµµία αµφιβολία σε αυτό, το οποίο ρωτήσατε.

Συνδέσατε το business plan της εταιρείας µε τις άγονες γραµ-
µές και εδώ µπορώ να σας πούµε ότι ο αγοραστής…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Πότε έγινε;
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Κύριε Σηφουνάκη, σας είπα στις 10 Μαρτίου του 2009.
Υπάρχει έγκριση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για τη διαδικασία
απευθείας διαπραγµάτευσης µε τη «MIG». Είναι ξεκάθαρο. Είναι
απάντηση σε αυτό το οποίο θέσατε.

Από εκεί και πέρα, business plan και άγονες γραµµές. Ο αγο-
ραστής αναλαµβάνει την υποχρέωση από τη σύµβαση να συµ-
µετάσχει στο διαγωνισµό για τις άγονες γραµµές και να εκτελεί
τα δροµολόγια, εφόσον κερδίσει το διαγωνισµό, είτε ο διαγωνι-
σµός προκηρυχθεί κατά τη µεταβατική περίοδο είτε µετά το
τέλος της µεταβατικής περιόδου.

Είπατε για την πώληση της τεχνικής βάσης. Σας απαντούµε ότι
η τεχνική βάση δεν πωλείται. Χορηγείται στον αγοραστή δικαί-
ωµα µίσθωσης µέχρι το 2026. Η ιδιοκτησία της τεχνικής βάσης
παραµένει στο ελληνικό δηµόσιο.

Ακούστηκε για τροποποίηση της σύµβασης, χωρίς κύρωση του
Κοινοβουλίου από την πλευρά του κ. Ροντούλη. Μάλιστα, κύριε
Ροντούλη, ζητήσατε να σας απαντήσω. Αµέσως, βέβαια –δεν εί-
χατε την υποµονή να περιµένετε- θα την ακούσετε την απάντηση.

Παρά την κύρωση, λοιπόν, της σύµβασης µε νόµο οι σχετικοί
µε τα δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις των συµβαλλοµένων όροι
εξακολουθούν να έχουν συµβατικό χαρακτήρα και µπορούν να
τροποποιούνται µε µόνη τη συµφωνία των συµβαλλοµένων. Συ-
νεπώς καµµία νοµοθετική κύρωση δεν απαιτείται. Αυτό άλλωστε
προκύπτει και από την έκθεση της Επιστηµονικής Επιτροπής επί
του νοµοσχεδίου, κύριε Ροντούλη, σελίδα 6. Καλό είναι να τη µε-
λετήσουµε.
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ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άρα η διαδικασία εδώ µπορούσε να
µην είχε γίνει.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): «Πότε θα πληρώσει το τίµηµα ο αγοραστής;» ρώτησε ο
κ. Τσιόκας, ο οποίος αυτήν τη στιγµή δεν βρίσκεται στην Αί-
θουσα.

Το 49% του µετοχικού κεφαλαίου της «PANTHEON» θα πλη-
ρωθεί κατευθείαν µε το αρχικό κλείσιµο. Το τίµηµα των ελαχί-
στων περιουσιακών στοιχείων θα γίνει κατά τη µεταβατική
περίοδο. Το 100% του µετοχικού κεφαλαίου της «PANTHEON»
θα γίνει στο τελικό κλείσιµο έως τις 30.9.2009.

Πάλι ο κ. Τσιόκας, ο οποίος απουσιάζει, µίλησε για τις εται-
ρείες πετρελαίου. Τι θα γίνει µε τον «GALILEO» κ.λπ.. Αυτές οι
εταιρείες σε καµµία περίπτωση δεν αποτελούν περιεχόµενο της
σύµβασης. Αυτό είναι απολύτως ξεκάθαρο.

Ο κ. Νικητιάδης ζήτησε να µάθει τι γίνεται µε τη δικαιοδοσία
του ICC. Το ICC δεν έχει δικαιοδοσία. Απλώς εφαρµόζονται µόνο
οι δικονοµικοί του κανόνες. Η διαιτησία θα διεξάγεται στην Ελ-
λάδα και θα εφαρµόζεται ελληνικό δίκαιο. Αυτή είναι η συνήθης
πρακτική σε µεγάλες συµβάσεις και ακολουθείται για λόγους τα-
χύτητας.

Σε ό,τι αφορά, κύριε Σηφουνάκη, το θέµα της σύµβασης αγο-
ράς µετοχών της «PANTHEON», το οποίο πριν από λίγο θέσατε.
Η σύµβαση αφορά αγορά µετοχών ύψους 60.000.000 ευρώ και
περιουσιακών στοιχείων 45,7 εκατοµµυρίων ευρώ.

Τα περιουσιακά στοιχεία που αγοράζονται µε τα 45,7 εκατοµ-
µύρια ευρώ περιγράφονται στη σύµβαση και αφορούν τα σλοτς
κορεσµένων αεροδροµίων και τη χρήση του σήµατος.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι η σύµβαση την οποία κυρώνει η
Βουλή σήµερα στοχεύει στο να απεγκλωβίσει, στο να δώσει µία
διέξοδο στη χώρα από βάρη του παρελθόντος, βάρη, τα οποία
κληρονοµήσαµε από άστοχες διοικήσεις, από άστοχες πράξεις,
από άστοχες επιλογές.

Η προσπάθειά µας, δεν θα κουραστούµε να σας επαναλαµβά-
νουµε, πέτυχε για τους εξής λόγους:

Πρώτον, γιατί καταφέραµε ύστερα από σκληρές διαπραγµα-
τεύσεις µε την Κοµισιόν να δηµιουργήσουµε τρεις νέες εταιρείες
µε το ίδιο όνοµα, το ίδιο σήµα, απαλλαγµένες όµως από βάρη
του παρελθόντος που αποθάρρυναν τους επενδυτές να επενδύ-
σουν στην Ολυµπιακή.

∆εύτερον, γιατί στηρίξαµε µε ευαισθησία τους εργαζόµενους,
πείθοντας σταδιακά τη µεγάλη τους πλειοψηφία και φέραµε το
νόµο ο οποίος είναι εξαίρετος νόµος και τυγχάνει της µεγάλης
αποδοχής τους.

Τρίτον, γιατί προχωρήσαµε µε σαφείς και ξεκάθαρους όρους,
κανόνες διαφάνειας. Τηρήθηκαν απολύτως οι νόµοι του κράτους
και το Κοινοτικό ∆ίκαιο και είχαµε και τη συµµετοχή του Ευρω-
παίου Επιτρόπου και είχαµε τη συνολική έγκριση της διαδικασίας
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Τέταρτον, γιατί το σχέδιό µας, ένα αξιόπιστο σχέδιο, έλαβε υπ’
όψιν και δυσκολίες που υπήρχε ενδεχόµενο να εµφανιστούν στο
µέλλον. Γι’ αυτό και ξεπεράστηκαν τελικά τα όποια προβλήµατα
µπορούσαν να προκύψουν, αφήνοντας εκτεθειµένες τις διάφο-
ρες Κασσάνδρες που προεξοφλούσαν τυφλές πτήσεις και ναυ-
άγια. Τι δεν πέτυχε; ∆εν πέτυχε, κύριε Σηφουνάκη, η εµµονή η
δική σας και κάποιων άλλων να θέλετε να επιβαρύνετε επ’ αόρι-
στον τον ελληνικό λαό µε 1.000.000 ευρώ την ηµέρα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τώρα, αυτό το τελευ-

ταίο τι το θέλατε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για το µετοχικό

κεφάλαιο των 60.000.000;
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Σας απήντησα, κύριε Σηφουνάκη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: ∆εν το κατάλαβα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Σηφουνάκη, ολο-

κληρώνουµε εδώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κακό είναι...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τι να κάνουµε τώρα; Και

σεις όταν ήσασταν...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: ...(∆εν ακούστηκε)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για τα
60.000.000...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Όχι, µην αρχίζουµε πάλι
τις εντάσεις!

Παρακαλώ καθίστε στις θέσεις σας να τελειώσουµε ήρεµα.
Κουραστήκατε βέβαια.

Μετά από οκτάωρη συνεδρίαση κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί των άρθρων και της τροπολογίας του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών και θα γίνει η ψή-
φισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο

πρώτο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο δεύτερο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο δεύ-

τερο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο τρίτο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο

τρίτο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 554 και ειδικό 20;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παρών.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς η τροπολογία

µε γενικό αριθµό 554 και ειδικό 20 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως άρθρο τέταρτο.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το ακροτελεύτιο άρθρο

έγινε δεκτό οµόφωνα.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μεταφορών και Επι-

κοινωνιών:
«Κύρωση (1) της Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς Μετοχών µε-

ταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών Ολυµπιακές
Αερογραµµές ΑΕ, Pantheon Airways Ανώνυµη Αεροπορική Εται-
ρεία και Marfin Investment Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετο-
χών, (2) της Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς Μετοχών µεταξύ
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών Ολυµπιακή Αερο-
πορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ελληνική Εταιρεία Συντήρησης και Επι-
σκευής Αεροσκαφών ΑΕ και Marfin Investment Group Ανώνυµος
Εταιρεία Συµµετοχών και (3) της Σύµβασης Πώλησης και Αγο-
ράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εται-
ρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ανώνυµη Εταιρεία
Επίγειας Εξυπηρέτησης Αεροσκαφών ΑΕ και Marfin Investment
Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών» έγινε δεκτό επί της
αρχής, και επί των άρθρων.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε να γίνει η ψήφισή του και στο σύ-
νολο;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το Σώµα απεδέχθη οµο-

φώνως.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Με-

ταφορών και Επικοινωνιών.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-

νολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μεταφορών και Επι-
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κοινωνιών: «Κύρωση (1) της Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς Με-
τοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιριών Ολυ-
µπιακές Αερογραµµές ΑΕ, Pantheon Airways Ανώνυµη
Αεροπορική Εταιρεία και Marfin Investment Group Ανώνυµος
Εταιρεία Συµµετοχών, (2) της Σύµβασης Πώλησης και Αγοράς
Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και των Εταιρειών
Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ελληνική Εταιρεία Συντή-
ρησης και Επισκευής Αεροσκαφών ΑΕ και Marfin Investment
Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών και (3) της Σύµβασης Πώ-
λησης και Αγοράς Μετοχών µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και των Εταιρειών Ολυµπιακή Αεροπορία Υπηρεσίες ΑΕ, Ανώ-
νυµη Εταιρεία Επίγειας Εξυπηρέτησης Αεροσκαφών ΑΕ και
Marfin Investment Group Ανώνυµος Εταιρεία Συµµετοχών» έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των
άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

(Λόγω του µεγάλου όγκου της Συµβάσεως το κείµενό της δεν
καταχωρίζεται στο παρόν Πρακτικό. Ο σχετικός νόµος υπ’ αριθµ.
3759 δηµοσιεύτηκε στο υπ’ αριθµ. 69Α’ ΦΕΚ της 5/5/2009).

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο

σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το Σώµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης

17 Μαρτίου 2009 και παρακαλώ το Σώµα για την επικύρωσή
τους.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τρίτης 17 Μαρτίου 2009 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.19’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 10 Απριλίου 2009 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 66/20/26-3-2009 επίκαιρης επερώτησης των Βου-
λευτών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, προς τους
Υπουργούς Μεταφορών και Επικοινωνιών, Περιβάλλοντος, Χω-
ροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων και Οικονοµίας και Οικονοµικών,
σχετικά µε τη πολιτική της Κυβέρνησης στον τοµέα των µεταφο-
ρών, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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